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ZÁSTUPCI STAROSTKY 

JAROMÍR ČÁBELA 

MGR. JIŘÍ KRUMICH 

TAJEMNÍK 

" JAN PESEK 



Seznam členů Městského zastupitelstva v Kolíně v r. 1997 

DŽJ = Důchodci za životní jistoty 
OS = člen okresního shromáždění 
K = volební sdružení "Kolíňáci" 
SMK = Sdružení pro město Kolín 
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Seznam členů Městské rady v Kolíně v roce 1997 

Zdenka Majerová K starostka města 
Čábela Jaromír SMK zástupce starostky 
Mgr. Krumich Jiří K zástupce starostky 
MUDr. Rakušan Jan K 

JUDr. Najman Tomáš K 

Ing. Kosina Vít K 

Řezáček Josef DŽJ 

JUDr. Vízner Karel ČSSD 

Ing. Pánek Karel KSČM 

Ing. Jetmar Václav KSČM 

Mgr. Paseka Lubomír KSČM 
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1.1. 

Na pozvání starosty pana Hanse Bohnenblusta odcestovalo v ranních hodinách kolínské 
Collegium musicum do našeho partnerského města Dietikonu. Již podruhé byl nový rok 
zahájen vedením města kulturní akcí na radnici . Neopomněl potěšit ani občany v tamním 
domově důchodců. 

Rozpočet na letošní rok byl v rámci celorepublikových tendencí sestaven jako vyrovnaný -
příjmy i výdaje jsou prozatím navrženy ve výši 548 713 610,51 Kč. 

Stanice ČD Kolín se zařadila od dnešního dne do systému Interkurýr - expresní přeprava 
zásilek na Slovensko a zpět. 

Novým ředitelem Domu dětí a mládeže v Kolíně se stal František Štěpán, který tak ve funkci 
vystřídal Mgr. Adolfa Lisého. Fr. Štěpán byl dočasně pověřen řízením tohoto střediska až do 
vypsání konkurzního řízení. Pan Lisý byl ze své funkce odvolán pro závažné překročení 
ukazatelů rozpočtu. Nový ředitel chce rozšířit dosavadní výchovně - vzdělávací činnost, a to 
zejména činnost o víkendech a prázdninách. 

Od nového roku zvýšila společnost Kabel Plus ceny za provozování kabelové televize. Diváci 
využívající standartní nabídku platí 39 Kč měsíčně (dříve 25), ostatní za plnou nabídku zaplatí 
159 Kč (dříve 121 Kč). Někteří si nechali kabelovou televizi zrušit. Novým vlastníkem 
kabelové televize se stala loni v říjnu americká společnost US West. V Kolíně uzavřela 
smlouvu na provozování kabelové televize firma Beneš. Ten si stěžuje na nedostatečné 
prostory a snaží se získat od města větší v MŠ v Masarykově ul. 

2.1. 

Zástupci města - Zdenka Majerová, Jaromír Čábela, mDr. K. Vízner, Hana Scheibalová 
přijali pozvání partnerského města De Ronde Venen a jeli oslavit ještě jednou příchod nového 
roku do Holandska. Zde totiž vítání nového roku prodlužují o pár dní než je zvykem u nás 
omezit vše na jeden den, nepočítaje přípravy pokrmů a nápojů. Kromě jiného způsobu oslavy 
nového roku viděli i největší burzu květin, která svou rozlohou zabírá asi 120 fotbalových 
hřišť. Navštívili muzeum J. A. Komenského. 

Prostomá síň radnice v Dietikonu se zaplnila občany města zvědavými na výkon muzikantů z 
Kolína. Ti zahráli hudbu starých českých skladatelů- V. Vodičky, J. Myslivečka, A. Dvořáka, 
O. Nedbala. Překvapením pro přítomné byly i tři biblické písně A. Dvořáka v podání 
dr. Urbana, který první dvě zpíval německy. Závěrečné dva přídavky byly důkazem o úspěchu 
Collegia musicum. I v místních novinách se objevil článek o úspěšném vystoupení. 
Odpoledne strávili hosté se zástupci tamější radnice ve staré části Ziirichu. 

Až dnes se v kolínské porodnici narodil první novorozenec našeho okresu. Manželům 
Štěpničkovým se narodil syn Martin. Porodu, který vedl MUDr. Ladislav Bečvář a porodní 
asistentka Stanislava Venclová, byl přítomen i otec. Novorozenec vážil3,6 kg a měřil 51 cm. 
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Až dnes byl pro veřejnost zahájen provoz Obchodní banky a.s. v Kolíně, která sídlí v nově 
zrekonstruované budově čp. 71 na Karlově náměstí. Budova zakoupená od bývalého ČKD v r. 
1995 byla zrekonstruovaná během půl roku kolínskou firmou Kurs. Ředitelkou se stala ing. 
Eva Rathousová. 

3.1. 

Dopoledne strávila skupina kolíňáků v Holandsku ve městečku Einsiedeln. Prohlédli si 
benediktinský klášter. Večer se pak rozloučili koncertem ve víceúčelovém kostele na 
Bergdietikonu. Poté si popovídali se všemi zájemci u skleničky vína. 

Malá galerie Na Hradbách vystavila fotografie Heleny Doušové a Petra Nobilise pod názvem 
Keltská země - Bretaň, Skotsko, Irsko. Vernisáž proběhla až 1 0.1. s oblíbenou klubovou 
kapelou Naholou 25. 

Korfbalisté VKC Kolín odjeli na finále turnaje o pohár mistrů do Španělska. Korfbalisté se 
zúčastnili ve španělské Terrase již počtvrté soutěže Eurocup.( Poprvé se hráči objevili na této 
soutěži v r. 1993 v Německu, kde skončili na 6. místě). Účast v tomto prestižním klání si 
vybojovali v minulém roce, když dokázali projít těžkým sítem kvalifikačních zápasů. Do 
Španělska jeli přes Francii, kde je čekal zápas s tamní reprezentací. Domů se vrátili s 
bronzovou medailí. 

5.1. 

Skupinka kolíňáků se vrátila s novými zážitky z Holandska. 

6.1. 

Městská autobusová doprava v Kolíně zavedla novou linku č. 5 (byla tu již dříve ale byla 
zrušena pro nevytíženost a spojovala Vinice s centrem), Začíná v 5,15 hodin v Po lepech, 
jede do Kolína, přes nám. Republiky do Veltrubské ulice, na Vinice, kde má konečnou. Linka 
bude jezdit v exponovaných časech- kdy vozí cestující do zaměstnání a do školy. 

Prvním kolínským občánkem se stal tentokrát chlapec - Filip Kretschmer- syn manželů Filipa 
a Gabriely Kretschmerových, narodil se v 01,45 o váze 3,1 kg a délce 49 cm .. 

Bratři Kasardové přestěhovali své řeznictví z Václavské ul. na Zálabí, do bývalého Arca. Dům 
za první republiky postavil Štěpán Drahovzal. Pak zde byla restaurace Arco, v prvním patře se 
pořádaly koncerty jazzmanů. Ve zdejší části Kolína tak budou mezi s sebou bojovat řeznictví 
U Kostelíčka a u Chalupů (u kina Jas) a Kasardovi. 

V zasedací síni městského úřadu se konala 49. schůze městské rady od 16 hodin za 
přítomností ll členů (Majerová, Čábela, Krumich, Vízner, Řezáček, Jetmar, Pánek, Najman, 
Paseka, Rakušan, Kosina). Po zahájení starostkou Zdenkou Majerovou a rozšíření 

navrhovaného programu o informativní zprávy o kinu Jas a Aralu přistoupila městská rada k 
projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 
Návrh na schválení doby pronájmu nebytových prostor v majetku města v Benešově ul., byl 
stažen z programu jednání. 
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Návrh na na pronájem poz. parcely- zahrady č. kat. 647/3 v k. ú. Kolín ve vlastnictví města 
Kolína manželům Robovským byl odložen. 

- Usnesení č. 291 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle§ 36a odst. 1 písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. prodej stavebních parcel č. kat. 
6673 až 6833 v k. ú. Kolín pod dvoupodlažními garážemi v Cihelně za cenu zjištěnou 
znaleckým posudkem v době prodeje z vlastnictví města Kolína do podílového 
spoluvlastnictví občanů vlastnících stavby na těchto stavebních parcelách. 

(Po kolaudaci dvoupodlažních garáží v Cihelně převedlo Družstvo pro výstavbu garáží stavby 
garáží do vlastnictví jednotlivých členů, kteří požádali o odkoupení stavebních parcel pod 
těmito garážemi za účelem uvedení do souladu vlastnictví stavby a pozemku. Jedná se o 161 
stavebních parcel o celkové výměře 3121m2 

.) 

-Usnesení č. 292 -Městská rada v Kolíně schválila podle § 45 písm. o) zák. ČNR č . 367/90 
Sb. rozšíření organizační struktury městského úřadu o místo správce Městské polikliniky v 
Kolíně. 

(S převzetím polikliniky městem Kolínem ke dni 1.1.1997 je nutné řešit zajištění provozu 
tohoto zařízení po technické stránce funkcí správce objektu. Stávající způsob provádění 
údržby a zajišt'ování oprav je nevyhovující. Funkci jakéhosi údržbáře provádí důchodce, který 
se nestará o zajišt'ování oprav dodavatelským způsobem a nevlastní řidičský průkaz. Věc byla 
konzultována s ekonom. máměstskem ing. Horou.) 

Poté se městská rada zabývala informativní zprávou o bytové situaci manželů Náhodových a 
souhlasila s rozšířením jejich bytu. 
Závěrem jednání seznámil J. Čábela přítomné s činností městského úřadu (návštěva 12 
mladých lidí z Gransee, zájezd 8 hudebníků Collegia musicum do Dietikonu, návštěva 
Holandska, ples města Kolína, prodej bytů). 
Ing. Jetmar se zabýval cenami jízdného v městské dopravě a úklidem města v extrémním 
počasí, JUDr. Vízner mluvil o situaci kolem kina Jas a bylo řešeno ukončení smlouvy s 
Ara lem. 

Číšník z restaurace Scapino (pod divadlem) potřeboval pomoc s neplatičem. Muž z Kolína 
nechtěl zaplatit útratu, protože neměl žádné peníze. Proto musela zasáhnout městská policie a 
zjistit jeho nacionále, pro případ, že by dotyčný nepřišel svůj dluh zaplatit. 

8.1. 

Pracovník Delvity přistihl v supermarketu zloděje. Muž z Kamenné Lhoty odcizil zboží v 
hodnotě 105 Kč. Za přestupek mu byla uložena bloková pokuta. 

Klubovnu Okresní rady Junáka v Kolíně navštívila starostka Zdenka Majerová, kde se 
zúčastnila schůzky městského výboru Junáka. Byla seznámena se zpúsobem práce kolínských 
skautů, i s jejich současnou problematikou. Na schůzce byly domluveny i některé společné 
akce. 
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9.1. 

Starostka města Zdenka Majerová dnes navštívila prvního letošního občánka a předala mu 
vkladní knížku s částkou 1000 Kč a popřála mnoho štěstí a zraví. 

V Brně začal 7. mezinárodní veletrh cestovního ruchu GO 97 spojený s 6. ročníkem výstavy 
možností turistického ruchu v regionech REGIOTOUR 97. Letošní ročník se od předchozích 
lišil ve dvou věcech. Zatímco v předchozích letech byl Regiotour poměrně uzavřenou 
záležitostí úzké skupiny tradičních vyspělých propagátorů turistického ruchu v regionech , 
letos se rozrostl v prezentaci spektra jednotlivých okresů republiky. Pro nás bylo důležité 
vystoupení Kolína z turistického stínu na světlo cestovního ruchu. 
Modrobílý stánek okresu Kolín na ploše 25 m2 instalovala firma Jordan ing. Stojanova, která 
má již rozsáhlé zkušenosti s organizací různých akcí (Kmochův Kolín), na základě projektu 
kolínského výtvarníka Jiřího Vančury. Realizaci expozice předcházely koncem minulého 
roku schůzky u vedoucího referátu regionálního rozvoje okresního úřadu JUDr. V. Kafky se 
zástupci jednotlivých vystavujících měst - Kolína, Českého Brodu, Kostelce nad Č. lesy, 
Kouřimi, Peček, Zásmuk, Velkého Oseka a výsledné dílo bylo s ohledem na omezenou dobu 
(od rozhodnutí okresu do realizaci bylo pouhých 6 týdnů) a finanční zdroje víc než zdařilé. V 
den zahájení veletrhu otevřel okresní expozici přednosta okresního úřadu ing. Jan Soukup. V 
doprovodné kulturní nabídce nemohl chybět jeden ze symbolů polabského centra dechové 
hudby - Městská hudba Františka Kmocha, která vystoupila spolu s mažoretkami Srdíčko v 
krátkém programu na centrálním podiu . Po dobu veletrhu zajišťovala vlastní chod stánku 
firma Jordan, přítomní byli obvykle i zástupci okresu, vysřídali se starostové vystavujících 
měst. 
Nosným prvkem kolínské expozice byla velká schematická mapa okresu s vyznačením 
turistických pamětihodností, která sloužila pro základní orientaci návštěvníků. V případě 
bližšího zájmu 0 jednotlivou lokalitu obsluha stánku ochotně posloužila příslušným 
propagačním materiálem, kterého však příště bude muset být více. Časová tíseň vykonala své, 
rozhodující roli hrála i finanční stránka věci. Atraktivnost expozice je dána především 
podporou a zájmem sponzorů. Prvními podpůrci veletrhu se stal~: Koramo a. s. Kolín, 
Obchodní tiskárny Kolín, ZPA Pečky, Sazex Pečky, keramické dílny S. Bašková a J. Svatoš z 
Kostelce nad č . lesy. Koutek kolínského okresu byl oproti ostatním skromnější, snad díky 
krátké době, během které se vše muselo naplánovat a zorganizovat. Letošní expozice v Brně je 
první krok k propagaci okresu a měla by být odrazovým můstkem k dalším. 

Rozčilení nájemníci domu v Masarykově ul. zjistili, že se u nich ve vchodě v přízemí motá 
opilec, který buší nájemníkům na dveře a způsobuje velký povyk. Hlídkou městské policie byl 
na místě zjištěn muž z ul. Rimavská Sobota, který se domníval, že buší na dveře svého bytu. 

Regionální muzeum Kolín zahájilo výstavu olejomaleb maďarské malířky Gyorgi Debre. Na 
vernisáži vystoupilo hudební trio Soukupů v čele s přednostou okresního úřadu ing. Janem 
Soukupem. 

10.1. 

Plesovou sezónu letos zahájila septima gymnázia Kolín za doprovodu kutnohorského 
Expresu .. Mince padaly na ošerpované studenty, kteří v gymnáziu strávili 7 let. Jsou prvními 
maturanty, kteří přešli na tuto školu z páté třídy ZŠ. 
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Již tři roky je v Kolíně v provozu protialkoholní záchytná stanice. Ročně je zde umístěno asi 
200 lidí. Stanice slouží ještě okresům Kutná Hora a Nymburk. Záchytka má také své stále 
zákazníky - 10 mužů a 3 ženy. Nejsilnější kategorií klientů jsou muži ve věku 30 - 60 let. 
Dokonce sem jsou umístěni občas i cizinci. 

V ranních hodinách bylo oznámeno na linku 156, že z prostor kolem Zimního stadionu byla 
slyšet velká rána. Hlídka na místě zjistila nabouraný automobil. 

V Delvitě chytili opět zloděje. Policisté zjistili, že se jedná o mladíka z Hradce Králové. Ten 
hlídce řekl, že krádež provedl pod pohrůžkou fyzického násilí proti jeho osobě mužem, který 
byl po delším pátrání objeven ve svém bydlišti v Kolíně II a který se k činu přiznal. Případ byl 
předán Policii ČR. 

Kolínští Vembloudi hostili 5 dnů korfbalovou reprezentaci do 23 let z daleké Jihoafrické 
republiky, která se připravovala na evropské turné na nadcházející kvalifikace pro Mistrovství 
světa juniorů. Hráči z Afriky absolvovali několik tréninkových bloků pod vedením trenérů K. 
Konigsmarka a Ronalda van der Bunta . Kromě toho si prohlédli Prahu, Kolín. Na závěr 
pobytu byli přivítáni na kolínské radnici Mgr. Jiřím Krurnichem. 

11.1. 

Závěrečným závodem českého poháru a zároveň soubojem o titul Mistra České republiky se 
stalo setkání cyklokrosové elity ve Štítarském údolí. Pořadí nemalou měrou rozhodlo o 
nominaci na Mistrovství světa v Mnichově. N a startu ve 13 hodin byla kromě účastníků 
přítomna i česká televize, která vysílala přímý přenos na ČT 2. Radomír Šimůnek se stal po 
šesté mistrem ČR v cyklokrosu a tím i nejúspěšnějším cyklokrosařem v historii českého 
cyklokrosu. Trať závodu byla dlouhá 2 200 m 

12.1. 

V Brně skončil veletrh cestovního ruchu a naši propagátoři se vrátili do Kolína s novými 
nápady a zkušenostmi pro další GO 98. 

13.1. 

O pomoc městskou policii požádala žena z důvodu, že je jí špatně, aby přijeli. Paní měla na 
hlavě tržnou ránu a nebyla duševně vpořádku. Strážníci ji převezli do nemocnice. 

V zasedací síni městského úřadu se konala 50. schůze Městské rady v Kolíně od 16 hodin za 
přítomnosti 9 členů (Majerová, Krumich, Čábela, Řezáček, Jetmar, Najman, Paseka, Rakušan, 
Kosina). 
Po zahájení starostkou Zdenkou Majerovou přistoupila městská rada k projednávání 
předložených návrhů s těmito závěry: 

- Usnesení č. 293 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 6 vyhl. města č. 3/96 splácení až 70 % kupní ceny za prodej byt. jednotky 
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včetně pozemku v pravidelných splátkách s 
případech 

maximální lhůtou splatnosti 5 let v těchto 

Zálabská Věra Míru 717/II 
manž. Smetanovi 
Michalec Jiří 
Marková Iva 
Lišková Jiřina 
Mráz Václav 
manž. Hartigovi 
Hamr Karel 

Masarykova 821/II 
Masarykova 821/II 
Masarykova 821/II 
Masarykova 822/II 
Masarykova 822/II 
Masarykova 822/II 
Sadová 1267N 

půjčka 

32 183 Kč 
51 058 
25 173 
25 173 
20 962 
25 173 
49 387 
67 186 

(Jmenovaní podali žádost na odbor místního a bytového hospodářství o souhlas se splácením 
až 70 % kupní ceny za bytovou jednotku. Po přezkoumání výše splátek k celkové kupní ceně 
za byt. jednotku všichni splňují podmínky vyhl. města č. 3/96.) 

Odbor místního a bytového hospodářství obdržel v zákonné 
prostory v čp. 748/II těchto společností: 
1) Milan Grundza- obchod s potravinami (večerka) nebo vinárna 
2) Vít Radovesnický- textilní zboží a galanterie 

lhůtě nabídky na nebytové 

60 000 Kč/rok 

80 000 Kč/rok 

(Po prostudování jednotlivých předložených žádostí komise konstatovala, že splňují veškeré 
vypsané podmínky pro výběrové řízení. Při projednávání a zvažování obou žádostí byl dán 
odborem komisi návrh na přidělení prostor p. Radovesnickému, neboť v této lokalitě uvedený 
sortiment není zastoupen a z důvodu nejvyšší nabídnuté ceny.) 

-Usnesení č. 294 - Městská rada v Kolíně v souladu s pravidly pro pronájem majetku města 
schválilo pronájem nebytových prostor domu čp. 748 (74 m

2 
) ul. Družstevní, Kolín II p. 

Radovesnickému, bytem ul. Zengrova 441 /IV od 1.2.1997 za 80 000 Kč. 

(Odbor místního a bytového hospodářství obdržel v zákonné lhůtě jednu nabídku (LD . 
Trafika, Lukáš Dědek) na prostory WC u kina Jas včetně účlu využití a způsobu zajištění 
provozu a úklidu. Na základě předložené nabídky by byl provoz, el. energie a úklid hrazen z 
tržby odevzdané na WC, prodeje losů a sběru sázek. Vodné a stočné by hradil městský úřad . ) 

-Usnesení č. 295 - Městská rada v Kolíně v souladu s pravidly pro pronájem majektu města 
schválila pronájem nebytových prostor WC u kina Jas (4 m

2 
) LD- Trafika Lukáš Dědek, 

bytem Kremličkova 937/II od 1.2.1997 za: 
- úhradu spatř. el. energie za celé zařízení vč. WC, úklid a úhrada spatř. materiálu pro WC _ 
p. Dědek, 
- úhrada vodného a stočného - městský úřad. 

Závěrem se městská rada zabývala koncepcí projektu studiové scény Igdyž se závěrem, že 
předkladatelů ve spolupráci s městským úřadem připraví pro další jednání konkrétní návrh 
průhledné ekonomiky a jasných pravidel mezi divadlem a Igdyž. 

15.1. 
V hotelu Theresia proběhlo zasedání představenstva Okresní hospodářské komory, na němž 
byli přijati noví členové: Českomoravská hypoteční banka a.s. Praha, Kopos a.s. Kolín, 
Profitall Kolín, ČS - Živnostenská pojišťovna a.s. Hradec Králové. Toto bylo poslední 
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rozhodnutí starého představenstva, neboť na navazujícím Shromáždění delegátů bylo na tři 
roky zvoleno představenstvo nové. Jeho předsedou se stal opět Aleš Zahajský, místopředsedy 
A. Konfršt, B. Kolář, členy S. Orban, J. Jeřábek, J. Švec, V. Procházka. Této akce se 
zúčastnil i poslanec a místopředseda ODA RNDr. Libor Kudláček. 

16.1. 

Dnes začal v kolínských školách zápis do prvních tříd.Příslušný zákon stanovil, že pokud je v 
obci více škol, stanoví obec vyhláškou jejich spádové obvody. Pro rodiče z toho vyplývá, že 
pokud jejich bydliště není ve spádovém obvodu vybrané školy, rozhoduje o přijetí žáka 
ředitel podle kapacitních možností. V současné době, kdy počet žáků značně poklesl (ve 
školním roce 1995/1996 to bylo 77% oproti roku 1989/1990) nenastává taková situace příliš 
často. V dnešní době mezi sebou školy bojují co největší nabídkou , aby získali co nejvíc žáků 
a nemusely školu zavřít. Mezi nejčastějšími lákadly jsou cizí jazyky, počítače, tělesná 
výchova, kroužky, třída pro dyslektiky, náprava řeči, školní kluby. 
Zápis do škol probíhal i následující den. 

Kremličkova síň zahájila další z cyklu výstav etnografického oddělení muzea, který postupně 
představuje národopisný sbírkový folklór - tentokrát to jsou "Formy a formičky z bývalé 
vesničky". z předmětů patřících našim předkům tu vystavovaly dřevěné formy na perník, 
kleště oplatečnice, formy na pečivo, bábovky, vánočky, máslo i čokoládu. 

Zaměstnanci prodejny Burko přistihli zloděje přímo při krádeži. Přivolaná hlídka městské 
policie zjistila, že se jedná o ženu z Kolína, která nakoupila plnou tašku piva a protože na 
šampon za 60 Kč jí už nezbyly peníze, strčila ho do kapsy. Zlodějka dostala blokovou 
pokutu. 

17.1. 

Pan Ladislav Kamarýt si odvezl z tiskáren v Havlíčkově Brodě svou novou knihu - Jak v 
Kolíně bejvávalo - kterou vydal vlastním nákladem ke 4. výročí úmrtí svého bratra Jana. 
Vyšla poprvé v malém náklad za cenu 160 Kč. S podporou Městského a Okresního úřadu 
Kolín se podařilo zvýšit náklad tak, aby cena byla únosná. První vydání bylo během měsíce 
rozprodáno, proto autor přichystal další, který by se měl objevit ještě letos. Kniha má 18 
samostatných kapitol (280 stran), které zobrazují události od konce minulého století až do 70. 
let století našeho. Kamarýtové popisují s humorem jarmarky, cirkusy, slavnosti, obchody a 
služby, s bolestí jsou líčeny skutečnosti, které se osobně autorů dotýkají - ničení památek, 
hřbitovů. Řádky jsou prokládány fotografiemi. V textu je obsažena celoživotní zkušenost 
bratrů. 

18.1. 

Konal se 5. ples města Kolína v prostorách Městského společenského domu. Ples byl již 
dávno vyprodaný v novém roce zůstaly volné jen tři stoly v saloncích. Kromě švédských 
stolů a tomboly zpříjemnily ples mažoretky, pohybová skupina Koťata, malá taneční hudba 
Combo, Clasic Jazz Memorial, orchestr Expres a dechovka Poděbradka. Vstupné bylo 150 
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Kč. Reprezentativní ples zahájila starostka Zdenka Majerová, zúčastnili se představitelé 

partnerských měst De Rande V enen a Granzee. 

20.1. 

Slavná kolínská rodačka Jana Festová (v r. 1994 se stala vícemiss ČR) získala titul Miss 
Magazínu Blesk. Nejrůznějších titulů Miss do dnešní doby získala 12. 

V zasedací síni městského úřadu se konala 51. schůze Městské rada v Kolíně od 16 hodin za 
přítomnosti 8 členů (Majerová, Čábela, Krumich, Řezáček, Jetmar, Pánek, Rakušan, Kosina) . 
Po zahájení starostkou Zdenkou Majerovou přistoupila městská rada k projednávání 
předložených návrhů s těmito závěry: 

- Usnesení č. 296 - Městská rada v Kolíně podle § 45 písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. 
odvolala MVDr. Zuzanu Neustadtovou, bytem Kolín II, R. Sobory 824 z funkce předsedkyně 
komise pro tvorbu a ochranu životního prostředí při městské radě se zpětnou platností ke dni 
1.12.1996. 

Poté přistoupila městská rada k projednávání návrhu rozpočtu města Kolína na rok 1997. 

- Usnesení č. 297 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 36 odst. 1 písm. b) zák. č. 367/90 Sb. návrh rozpočtu města Kolína na rok 
1997. 

Rozpočet na letošní rok byl prozatím navržen jako vyrovnnaný - příjmy i výdaje ve výši 548 
713 610,51 Kč. 

Díky zlobivému zimnímu počasí museli vyjíždět hasiči za pomoci výškové techniky 
odstraňovat rampouchy ze střech budov a okapových žlabů. 

21.1. 

Stejně jako se v Kolíně hlásíme k odkazu významných osobností minulosti (Deburau, Kmoch, 
Leger), připomínají si každoročně v tuto dobu v našem partnerském městě Kamenz význam 
slavného německého dramatika, filozofa a literárního teoretika Gottholda Ephraima Lessinga, 
který se zde narodil a prožil dětství. 
Na pozvání starosty města Kamenz měli možnost zástupci městského úřadu toto město 
navštívit a zúčastnit se části Lessingových slavností. Kromě pamětihodností si prohlédli 
Lessingovo muzeum a v den umělcových narozenin položili kytici k jeho památníku. 

Personál z divadelního klubu Scapino měl opět problémy s hosty. Na dva muže, kteří se po 
konzumaci alkoholu začali chovat vulgárně a napadat obsluhu a nemínili po zavírací době 
opustit vinárnu, byla přivolána městská policie. Oba po domluvě odešli bez dalších problémů 
domů. 
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22.1. 

Na služebnu městské policie bylo oznámeno , že v azylovém domě dělají problémy 
bezdomovci. Hlídka zjistila, že se jedná o manžele z Nebovid, kteří se slovně napadají a ruší 
noční klid. Muž ještě navíc trénoval vrhání nožů na dveře od pokoje. Celá záležitost se 
zápisem o vzniklé škodě byla předána přestupkové komisi. 

Na černý kontinemt- Afriku- odcestoval kolínský horolezec Zdeněk Sedlák spolu s dalšími 7 
nadšenci, aby zde dobyli nejvyšší horu Afriky - Kilimandžáro. (Dosud zdolal Mont Blanc, 
Matterhorn). z Káhiry, kam se dopravili letadlem, se přesunuli do Nairobi, zastavili se v Keni 
na vrcholu druhé nejvyšší africké hory Mount Keni a pak vystoupili na svůj vrchol -
Kilimandžáro. 

23.1. 

Schody z Masarykova mostu do Rybářské ulice byly opět po dlouhé době zprovozněny. Jejich 
~prava se protáhla proto, protože nebylo možno sehnat rýhovaný plech, kterým by se přikryla 
sachta před vstupen na schody. Nyní už je vše v pořádku a lidé ze Zálabí si mouhou cestu na 

zástavku ČD opět zkracovat. 

U kolínské starostky Zdenky Majerové se sešli někteří starostové měst a obcí okresu, aby 
sepsali dokument, obsahující žádost o projednání požadavku Svazu měst a obcí ČR k návrhu 
nařízení vlády o odměnách volených členů obecních zastupitelstev. V listině adresované V. 
Klausovi, M. Zemanovi, senátorovi V. Malátovi, se zdůraznilo, že vláda neřeší platy 
obecních zastupitelů a ty zůstavají už dva roky stejné. Pokud se vláda na nejbližším zasedání 
nebude návrhem zabývat, bude dokument odeslán jako podpora nároku Svazu měst a obcí ČR. 

24.1. 

Z kolínských knihkupectví zmizela kniha Jak v Kolíně bejvávalo. Na další dotisk již berou 

knihkupci objednávky. 

Václav Linek pozval do Kolína dalšího zástupce figurální malby - Jiřího Sopka. Ve Foyeru 
městského divadla jsou prezentovány jedny z posledních Sopkových obrazů, které byly na 
výstavě skupiny Beseda v Mánesu. Vernisáž se konala o přestávce vyprodaného divadelního 
představení. 

Při pochůzce na Karlově náměstí přistihla hlídka manžele z Poděbrad, kteří zde vylepovali 
plakáty mimo plakátovací plochu. Protože se jednalo o přestupek znečišťování veřejného 
prostranství, byla jim udělena bloková pokuta. 

25.1. 

Skupina kolínských muzejníků a jejich přátel odjela mikrobusem do Vídně na výstavu 
věnovanou osobnosti Leonarda da Vinci. Jde o putovní výstavu po světových metropolích, ale 
ČR se bohužel vyhne. 
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Šem1íři "Páni z Kolína" oslaví letos páté výročí svého založení. Jejich první letošní akcí 
bude ples v Klubu Zámecká. Na svém kontě mají účast na desítkách historických bitev v 
Čechách i v Německu, šermířská vystoupení, spolupráci s filmovými štáby. I nadále mají své 
zázemí v Klubu Zámecká. Skupinu tvoří 12 kluků ve věku 15-28 let. Kromě bitev loni 
účinkovali i na dětských dnech v Kolíně a Čáslavi, při obecních výročích ve Veltrubech, 
Pečkách, při senátních mítincích. Největší akcí minulého roku byla květnová bitva pro 300 
účinkujících a 1 300 diváků na kolínské jízdárně. Na ples pozvali mažoretky, večer zpestřili 
kankánovým vystoupením a různými soutěžemi. O ples byl velký zájem, kdo přišel na 
poslední chvíli, měl smůlu. Příznivci soubojů se dostavili ve stylovém oblečení v hojném 
počtu a to nejenom z ČR ale i ze Slovenska a Německa. K tanci hrála skupina Nenicmoc. 
Setkání členů bojových skupin posloužilo nejen ke společné zábavě, ale i k založení Sdružení 
Vestfáls, které by mělo koordinovat tyto skupiny v případě oslav výročí Vestfálského míru v 
příštím roce. 

26.1. 

Ve 4,30 hodin byli hlídkou spatřeni dva mladíci, kteří v Kutnohorské ul. rozházeli odpadkové 
koše. Jelikož se zjistilo, že rozházeli všechny koše po trase restaurace Palma- nádraží, hlídka 
s nimi koše obešla a mladíci vše uvedli do původního stavu. Pak dostali blokovou pokutu. 

27.1. 

I v letošním roce pořádala Všeobecná zdravotní pojišt'ovna ČR léčebné pobyty pro své dětské 
pojištěnce vybraných chronických onemocnění. Letos to budou pobyty v Řecku u Egejského 
moře a v Chorvatsku. Celkem je připraveno 6 turnusů s třítýdenním pobytem u moře. 
Léčebných pobytů se mohou letos zúčastnit děti , které dosáhnou věku 7 let a navštěvují v 
roce 1996/1997 1. třídu ZŠ, nebo nedosáhnou 16 let. Dalším kriteriem jsou zdravotní 
indikační skupiny (chronická onemocnění s kožními nebo dechovými projevy). Vyplněný 
seznam mohli zákonní zástupci odevzdávat od dnešního dne na pobocče VZP v místě bývalé 
polikliniky. 

Kolínský soukromý podnikatel posílen alkoholem ohrožoval ve večerních hodinách střelnou 
zbraní jednoho z hostů restaurace U Maxima. Ohrožovaný muž s pomocí servírky muže 
odzbrojil. Svým počínáním se podnikatel dopustil trestného činu výtržnictví a násilí proti 
skupině a jednotlivci. 

Hasiči pomáhali při vyprošt'ování labutí, které zůstaly v zajetí ledu na zamrzlém Labi. Při 
zásahu spolupracovali s veterinárním lékařem . 

Městská knihovna v Kolíně uspořádala spolu s Karlem Bezdíčkem od 18 hodin v rámci svých 
večerů pořad "Napříč USA a Kanadou" Ke shlédnutí byly videozáznamy z cest autora pořadu 
K.Bezdíčka z roku 1996. Zpestření pásma s sebou přinesla i nabídka poznávacích zájezdů do 
USA, N orska, Turecka, Chorvatska. 

31.1. 

V Kolíně se narodilo během prvního měsíce v novém roce 18 dětí, zemřelo 31 lidí. 
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Na žádost technických služeb zasahovala jednotka hasičů v ulici V Olšinkách , kde hořel 
kontejner s domovním odpadem. Jednoznačnou příčinou požáru byl žhavý popel vysypaný do 
kontejneru. 

Do Zahradní ulice přivolala hasiče šéfredaktorka Kolínských novin Jana Mikšovská poté, 
když zjistila kouř na chodbě budovy okresního archivu, kde redakce sídlí. Požár hasiči 
nenalezli, protože příčinou byla shořelá krabička od cigaret v přeplněném popelníku na 
chodbě před redakcí. 

Pod zálabskou skálou, v místě, kudy vede oblíbená vycházková trasa kolínských občanů, 
umrzlo na Labi 6 labutí a jedna kachna. Okamžitě po výzvě kolínské občanky, zorganizoval 
Vít Procházka z odboru životního prostředí městského úřadu zásah. O pomoc byli požádáni i 
hasiči. Jednu z labutí se ještě podařilo zachránit. 
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1.2. 

Od 14 hodin se konala v Družstevním domě taneční zábava na počest šedesátníků zálabské 
školy. Zábava byla zdarma a přístupná i další veřejnosti. 

Egretta Kolínská dopravní (bývalé ČSAD) uspořádala Šoférský ples v Městském 
společenském domě. O vstupenky měli zájem nejen řidiči. 

Na linku 156 bylo oznámeno, že před samoobsluhou Burko v Třídvorské ul. leží muž. Hlídka 
zjistila, že se jedná o opilého muže z Kolína a odvezla ho domů, kde byl předán manželce. 

Dříve si odnášeli hoteloví hosté domů ručníky. Dnes si odnesli z hotelu Theresia dokonce dva 
barevné televizory značky Funai. 

2.2. 

Zaměstnanci Palmy oznámili městské policii, že se u nich poprali dva mladíci a poškodili při 
rvačce zařízení herny. Protože šlo o větší škodu, byla na místo přivolána hlídka Policie ČR. 

3.2. 

Na stříbrném plátně se objevil další český kvalitní film. Film Zapomenuté světlo přijeli 
slavnostně uvést uvést i ti, kteří se na něm podíleli. Sál kina Jas byl výjimečně téměř zase 
naplněn. V dojemném příběhu ze socialistické éry zahrá! nezvykle slušnou roli Bolek Polívka 
coby kněz a jeho láska - Marjánka v podání Veroniky Zilkové. Po skončení filmu proběhla 
beseda s velmi skoupým režisérem Vladimírem Michálkem, těhotnou Veronikou Žilkovou, 
Radimem Hladíkem st. (hudba) a ml. (zvukař). 

Do funkce kontrolorky Technických služeb města Kolína nastoupila ing. Ludmila Plášilová. 
Dosud pracovala v oblasti komunálních služeb v K. Hoře. Byla vybrána do funkce z deseti 
uchazečů. 

Ve 24.00 hodin začala v celé republice stávka železničářů. Původně byla plánována na 48 
hodin Stávka se pak prodloužila na 5 dní. V železniční stanici Kolín se k této stávce přihlásilo 
95 % zaměstnanců. Železničáři tak chtějí donutit vládu řešit jejich těžkou situaci v práci _ 
především nízké platy. 
Na základě vyhlášení stávky požádalo ministerstvo dopravy prostřednictvím referátů dopravy 
na okresních úřadech dopravce o pomoc se zajištěním náhradní dopravy. Na tuto výzvu 
reagovala Ajka II, která linku Kolín - Praha provozuje. 
Pomoci cestujícím, kterým stávkou vzniklo nemálo problémů, se po celou dobu snažila 
Kolínská dopravní společnost Egretta a.s., která zajišt'ovala spoj Kolín - Praha. Ceny jízdenek 
účtovali dle tarifů ČD. 
V době postávkové však Ajka požadovala na ministerstvu dopravy zaplacení ztrát vzniklých 
tímto krokem. Jízdenku do Prahy prodávali za 35 Kč, dle běžného tarifu stojí 55 Kč. Na 
příslušné ministerstvo proto firma poslala fakturu na 3 7 000 Kč. 
Egretta naproti tomu učinila pomoc zcela dobrovolně s tím, že veškeré ztráty budou připsány 
na její účet. Z tohoto důvodu si nenárokovalajakoukoliv náhradu škody. 
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V budově Středního odborného učiliště poštovního a telekomunikačního byl zahájen provoz 
Střediska výchovné péče pro děti a mládež - Jaselská 826. Při tomto školském zařízení 
poskytujícím preventivní péči dětem a mládeži s negativními projevy chování (záškoláctví, 
al_kohol, drogy ... ) a pomoc v obtížných životních situacích, bude k dispozici 24 hodin denně 
Lmka důvěry . S problémy poradí psycholog, pedagog, terapeut, sociální pracovníce, 

případně i další specialista. 

Po více jak šesti letech navázalo Regionální muzeum v Kolíně na řadu společenskovědních 
sborníků, vydávaných koncem 80. let. Pod barevnou obálkou a názvem "Práce muzea v 
Kolíně" se skrývá devět odborných badatelských příspěvků a 260 stran textu s fotografiemi, 
kresbami a dokumenty. Sborník stojí 80 Kč, prodávat se bude v muzeu a knihkupectví 
Arton.Tematicky jsou příspěvky značně různorodé. Celá polovina stran je věnována 100. 
výročí založení muzea v Kolíně, popisuje okolnosti kolem jeho vzniku. Další příspěvky jsou 
věnovány narození místního archeologa MUDr. Dvořáka. Sborník obsahuje stati : Nejstarší 
zemědělské osídlení na Kolínsku (Ivan Pavlů a Jan Rulf), Zlatý poklad z doby bronzové z 
Kolína (Jiří Hrala), Některé hodnotné soubory lidové architektury na okrese Kolín (Lubomír 
Procházka), Pokus 0 leteckou výrobu u kolínské firmy Trojan a Nágl (Pavel Sviták), Vznik 
muzejní hodnoty v Kolíně (L. Jouza), Kolín a Národopisná výstava českoslovanská (Jouza a 
J. Pejša), Velimská Skalka ve střední době bronzové ( J. Hrala a M. Vávra), Kolínsko, Čechy 
a Francie v době románské ( P. Charvát), Mariánský kult v K. Hoře (B. Altová). Sborník vyšel 

v nákladu 500 kusů. 

4.2. 

Jedna z budov Okresního úřadu Kolín na Karlově náměstí, kde sídlila ještě před nedávnem 
Poštovní a Investiční banka, byla zrekonstruována a uvedena do provozu na počátku tohoto 
roku. Teprve až dnes bylo oficiální předání opravené budovy B okresnímu úřadu. Na malém 
setkání, které vedl přednosta ing. J. Soukup, se sešli zástupci firem podílejících se na konečné 
podobě objektu, ale i ředitel nemocnice MUDr. Rakušan, pplk. Tolma (Policie ČR), pplk. 
Bradna (hasiči). Přednosta vyzdvihl práci společnosti Bess group (vykonavatel stavby), Suter 
+ Suter (projekční a inženýrské stavby), Alservis, Pronap (vnitřní vybavení), M. Vedral 
(dokončovatel prací). Rekonsktrukcí se měl vyřešit základní stavební problém úřadu - jeho 
rozčlenění na tři různé objekty (čímž především trpěli lidé). První pokus o propojení objektů 
byl proveden v roce 1993 -1994 vybudováním spojovacích chodeb mezi budovou A, C. Po 
zjištění , že trámy a krovy budovy B jsou napadené dřevokaznými houbami, muselo být 
přikročeno k výstavbě zcela nových stropů a krovů . Byly vybudovány spojovací chodby s 
oběma sousedními objekty od 1. patra až nahoru, bezbariérové přístupy a budova B, ve které 
nyní bude referát zdravotnictví. V této budově byl konečně vybudován i výtah. K této události 
byl vydán i pamětní almanach připomínající počátky budov ještě v minulém století a jejich 

vývoj až do součastnosti. 

V saloncích Městského společenského domu se konalo XIV. zasedání městského 
zastupitelstva v Kolíně od 15 hodin za přítomnosti 30 členů . 
Po zahájení starostkou města Zdenkou Majerovou a schválení programu seznámil Mgr. 
Krumich přítomné s či1mostí městské rady a městského úřadu. 
Poté starostka vyzvala občany k diskusi, ve které zástupce části prodejců pro městskou 
dopravu pan Ledvina hovořil o rabatu a odměně za prodej lístků. Poté již městské 
zastupitelstvo přistoupilo k projednávání předložených návrhů s těmito závěry : 
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-Usnesení č. 139 -Městské zastupitelstvo v Kolíně zvolilo ve smyslu § 9 odst. 1 zák. ČNR č. 
436/91 Sb. Jiřího Součka bytem Kolín II, Masarykova do funkce přísedícího Okresního soudu 
v Kolíně . 

(~olba přísedících je upravena zák. č. 436/91 Sb. Navržené kandidáty do těchto funkcí volí 
pnslušné zastupitelstvo. Městská rada doporučila volbu provést aklamací) . 

~ Usn~sení č. 140- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36 odst. 1 písm. b) zák. 
NR c. 367/90 Sb. rozpočet města Kolína na rok 1997. 

(Rozpočet byl schválen jako vyrovnaný - příjmy i výdaje ve výši 548 713 610,51 Kč) 

~ .!lsnesení č. 141 -Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36a odst. 1 písm. a) zák. 
c. 367/90 výkup části stav. parcely č. kat. 504 a části poz. parcely č. kat. 270 v k. ú. Kolín, 
nově označené geometrickým plánem č. 2012-193/96 ze dne 29.10.1996 jako stav. parcela č. 
kat. 504/2 v Kolíně V- u býv. sport. haly 5. ZŠ o výměře 10m

2 
a stp. č. kat. 504/3 v Kolíně 

V, ul. Raisova 0 výměře 18m2 za kupní cenu stanovenou znalec. posudkem č . 1115/145/96 
ve výši 7 700 Kč z vlastnictví Miroslava a Petra Kasardových do vlastnictví města Kolína. 

-Usnesení č . 142- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 36a odst. 1 písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. prodej stavebních parcel č. kat. 6673 až 6833 v k. ú. Kolín pod 
dvoupodlažními garážemi v Cihelně za cenu zjištěnou znaleckým posudkem v době prodeje z 
vlastnictví města Kolína do podílového spoluvlastnictví občanů vlastnících stavby na těchto 
stavebních parcelách. 

(Po kolaudaci dvoupodlažních garáží v Cihelně převedlo Družstvo pro výstavbu garáží stavby 
garáží do vlastnictví jednotlivých členů, kteří požádali o odkoupení stavebních parcel pod 
těmito garážemi za účelem uvedení do souladu vlastnictví stavby a pozemku. Jedná se 161 
stavebních parcel o celkové výměře 3121 m

2 
.) 

-JJsnesení č. 143 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 6 vyhl. města č. 3/96 
splácení až 70 % kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidených 
splátkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let těmto žadatelům: 

Zálabská Věra 
manž. Smetanovi 
Michalec Jiří 
Marková Iva 
Lišková Jiřina 
Mráz Václav 
manž. Hartigovi 
Hamr Karel 

Míru 717/II 
Masarykova 821/II 
Masarykova 821/II 
Masarykova 821/II 
Masarykova 822/II 
Masarykova 822/II 
Masarykova 822/II 
Sadová 1267 N 

cena za byt. jednotku 
82 183 Kč 
72 941 Kč 
35 962 Kč 
35 962 Kč 
35 962 Kč 
35 962 Kč 
70 553 Kč 

117186 Kč 
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půjčka 

32 183 Kč 
51 058 Kč 
25 173 Kč 
25 173 Kč 
20 962 Kč 
25 173 Kč 
49 387 Kč 
67 186 Kč 



(:Usnesení č. 144- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 36a odst. 1 písm. d) zák. 
, NR č. 367/90 Sb. poskytnutí bezúročné půjčky ve výši 293 000 Kč TJ Sokol Kolín na 
úhradu nákladů při vybudování nového povrchu. 

(Dopisem ze dne 7.11 .1996 požádali zástupci TJ Sokol Kolín zástupce města o poskytnutí 
bezúročné půjčky ve výši 293 000 Kč. Tuto částku nezbytně potřebují k uhrazení poslední 
splátky firmě ZUPO, která v r. 1996 položila na atletický stadion v Borkách povrch San - o -
tan.) 

-.__lisnesení č. 145 -Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 36a odst. 1 písm. d) zák. 
CNR č. 367/90 Sb. poskytnutí finančního příspěvku z rozpočtové rezervy ve výši 50 000 Kč 
korfbalovému klubu Kolín (VKC) na svou činnost v r. 1997. 

(Ve dnech 3.-5.1.1997 se nad rámec své plánované činnosti zúčastnil korfbalový A tým 
dospělých VKC Kolín finále Poháru mistrů evropských zemí v Terrasse- Španělsko. Náklady 
na tuto akci byly vysoké a klub v podstatě tímto vyčerpal finanční prostředky na svou činnost 
v r. 1997. Zde družstvo završilo své úspěchy třetím místem.) 

V diskusi informoval p. Špinka o projektu na rekonstrukci čp . 9, pí. Klímová o odstraňování 
reklam umístěných bez povolení na sloupech, starostka o rekonstrukci čp . 70/1 společně s 
holandskými přáteli ke zřízení informačního střediska, p. Klímová o stavu bývalého hotelu 
Savoy a rybárny, ing. Slováček o situaci ohledně budov muzea. Poté proběhla tajná volba o 
zařazení návrhu ing. Marečka na odvolání radních, na základě které návrh nebyl projednáván, 
Mgr. Krumich pozval přítomné na slavnostní vyhlašování nejlepších sportovců v městském 
společenském domě 5.2.1997. Starostka poděkovala přítomným za účast a ukončila zasedání 
v 19 hodin. 

Celý jeden milion korun připadne z letošního rozpočtu na obnovu skel na zbývající stranu 
mostu. Skla , která by měla vydržet úder 5 kg palicí zatím vydržela, proto se město rozhodlo 
provést obnovu i na druhé straně. Tím by mělo být skoncováno s výsledky vandalů na této 
části Kolína. 

Většinovým vlastníkem akcií Korama Kolín se brzy stane Chemapol Group a. s. , který má 
získat v podniku, vyrábějícím oleje a maziva, 52,3 %. Koramo se tak zařadí po Moravských 
chemických závodech, Lachemě, Synthesii a Spolaně k dalším Chemapolem plně 
kontrolovaným firmám.Chemapol spolupracuje s naší firmou již delší dobu. Jeho 
prostřednictvím se do Kolína dovážela aditiva. V současné době zde pracuje 600 lidí. v 
loňském roce bylo propuštěno 50 lidí, v souvislosti se změnou majoritního vlastníka akcií 
dojde pravděpodobně k dalšímu propouštění. 

5.2. 

Kolínští sportovci se v letošním roce sešli v Městském společenském domě v Kolíně na 
Karlově náměstí v 16 hodin, aby se zúčastnili akce, která byla uskutečněna za účelem 
vyhodnocení nejlepších sportovců našeho města. Celou akci moderovala známá televizní 
hlasatelka z ČT 1 Marie Retková spolu se sportovním komentátorem ČT Jakubem Bažantem. 
Ačkoliv se dostavili o něco později než měli , navázali plynule na vystoupení Country Bandu 
L. Matiáše, který svým vystoupením navodil p~jernnou atmosféru. V první části vystoupil se 
svou exhibicí mistr světa v cyklotrialu Martin Simůnek, který předvedl obdivuhodné výkony, 



a s ním poté proběhl rozhovor. Kromě něho poskytl rozhovor i desetibojař Tomáš Dvořák. 
Součástí programu byly i dvě soutěže pro diváky, kteří byli odměněni zanačkovým zbožím 
firmy Asics. 
V druhé části se uskutečnilo vyhlášení nejlepších sportovců, jak jednotlivců tak i kolektivů. 
Ceny předala starostka města Zdenka Majerová spolu se svým zástupcem Mgr. Jiřím 
Krumichem, Tomášem Dvořákem a předsedou sportovní komise Karlem Řežábkem. Odměnu 
3 000 Kč dostaly celkem tři kolektivy: juniorky - Sokol Kolín - atletika, "A" družstvo -
Vembloud korfbal klub a "A"družstvo- Sokol Kolín- šachy. Seznam jednotlivců byl o něco 
pestřejší, neboť komise nemohla rozhodnout, jestli je lepší např. 1. místo ve střelbě, nebo 1. 
m.~sto v plavání. Proto bylo vybráno 12 nejlepších z nich, kteří dostali od města 500 Kč: 
Bohmová Jana- atletika Cidlinská Ivana- atletika, Dejdová Lenka- kuželky, Hetcl Ladislav
~želky, Hoppová Ren~ta - atletika, Klauda Lukáš - sportovní střelba, Krupková Petra -
sachy, Mixová Pavlína - sportovní gymnastika, Salač Jiří - plavání, Štěrbová Vlasta -
sportovní gymnastika, Taftl Martin - sportovní gymnastika, Vondráček Jan - sportovní 
gymnastika. Program zpestřil hudebním doprovodem Country Band L. Matiáše. V stup na toto 
vyhlášení byl volný. 

O barevný televizor přišel majitel vozu Škoda 105, když nechal vůz 10 minut zamčený na 
parkovišti u herny Palma. 

V nejnovější kolínské bance- Československé obchodní bance na Karlově náměstí- proběhlo 
zasedání bankovní rady, na kterém byl ředitel Union banky Václav Uxa navržen za člena 
poroty Okresní hospodářské komory v prestižní soutěži "Osobnost roku 1996". Vystřídá tak 
~editele České spořitelny Jana Kopeckého , který byl porotcem vv lm1ském roce. Během 
Jednání bankovních ředitelů podala Eva Rathousová, ředitelka Ceskoslovenské obchodní 
banky, oficiální žádost o přijetí za řádného člena bankovní rady. 

6.2. 

Po delší době a s výhledem na častější opakování svolala kolínská ODS bleskovou tiskovou 
konferenci. Jejími hlavními body bylo vyjádření se k rozpočtu na rok 1997 a nastínění nové 
politiky klubu zastupitelů ODS pro nejbližší období. Hned v v úvodu se chopil slova ing. 
Blecha a nešetřil ostrými slovy na adresu "radniční koalice" . Ze program Kolíňáků, na jehož 
základě se sdružení stalo vítězem komunálních voleb, není naplňován . Příprava rozpočtu je 
zanedbána. Podobný názor má i bývalý starosta Buřič, který přítomné zavalil čísly, dokládající 
podle něj neadekvátnost rozpočtu.Proti radnici vystoupil i ing. Havlíček. Místní organizace 
ons chystá pro budoucnost rozšíření komunikace s občany. 

Regionální muzeum otevřelo slavnostní vernisáží ve výstavní síni své budovy v Brandlově 
Ulici výstavu "Kolínsko v raném středověku". Výstavu připravil mladý vědecký tým Vladimír 
Rišlink a Ladislav Jouza ve spolupráci s ředitelkou PhDr. Jam1ilou Valentovou a dalšími 
pracovníky muzea. S nápadem přišel V. Rišlink, čerstvý absolvent oboru Dějiny umění a 
~~st~rie na Masarykové universitě v Brně. Výstava je rozdělena na dvě volně se prolínající 
castt. První je věnována stavebním unikátům raného středověku, které se nacházejí v našem 
regionu a je ilustrovaná barevnými fotografiemi, plánky s historickými údaji a také fragmenty 
sloupů či ozdobných reliéfů. Druhá část vykresluje život člověka v 10. - 13. století v Polabí, 
který byl velice prostý. Zde jsou vystaveny předměty denní potřeby, nářadí , ozdoby, modely 
zemědělských strojů. Výstava je první částí dlouhodobého cyklu "Kolínsko v běhu staletí". 
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Tvůrci chtějí každý rok zmapovat jednu epochu a postupně tak odhalit celý kulturní vývoj 
našeho regionu. 30 % materiálů tvoří půjčky z okolních muzeí i od pražského Arcibiskupství. 

Ve 23.50 hodin zjistila hlídka městské policie při pochůzkové činnosti dva muže z K. Hory, 
kteří se pod vlivem alkohou chovali hlučně a křičeli vulgární výrazy. Oba byli jen 
napomenuti. 

7.2. 

V Městském společenském domě v Kolíně se konal Hasičský ples, určený nejen hasičům. Již 
tradičně měl velkou návštěvnost. Jeho vrcholem byla tombola, kde první cenou byl moped 
Babeta. 

10.2. 

Na kolínských školách bylo celý týden ticho díky jarním týdenním prázdninám. 

V zasedací síni městského úřadu se konala 52. schůze Městské rady v Kolíně od 16 hodin za 
Přítomnosti 7 členů (Majerová, Krumich, Řezáček, Jetmar, Pánek, Paseka, Rakušan). 
Po zahájení starostkou města Zdenkou Majerovou a rozšíření programu o žádost o udělení 
Výjimky z vyhlášky na Karlově nám. čp. 89, pronájem pozemku č. kat. 1876 v Kolíně, záměr 
~žití sklepů pod radnicí a žádost o přednostní umístění do pořadníku uchazečů o byty 
Pnstoupila městská rada k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

- llinesení č. 298 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 36a odst. 1 písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. výkup stavebních pozemků č. 
kat. 3976, 3977, 3978, 3979, 3980, 3981 o celkové výměře 868 m2 za kupní cenu 250 Kč/ 
m

2
, tj. za celkovou kupní cenu 217 000 Kč do vlastnictví města Kolína. 

(Tento výkup stavebních pozemků je nutný pro vypořádání vlastnických vztahť1, kde obytné 
domě čp. 619-624 v Kolíně II ul. Benešova, Míru jsou ve vlastnictví města a stavební 
pozemky pod těmito domy ve vlastnictví Tesly Kolín a. s. 

Návrh na poskytnutí finančního příspěvku Policii ČR, obv. od. Kolín na zřízení rámu mapy 
okresního města Kolín byl stažen z programu jednání. 
Poté se městská rada zabývala žádostí o udělení výjimky z vyhl. č. 3/93 v čp. 106 v 
Kutnohorské ul.v čp. 19 a 19 v Kouřimské ul., v čp. 89 na Karlově nám. -výjimky nebyly 
Uděleny, pronájmem pozemku č. kat. 1876 v ul. V Opletkách na stavbu supermarketu, žádostí 
0 přednostní umístění do pořadníků uchazečů o byty a záměrem využití sklepů pod radnicí. 
?ále seznámil Mgr. Krumich přítomné s činností městského úřadu (jednání s TJ Sokol, 
Jednání s firmou Šafařík, divadlo - projekt Igdyž). 
Závěrem seznámil p. Pešek přítomné s žádostí ing. Marečka na odstoupení z funkce člena 
?ozorčí rady technických služeb - městská rada vzala na vědomí a rozhodla, že bude 
Jmenován nový člen dozorčí rady. Projednával se úkol v příštím zimním období, výše 
POplatků na hřbitově a doplnění skleněných výplní na Novém mostě. 
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13.2. 

Gynekologicko - porodnické oddělení v Kolíně připravilo pro těhotné ženy a jejich partnery 
další z přípravných kursů. V rámci nich zhlédnou filmy týkající se problematiky těhotenství, 
porodu a péče o kojence, v besedě budou zodpovězeny dotazy a umožněna bude i prohlídka 
Jednotlivých oddělení. Přednášky se budou konat v zasedací místnosti gyn. - porodnického 
oddělení. První blok ( na témata - prenatální péče, porod, šestinedělí )začal dnes a bude 
probíhat ještě 13.3., 17.4., 15.5., 19.6. Druhý blok, který je zaměřen na ošetření novorozence 
po porodu, péči o kojence a na význam kojení začne 20.2. a bude se opakovat 20.3 ., 24.4. , 
22.5., 26.6 .. 

V kolínské nemocnici se začal používat nový angiograf - přístroj na vyšetřování cévnílw 
systému, který může sloužit i při angioplastice, která umožňuje zprůchodnění zúžených 
te~en. Předchozí angiograf zde sloužil 30 let. Přístroj využívají i praktičtí lékaři ze spádové 
0 ?.1asti. Nemocnice si musela pomoci sama při nákupu nového přístroje. Nikdo jí nechtěl 
Pnspět. Tak ho zakoupila nakonec z vlastních zdrojů za 20 mil. Kč na leasing. Proto museli 
koupit tu nelevnější variantu. Slavnostního uvedení do provozu se zúčastnila řada hostů 
(starostka Zdenka Majerová, přednosta okresního úřadu ing. J. Soukup), které ředitel MUDr. 
R~kušan a přednosta rentgenového oddělení MUDr. Roman Karásek, CSc. seznámili s 
duvody svého rozhodnutí. 

14.2. 

Do dnešního dne přijímal městský úřad přihlášky do výběrového řízení na místo strážníka 
nebo strážnice městské policie. Výběrové řízení vyhlásil na toto místo Městský úřad v Kolíně 
s požadavky: 

- bezúhonnost 
- občanství ČR 
- věk min. 21 let 
- tělesná a duševní způsobilost k výkonu služby 
-středoškolské vzdělání s maturitou 

V kině Jas na Zálabí proběhlo slavnostní zahájení celostátní filmové přehlídky "Projekt 
1 ~O".(Letos vstoupil projekt do třetího roku a šedesáti kiny putuje další desítka filmů). 
Prehlídky se zúčastnil ředitel Bontonfilmu A. Danielis, který slosoval vstupenky a předal 
ceny. Na své si přišly i ženy, nebot' pozvání přijala i kolínská rodačka Jana Festová - Miss 
Bles magazínu (kromě toho úspěšná i v zahraničních soutěžích), která při této příležitosti 
uspořádala módní přehlídku . V tomto duchu se nesla i skvělá americká komedie Pret - a _ 
Parter (pod stejným názvem se na trh dostala i toaletní voda) z pikantního prostředí 
Pařížského světa módy, která tak odstartovala filmovou přehlídku. 

15.2. 

Redakce novin Kupředu Pres se přestěhovala ze svého provizorního sídla v Kouřimské ulici 
do rohového domu čp. 48 na Karlově náměstí (nad prodejnu s kabelkami a jinými koženými 
Potřebami) - do prostor, kde sídlila dříve geodézie. Oboje kolínské noviny si tak mohou hlídat 
svou konkurenci navzájem. Kolínské noviny mají své sídlo totiž naproti Kupředu. 
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V Domě dětí a mládeže v Zámecké ulici se uskutečnil sraz hnutí skinheads. Akce původně 
povolená jako oslava narozenin, se proměnila v koncert pardubické skupiny Divison 88, který 
kolem půlnoci musela ukončit Policie ČR ve spolupráci s dalšími policejními složkami v 
počtu asi 140 mužů. Do Kolína se sjelo 180 skinů z celé republiky, z nichž je nyní 6 trestně 
st~háno. Kromě policie byly posíleny i služby v nemocnici o 1 lékaře, sestru a sanitáře. K 
važnějšímu zranění nedošlo. 

V Klavarech byla uvedena do zkušebního provozu malá hydroelektráma o pěti turbínách. Na 
lev~m břehu Labe tato stavba vyrůstala dva roky. Vlastníkem malé hydroelektrámy je firma 
Aglle, která je také jediným investrorem stavby. Jedná se o malou elektrámu, která po úplném 
zprovoznění všech pěti turbín bude mít výkon 1,6 MW. Na plný výkon poběží elektráma až 
z~ 3 měsíce. Elektřina bude odprodávána rozvodným závodům a poté bude putovat do běžné 
distribuční sítě. Veškerou technologii dodala firma Hydrohrom. 

~~stské policii bylo oznámeno, že na zastávce ČD leží bezvládně nějaký opilec. Hlídka po 
Prl]ezdu muže postavila na nohy a dohlédla, aby muž z Kolína odešel spořádaně domů. 

~b,~~né oznámili pěší hlídce, že na mostě leží opilý muž. Hlídka zjistila, že dotyčný leží na 
~Ilm starého mostu. Za pomocí autohlídky byl sundán a převezen domů, kde si ho převzal 
Jeho otec. 

16.2. 

Jeden z nejznámějších českých biotroniků Tomáš Pfeiffer, známý z televizních pořadů, měl 
dopoledne svou první přednášku v Kolíně v salónku městského společenského domu v 
~olín_. Přišlo se na něj podívat asi 30 lidí. Jedenapůlhodinová přednáška začínala a končila 
nekohkaminutovou seancí s vlastním biotronickým působením. Ve zbývajícím čase 
0 ?Povídal na dotazy. Dále mluvil o potížích s prosazováním biotronické léčby, o položení 
zakladního kamene Biotronického centra sociální pomoci. Vstupné bylo dobrovolné. 

17.2. 

~oja Kolín rozhodla o stažení arašídových nuget z prodejen na své náklady. Důvodem byla 
~nf~rmace Hygienické stanice hlavního města Prahy , že ve vybraných vzorcích z výrobní 
sarze 10/96 je zvýšený výskyt aflatoxinů. Výsledky se však rozcházely s výstupními 
kontrolami prováděnými v nezávislých a státem akreditovanými laboratořemi. 

18.2. 

Collegium musicum Kolín spolu s Městskou knihovnou Kolín přichystal od 
prostor čítámy "Večer české hudby". Návštěvníci se mohli zaposlouchat do 
Vodičky, J. Myslivečka, A. Dvořáka, J. Jarocha. Zpíval Dr. Jan Urban. 

19.2. 

18 hodin do 
skladeb V. 

Na služebnu městské policie bylo oznámeno, že v Nerodově ulici obcházejí neznámí muži 
Vchody domů. Hlídka na místě zjistila, že se jedná o dva bezdomovce - z Kladna a Mladé 
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~oleslavi.Oba byli prověřeni, zda nejsou hledáni Policií ČR, a poté jim bylo domluveno, aby 
Sl k přespání našli jiné místo mimo město . 

Po více jak měsíční rekonstrukci vzduchotechniky se otevřela pro štamgasty znovu jejich 
milovaná restaurace U Lenina. 

Neznámý muž zavolal městskou policii, aby přijeli do jeho bydliště v Kolíně IV, protože se 
nemůže dostat domů. Po příjezdu na místo byl konstatován fakt, že ho manželka nechtěla 
pustit opilého domů. Vzhledem k tomu, že se jednalo o spor mezi manželi, hlídka s 
upozorněním, aby nedocházelo k rušení nočního klidu, odjela. 

Kolínské náměstí se proměnilo na pár hodin v ohromné parkoviště. Do Městského 
společenského domu v Kolíně se sjeli účastníci celorepublikového semináře krmivářského 
průmyslu a výživy zvířat. Městská pokladna zbohatla za pronájem části náměstí pořadatelům 
o 3000 Kč. 

V Městském společenském domě v Kolíně proběhla v rámci stavby čističky beseda s občany, 
kteří měli možnost položit otázku zástupcům firem, zainteresovaných v razících pracích. 
Konkrétně šlo o Metrostav Praha, Vodohospodářský rozvoj a výstavba a.s. a SG -
Geotechnika. Za město pokládala dotazy starostka Zdenka Majerová, vedoucí odboru 
výstavby a územního plánování Vlasta Klímová a Bohdan Ulihrach. Občané se obávali 
odpalování trhaviny při ražbě štol a tunelu. Na povrch začala vylézat trápení lidí, bydlících 
Poblíž činnosti dělníků. Stěžovali si na noční práce a ruch až do 9 hodin, ježdění nákladních 
aut o půlnoci. 

20.2. 

Ve 4. patře SOU v Jaselské ulici bylo slavnostně otevřeno Středisko výchovné péče pro děti a 
~ládež v Kolíně. Dosud fungovalo při zvláštní škole, nyní je samostatným subjektem. 
~editelkou Mgr. Martinou Procházkovou byli pozvání zástupci města, okresu, školského 
uradu a některých dalších spolupracujících organizací. Přípitek pronesla ředitelka zařízení , 
Pak probíhala neformální diskuse mezi jednotlivými hosty. 
Za pomoci svých pracovnic se chce ředitelka věnovat dětem a mladistvým z celého 
k?línského regionu, kteří se potýkají s vážnými problémy, jako jsou kriminalita, toxikomanie, 

ruzné druhy závislostí, útěky ... 

Silný vítr způsobil v celé ČR značné škody. Nejinak tomu bylo v Kolíně, kde si zahrával se 
vším, co nebylo stabilně připevněno . Např. v Žižkově ulici vyvrátil vítr strom, který spadl 
Přímo na vozovku a zatarasil dva jízdní pruhy. K jejich uvolnění bylo nutné strom rozřezat a 
Uklidit. Odtud odjeli hasiči k čerpací stanici Agip v Pražské ulici. Zde vítr zase trhal krycí 
plechy a ty pak svým pádem ohrožovaly zákazníky. Spoustě lidí zase ulétlo prádlo ze šňůr, a 
tak se nad městem vznášely nejrůznější předměty. 

Na svém jednání představenstvo Okresní hospodářské komory Kolín definitivně jmenovalo 
hodnotící porotu veřejné soutěže Osobnost roku 1996. Osmičlenná porota zasedne v březnu v 
následujícím složení: mistr světa v cyklokrosu Miloš Fišera, předsedkyně Okresního soudu v 
Kolíně mDr. Libuše Kantůrková, ředitel kolínské pobočky Union banky ing. Václav Uxa, 
Poslanec za ODA RNDr. L. Kudláček, finanční ředitelka společnosit Garancia ign. Hana 
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Malíková, starosta obce Velím Jan Bartoš, gynekolog MUDr. Jiří Dvořák a výrobně -
technický ředitel Lučebních závodů Kolín ing. Miroslav Urban. 

Kolínská pobočka Československé obchodní banky a. s. sídlí na Karlově náměstí a veřejnosti 
slouží od začátku roku. Ale slavnostní otevření za přítomnosti představitelů banky a 
Pozvaných hostů se konalo až dnes. Ředitelka pobočky ing. Eva Rathousová převzala 
symbolický klíč od budovy, kterou rekonstruovala stavební firma Kurs. 

K řetězové stávce pedagogů a zaměstnanců ve školství se v našem okrese připojily 4. ZŠ v 
Koyně, ZŠ v Plaňanech, Velkém Osek:u, Starém Kolíně, Zásmuk:ách, Žíželicích. Z celkového 
poctu 157 základních a středních škol stávkovalo 4,45 %.Všichni bojovali za lepší odměnu za 

' V ' 

smzení pracovních hodin. 

Kolínská pobočka Společné organizace nevidomých a slabozrakých v ČR uspořádala pro 
zrakově postižené občany a jejich rodinné příslušníky návštěvu specializovaného pracoviště 
pro zrakově postižené v Tyflokabinetu v Hradci Králové. 

21.2. 

Kolín navštívil poslanec za ODA Mgr. Daniel Kroupa , místopředseda parlamentního výboru 
pro vědu, vzdělání kultruru mládež a tělovýchovu. Návštěvu začal na místním gymnáziu 

v ' ' 

prednáškou o česko - německé deklaraci, následovala prohlídka středověké expozice v muzeu 
~v beseda o školství s přednostou okresního úřadu ing. J. Soukupem a ředitelem školského 
uradu Kejklíčkem a vedoucí České školní inspekce Mgr. Grušovou. V podvečer se konala 
beseda s veřejností kde se hodně mluvilo opět o školství, o restitucích a spolupráci ODA a 
KDU- ČSL. ' 

Zaměstnankyně z prodejny Burko na Karlově náměstí oznámila městské policii, že v prodejně 
mají zloděje. Paní z Kolína odcizila zboží v hodnotě 164 Kč. Na místě jí byla uložena bloková 
Pokuta ve výši I 000 Kč. 

Zaměstnanci ČD oznámili městské policii, že někdo hází kameny na projíždějící vlaky. 
Hlídka tu přistihla dva mladíky (15). Nejprve jim domluveno, pak byli předáni rodičům. 

22.2. 

~·asobruslařský klub Kolín přichystal na tento víken 26. ročník s~utěže "Kolínské mládí" . Na 
Znnním stadionu se představili sportovci z 22 oddílů z celé ČR. Zákyně a juniorky startovaly 
v rámci Českého poháru.Exhibiční vystoupení předvedl jeden z nejúspěšnějších párů v České 
republice- Ota Jandejsek a Klára Mašková (oba z Kolína). 

V devět hodin se sešli na Zámecké skauti a skautky ze 14 středisek okresu Kolín na Okresní 
skautské akademii. Letos byla účast proti loňsku podstatně větší. Všechna volná místa byla 
obsazená. Organizátoři se proto rozhodli pokusit se uspořádat 3. ročník v sále Městského 
společenského domu v Kolíně .Sérii čtrnácti vystoupení zahájili zpěvem skautských písní za 
~oprovodu kytar a basy oldskauti z 1. střediska kolínských Havranů. Pak následovala 
Jednotlivá představení - scénky, zpěv, hra na hudební nástroje, tance.Karel Čihák, náčelník 
okresní rady Junáka, se tvářil spokojeně, stejně jako pozvaná delegace skautů z K. Hory. Na 
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vystoupení se přišla podívat i starostka Zdenka Majerová. V současné době má organizace 1 
~-~? členů. Po éře Pionýra byla jejich tradice obnovena v roce 1990. Dosud nejstaršímu 
ZIJicímu skautovi je 85 let (František Ježek). 

Poslední únorový víkend otevřely své brány pro širokou veřejnost prodejny Fiat v republice. 
Kolínská prodejna nebyla samozřejmě výjimkou. Návštěvníci si mohli detailně prohlédnout 
a_ prozkoumat nabízené automobily . Děti se mohly zúčastnit připravených soutěží, ze kterých 
sr potom odnášely autíčka, balónky, reklamní předměty. Vedoucím prodejny je Jan Starý, 
prodejna je na Obecním dvoře. Tímto chtěla firma podpořit prodej, který jinak v zimních 
měsících vázne. 

23.2. 

Loutkoherecká skupina české televize přivezla do vyprodaného divadla postavičky - Mufa, 
T~skomyše, Haryho Šoumena, Jů a Hele. Většina z nich vystupuje v televiním nedělním 
Poradu pro děti. S dětmi si povídal J. Vidlař, J. Prachařová, M. Zídek, K. Hanz, některé z nich 
pozvali na jeviště k soutěžím a samozřejmě vystoupili se všemi známými postavičkami. Toto 
představení se pak hrálo v pondělí pro mateřské školy a 1. stupeň ZŠ. 

24.2. 

Při Příležitosti 200. výročí narození astronoma Josefa Morstadta (1797-1869) přijela do jeho 
kolínského rodiště delegace astronomů. Nejvíce očekávaný Jiří Grygar chyběl, ale i tak byla 
Večerní přednáška v městské knihovně bohatá. Poslechnout si ji přišlo téměř 40 osob. Klíčem 
k celému večeru byla osobnost J. Morstadta, jehož práci a dobu se pokoušeli přiblížit RNDr. 
Martin Šolc z astronomického ústavu MFF UK a ing. RNDr. Petr Holota, DrSc. z 
Výzkumného ústavu kartografického. RNDr. Zdislav Šíma, CSc. mluvil o současné astronomii 
' promítal snímky vesmíru, získané přes internet. 

V poslanecké kanceláři se sešel RNDr. Libor Kudláček se reprezentanty místního školství: 
ředitelem školského úřadu ing. Kejklíčkem, vedoucím odboru školství, kultury a sportu ing. z. 
~lováčkem, dále řediteli různých kolínských škol.Všiclmi se chtěli vyjádřit k situaci ve 
skolství. 

V zasedací síni městského úřadu se konala 53. schůze Městské rady v Kolíně za přítomnosti 
8 členů (Majerová, Krumich, Řezáček, Jetmar, Rakušan, Paseka, Najman, Pánek. 

Po Zahájení starostkou města Zdenkou Majerovou a rozšíření navrhovaného programu o návrh 
na rozšíření obecně závazné vyhlášky o Městské policii v Kolíně, o návrh na schválení 
Podpory investorům vestavby bytu do půdních prostor, o zprávu o hospodaření města Kolína 
za rok 1996 a zprávu o poskytnutí prostorů na konání burz dětského oblečení přistoupila 
městská rada k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

- &nesení č. 299 - Městská rada v Kolíně 
I. schválila podle čl. 3 vyhl. městského zastupitelstva ze dne 25.5.1992 pořadník uchazečů 

0 
nájem bytu z majetku města Kolína platný od 25.2.1997 
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ll. uložila vedoucímu odboru místního a bytového hospodářství řešit bytovou situaci uchazečů 
s ohledem na jejich pořadí a sociální a bytové podmínky. 

(V měsíci únoru byly komisí pro byty a nebyt. prostory uskutečněny osobní návštěvy u 
vybraných uchazečů na zařazení do pořadníku uchazečů o nájem bytu z majetku města Kolína. 
Na základě provedených návštěv byl odborem místního a bytového hospodářství předložen 
pracovní návrh 30 vybraných uchazečů k projednání, kde bylo přiblíženo k velikosti malých 
bytových jednotek (24) v bývalém Domově mládeže.) 

N~vrh na schválení pronájmu nebytových prostor v majetku města v domě čp. 96/ill byl 
vracen k dopracování. 

- .Usnesení č. 300 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 36a odst. 1 písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. a v souladu s vyhláškou města č . 
3194 podporu těmto investorům vestavby bytů do půdních prostor: 

l) domu čp. 22/I, ul. Karlova Martinu Sikstovi k úhradě faktury za projektovou dokumentaci 
ve výši 23 600 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu 

2) domu čp. 744/II, ul. Na Magistrále Milanu Bednářovi k úhradě faktury za projektovou 
dokumentaci ve výši 35 000 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu 

3) domu čp. 55/IV, ul. Havlíčkova manželům Adamcovým k úhradě faktury za projektovou 
do~mentaci ve výši 24 060 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu 
s ttm, že půjčky budou poskytovány do vyčerpání rozpočtových prostředků . 

- !J.snesení č. 301- Městská rada v Kolíně v souladu s pravidly pro pronájem majetku města 
schválila pronájem nebytových prostor domu čp. 764/IV, ul. Smetanova (Poliklinika) těmto 
firmám: 

Autoservis Kratochvíl (180m2 garáže) 

Zdravotnické potřeby transit servis s.r.o. 

Bistro p. Bobek (90 m2 
) 

Prolit p. Nevyjel -prodej knih (6m2 bez oken) 

Sdružení na ochranu nenarozeného dítěte 

1:1etal Allianz, Diabetici, Biotronik Řežábek 
(jedna místnost, kde se střídají) 

72 000 Kč/rok 
400 Kč/ m2 /rok 

84 000 Kč/rok 

391 Kč/ m2/rok 
7 200 Kč/rok 

80 Kč/ m2 /rok 
1 200 Kč/rok 

200 Kč/ m2 /rok 
3 600 Kč/rok 

100 Kč/ m2 /rok 
8 550 Kč/rok 

450 Kč/ m2 /rok 

(K?mise pro nebytové prostory na svém zasedání vzala na vědomí informativní zprávu p. 
Špmky o převodu budovy Polikliniky Kolín na městský úřad. Pan Špinka informoval komisi 0 

nebytových prostorách a jednotlivých společnostech, které v této budově doposud podnikají.) 
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- !l..snesení č . 302 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 36a odst. 1 písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. prodej části poz. parcely - ostatní 
pl~cha- č. kat. 2814/25 v k.ú. Kolín o výměře cca 15 m2 za cenu 250 Kč/ m2 z vlastnictví 
mesta Kolína do vlastnictví Radmily Popkové a Roberta Kamenického. 

(Jedná se o část pozemkové parcely sousedící s domem žadatelů, kterou chtějí odkoupit k 
rozšíření vlastního pozemku a zabránit tvoření skládky v těchto místech). 

-Uwesení č. 303 - Městská rada v Kolíně schválila podle pravidel o pronájmu majetku města 
Pronájem jedné ideální poloviny poz. parcely č.kat. 1876 o celkové výměře 1 644 m2, tj . 
Pronájem plochy o výměře 822 m2 za cenu 50 Kč/ m2 společnosti Stavby a pozemky Invest, 
s~~·_o.se sídlem v K. Varech. Část pronajatého pozemku bude využita pro vybudování 
Pruezdové komunikace k supermarketu, zbytek bude využit jako veřejná zeleň. 

~S~učástí navrhované stavby supermarktetu v ul. V Opetkách je dopravní opatření, které jako 
~~dmé možné bylo schváleno orgány dopravy. Navržená stavby je projednána v územním 
nzení. K vydání územního rozhodnutí je nutný souhlas spoluvlastníka pozemku č. kat. 1876, 
kterým je z jedné ideální poloviny město. Zbývající části pozemku, které nebudou použity pro 
vybudování příjezdové komunikace, budou i nadále využívány jako plochy veřejné zeleně.) 

Návrh na úpravu cen jízdného v městské dopravě k 1.4.1997 byl odložen z programu jednání 
na další zasedání rady. 

-!lwesení č. 304 - Městská rada v Kolíně schválila podle § 45 písm. b) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. dodatek č. 2 k nájemní smlouvě o pronájmu Ústředního hřbitova v Kolíně mezi městem 
Kolín a nájemcem Petrem Jeřábkem . 
Dodatek se týká článku III, odst. a) uvedené smlouvy- pronájem obřadní síně k pietnímu aktu 
700 Kč/obřad s platností od 1.3.1997. 

(~ ~hledem na inflaci od doby uzavření nájemní smlouvy je nutné upravit náklady na provoz 
hřbitovů a obřadní síně.) 

- ~esení č. 305 - Městská rada v Kolíně schválila podle § 45 písm. n), p) zák. ČNR č. 
36

7190 Sb. a na základě nařízení vlády ČR č . 262 ze dne 30.11.1994, podle § 3 odst. 1 a 2 
následující odměny za měsíc leden a únor 1997: 

S~arostce Zdence Majerové 14 000 Kč 
zastupci starostky Mgr. J. Krumichovi 12 000 Kč 
za měsíc leden zástupci starostky J. Čábelovi 20 000 Kč 

Odměna je poskytována za projednávání a přípravu rozpočtu města Kolína na rok 1997. 

- ~esení č . 306 - Městská rada v Kolíně odvolala podel § 45 písm. b) a p) zák. ČNR č. 
3
6? 190 Sb. Jiřího Švece z funkce člena dozorčí rady Městské autobusové dopravy s.r.o. ke 

dni 24.2.1997 na jeho vlastní žádost. 
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- ll.snesení č. 307 - Městská rada v Kolíně odvolala podle § 45 písm. b) a p) zák. ČNR č. 
3
67190 Sb. ing. Zbyňka Marečka z funkce člena dozorčí rady Technických služeb města 

Kolína s.r.o. ke dni 24.2.1997 na jeho vlastní žádost. 

Ná~rh na schválení podpory některým investorům vestavby bytu do půdních prostor byl 
stazen z programu jednání do doby vyjasnění vlastnických vztahů. 
Pak přednesl vedoucí finančního odboru zprávu o hospodaření města v roce 1996. 
~,~nfonnativních zprávách seznámil Mgr. Krumich přítomné se žádostí Českého červeného 
~lZ~ o poskytnutí prostorů na konání burz dětského oblečení. 
Zaverem infonnoval Mgr. Krumich o činnosti městského úřadu (nabídka Reflexu při vydávání 
Zpravodaje, jednání s představiteli TJ Agro Kolín o možnosti získání státní dotace na 
prodloužení sportovní haly v Borkách, návštěvy zástupců městského úřadu v Náchodě, 
nabídka finny BC vybudovat na plaveckém stadionu tobogán. 

Pro závažnost projednávaných materiálů (hospodaření města v r. 1996) bylo jednání městské 
rady přerušeno. 

25.2. 

Zdeněk Sedlák se vrátil ze svých toulek po Africe. 

26.2. 

Y_ prostorách Základní umělecké školy Kolín se konala okresní soutěž ve hře na dechové a 
blcí nástroje, akordeony a soutěž pro smyčcové soubory. Probíhala od časného rána až do 
po~večemích hodin a účastnilo se jí 82 žáků ze Základních uměleckých škol v Kolíně, 
Peckách, Č. Brodě. Vítězové všech kategorií, v nichž převládal nejhojněji zastoupený Kolín, 
obdrželi diplomy a věcné ceny a postupují ve svých kategoriích do oblastního kola, které se 
koná také v Kolíně- 5., 6. 3. 

V . Kolíně se strhla nevídaná bouře, provázená krupobitím. Město zasypaly z nízkých mraků 
nulióny ledových kuliček. Praskot ulamovaných větví provázely blesky. Nad celým městem 
se Po této smršti vzepjala obrovská duha. 

27.2. 

Od tohoto dne budou moci důchodci v dopoledních hodinách využívat bezplatné advokátní 
P~radny umístěné v budově Union Cukr Kolín (u kruhového objezdu) na sekretariátě strany 
Duchodci za životní jistoty. 

28.2. 

V únoru se v Kolíně narodilo ll dětí, zemřelo 28 lidí. 

Tradiční ples nosatých přichystali i letos hokejisté. K tanci hrála skupina Expres a Malá 
dechovka Mirka Jiřičky. Předtančení zajistila Soukromá podnikatelská škola Kolín . 
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BŘEZEN 
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1.3. 

Město Kolín bude prezentováno prostřednictvím WWW stránek i na internetu. V současné 
?obě se vše zatím ještě připravuje. Za pár měsíců by se mohli lidé vlastnící připojení na 
Internet dovědět něco z kultury, o dění v kolínském okrese, činnosti městského úřadu. Přesně 
dnes ještě není stanoveno co bude čtenářům nabídnuto. Není také ještě jasné, ke které firmě 
se městský úřad připojí - ;da ke Clever System nebo Asys. 

B~í~ka Policie ČR požádala o pomoc městskou policii při zásahu u rvačky skinů v Bezručově 
uhc1 v Kolíně ll. Ta zde však už rváče nezastihla, protože všichni stačili utéct. Strážníkům se 
nakonec podařilo vypátrat útočiště rváčů, kterým se stala restaurace Česká koruna. 

Ve foyeru Městského divadla Kolín vystavil své vtipy Jan Vyčítal. Ten se již dávno zařadil ke 
klasikům českého humoru díky publikaci své tvorby v časopise Dikobraz. Kromě toho loví 
své příznivce také na country hudbu. 

3.3. 

Delvitu navštívili zloději . Naštěstí byli přistiženi personálem. Dva zloději chtěli odsud odnést 
zboží v hodnotě 184 Kč. 

?kresní hospodářská komora Kolín připravila banket pro 80 významných podnikatelů v 
Je,dnom z kolínských autosalonů . Kromě nových akčních modelů aut se tu představily i nové 
Panské a dámské modely. Komora podrobné údaje dobře utajila. 

Pokračování 53. schůze městské rady se konalo v zasedací síni městského úřadu za 
Přítomnosti 10 členů (Maierová Čábela, Krumich, Rakušan, Najman, Kosina, Řezáček 
P' :~ ' ' anek, Jetmar, Paseka). 
Po zahájení přistoupila městská rada k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

- !lwesení č . 308 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 36 odst. 1 písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. zprávu o hospodaření města 
Kolína v r. 1996 (upravenou dle připomínek městské rady) 

(~roce 1996 byla provedena jedna změna rozpočtu, a to 17.9.1996. Upravený rozpočet 
Predstavoval v příjmech i ve výdajích částku 435 420 484,04 Kč. 
Skutečné příjmy města Kolína byly proti upravenému rozpočtu nižší o 41 765 838,22 Kč. 
Hlavní příčinou nesplnění příjmové části je snížení dotace na výstavbu čistírny odpadních vod 
0 

35 mil. Kč, nižší výnos daně z příjmů právnických osob o 5 460 tis . Kč a a nižší příjmy z 
prodeje nemovitostí o 14 700 tis. Kč. Vyššího výnosu bylo dosaženo u položky daň z příjmu 
ze_ závislé činnosti 3 880 tis. Kč a vyšší je i návratná výpomoc na stavbu čistírny vod 

0 
10 

miL Kč. 

Výdaje města byly ve skutečnosti o 47 121 685,70 (z toho je 10 250 tis. Kč rezerva) nižší než 
Upravený rozpočet a dosáhly výše 388 298 798,34 Kč. 

~odaření města Kolína v roce 1996 skončilo přebytkem ve výši 5 355 847,48 Kč. 
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P"" riJmy města v roce 1996: 
kap. 702 -vod. hospodářství a ŽP 

714 - školství 
715 - zdravotnictví 
716 - kultura 
719 - vnitfuí správa 
728 - práce a soc. věci 
739 - místní a byt. hospodářství 
741 - všeob. pokladní správa 

20 266,00 Kč 
544 195,00 Kč 
455 584,00 Kč 
585 403,00 Kč 
540 755,59 Kč 

364 555,30 Kč 
1 929 104,40 Kč 

CELKEM 

Výdaje města v roce 1996: 

kap. 702- vodní hospodářství 
710- doprava 
714- školství 
715 - zdravotnictví 
716- kultura 
719 - vnitfuí správa 
728 - sociální a zdrav. věci 
739- mísntí a byt. hospodkářství 
7 40 - výstavba 
741 - všeob. pokl. správa 

CELKEM 

389 214 782,53 Kč 
393 654 645,82 Kč 

152 020 177,18 Kč 
18 340 273,10 Kč 
36 249 816,88 Kč 

9 437 147,59 Kč 
13 945 986,32 Kč 
35 363 645,27 Kč 
26 531 107,40 Kč 
70 324 354,17 Kč 
9 977 412,23 Kč 

16 108 878,20 Kč 

388 298 798,34 Kč 

N~vrh na rozšíření obecně závazné vyhlášky o Městské policii v Kolíně byl odložen do 
upre~nění s tím, že bude připraven pro jednání městské rady návrh na zrušení staré vyhlášky a 
schvalení nové, ve které bude odkaz na novelu zákona o obecní policii. 

-~sení č. 309 -Městská rada v kolíně schválila podle § 45 písm. p) zák. ČNR č. 367/90 
sb. tuto úpravu cen jízdného v Městské autobusové dopravě s.r.o. Kolín k 1.4.1997: 

bloková jízdenka koupená v předprodeji 
~levněné jízdné (žáci, studenti) 
JIZdenka koupená u řidiče 
zlevněné jízdné u řidiče (žáci, studenti) 
zavazadlo, pes 
Známky (průkazky) 

zlevněné známky(žáci, studenti) 

důchodci do 70 let 

dosud 
4-
' 

2-
' 5-
' 

3-
' 3 -
' 

měs. 160,-
čtvrti. 450,-
měs. 80,-

čtvrti. 220,-

měs. 100,
čtvrtl 280,-
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-Kč -nově 

5 -
' 2-
' 

6-
' 3-
' 3-
' 

170,-
480,-

80,-
220,-

100,-
280,-



b 

důchodci nad 70 let měs. 30,
čtvrtl. 90,-

30,-
90,-

(Cen~ v městské dopravě byly v podstatě beze změny platné od zahájení čiimosti dopravního 
P~dmku města, tedy od 1.10.1995. Jedinou úpravou byla kritizovaná cena jízdenky pro 
~Uchodce nad 70 let. Náklady v dopravě však trvale rostou. V této etapě město přistoupilo k 
up:~;ě jízdného u uživatelů, kteří jsou zaměstnání. Z hledika důchodců se chápe jízdné jako 
urclta sociální služba.) 

Pro rok 1997 platí následující Přepravní řád Městské autobusové dopravy s. r.o. Kolín. 

Do ~o~idla MHD se nastupuje zásedně předními dveřmi a vystupuje zadními, resp. středními 
d~erm1. Z tohoto důvodu je cestující povinen ihned po odbavení postoupit co nejdále do vozu. 
Nas_tup s kočárkem cestující hlásí řidiči a zároveň oznámí zastávku, ve které hodlá vystoupit. 
Pote nastoupí zadními dveřmi. Rovněž osoby, které pro svoji výšku nedosáhnou na stropní 
zvonek, upozorní řidiče, na které zastávce hodlají vystoupit. Ostatní cestující hlásí výstup 
s~ropním zvonkem včas před zastávkou, ve které hodlají vystoupit. 
1:~denky se kupují bud' v předprodeji (v označených prodejnách novin a časopisů) nebo s 
Pnplatkem u řidiče. 

~~~azku je cestující povinen předložit řidiči bez vyzvání. Kupuje - li cestující jízdenku u 
ndice také pro druhou osobu nebo osoby (nebo má tyto zakoupeny předprodeji), je povinen 
nastupovat současně s nimi. 

Ve ,v?zidle je šest označených míst určených pro osoby tělesně postižené. Ostatní cestující 
Sedlci na těchto místech jsou povinni je uvolnit osobám s průkazem TP, ZTP, ZTP-P. 
~ebezpečné předměty, jako jsou kotouče pily, brusle a předměty s ostrou hranou, se 
Prepravují jen řádně zabezpečené. Pes se přepravuje pouze s náhubkem nebo ve schránce. 
Drobná domácí zvířata se přepravují jen v takovém obalu, aby nedošlo ke znečistění vozidla. 
Zavazadla se nesmějí odkládat na sedačky. 
Nepřepravují se: jízdní kola nádoby s hořlavými a jinak nebezpečnými látkami, osoby silně Zn V·v ' 

eclstěné a podnapilé. 
Ve Vozidle je zákaz kouření. 
V stup do vozidla se zmrzlinou není dovolen. 

- ~sení č. 31 O - Městská rada v Kolíně stanovila ve smyslu § 45 písm. b) zák ČNR č. 
3
67190 Sb. a podle zák. č. 1/92 Sb. § 4 smluvní mzdu ve výši 15 500 Kč btto/měs . s platností 

od 1.3.1997. 

_Y inf zprávách hovořili Mgr. Paseka, Ing. Pánek a Mgr. Krumich o nedostatku 
Informovanosti obyvatel o znečištění ovzduší, p. Čábela o ubytovně městského úřadu v 
domech před synagogou,p. Pešek informoval o neúplném složení dozorčí rady v městské 
dopravě, Ing. Jetmar 0 vypsání výběrového řízení na funkci právníka. 
Zasedání městské rady bylo ukončeno v 18,30 hodin. 

Juraj Jakubisko přijel slavnostně uvést svůj nový film "Nejasná zpráva o konci světa" . Kolín 
navštívil i se svou ženou, producentkou a hlavní hrdinkou jeho nového filmu - Deanou 
Horváthovou a s hercem Jiřím Krytinářem. Před svým oficiálním vystoupením poskytli 
rozhovor místním novinářům . 
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4.3. 

1
?máš Skuhravý, bývalý hráč pražské Sparty, italského FC Janov a portugalského Sportingu 

Ltsabon, se stal po Antonínu Panenkovi druhým esem prodejny Sporttrio, která ho pozvala na 
autogramiádu. Zájemcům věnoval svůj podpis nebo svou tvář na společné fotografii. 

Sál na nové poliklinice byl zaplněn více než stovkou zájemců o seminář k zahájení provozu 
uz~u Internetu. "Dnešek je tím dnem, od kterého má Kolín k dispozici uzel Internetu", řekl ve 
sve zahajovací řeči ředitel firmy Asys ing. Jan Dufek. Pořádající finna si tu udělala reklamu 
nav s;vé zboží a lákala do svých sítí první zájemce. Cena za připojení 1 počítače bude 650 Kč 
mestcně bez omezení doby připojení. Do konce března bude zkušební provoz pro všeclmy 
zdarma. Po 1.4. bude mít každý nový zájemce 1 měsíc na vyzkoušení též zdarma . 

~a nádvoří bývalého kolínského pivovaru se začala hloubit další šachta k přivaděči 
Ctstičky.Stavbu provádí firma Metrostav. Všechny dosud vyhloubené šachty se napojí na 
hlavní podzemní kanalizační tunel. V rozměrném a hlubokém výkopu byly nalezeny základy 
starého pivovarského komína a několik metrů pod úrovní terénu i zbytky starších kamenných 
zd~ . U výkopu asistovali i archeologové kolínského muzea, protože v těchto místech očekávají 
neJstarší osídlení Kolína. Před tím, než byly do jámy spuštěny obří ocelové skruže, stačili 
celou situaci zaměřit a odnést velkou porci střepů prastaré keramiky. V jámě našel jeden z 
dělníků i staré kosti a zub (pravděpodobně z nějakého domácího zvířete). 

Na pult prodejny Kožešin v Pražské ulici (naproti poště) se konečně dostane kniha "Kronika 
kohnských kapel". Je kronikou snad všech kapel, které v Kolíně vykvetly, ale i zašly (Alfa, 
Combo, Exodus, Městské hudba Františka Kmocha, Universa! .. ... )Krtiha má 96 stran a 
obsanUje 51 fotografií. Obal pochází z dílny Pavla Rajdla (ředitele umělecké školy). Sazbu 
Provedl Martin Bělík. Osvit knihy provedla firma Uniware Praha. Ti všiclmi se vzdali svých 
honorářů a umožnili tak, aby se kniha mohla prodávat za dostupnou cenu (1 00 Kč), i přes 
malý náklad (250 ks). Seriál 0 kolínských kapelách v současné době vychází i v Kolínských 
novinách. 

5.3. 

~~:dstavenstvo Okresní hospodářské komory Kolín ustanovilo osmičlennou legislativní radu, 
Je~tmiž členy jsou tři advokáti, dva soudci, jeden státní úředník a jeden státní notář. Osmé 
~Isto bude obsazeno později. Do té doby se bude jednání v radě účastnit sám předseda 
Predstavenstva, popřípadě právník hospodářské komory. Pro klidný rozběh tohoto orgánu se 
komora rozhodla zatím jména nezveřejňovat. Kromě toho představenstvo z navržených jmen 
schválilo finální šestici do soutěže Osobnost roku 96 ve složení :Bohuslav Kolář (nová 
karosárna KOV ve Velimi), MUDr. Václav Soukup (zprovoznění Polygynu v Kolíně), 
z~Yněk Nowok (provoz zábavního střediska Palma), ing. Josef Vavrouch (úspěšné 
zainvestování modernizace výroby ve firmě Kopos Kolín), Antonín Konfršt (vedení firmy 
Konstav při realizaci výstavby autosalonu Mazda na Zlatém slunci a prodejny Diskont Plus v 
I<..ol~ně) , Jan Husák (úspěšný export nábytku společnosti Ara). Předsedou hodnotící komise 
byl Jmenován ing. Václav Uxa. 
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Majitel autosalonu Jiří švec představil slavnostně ve svém autosalonu nové vozy: Peugeot 
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6 break, Peugeot 306 Cabriolet, Peugeot 106 Symbio. Zahájení provedl sám majitel fim1y, 
k~ lem vozů se procházely manekýnky a předváděly kolekci na jaro a léto 97 prodejny Lotos. 
Dale zde vystoupily mažoretky, technik poskytoval informace o vystavených modelech. Nové 
vystavené vozy zde našly ihned svého nového majitele. Celá akce byla završena v podvečer 
zasedáním představenstva Okresní hospodářské komory Kolín, kde byli přijati noví členové a 
U~tanovena legislativní rada , která bude představena na Justičním plese konaném 14.3. na 
Zamecké. 

V Základní umělecké škole Františka Kmocha se konal marathon oblastního kola soutěže 
základních uměleckých škol. Ta se koná jednou za tři roky. Žáci z třiatřiceti škol soutěžili v 
oborech žest'ové a dřevěné dechové nástroje a bicí. Předsedou poroty dřevěných nástrojů byl 
Prof. Jiří Stárek. z kolínských si zajistili postup do celostátníh kola David Lesák (fagot), 
Le~a Pešková (lesní roh). Titul absolutního vítěze byl udělen hornistce Lence Peškové z 
kohnské umělecké školy. 

Rada známých muzikantů se sešla ve Francově Kino klubu. Důvodem bylo právě vydání 
I<r~niky kolínských kapel, kterou sestavil, redigoval a vlastním nákladem vydal známý 
kohnský kapelník J. Hruška. Brožovaná publikace obsahuje povídání o 33 kolínských 
kapelách. Autor na knize pracoval tři roky. 

6.3. 

Le:ošní pietní akt u pomníku T. G. Masaryka - prvního prezidenta naší republiky, zahájila 
~~stská hudba Františka Kmocha spolu se skupinou mažoretek Srdíčko Kolín. Jeho památku 
Pnsla uctít kromě kolínských skautů, sokolů, profesorů a studentů gymnázia i starostka 
Zdenka Majerová se svým zástupcem Mgr. Jiřím Krumichem. Po položení květin a věnců k 
Památníku a krátkém projevu, kterého se zhostila skautka M. Burešová, byla vzdána pocta 
tomuto muži. Svou přítomností oživili celou akci i náhodní chodci , kteří zpovzdálí přihlíželi 
a setrvali i přes drobný déšt'. 

7.3. 

V Kremličkově síni kolínského muzea vystavuje svou tvorbu profesor výtvarných umění 
Jaroslav Kremlička již po několikáté. Jako žák Cyrila Boudy se věnuje figurální kresbě, 
zachycuje své postavy v dobře odpozorovaných situacích z ulice, hospody, v intimních 
chvílích. Jako šikovný psycholog odhaluje pravé člověčenství. 

Dlouhou chvíli si krátil muž z Českého Brodu zvoněním na zvonky u vchodových dveří v 
Kolíně ll. Za přestupek mu byla přivolanými strážníky městské policie udělena bloková 
Pokuta. 

8.3. 

Městský společenský dům v Kolíně byl již posedmé hostitelem Erotického plesu, který jako 
svou reprezentační akci pořádala firma Willi (prodej erotického zboží na náměstí Republiky). 
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Zcel~ zaplněný sál měl po celý večer o zábavu postaráno, nebot' mezi tanečními vstupy 
dostaval prostor erotický program. Ke shlédnutí tu byl dámský i pánský striptýz, lesbické a 
h:terosexuální milování, výstup fakíra, kouzelníků a ukázky moderního tance. Nechyběla ani 
vsudypřítornná kolínská hvězda Jana Festová, která s týmem modelek předvedla kolekci 
dámského spodního prádla. Vyvrcholením večera bylo vylosování vítězů bohaté tomboly, kde 
P~ní, cenou byl barevný televizor a sprcha polibků od polonahých hostesek. Na ples, který byl 
uz davno předem vyprodán (i přes neobvykle vysoké vstupné 350 Kč) se dostavili mnozí 
kolínští podnikatelé i starostka Zdenka Majerová. 

10.3. 

~ vl O hodin se uskutečnilo v objektu gymnázia Kolín hasičské cvičení. Celé akce se aktivně 
Zllcastnili nejen hasiči, ale i samotní studenti, kteří byli z místa "požáru" evakuováni. 

Série březnových pondělních slavnostních premiér v kině Jas pokračovala muzikálem Evita v 
hlavní roli se zpěvačkou Madonnou. Na slavnostní uvedení přijela zástupkyně distribuční 
společnosti Intersonic Alena Tocháčková, která společně s ředitelem kina Vladimírem 
P~klopem vylosovala pět št'astlivců, jímž Intersonic věnoval knihu, tričko, kazetu nebo CD -
vse s Evitou. Ve všech kinech ČR se proti běžným 30 Kč zvýšilo vstupné- v Kolíně na 55 Kč. 

11.3. 

Regionální muzeum v Kolíně spolu s Muzeem lidových staveb Kouřim uspořádalo v Kouřimi 
akci ~ cyklu "Lidové stavby " - Pomlázka se čepejří. Pro oči návštěvníků tu byly připraveny 
krashce, pomlázky a vše co patří k velikonočním zvyklostem. Vše by mělo být zpestřeno 
bohatou jarní výzdobou chalup a statků. 

V saloncích Městského společenského domu se konalo XV. zasedání Městského 
~astupitelstva v Kolíně od 15 hodin za přítomnosti 34 členů. 
Dv~dem seznámil mgr. Krumich přítomné s činností městského úřadu a městské rady 
(p~radník uchazečů 0 nájem bytu z majetku města Kolína, odměny uvolněným členům 
mestského zastupitelstva, schválení úpravy cen v městské dopravě, supermarket V 
Opetkách .. .) 

Starostka města Zdenka Majerová vyzvala občany k diskusi, ve které p. Buřič připomněl 
~~ovou záležitost manželů Svobodových, p. Belzová zmínila trilogii bratrů Kamarýtů a pak 
Jtz městské zastupitelstvo přistoupilo k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

-~ - Městské zastupitelstvo schválilo zprávu o hospodaření města Kolína za 
rok 1996. 

(Hospodaření města Kolína v roce 1996 skončilo přebytkem ve výši 5 355 847,48 Kč) 

~- Městské zastupitelstvo schválilo výkup stavebních pozemků č. kat. 3976, 
3 ~77, 3978, 3979, 3980, 3981 v k. ú. Kolín o celkové výměře 868m2 za kupní cenu 250 Kč/ 
m ' tj. za celkovou kupní cenu 217 000 Kč z vlastnictví Tesly Kolín a.s. do vlastnictví města 
Kolína. 
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(Tento výkup stavebních pozemků je nutný pro vypořádání vlastnických vztahů, kde obytné 
domy čp. 619-624 ul. Benešova a Míru jsou ve vlastnictví města a pozemky pod těmito domy 
ve vlastnictví Tesly Kolín a.s. 

- !lwesení č. 148 - Městské zastupitelstvo schválilo podporu těmto investorům vestavby bytů 
do Půdních prostor: čp. 22/I M. Sikstovi, čp . 744/II Milanu Bednářovi, čp. 55/N manželům 
Adamcovým s tím, že půjčky budou poskytovány do vyčerpání rozpočtových prostředků. 

V zá~ěrečné diskusi vystoupil p. Buřič s návrhem na doplnění dozorčí rady městké dopravy a 
techmckých služeb. Ing. Mareček hovořil o odstoupení ze správní rady SC Kolín, p. Král o 
o~atření městského úřadu ohledně vybírání poplatků za poutače na chodnících, o regulaci 
zasobování ve středu města, p. Belzová hovořila o potřebě lépe řešit umíst'ování reklam na 
chodnících s ohledem na zrakově postižené, p. Žemba se informoval ohledně rockového 
koncertu v Kolíně 15.3. 1997- příjezd zástupců hnutí skinheads. 

V souvislosti s blížícími se oslavami 240. výročí bitvy u Kolína byl poprvé předložen 
celkový návrh programového zabezpečení oslav, který pod vedením JUDr. V. Kafky (vedoucí 
referátu regionálního rozvoje Okresního úřadu Kolín) připomínkovali Petr Král, ing. Jan 
Hora~ ing. Zdeněk Slováček, Jiří Chodounský a PhDr. Jarmila Valentová. Oslavy by měly 
Prob_ehnout 20.-22.6. Při příležitosti tohoto výročí zpracoval PhDr. Pavel Bělina, CSc., 
spectalista z Vojenského historického ústavu v Praze, knihu s názvem Bitva u Kolína. z 
to,hoto muzea budou také zapůjčeny exponáty na výstavu Regionálního muzea, která by měla 
byt zahájena už 5.6. Bilboardy graficky zpracovává karikaturista M. Fechtner. Jako moderátor 
byl pozván Alfréd Strejček. 

12.3. 

Studenti, kteří letos opouští střední školu nebo učiliště se již připravují na závěrečné zkoušky. 
I<. ~ončení studia neodmyslitelně patří i tabla. První tablo, které se letos objevilo v 
k?l~nských ulicích, patří SOU poštovnímu a telekomunikačnímu a svou výlohu jim poskytla 
vmarna "Stoletá". 

Firma Geosan Velím a. s. předala Městskému úřadu v Kolíně dvě bytové jednotky v domě čp. 
1
03 v Sokolské ulici. Oficiální předání spolu s kolaudací se uskuteční až 21.3 . Firma 

zrekonstruovala půdní prostory na dva byty 4+ 1 o rozloze 120m2 
. 

Na Karlově náměstí se při pravidelných denních trzích začaly prodávat pomlázky. 

16.3. 

V~, 3 hodiny bylo pěší hlídkou městské policie zjištěno 5 mladíků, jak u ulici Na Hradbách 
rusi noční klid pokřikováním vulgárních výrazů a kopáním do popelnic. Mládenci byli 
Potrestání blokovou pokutou. 

Na Městském zimním stadionu v Kolíně bylo ukončeno chlazení ledové plochy, čímž byla 
definitivně zakončena sezóna 96/97. 
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17.3. 

Senátor za kolínský obvod Vladislav Malát otevřel v Kolíně v Žižkově ulili čp. 250 kancelář 
pr~ styk s veřejností. Měla by sloužit k tornu, aby si jako senátor udržel kontakt s lidmi ve 
~vem obvodě. Občané mu zde budou moci sdělovat podněty k činnosti v senátu, poskytovat 
Info_rrnace. Ve své kanceláři bude přítomen vždy každé první pondělí v měsíci od 16-18 
hodm. Po zbylé dny tu bude přítornnajeho asistentka Lubomíra Buřičová. 

Oblastní rada ODS v Kolíně měla dnes zasedání. Část svého jednání věnovala problematice 
deregulace cen nájemného. V přijatém usnesení podpořila maximální deregulaci cen a 
Pově!ila své zástupce v Parlamentu, aby tento názor obhajovali . Rada se zabývala i otázkou 
ohrazené existence Finančního úřadu v Pečkách. 

Pro:ože se i v Kolíně najdou podnikatelé, kteří včas nesplní své povinnosti, konají se tu občas 
drazby. K dražbě sahá finanční úřad až jako k nejzazšímu prostředku . S většinou klientů se 
dohodne. Dnes se konaly v Kolíně dvě dražby. Předmětem prodeje jsou věci movité i 
nemovité. Věci jsou draženy za odhadní cenu. Nejnižší podání činí 2/3 z vyvolávací ceny. Věc 
vrdraží ten, kde učiní nejvyšší podání a to je mu licitátorem přiklepnuto. Dražba pokračuje, 
az když je v pokladně zaplacena odpovídající částka. Dlužník musí ještě navíc uhradit 2 % z 
dluž · v · • 

ne castky Jako exekuční náklad. 

18.3. 

Za~ěstnanci Jovo baru (naproti kinu Jas) požádali městskou policii o zákrok, nebot' tu jeden 
muz obtěžoval a napadal hosty. Hlídka zde skutečně přistihla muže z Kolína, který verbálně 
napadal hosty a nehodlal opustit bar. Strážníci mu doporučili, aby opustil bar a nedělala 
Problémy. Protože se cítil být vyveden neprávem, zavolal si sám Policii ČR, která si 
dotyčného převzala. 

Souběžně v okresních městech - Kolíně a Nymburce - se konaly okresní recitační soutěže. V 
NYrnburce probíhala soutěž dětských recitačních a divadelních kolektivů . Z ní vítěz 
Postoupil do regionálního kola. Okresní soutěž jednotlivců pro nymburský okres se bude 
ko~at až 26.3. V Kolíně se soutěž jednotlivců i kolektivů konala najednou - v Domě dětí a 
mladeže v Klubu mladých Zámecká od 9 do 17 hodin. Dostavilo se 108 účastníků z Kolína i 
o~olních obcí (Týnec n. Labem, Pečky, V. Osek). Soutěž probíhala ve dvou skupinách vždy 
V~kově členěných do třech kategorií, z čehož první skupina obsahovala děti do 15 let, které 
vsak recitovaly texty často neadekvátní jejich věku, takže bylo uděleno pouze první místo v 
"nulté" kategorii malé Janě Svobodové z Kolína, a ostatní byli oceněni čestnými uznáními. z 
druhé skupiny porota ohodnotila šest vystoupení postupem do regionálního kola, které se 
bude konat v K. Hoře. Oceněnými se stali v kategorii do 17 let L. Moták a K. Sekyrová, v 
~ategorii do 20 let L. Jandová a L. Běhounková a v kategorii nad 20 let I. Uhlíková a M. 
Svestková. Ze tří divadelních souborů (Týnec n. L., Pečky, Kolín) porotu nejvíce zaujal 
soubor Soukromého gymnázia Kolín dramatizací "Polednice". 

19.3. 

Majftelka San - boutiqu - Iveta Křížová - uspořádala v Městském společenském domě v 
Kolmě velkou módní show. Tento boutique je otevřen více než přes rok v zrekonstruovaném 
domě v Ovčárecké ulici naproti 6. ZŠ. Majitelka si dala za cíl vycházet vštříc individuálním 
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potřebám především žen. Modely zde má jen v několika kusech a cenově jsou určeny pro 
bohatší zákazníky. Místním obyčejům nepodlehla a otevírací dobu má i o sobotě a neděli 
odpoledne tak, aby mohli nakoupit i ti, co nemají přes týden čas. Je však pravda, že je v 
~bchodě o víkendu zpravidla sama. 
Se.st manekýnek spolu s jedním zástupcem mužského pohlaví předvedlo trendy letní a jarní 
mody pro stávající rok, kolekci hodinek Swatch, Sector, Pequignet, stříbrné šperky pro 
mladou generaci a stříbrné soupravy kombinované horským křišt'álem. Slovem po celý večer 
Provázela hlasatelka ČT Saskia Burešová, která zároveň zpovídala hosty z oboru módy a 
kosmetiky. Módní navrhářky Ivana Novotná a ing. Jitka Šedová přiblížily nejen své modely, 
ale dámám nastínily i módu pro nadcházející období. Kromě toho zde bylo předvedeno i 
spodní prádlo, pro ženy bylo určeno i vystoupení kolínského kulturisty Libora Kaše. Přehlídku 
Zakončilo závěrečné defilé, během kterého Jana Festová předvedla svatební šaty doplněné 
zlatou soupravou ze Zlatnictví Hora -jejíž cena je srovnatelná s cenou nové Felicie. Po celou 
dobu přehlídky byla možnost posilnit se zdarma drobným pohoštěním připraveným 
P~:sonálem hotelu Theresia. Předvedené modely bylo možno zakoupit přímo po přehlídce. 
Licení předvedly vizážistky od firmy Oriflame, případným zájemkyním poradily s jejich 
tYPe~ pleti a doporučily nejvhodnější líčení. Vystavené tu bylo zboží i ze sousedních obchodů 
orgamzujícího butiku _ Lovecké potřeby Zálabí, propagační materiál Papírnictví Zálabí 
rozdávalo prostřednictvím dívek hned při vstupu.Největším sponzorem se stala Česká 
kooperativa a.s. Vstupné bylo 49 Kč. 

Referát obrany a ochrany Okresního úřadu v Kolíně v poledne provedl zkoušku elektrických 
Poplachových sirén na celém území okresu Kolín. Sirény zněly po dobu dvou minut a své 
vystoupení si letos zopakují pro jistotu ještě několikrát. 

20.3. 

~isident a katolický kněz Jiří Pad'our zavítal také do Kolína. Jeho přednášku "Bůh stvořil 
clověka k svému obrazu" se konala v sále Katolické školy. 

~o objektu azylového domu v Polepské ulici se dobýval bezdomovec, který svým agresívním 
Je'!n~ním porušoval domovní řád. Po příjezdu městské policie našla hlídka vykopnuté dveře . 
Vytrzník už na místě nebyl. 

21.3. 

Někteří studenti obchodní akademie se zúčastnili 3. veletrhu studentských firem, který se 
konal na pražském výstavišti . Všichni si tu hráli na prodejce, uzavírali smlouvy a navazovaly 
kontakty. Naši studenti se této akce zúčastnili poprvé a prezentovali zde finnu Medúza 
(prodej hudebních nosičů), Sedma (nákup zboží za účelem dalšího prodeje), Fit Tip (sázková 
kancelář). Přijeli i studenti z Rakouska, Polska a Litvy. 

Prostory kolínského hotelu Theresia se zaplnily ve večerních hodinách návštěvníky 1. 
společenského večera rodičů a přátel MŠ Chelčiského v Kolíně. Celým programem provázel 
moderátor L. Votroubek nechyběly ani mažoretky Srdíčko, o hudební doprovod se postarala 
skupina Combo ll a n.' J. Jožka Nowok. Kromě vystoupení taneční skupiny J. Burešové 
Proběhla za účasti profesionálních manekýnek, vedených J. Festovou, módní přehlídka. K ní 
se Připojily i děti z MŠ, které jako by se s nadáním předvádět modely již narodily. 
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Zaměstnankyně školky napekly perníčky, které dostal každý host a účastník večera při vstupu 
do hotelu. 

~a služebnu městské policie bylo oznámeno, že na pakrovišti u zábavního podniku Palma 
JS,ouv_tři mladíci, kteří se baví ukopáváním zrcátek u zaparkovaných automobilů. Celou 
zalezltost si převzala Policie ČR. 

P~d _názvem "Rock 'n'roll švindl aneb 1. jarní štítarský divoký tanec" se do štítarské hospody 
Ladi France vrátil opět čas big - beatu. Na první jarní den se tu představily domácí kapely 
Melšpajz, Kozičky, Blikající miminko a kutnohorský Happy Piškot. Vstupné bylo 30,- Kč. 

23.3. 

Sdru~~ní zdravotně postižených, Hnutí důchodců za životní jistoty a Český svaz žen 
u~~oradaly v Klubu mladých Zámecká Maškarní bál. Konal se od 16 do 22 hodin. Bavit se 
Pnsla v v· vetsmou starší generace. 

24.3. 

r:~~itel Oscara, známý kostýmní výtvarník a spolupracovník Miloše Formana, Theodor Pištěk, 
P~IJel po dlouhé době do Kolína, aby zde uvedl film "Lid versus Larry Flynt'', v němž oblékl 
vsechny herce právě Pištěk. Po shlédnutí filmu o kontroverzním úspěšném vydavateli 
Pornočasopisů, se zúčastnil Pištěk besedy. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 54. schůze Městské rady v Kolíně od 16 
hodin za přítomnosti 8 členů (Krumich, Čábela, Najman, Kosina, Řezáček, Pánek, Jetmar, 
Paseka). 

Po . zahájení zástupcem starostky města Mgr. Krumichem přistoupila městská rada k 
ProJednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

-~sení č. 311 - Městská rada v Kolíně schválila podle Pravidel o pronájmu majetku města 
~:onájem poz. parcely- zahrady č. kat. 647/3 o výměře 629 m

2 
v Kolíně V - u hřbitova za 

castku 1 Kč/ m2 ročně manželům Robovským. Nájemní smlouva bude uzavřena na dobu 
neurčitou s půlroční výpovědní lhůtou bez náhrad. 

(~ahradu dosud užíval p. Masařík, který užívání ukončil a zahradní domek má v úmyslu 
prenechat za úplatu manželům Robovským. Z tohoto důvodu je žádoucí, aby abylo 
odsouhlaseno i užívání pozemku, na kterém je zahradní domek postaven manželům 
Robovským, se kterými bude uzavřena nájemní smlouva). 

Návrh na bezplatnou směnu pozemků v prostoru za nemocnicí patřící městu za pozemkovou 
Parcelu patřící Nemocnici Kolín byl stažen z programu jednání. 

- ~esení č. 312 - Městská rada v Kolíně schválila podel ustanovení Pravidel o pronájmu 
maJetku města, schválených městským zastupitelstvem v souladu s § 45 písm. p) zák. ČNR č . 
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3 ~71:~ Sb. pronájem pozemkových parcel č. kat. 39017 o výměře 13 324m2
, č. kat. 430/ 1 o 

~ere 3 466 m
2 

a č . kat. 40511 o výměře 2 845 m2 v k. ú. Kolín - pronajímateli TJ Sokol 
Kohn na dobu 20 let, tj. do roku 2017 za roční nájemné ve výši 2 000 Kč. 

(Jedná se o pozemky v areálu atletického stadionu v Borkách a oddíl atletiky je využívá ke své 
sportovní činnosti téměř 100 let. Tímto pronájmem dojde k legalizaci skutečného užívacího 
stavu). 

- ~esení č. 313 - Městská rada v Kolíně 
I. schválila podle ustanovení § 45 písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. seznam žadatelů o byty v 
domech s pečovatelskou službou, který je součástí tohoto návrhu na usnesení 

1 )Peterová Ma tilda (* 1922) 
2)Kavická Hana (* 1926) 
J)Plachá Miluše (* 1920) 
4)Vlasáková Soňa (*1935) 
S)Cl~ovancová Anna (*1928) 
G)Slamová Marie (*1930) 
7)Manželé Sotonovi 
8)Manže1é Němcovi 

U. uložila vedoucí odboru zdravotnictví a sociálních věcí L. Navrátilové -při obsazování bytů 
v domech s pečovatelskou službou postupovat dle schváleného seznamu. 

-~ - Městská rada v Kolíně 
I. schválila podle§ 45 písm. n) zák. ČNR č. 367/90 Sb. a podle nařízení vlády ČR č. 20/1997 
Ze vdne 29.1.1997, kterým se mění a doplňuje nařízení vlády ČR č. 26211994 Sb. odměnu se 
zpetnou platností od 1.1.1997 

st,arostka Zdenka Majerová 
zakladní odměna 
Pt~platek podle počtu obyvatel 
Pnplatek za pověřený úřad 

Zástupci starostky: Jaromír Čábela 

ll 200 Kč 
ll 596 Kč 
1 000 Kč 

, Mgr. Jiří Krumich 
Zakladní odměna 8 200 Kč 
P~~platek podle počtu obyvatel ll 596 Kč 
Pnplatek za pověřený úřad 1 000 Kč 

a dále stanovuje ve smyslu čl II. odst. 2 vládního nařízení č. 20/1997 další odměnu podle § 1 
odst. 4 

st.arostka Zdenka Majerová 
zastupce starostky Jaromír Čábela 

Mgr. Jiří Krumich 

ll 898 Kč 
10 398 Kč 
10 398 Kč 

(třináctý plat vyplacený ve dvou termínech) 
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II. doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit 
a) podle § 36 odst. 1 písm. i) zák. ČNR č. 367/90 Sb. a ve smyslu téhož vládního nařízení 
- měsíční odměny členům městské rady ve výši 1 000 Kč 
-měsíční odměny předsedům komisí ve výši 700 Kč 

b)v podle§ 14 odst. 1 písm. b) s přihlédnutím k§ 36 odst. 1 písm. b) 
- ctvrtletní odměny členům městského zastupitelstva ve výši 1000 Kč 

s platností od 1.1.1997. 

- ~sení č. 315 - Městská rada v Kolíně schválila podle § 45 písm. p) s přihlédnutím k § 36
a odst. 1 písm. b) zák. ČNR č . 367/90 Sb. finanční příspěvek Kynologickému klubu Kolín 

Borky ve výši 2 000 Kč na nákup cen u příležitosti výstavy psů na cvičišti v Borkách. 

~ávrh na jmenování člena komise výstavby a dopravy při městské radě byl stažen z programu 
Jednání. 

-~ - Městská rada v Kolíně jmenovala podle § 45 písm. b) zák. ČNR č. 367/90 
~b. s platností od 25.3.1997 
l) ~lena dozorčí rady Městské autobusové dopravy s.r.o. Kolín Ing. Vladimíra Havlíčka 
2
) clena dozorčí rady Technických služeb města Kolín s.r.o. JUDr. Milana Janouška 

(Na základě písemného oznámení o rezignaci členů městského zastupitelstva za ODS Ing. 
~~re~ka a p. Švece v uvedených dozorčích radách byli uvedenou volební stranou navrženi 
vyse Jmenovaní. Oba s prací v dozorčí radě souhlasili). 

~ informativních zprávách hovořil p. Pešek o bytové záležitosti manželů Kubizňákových s 
~U:' že ~ude projednána na bytové komisi. , v v 

estska rada v Kolíně vzala na vědomí rozhodnuti Ing. Marecka nepracovat v predstavenstvu 
S~ Kolín. Mgr. Krumich seznámil přítomné s činností městského úřadu. P. Pešek mluvil o 
navrhu na uzavření partnerské smlouvy s městem Rimavská Sobota, p. Čábela mluvil o 
P~ruchách kanalizace v Žižkově ul., o výročí 125 let Městské hudby Františka Kmocha, Ing. 
Panek hovořil o zvýšení nájmů v bytech, o průtahu městem, parkování automobilů na Zálabí. 
Zasedání skončilo v 19,20 hodin. 

~ elký dechový orchestr českých pošt a telekomunikací dokázal na svém koncertě v městském 
divadle zaplnit všechna místa.V první polovině večera hrál orchestr skladby světového 
r~~ertoáru od skladeb operních přes díla soudobých skladatelů a Karla Vacka. Skladby 
dingova! Karel Vacek ml. a Vladimír Zeman. V programu vystoupil Josef Zíma a Josef 
Oplta. Slovem provázela Hana Zrůstová. Hlavním sponzorem orchestru je SPT Telecom a.s. a 
Odborový svaz zaměstnanců poštovních, telekomunikačních a novinových služeb. 

25.3. 

Na Karlovo náměstí zavítal reklamní konvoj rádia OK. Pomlázkovou jízdu aneb rádio na 
;o~ečkách doprovázeli zástupci sponzorských a partnerských firem. Na náměstí se soutěžilo, 
PIValo, prodával levný sekt, mouka, pivo. 
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26.3. 

Reg~onální muzeum přivítalo svátky jara velikonočním zpíváním dětského pěveckého sboru 
Bonr Bambini ZUŠ Kolín pod vedením mgr. J. Blažkové. 

27.3. 

Na ~arlově náměstí se konaly již tradiční Velikonoční trhy. Kromě tradičního velikonočního 
zbo_z1 (pomlázek, kraslic, čokoládových figurek) se prodávaly i kyselé okurky a nafukovací 
balonky nejrůznějších tvarů a nápisů. 

V prostorech Regionálního muzea se uskutečnila beseda s Dr. Milošem Šolem, autorem knihy 
"Od úsvitu křesťanství k sv. Vojtěchu". Hlavní protagonista na závěr rozdal řadu autogramů. 

Dů~ dětí a mládeže v Kolíně uspořádal o posledním dubnovém víkendu "Víkendovou 
Velikonoční akci".Jako místo konání byla vybrána Borovička u Dvora Králové nad Labem, 
kde byly děti ubytovány ve zděné budově školy v přírodě. Pro účastníky byl připraven bohatý 
Program - sportovní hry a soutěže, nechyběl ani výlet na zříceninu hradu. Cena za pobyt, 
stravu, dopravu a pojištění činila 345 Kč . 

28.3. 

Poct názvem Showlet in 97 se uskutečnila na studiové scéně kolínského divadla 
desetihodinová přehlídka mladé kolínské kultury. Hlediště bylo zcela vyprodáno. Vystoupila 
samozřejmě skupina Igdyž, kdysi slavné Malé divadlo, soubor Mišáki. Jediným přespolním 
bylo "Naše divadlo" z Posázaví. Program uváděl Jan Peychl, o přestávkách vystupovaly 
skupiny Wraum, Intire Gain. Letošní druhý ročník byl vyprodán téměř okamžitě. Při vstupu 
~o budovy přivítaly návštěvníky klasické postavy našich paneláků - domovník, opravář na 
s~aflích, nevlídné sousedky vytírající schody. Chodby zdobily nápisy s upozorněním co 
vsec~o dnes nefunguje (výtah, plyn, voda .. . ). Pak každý obdržel kelímek šouletu a ocitl se 
Upr~sred obývacího pokoje, kde v trenýrkách a županu seděl průvodce Jan Peychl. Nadvládu 
~ Ziskal soubor Igdyž a ten občas uvolnil parkety i jiným souborům. Showlet byl poprvé 
predveden v roce 1996. 

30.3. 

V Regionálním muzeu Kolín skončila výstava "Kolínsko v raném středověku". 

31.3. 

V březnu se v Kolíně narodilo 19 dětí, zemřelo 26 lidí. 

Skokem ze 7. patra ukončil svůj život 89letý muž, který tu byl na návštěvě u dcery. 
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Dlo_uhou chvíli si krátila trojice dívek, která opakovaně volala nouzové linky městské policie, 
Pohcie ČR, a záchranné služby. Událost byla řešena napomenutím. 

Vernisáž výstavy "Slova a stíny" se konala od 18 hodin v Malé galerii Na Hradbách. Výstavu 
fotografií uvedl svými verši mladý básník Michal Němec, po něm zahrála na flétnu Eva 
Votroubková. 

46 



DUBEN 
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1.4. 

Od dnešního dne je na Plaveckém stdionu v Kolíně dražší vstupné. Hodina bude stát 15 Kč 
(dosud 1 O Kč), 2 hodiny 26 Kč (dosud 15 Kč), děti 1 O Kč na 1 hodinu (do 6 let 5 Kč), na dvě 
zaplatí pak 16 Kč (do 6 let 8 Kč) dvě hodiny v sauně přijdou na 40 Kč (původně 30 Kč) děti 
20 K" ' ' c. 

Zubní značka Signal prezentovala na 7. ZŠ svou pojízdnou laboratoř "Signal Dentibus" spolu 
se V~dělávacím programem "Signal Dentibus Tour" zaměřeným na zubní hygienu, v rámci 
ktereho se žáci dvou vybraných tříd zúčastnili bezplatné preventivní prohlídky v pojízdné 
laboratoři. Pro děti byla připravena přednáška spolu s videoprogramem, a poté zubní 
prohlídka v pojízdné laboratoři. V rámci přednášky si žáci zasoutěžili a osmi vylosovaným 
byly předány věcné ceny :. walkman, zubní kartáčky a pasty - vše se značkou Signal. 

S~rojírny Kolín byly jedním z posledních podniků, které nebyly dosud zprivatizovány a 
z~:taly v registraci Fondu národního majetku. Po mnoha letech byla privatizace ukončena a 
VItezem veřejné obchodní soutěže se stala ČKD Dukla a.s. Strojírny se tak po 7 letech vrátily 
~am, Odkud se vyčlenily. Současným ředitelem strojíren je ing. Bohumil Procházka. Práce v 
~eho podniku se staly sezónní a tak někdy zaměstnanci pracovali od pondělí do pátku, někdy 
Jen zase pár dnů v týdnu. v Praze - Karlíně by měla být výroba zrušena a má se přestěhovat 
do Kolína. Ke skutečné koupi však došlo až mnohem později (v září). I přes slibované větší 
množství práce se z podnětu Dukly plánuje propouštění zaměstnanců . 

2.4. 

V Městském společenském domě v Kolíně se uskutečnil regionální sraz příslušníků 
P~mocných praporů okresu Kolín a Kutná Hora, kterého se zúčastnilo 70 bývalých 
P~s~ušníků této jednotky. úvodní slovo pronesl jednatel spolku Miroslav Bubeník, který 
Pn~ttal i čestné hosty - podplukovníka Vladislava Moliče, majora Vladimíra Starého, 
k~pitána Jiřího Pad'oura, zástupce přednosty okresního úřadu JUDr. Mirana Schlitzenbauera a 
taJemníka městského úřadu Jana Peška. Minutou ticha byla uctěna památka zemřelých členů 
PTP. Po oficiálním zahájení srazu následovalo přátelské posezení, při kterém došlo nejen ke 
shrnutí dosavadní činnosti klubu, ale i k plánování dalších společných akcí. 

N~ pultech kolínských knihkupců se objevilo 2. vydání knihy bratří Kamarýtů "Jak v Kolíně 
beJvávalo" Během měsíce bylo vyprodáno. Celkem se tedy prodalo 2 500 kusů. 

4.4. 

V Zámecké ulici na místě bývalého baru Moment byla otevřena v Kolíně první počítačová 
k~v~rna. Po ní si kolínská společnost Gilgam spol. s r.o. ponechá jméno. V kavárně nabídnou 
navstěvníkům osobní počítače k různému využití. Někdo přijde na Internet, někdo si zahraje 
hry nebo napíše seminární práci. K tomu tu bude nabízeno občerstvení - běžné alkoholické i 
nealkoholické nápoje, rychloohřívané speciality. Hodina provozu vyjde na 55-60 Kč. 
Kavárna je vybavena kvalitní ventilací, což by sem mělo přilákat odpůrce kouře. Otevřeno 
bude pondělí - čtvrtek od 1 O do 22 hodin, v pátek a sobotu od 1 O do 24 hodin. V neděli bude 
zavřeno. Tomuto novému způsobu využití volného času bude brzy konkurovat i fi1ma Asys. 
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Originální zábavu připravil Klub mladých Zámecká. Na každou běžnou zábavu přicházejí lidé 
co -~ nejlepším oděvu. Tentokrát byl společensky nejvhodnějším oblečením noční úbor. Zde se 
101

_
1z konalo "Pyžamo párty v rytmu kántry". Jedná se o country ples s vyhlášením soutěže o 

neJerotičtější a nejoriginálnější noční úbor. 

Nová agentura Amet která hodlá na Kolínsku propagovat starou hudbu, uvedla na svém 
Prvním koncertě do ;efektáře kolínského kláštera českého loutnistu Rudolfa Měřínského 
Během hodinového recitálu zahrál na čtyři různé loutny. . 

5.4. 

Kulturní agentura Impreso uspořádala pro děti v městském společenském domě dětský 
karneval. V programu vystoupili moderátor Luboš Votroubek, diskžokej Pepa Krčil, 
kouzelník Otomar Klodner. Ti všichni tady rozveselovali děti , které přišly v hojném počtu v 
m~skách čarodějnic, princezen, karkulek a kašpárků. Vstupné bylo pro všechny 20 Kč. 
Lak~výrn místem se pro děti stal stolek v koutku sálu se sladkými odměnami , které děti 
dovs~avaly v průběhu odpoledne za účast v soutěžích. Nechybělo ani vystoupení kouzelníka. 
D_eh byly zklamané, že nepřijel jejich miláček - Dáda Patrasová. Některé děti získaly za svůj 
Yykon velkou plyšovou odměnu. 

6.4. 

Př~ kontrole areálu Technických služeb města Kolína viděla ostraha dva muže. Na místo 
;'Y~ela hlídka městské policie. Lupiči odnášeli trubky. Jakmile uviděli strážníky, dali se na 
Utek. Po chvíli byli dva muži a jedna žena chyceni a předáni Policii ČR. 

7.4. 

Do Prodejny San boutique na Zálabí přišli dva muži a jedna žena. Dva se snažili prodavačku 
Zabavit, třetí mezitím odcizil kabelku v hodnotě 724 Kč. Prodavačka krádež viděla a chtěla 
zloděje zadržet. V tom jí bylo zabráněno a pachatelé utekli . Při prohlídce okolí prodavačka 
spolu s městskou policií poznala trojici a ta byla zadržena. 

V Kutnohorské ulici vedle sázkové kanceláře Fortuna byla otevřena v pořadí již třetí prodejna 
v okolí Karlova náměstí, nabízející výrobky pro milovníky hudby s názvem Svět hudby. K 
dostání zde budou CD video audiokazety. To vše formou samoobsluhy: každý si může na 

b ' ' za Udovaném poslechovém zařízení pustit jakoukoliv hudbu a v klidu se rozhodnout pro 
koupi. V prodejně budou vyvěšeny i programy rockových koncertů, v předprodeji tu budou 
Vstupenky na koncerty k nahlédnutí budou katalogy a časopisy. Vedoucím je Hana Zámostná 
P:?vozovatelem Radek Pohořelický. Do budoucna počítají i se zákaznickými kartami, které b; 
Pflnášely slevu při koupi a 2x do roka by byly slosovány. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 55. schůze Městské rady v Kolíně za 
Přítomnosti 10 členů (MaJ·erová Krumich, Rakušan, Najman, Kosina, Řezáček Vízner p · ' ' , anek, Jetmar, Paseka). 

Program schůze byl rozšířen 0 návrh na schválení obecně závazné vyhlášky o Městské policii 
v Kolíně, o návrh na odsouhlasení realizace akcí v rámci dokončení plynofikace města , 

0 
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~nfo~ativní zprávu o tobogánu na Plaveckém stadionu v Kolíně a o informativní zprávu o 
Yí?ve záležitosti pana Nerudy (brankář SC Kolín). Městská rada pak přistoupila k 

projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

N~vrh ~a pronájem částí pozemku v Kolíně I, ul. K. Světlé (umístění schodů) z vlastnictví 
rnesta jako pronajímatele do pronájmu nájemcům - manželům Čepičkovým, byl stažen z 
Programu jednání s tím, že i nadále platí rozhodnutí městské rady ze dne 15. 7.1996. 

-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně sch T 
, va It podle § 36 odst. 1 písm. f) zák. ČNR č. 367190 Sb. s platností od 1.6.1997 obecně 

zavaznou vyhlášku o Městské policii v Kolíně. 

~ ~ - Městská rada v Kolíně 
· bere na vědomí změněné podmínky pro poskytnutí podpory ze Státního fondu životního 
Prostředí ČR na rok 1997 které vyplyv' aií z dopisu čj.263/E/SFŽP/1997 ze dne 14.3.1997 a i za t" h ' :~ ec to nových podmínek 
U SOuhlasí S realizací akcí v rámci dokončenÍ plynofikace města, které jsou Uvedeny V 

aktualizované žádosti 0 podporu z finančních prostředků SFŽP ČR. 

V informativních zprávách posoudila městská rada žádost p. Turka o prodej poz. parcely -
Zahrady o výměře 483 m2 u kruhového objezdu - rozhodla ponechat pozemek pouze v 
pr~nájrnu. Dále informovala MUDr. Vlková o akcích pořádaných hygienickou stanicí. Dále 
rnes~ská rada vyjádřila podporu technickým službám v budování tobogánu na Plaveckém 
st,adiOnu v Kolíně. Závěrem informoval Mgr. Krumich o činnosti městského úřadu (jednání se 
zas~~ci firmy Koramo 0 vypouštění kalů do Spálenky, využití nebytových prostor na nové 
tohkhnice, petice občanů z Havlíčkovy ul. - výstavby čerpací stanice, návštěva z De Ronde 

enen). 

Rada skončila ve 20 hodin. 

Český svaz žen změnil místo pro konání svých burz a uspořádal burzu dětského a mladistvého 
Oblečen' k I ' b' 1' ukr' v B t K 1 " ' v ' I, o , sportovních hraček. Tentokrat v yva e c arne age a na ar ove namest1 

8.4. 

Bnutí Duha, které se ze svého brněnského centra snaží zachraňovat Zemi i pro příští generace, 
~Yslalo svého aktivistu Jana Beránka do Kolína. Ten promluvil v sále knihovny na téma 
jaden ' ' h · d dl 1·1 ' k 1' · d ' M ~a energetika. Jako odpůrce štěpení atomovyc ja er o 1a 1 us a 1 ja erne problematiky. 

Iuv11 o těžbě uranu 0 haldách radioaktivní hlušiny a nevyřešené otázce uskladnění 
vy~?řelého paliva. Zmí~il se 0 jednání s vládou. Jedním z hlavních programů Duhy je záměr 
Vratit ekosystémy do původní rovnováhy, nahradit smrkové monokultury listnatými lesy 
Prosadit n, t dr o v 1 d v , d , avra avcu a se em o pnro y. 

0 d dn " 'h ' · ' o -J. ' 1 4 K V 6 K V K " esm o dne budou stát Kolínske novmy m1sto puvow11c 1 c c. e změně ceny 
~Oslo po třech letech. 6 Kč se zaplatí i v případě, že součástí bude barevný magazín. Jejich 
Onkurence (Kupředu Pres) ponechala cenu na 4 Kč . 
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9.4. 

i:bměstské poli~ii proběhlo jednání s ~rmou, do~_áv,ající ~onitorvo~ac~ kamery ~ společností 
kter ~l Plus, v ktera zavěšuje kabely, o pnpa~:~ Jlll~m zpus_obu resem. Dosu? J~ou kamery, 

e by mely zamezit vandalství a trestne cmnosti propoJeny kabely, ktere JSOU vedeny 
Vzdušnou cestou. Do budoucna se uvažuje o uložení kabelu do chodníku v případě jeho 
opravy. 

~~gionální kolo chemické olympiády, které se konalo v Praze, vyhrál Milan Vegebauer ze 3. 
S v Kolíně. 

10.4. 

~UBIAKO/ Anastáz Opasek 

1 
e,mohu dosáhnout tvých ptačích 

llltzd 
JSem sláb 
Ujistit c h , v . e nemo u svym svetlem 
Je bez chuti 
nepohřb·l· 1 JSem tě v svém srdci 
rozkvetlo jsi v krásný květ 
celý rok střídáš barvy 
aby tvá sláva byla větší 
a Zadný malíř by tě nenamaloval 

tys osvěženo ze staletých vod živých 
a na tvých stráních se popásají mniši 
v Benediktově moudrosti světa 
v rovnováze věčného míru 

~cty a mírný Vojtěch 
ecel na tvých kamenech 

modle se za svou vlast 
~ nyní se pokouším sám 
r' . 

lCt své prosby Bohu 

(Báseň přednesl A. Opasek v Regionálním muzeu v Kolíně) 

U Příležitosti oslav milénia Vojtěchovy smrti uspořádalo Regionální muzeum v Kolíně ve 
spolupráci s Polabskou kulturní nadací, arciděkanským úřadem, městským úřadem a Malou 
galerií Na Hradbách výstavu "Setkání k miléniu sv. Vojtěcha s literárním a výtvarným 
doprovodem", která je věnována Vojtěchovi jako fascinující inspiraci moderních umělců . 
Celkem 15 výtvarníků (nejen z kolínského okresu) zde vystavilo své obrazy a plastiky (F. K . 
Foltýn, H. Horáková, J. Hylas, D. Zlatohlávková ... ) s tématem víry, osobnosti světce . 
Slavn t ' v V't t' · t Bv ' os m charakter vernisáže byl umocnen pn omnos I arcwpa a revnovskeho kláštera 
Anastáze Opaska. (V r. 1949 byl společně se strahovským opatem a dalšími duchovními 
odsouzen na doživotí a jeho klášter byl uzavřen až do r. 1990). 
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~o slavn?stním úvodu, ve kterém ředitel Polabské kulturní nadace předal pamětní plakety A. 
V Ptskovi, arciděkanskému úřadu a Regionálnímu muzeu v Kolíně, pohovořila PhDr. J. 
v ,a entová (ředitelka muzea) a PhDr. P. Ondračka . Pak následovala pauza k prohlídce 
Ystavy Druh v, . , v ,v , I d I I t , v I b , . 

0 · ou cast vernisaze, po mz nas e ova a s avnos m mse ce e rovana arcwpatem 
v_Paskem v chrámu sv. Bartoloměje obstaral PhDr. J. Charvát, který ve 40 minutách shrnul ZIVot vl ' 

' mys enky a snahy světce. 
pv 
~ed plně obsazený sál kolínské polikliniky předstoupil MUDr. Miroslav Macek 

:topře?s_eda ODS a tajemník ministra zdravotnictví. Publikum tvo!ili předevší~ 
okr avo~lliCI , politici (senátor Malát, členové místní ODS), starosta K. Hory Sanc, přednosta 
B v~~~I~o úřadu ing. J. Soukup. Společně s Mackem přivítal místopředseda kolínské ODS Jiří 
s~~ Je,stě jeho kolegu z ministerstva MUDr. Milana Cabrnocha a místopředsedu oblastního 
tni z_em ODS ing. Josefa Kantůrka. Celý večer však patřil především MUDr. Mackovi.Ten 
z uvi~ P~edevším o připravované reformě zdravotnictví od 1.1. 1998. Tou by se měl 
k efe~ttvmt chod zdravotnictví. Důležitým prvkem by měl být infonnační systém, díky 
teremu by se pacienti měli dovědět, za kolik korun kdo léčí. 

11.4. 

Víkend v Kolíně stráví cirkus Kopecký. V programu slíbili umělce z Mongolska (vyhráli 1. 
cenu na festivalu artistů v Monte Carlu) sto zvířat . Kapacita cirkusu je 1000 míst. Za 
Pronájem místa zaplatil 7000 Kč městu a ~usel složit kauci 25 000 Kč, která bude vrácena po 
Odevzdání používaného prostranství. Cirkus bude rozbit u bývalých lázní a odjede 13.4. 

V R.olí v •. v v I k v v 

Na ne J,IZ známá cestovní kancelář ~o~~tour ?t~v~e a ~nec~e svou svamosta~no~ ~ancelář 
I( !fra~bach. Oficiálnímu otevření byh pntomni I zas~upc1 mest_a, podebradske radio Styl, 

olmske noviny.Monatour připravuje zájezdy do Španelska, Tumsk, a ostrov Korfu, projekt 
P~o astmatické a alergické děti Karolínka". V plánu má také vybudovat v Kolíně informační str d. " 

e Isko pro turisty. 

12.4. 

~.družení podnikatelů Matiáš Mazůrka Král uspořádalo I. Ples malých podnikatelú a 
ZIVnost 'k o ' ' v k' d v Svl v d v' lli u v Kolíně v Městském spolecens em ome. o pre evsim o prezentaci a 
společenskou akci malých firem, jejichž práce a společenský význam je obrovský. Na 
P~ogramu byli baviči Roman Skamene a Jakub Třasák, módní přehlídka, hudba s 
P~edtančením, bohatá tombola. Konferoval Luboš Votroubek. Výtěžek společenské akce byl 
Venován na humanitární účely pro tělesně postižené a invalidní občany města Kolína. 

~ dopoledních hodinách vyjeli hasiči k požáru do bývalé Tesly. Po dojezdu na místo případu 
Ylo konstatováno, že se nejedná o požár, ale pouze o příznaky hoření. Z jednoho objektu 

vystupovalo větší množství páry, která byla považována za kouř od ohně. 
R.ecep h v , 1. . . v 

. . ce otel u Theresia oznámila mestske po Icu, ze v prostoru hotelu dochází k 
v~3J:mnému napadání a vyhrožování mezi ubytovanými hosty. Po příjezdu hlídky bylo 
Z]Isteno v k fl"kt ' 'kl dv h d · d v k ' · · 

v· , ze on 1 vyl vyvolan na za a e nes o mezi vema roms ytTII rodmami . Po 
P.nPomenustí, že svým chováním narušují chod zařízení a po zji štění totožnosti účastním byla 
Situace dána do pořádku. 
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B· . 
p Y_;aly kolínský kaplan a současný vršovický farář Vladimír Mikulica se zastavil v Kolíně s 
f: 
0

~:tným doprovodem pražských farníků. V chrámu sv. Bartoloměje vedl spolu s kolínským 
d:r;zem __ Bedřichem Vymětalíkemy svatební obřad. Zúčastnilo se ho přes 200 lidí. Události 

ala Jiskru i show mažoretek před chrámem. 

14.4. 

Po~avit se a naučit se zdravě jíst se mohli návštěvníci během několika Dnů otevřených dveří 
~POJen?ch s Dnem zdraví. Dnes akci zorganizovala MŠ Bachmačská. Zde celá akce propukla 
_ra~Ich hodinách vítáním hostů chlebem a solí a kromě prohlídky celého areálu měli potom 

navstevníci možnost nechat si v ředitelně MŠ změřit krevní tlak, hladinu cholesterolu nebo se 
~Odborníky poradit o zdravém živostním stylu. Ve sborovně MŠ probíhala za účasti firmy 
dlllar~n Brno výstava a ochutnávka zdravé výživy. Bylo možno získat i recepty konkrétních 2 
ravych jídel. Během celého dne probíhala v areálu výstavka dětských prací, cvičeni s míči, 

vystoup ' d v b dk p o r· ' em etí s dramatizací pohádky Boudo, u o a nncezna so Imanská. Akce 
Pokračovala druhý den v MŠ ul. Jeronýmova. 

il~~ou v ře~itelko~ Okresní správy sociálního z~bezpvečení v· v ~olíně se stala ing. Ivana 
horova, ktera do funkce nastoupila po zesnule Zlate Matejkove. 

Na r~dnici proběhlo výběrové řízení na dokončení zasklení druhé strany skel na Novém 
:o~te. Přihlásily se dvě společnosti. Komise vybrala pražskou firmu SUK, která učinila lepší 

abidku a n . v • v v 'dvl av1c uz montaz skel na moste prova e a. 

17.4. 

~ e, Výstavní síni Regionálního muzea v Kolíně v Brandlově ulici přednášel o parléřových 
l(Uh~h na Kolínsku Vladimír Rišlink. Ve své předášce nastínil gotickou architekturu na 

ohnsku,vliv parléřových stavebníků na architekTuru v Čechách. 

!i~ Povčtvrté se sešli příslušníci slavných rodin, jejichž jména jsou v Kolíně dobře známá a z 
J~_Ichz středu vzešli takoví umělci J·ako Karel Leger, J. S. Machar, Vincenc Morstadt. U Pni V· • • • 

J ezitosti 55 let od úmrtí Machara a 195 let od narozem Morstadta zorgamzova1 ing. 
Mroslav Formánek toto třídenní setkání. Ve čtvrtek měla být přednáška o životě a díle V. 
k o~stadta, z důvodu nemoci přednášející byla zrušena a nahrazena přednáškou o gotice na 
"?1~nsku. V pátek se promítal film Magdalena natočený podle předlohy Machara. Zhlédli ji 
~~~~ vyšších ročníků středních škol a několik mimoškolních zájemců. Sobotního setkání v 
~~arně U:ěstské knihovny se zúčastnila _dva~ítka potomků rodin. B~ly zde ~asto~peny rody 

"rstadm, Kroutilů (zakladatelé 1. kolmskeho cukrovaru), Skuherskych, Kmrschu (dědicové 
~~;- P?zdější rybárny na náměstí), ~egerů _a Mac~arů. Nejví_cve :ú?astněných, bylo z rodiny 
. stadm. Program zahájil ing. Formanek citacemi ze shromazdenych dobovych pramenů 

0 Je~?otlivých rodech, k čemuž přítomní přidávali své vzpomínky. Všiclmi si pak přislíbili další 
ZaJitnavé setkání. 
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18.4. 

Dva pv k' v 

BI v evec e sbory z Kolína - BONI BAMBINY ze ZUS Kolín (pod vedením Mgr. Jany 
ro ~z~ové) a _Pěvecký sbor 3. ZŠ (pod vedením Mgr. Heleny Bergmanové) - se zúčastnily 7. 
d cniku regiOnální soutěže dětských pěveckých sborů v Praze. Děti soutěžily podle věku ve 
u vovu kategoriích. Další dělítko sledovalo, zda se jedná o sbory základních škol, základních 
k~e~eckých škol či škol s rozšířenou výukou hudební výchovy. Obě seskupení provázel na 
stv~Vbir ~iří Trojan. Oba si vedly velmi dobře. Boni Bambini skončily na 1. místě, druhý sbor na 

n rnem místě. 

;a~ěstnanci restaurace U Rabína oznámili městské policii, že se jim do podniku dobývá po 

P~:'Irací době opilý Rom. Hlídka muži z Mladé Boleslavi domluvila a ten odešel ke své 
flteJkyni. 

S~a~ Podnikatelů ve stavebnictví (pro oblast Kolín, K. Hora, Nymburk) pořádal letos již druhý rocmk s tvv . . v . 
v ou eze "Stavba či dílo roku". Jejím cílem je upozornit verejnost na stavby, které patří 

Po V~ech stránkách k těm nejlepším. Komise ve složení ing. Vladimír Nezmeškal za Svaz 
~odUikatelů, ing. arch. Iva Schwarzmannová za okresní úřad a Aleš Zahajský za 
M~:Podářskou ~amoru Kolín vyhodnotila z~ rok ~ 99? na ~rv~ím ~ístě stavbu autosalonu 

v ,d~ Na Zlatem Slunci (rychlost provedem, kvahtu 1 esteticky dojem - Konstav Kolín , 5 
~esicu), na druhém místě se umístila společnost Čas pan Čábelky z Bečvár. Ta prováděla 
fre~tavbu sýpky ve Velimi na obchodní středisko (kvalita, rozsah, rychlost - 6 měsíců). Na 
rl~ti.rn místě se umístila firma Kalousek modernizací a renovací budovy společnosti Kolinea v u ICI Na Pobv v, rez1. 

19.4. 

Šest kol' k, v ku . , d , 1 , d o k llls ych gymnastek se zúčastnilo v Sumper mezmaro mc 1 zavo u v gymnastice. v 
Bategorii žákyň obsadila Vlasta Štěrbová 8. místo, Hana Holečková 10. místo Dana 

1, olečková 16. místo. Všechny tři závodnice předvedly k~alitní a náročné sestavy. O něco 
bepe se Vedlo děvčatům na jednotlivých nářadích . Vlasta Stěrbová vybojovala na bradlech 
ronz a Hana Holečková vyhrála závod v prostných. 

Kolínskou plesovou sezónu zakončila Integrovaná střední škola obchodní v Kolíně. 
V do po 1 dn' h v k ' I. . ·1 '1 v k ' ' I č , e Ic hodinách našla hlídka mests e po 1c1e op1 e 10 muze, tery se va el v prostoru 
ekarny v k' k v v·I t' mests e dopravy. Hlídka přestupe res1 a napomenu 1m. 

ČI~nové hnutí Greenpeace vypluli po Labi 7.4. Cestou se zastavují ve městech s chemickým 
~fú.tnyslem a bojují proti používání chloru při výrobě chlororganických látek. V rámci této 
arnpaně vypluli čeští Greenpeace na akci "Labe 97" s lodí Albatros dlouhou 27m. z výpustí 

~dp~dních vod odebírali vzorky, analyzovali je a s výsledky seznamovali veřejnost. Na své 
este navštívili Ústí nad Labem, Neratovice, Štětí, Pardubice a samozřejmě Kolín. U nás 

ne~debírali žádné vzorky z Labe, ale umožnili obyvatelům, aby si přinesli vodu z kohoutků a 
Udelali jim rozbor na místě, nebo jim ho sdělili telefonicky. 

~a kolínském cvičišti v Borkách se uskutečnila krajská výstava psů, pořádaná Základní 
Ynologickou organizací Kolín - Borky. V soutěžích se utkalo 120 psů tří různých plemen, 
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~řič~mž nejpočetněji byli zastoupeni němečtí ovčáci. Z nich si prvenství vybojoval Mik Haus 
S or , pana Ulmana z Těškovic u Opavy. Mezi boxery sklidil vítězství Patrik Jisuko pana 

Ucheho z Kochánek spolu s fenou Florance Debureau paní Mašatové z Prahy. Mezi 
rotvajlery si nejlépe vedl svěřenec pana Boera ze SRN. 

Vev ,St~nici technické kontroly na Třídvorské ulici proběhl "Den otevřených dveří", který j e 
~~r~dan jako celostátní akce. Tato služba je určena těm, kteří nemají během týdne čas . Kdo 
e t~l, zapsat její kladný výsledek do technického průkazu, musel předložit osvědčení o měření 
llliSI a zaplatit poplatek. 

20.4. 

z-· . 
v~Jemc1 o účast na Všeobecném kolínském veletrhu mohli do dnešního dne podávat 

h~Ih~~šky. Veletrh se uskuteční 5.-7.6 na Zimním stadionu v Kolíně a je uspořádán pod 
vavickou Okresní hospodářské komory Kolín. Přednosta okresního úřadu ing. Jan Soukup 

~:~vzal záštitu nad veletrhem, jenž je tématicky zaměřen na strojírenství, řemesla, služby a 
~?ovskou mládež. S nabídkami přišli i některé bankovní domy. Do konce března se 

P~hlásilo u organizátora ing. Jordana Stojanova jen 20 firem z celé republiky. Celková 
"Ystavní plocha bude 1 500 m2 

~~Karlovo náměstí se k morovému sloupu vrátila 1. socha- sv. Gothard, kterou tu umístil za 
~nt~:UUosti starostky Zdenky Majerové sochař Josef Pospíšil a kameník Ivan Erben. Jde 0 
op1 ~- Sochy byly naposledy opravovány v letech kolem r. 1882. V 60. letech byly z důvodu 

~elkeho poškození odstraněny a přemístěny do prostoru za chrámem sv. Bartoloměje. Nyní 
~~u s~chy pod dohledem Ústavu památkové péče znovu opravovány (sv. Jan, sv. Florian, sv. 

Ikulaš) . Kopie jsou zhotovovány na náklady města (112) a ministerstva kultury v rámci 
P~ogramu regenerace městských památkových rezervací a zón. Do konce tohoto roku by se na 
naměstí měla ještě vrátit socha sv. Jana. 

~onal se 39. ročník silničního běhu Kolín - Velký Osek - Kolín, v němž startují nejlepší 
~avodníci ČR. Startovalo se na atletickém hřišti v Borkách v 9.30 hodin. Pořadateli byly 

okol .Kolín, Městský úřad v Kolíně a Obecní úřad ve Velkém Oseku. 

Supermarket Delvita zahájil i nedělní prodej od 9 do 19 hodin. Dosud prodávala i v neděli 
Odpoledne jen samoobsluha Bezovka. 

21.4. 

::_Zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 56. schůze Městské rady v Kolíně za 
Ucasti 1 O vl • Č . h V' Rv , v k J p , p cenu (Majerová, ábela, Krum1c , Izner, ezace , etmar, anek, Najman, 

aseka, Rakušan). 

~?~am schůze byl rozs1ren o návrh podílet se na komplexním programu prevence 
. Itnmality na místní úrovni, o žádost o prodej (pronájem) pozemků firmě Billa a 

0 Inforn-.at' ' ' v v '. t v ' v' ' M V k '1 
do "·

1 

1~111 ~pravu o zmene n~Jemce ~ re~ a~r~c~1m :an~em , e~ts ev 10_ společenského 
lllu. Mestska rada pak přistoupila k proJednavam predlozenych navrhu s tem1to závěry: 
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-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
se b Vaht podle ustanovení § 6 vyhl. města č. 3/96 o převodu obytných domů, bytů a 
~; Ytových prostor základní cenu 2 300 Kč za 1 m2 podlahové plochy bytu pro období od 
· ·1997 do 30.6.1998 pro byt I. kategorie o střední době technického stáří 20 let. 

(~omise na svém zasedání projednávala úpravu základní ceny za 1 m2 podlahové krytiny 
p ocby bytu, nebot' vyhláška města každoročně počítá s touto úpravou.) 

-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kalině 
~~hvá!it podle § 6 vyhl. města č. 3/96 splácení až 70 %kupní ceny za prodej bytové jednotky 
cetne pozemku v pravidelných splátkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let. 

Manž Je 'k · . M · n1 ov1, Tisovecká 901115 
anž. Kuchařovi, Tisovecká 901/12 

p Jo 'V 

1.~ nasová, Moravcova 876/19 
!Vlanž Be v • M · nesov1, oravcova 876116 
P No 'k 

• v va , Moravcova 876/7 
P Cerm'k , 
1- ~ a ova, Moravcova 856/132 !v1anv p 

v z. eukertovi, Moravcova 8561121 
p. Stědrá, Mik. Alše 673/2 

cena za byt. jednotku v Kč 
85 150 
85 150 
86 950 
86 950 

86 950 
85 650 
86 280 
73 363 

c:menovaní podali žádost na odbor místního a bytového hospodářství o souhlas se splácením 
~z 7? % kupní ceny za bytovou jednotku. Po řezkoumání výše splátek k celkové kupní ceně za 

Yt. Jednotku všichni splňují podmínky vyhl. města č. 3/96 

-~ - Městská rada v Kolíně v souladu s Pravidly pro pronájem majetku města 
Schválila pronájem půdních nebytových prostor domu: 

~P- 670/V, ul. Sadová M. Svobodové 
cp. 620/V, ul. Okružní D. Šotolovi Za 'v 

Ucelem vybudování půdního bytu dle vyhl. č. 1195. 

-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
Schválit podle § 36a odst. a písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. a v souladu s vyhl. města č . 3/94 
Podporu těmto investorům vestavby bytu do půdních prostor: 

l) domu čp. 1 04/IV, ul. Školská manž. Kaňkovým 
Proj. dokumentace 3 O 000 Kč 
Ptučka 250 000 Kč 2

)r d?mu čp . 37, Štítary, ul. Ke hřišti Jaroslavě Černé 
P 0J · dokumentace 9 800 Kč 
Půjčka 250 000 Kč 

J) domu čp. 661/II, ul. M. Alše manž. Pátkovým 
Pr · 

OJ. dokumentace 27 300 Kč 
Půjčka 250 000 Kč 

s tím, že půjčky budou poskytovány do vyčerpání rozpočtových prostředků 
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-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
~c Válit podle§ 36 odst. 1 písm. n) zák. č. 367/90 Sb. povolení zpracování 3. změn a doplňků 
uzernního plánu sídelního útvaru Kolín v rozsahu přílohy č.l usnesení. 

(
3
. Zrněna je dána restitucí kterou byla vrácena část pozemku p.č. 2566/4 k. ú. Kolín, 

S~hválenýrn územním pláne~ určeným k výstavbě hřiště u 7. ZŠ. Město jednalo o odkoupení 
Predrnětné části pozemku se současným majitelem, ale nedošlo k dohodě o ceně pozemku. O 
sousední pozemky projevila zájem společnost Billa k výstavbě supermarketu.) 

-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
~chválit podle§ 36 odst. 1 písm. n) zák. č. 367/90 Sb. souborné stanovisko ke konceptu řešení 
uzernního plánu zóny Kolín - U Jána. 

i~ -Městská rada v Kolíně 
ko schváli~a podle § 45 písm. p) zák. ČNR č . . 3~719? Sb. ~ám~r, pod~let se na účasti 
n lllplexmho součinnostního programu prevence knmmahty na mistm urovm 
t: doporučila Městskému zastupitelstvu ve smyslu§ 36 odstl písm. b) a§ 36a odstl písm. d) 
ehož zák , v v k , d d . . zamer mests e ra y potvr It. 

Městská rada nedoporučila záměr prodeje části poz. parcely v k. ú. Kolín stav. firmě Kastav 
:~ Výs~avbu víceúčelového objektu. . , . o 

, estska rada souhlasila se záměrem firmy Billa s.r.o. s pronaJmem pozemků a kompenzační 
~~tavbou sportovišt' pro 7. ZŠ. 
( "Informativních zprávách seznámil přítomné Mgr. Krumich s činností městského úřadu 
Prestavba Domu dětí a mládeže,Den záchranářů v Kolíně, změna nájemce v městském 
společenském domě, pomoc města panu Kamarýtovi při vydání knihy o Kolínu). 
Zasedání bylo ukončeno ve 20 hodin. 

O"dpoledne spáchal sebevraždu skokem pod rychlík jedoucí směrem na Prahu neznámý muž u 
nehož nešel ani určit věk. 

~Městském divadle v Kolíně vystoupil pěvecký s~or pe~ago~ Z~~ladní ,umělecké školy F . 
. ,

0 cha. V dvouhodinovém programu plném klasiky znel neJcasteJI klav1r, kytara a housle. 2
a.Jrrnavýrn zpestřením bloku hudby bylo vystoupení Jiřiny Chlumské s přednesem dvou 

rozverných balad Jana Nerudy. O finále se postaral Salónní orchestr se zpěvačkou B. 
Beranovou. 

Celý týden prováděla vlašimská firma metalizaci rámů pásu protihlukových oken na Novém 
mostě. Provoz v jednom jízdním pruhu byl proto omezen. 

22.4. 

V noci došlo k vloupání do prostor nové kolínské polikliniky. Neznámý pachatel vnikl po 
rozlomení vložky Fab u dveří v zadní části budovy do prostor polikliniky, kde ze tří ordinací 
~~adl počítač, diskety, ultrazvukový přístroj a fmanční hotovost. Celková škoda dosáhla 
castky 66 000 Kč . 
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24.4. 

~e~í Mateřské školy Masarykova 891 uspořádalo Tradiční velikonoční výstavu v areálu 
p 

0 
· Pracovnice MŠ spolu s dětmi nešetřily svými nápady a vytvořily výstavu prací od 

K.est~obarevných kraslic a velikonočních pomlázek, až po velikonoční zajíčky všeho druhu. 
b VIdění byly i kraslice zdobené cizokrajnými druhy koření nebo obalené ve zbytku 
le~evnýc~ odřezků pastelek. Tuto akci pořádá MŠ každý rok a s přípravou začínají již v 

nu. Vystavu si přicházejí prohlédnout kromě základních a mateřských škol i jednotlivci. 

u v,l V· 

M:'pn ezistosti 125. výročí založení Městské hudby Františka Kmocha se uskutečnil v 
C'es~ském divadle Kolín koncert tohoto orchestru. Pod vedením dirigentů J. Zemana, M. 
d Isare, I. Fišery, J. Maršíka, S. Horáka, J. Brejšy, K. Vacka hrál skladby známých skladatelů 
v echové hudby. Divákům zazpívali J. Staněk, I. Brožová. K dobré zábavě přispělo i 
~sto~pení pohybové skupiny Srdíčko a humor imitátora V. Faltuse. Mezi diváky byli nejen 

~r~~nivc! dechovky, ale i hosté z Německa. Závěrečné slovo přednesla Hana Zrůstová, která 
Fe Y -~ecer svým projevem provázela, poděkovala sponzorům a popřála Městské hudbě 

ranbska Kmocha mnoho dalších úspěchů a spokojených posluchačů. Divadlo bylo 
vyprodáno již 14 dní dopředu. 

Zást;-tpci Sdružení Matiáš, Mazůrka, Král (za přítomnosti tisku) předali výtěžek z 1. plesu 

~~lych po~ika:elů a živnostníků ~~~-~-) př;~sedk~~ sdruže~í Srdíčko ylast~ Mora~,cové 
OOO Ke) a predsedkyni Sdružem dite a kůn Pavlme Novotne (5 000 Kc).Obe tyto castky 

Poslouží těl v ·v , bv o esne posttzenym o canum. 

: Městském společenském domě v Kolíně proběhl sněm kolínského sdružení ODS. 
v.racovnímu jednání byla přítomna většina zastupitelů za ODS, kteří informovali o své 
Cinnosti v městském zastupitelstvu a diskutovali s ostatními členy o situaci ve městě a dalším 
Postupu ODS. 

25.4. - 27.4. 

Prostory Městského divadla se otevřely pro 150 účastníků " II. otevřené národní přehlídky 
Pantomimy a pohybového divadla". Přehllídku zorganizovalo brněnské D-Centrum společně 
s~, svazem neslyšících v ČR, pražskou Artanou a Městským divadlem v Kolíně . Přes den (bez 
~:Ito~osti veřejnosti) se setkali účastníci, proběhla přehlídka dětských a dospělých souborů. 
Vreshhdk~ r:něla nesoutěžní formu, před odbom~u porotu ~ř~dstou~ily i_ sou~ory neslyšících . 
. Y to_upll 1 kolínský soubor Igdyž. V sobotu cekal na dtvaky tnhodmovy blok pohybu a 
~~ha,Jeh~ž- . finálem bylo vystoupe~í v~anadskéh? klaun, Daniela ?u~ka s názvem 
pv em~ndehnum. V neděli bylo pro děti pnpraveno predstave~I p~dle R: Kiplmga "Mauglí". ) 

rehhdka se uskutečnila za přispění ministerstva kultury a kolmske radmce. 

V k~~ě Jas na Zálabí byl uveden nový český film "Báječná léta pod psa". Slavnostní premiéry 
se ~castnili i Ondřej Vetchý, Ivan Hlas, Jan Novák. O čtyři dny později k nám přijede i autor 

~~:a~~ Michal Viewegh, který zde pod:píše s~oji knih~ a ,več~~ s~ z~častní besedy v kině. 
miera byla beznadějně vyprodána, sedelo se I na donesenych z1dhch I na zemi. 
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D?es byla ukončena soutěž základních škol celého okresu ve sběru starého papíru a textilu s 
;azv~rn "Dejte Zemi dárek". z celkového počtu základních škol okresu se jich do soutěže 
h apoJilo 17 a dohromady sebraly 49 040 kg sběru. S cílem dosálmout co nejobjektivnějšího 
odnocení bylo zvoleno kritérium nmožství sběru odevzdaného na 1 žáka. Soutěž 

or~a~izoval referát životního prostředí okresního úřadu a kolínská firma Lipap. Na prvním 
~ste skončila ZŠ Horní Kruty ( 60,4 kg na 1 žáka), druhá byla ZŠ Vitice (39,5 kg), třetí ZŠ 
"k akovany (37,9 kg). Všechny ceny pro vítěze věnovala firma Lipap. Celková částka pro 
~Ooly činila 6 000 Kč a jednotlivci obdrželi poukázky na nákup školních pomůcek v hodnotě 

O, 300, 200 Kč. 

26.4. 

~ bývalé Mototechně v Pražské ulici se usídlil Béda Trávníček a pozval na dnešní den 
Vsechny zájemce, kteří chtějí být při slavnostním otevření prodejny Mountfield - obchodu se 
~ahradnickou technikou. Souhlas k provedení udržovacích prací vydal odbor výstavby a 
uzern 'h 

Ul o plánování městského úřadu 12.12.1996. Opravu provedla firma Konstav a ta 
~u~~la zachovat původní vzhled. Přestože se nová prodejna měla otvírat až v deset hodin, 
radili se před ní první zákazníci již od osmé hodiny. První pětistovka příchozích obdržela 
~~~rrna _firemní tričko. Během tří hodin se prodala s?.ou~ta dro~~o~tí ~- ~ travních sekaček. 

, ~uc1m prodejny se stal František Malík.Na ofic1almm zahaJem pnv1tal pozvané hosty 
narnestek generálního ředitele ing. Petr Just. Po slavnostním přípitku přestřihla pásku 
~ta:ostka města Zdenka Majerová, která přerušila svůj pobyt v lázních. Otevření se zúčastnil 
Prednosta okresního úřadu ing. Jan Soukup. 

~olíns~ý Z:?ářský svaz uspořádal závody v ~h~ání ryb na Legerově rameni. Startovné činilo ° Ke (deti 50 Kč). Soutěžící si mohou odnestjednu ulovenou rybu (kapra od 40 cm) 

28.4. - 29.4. 

~ěs~ské divadlo ve spolupráci s Intemational sport z italské Ceseny uvedlo za účasti sólistů 
. annského divadla ze St. Petěrburgu Iriny Badayevy a Fethona Miozzi, sólistů Národního 

~~:t~dla"v Pr"az~ Marie Bártové a Igora "Zu~?v,a a ital~~ých ~ale~ních š.kol ?al~tní "Praga 
, ~Val . Kazdy den bylo na programu neco Jmeho. ItalstJ hoste SI zadali cele pnzemí, pro 

llavstěvníky byl určen pouze balkón. Cena vstupenky byla 40 Kč. 

29.4. 

~Xi Simona, firma, která sídlí v Pardubicích, zahájila činnost v Kolíně řízená ze své 
.t.nohorské Radio centrály. Tato firma nezapočítává do ceny příjezdové kilometry po městě a 

Za.Jistí, že automobil bude na požadované místo přistaven do 1 O minut od objednání. 

~ ~ 6.30 hodin se konala autogramiáda autora "Báječných let pod psa" Michala Viewegha. 
teJnojmenný film byl uveden následující den v kině Jas za účasti tvůrců. 

~h, přátel hudby (společnost pro komorní hudbu při Českém hudebním fondu ) po delší 
Prestavce obnovil svoji činnost (předsedou je Jan Forejt). Z iniciativy vedení Městského 
společenského domu v Kolíně byly upraveny nevyužívané prostory ve druhém poschodí 
tohoto společenského zařízení, které jsou příhodné pro konání komorních koncertů . Hlavní sál 

59 



~e. 1~0 místy k sezení odpovídá současnému zájmu posluchačů. Vedení kruhu se obrátilo 
n eJd~tve na své bývalé členy a rozeslalo jim pozvánky a stmčný program. Na rok 1997 
ú~Pla~ovalo 6 koncertů, tři další budou pro velký zájem probíhat v divadle. V dnešním 
Lu~dntz_n koncertu vystoupil profesor HAMU Milan Zelenka s kytarou a koncertní mistr 

orn1r Malý s violou. 

30.4. 

V dubnu se v Kolíně narodilo 31 dětí, zemřelo 33 lidí. 

ťa, ko~certu mládežnických orchestrů pořádané:n firmou Jordan expo od 17 hodin v 
z ~linskem klubu Zámecká vystoupil orchestr ze Svédska a orchestr Františka Kmocha při 

akladní umělecké škole v Kolíně. V stup byl zdarma. Švédové do programu zařadili klasiku i 
llloderní hudbu. 

V PUlicích města se objevily nové vozy taxislužby. Jde o firmu Radio Taxi Simona, která sídlí 
~utar?ubicíchji~_7 let a ?os.tupně zapo~ští kořen~,~ d~lších městec~. Před.dvě~a l~:y to byla 

. na Hora. PnJezdove kilometry neJSOU zapoc1tavany, pro male skupmy Je pnpraven i 
llltkrobus. 
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1.5. 

kKolínské noviny vyhlásily soutěž Novinář 97 ve třech věkových a čtyřech žámových 
z ~tegoriích. Podle věku šlo o kategorie : 13 - 15 let, 16 - 20 let, 21 let a výše. 

anrové kategorie: L No~inářská ( zpravodajství společenské, politické, hospodářské, finanční, sportovní, 

2
_ ~~rm: e~ologické, reportáž, rozhovor, komentář, recenze, cestopis, anketa) 

3 
F Iterarm: (povídka, fejeton) 

4 
· ~to grafická (reportážní fotografie) 

V ~Y!:'arná (karikatura, kreslená anekdota, comics). 
V~ lasení vítězů bude v polovině června v hotelu Theresia. 

sechny příspěvky, zaslané do soutěže, redakce zveřejní v novinách. 

Puvodně na Kmochově ostrově ale nakonec pod kaštany před DDM Zámecká se sešli letos 
~:~s~avuo 1. máje komunisté. K~munisté :ak ~oká~ali: vž~ drží tradi,ce, a ne~apomenou na, kdysi 
K ne pruvody první květnový den. Po nekohka p1smckach v podam Male dechovky Vaclava 

eltnera k nim promluvil jejich kolínský předseda František Ledvina. Na staré časy přišlo 
zavzpomínat asi 400 lidí většinou důchodového věku. Ti si dále vyslechli vystoupení 
Poslance Parlamentu ČR RNDr. Václava Exnera, CSc. 

2.5. 

;lektrárna_, ~olín v době mezi topnými vsezónami vzačala s ;ýstavbou vele~troodlu~ova~ů , které 
Yv od pocatku topné sezóny 1997 mely odstranovat poptlek z kourovych plynu. Ttm by se 

Inela elektrárna zařadit mezi zařízení která vyhovují limitům České inspekce životního 
~rostředí. V současné době limit povol~je 100 mg prachu v 1 m

3 
. Tomuto kritériu elektrárna 

~~ud nevyhovuje. Do konce roku 1998 jí byla dána inspekcí výjimka pod podmínkou, že 
UCiní taková opatření, za pomoci kterých bude obsah prachu ve zplodinách snížen. 

Po rekonstrukci lávky byl Kmochův ostrov zpřístupněn veřejnosti. 

3.5. 

Pra:ovnice odboru životního prostředí MěÚ zjistila, že neznámý vandal vyřízl u jedné z lip, 
~sa.zených v Okružní ulici hlavní část koruny, čímž ji zmrzačil. Pachatele se nepodařilo 
ZJIStit. ' 

Dvakrát do roka, vždy na jaře a na podzim, se otevřou brány kolínských kasáren veřejnosti 
aby ~polečně s příslušníky vojenského útvaru oslavila složení vojenské přísahy na obran~ 
Vlasti. Nejinak tomu bylo dnes. V 10 hodin zazněly tóny uvítacílw pochodu posádkové hudby 
z ~radce Králové, aby zahájily slavnostní akt přísahy. Hezké jarní počasí přilákalo do kasáren 
~Sl 700 lidí, pro které byly velitelem posádky připraveny besedy s veliteli a důstoníky, heří se 
ezprostředně podíleli na výchově a výcviku nováčků. Vyvrcholením oslav byl slavnostní 

tochod, který se stal již tradičně vyjádřením měsíčního úsilí v základním výcviku branců. 
Zhledem k tomu, že se uvažuje o zrušení místní posádky, je možné, že přísaha byla jedna z 

Posledních. 
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4.5. 

Se~ce značení Klubu českých turistů uspořádala v rámci značkařské neděle turistický pochod 
~?azvem "Od Labe k Doubravě ": šlo se po trase Kolín - Starý Kolín - Záboří nad Labem. 
h !lem trasy A dlouhé 8 km je Starý Kolín, cílem trasy B dlouhé 14 km je Záboří. Start byl v 

0~~: ~lavníh? kolínského nádraží. Během ces~ . byly před,váděn~ ukáz~y _prá~e. z~ačkařů 
sti Polabt. Dospělí účastníci pochodu, pro nez Je startovne 1 O Ke, obdrzeh v cdt diplom a 0,d~nak. Děti do 15 let se mohly zúčastnit pouze za doprovodu rodičů a startovné neplatily, v 

Cth do t l . s a Y dtplom a drobný suvenýr. 

s.s. 

6 no~i z 5. na 6.5. se neznámý pachatel vloupal do administrativní budovy Nemocnice Kolín. 
k tevrenými balkonovými dveřmi v 1. patře vnikl do budovy a vypáčil vstupní dveře do 
d~nceláře náměstka ředitele nemocnice, kde odcizil počítač (98 400 Kč), digitální diář, 
2 tktafon a razítko znalce v oboru ekonomiky. Z kanceláře ředitele MUDr. Rakušana odcizil 
[(~000 Kč,ze ,s:olu sekret~řky, 3 O?? ~č a z k~nc~lá~: vedoucí odd~lení ~četni~tví 5 _?O~ 
42 · Zpusob~na skoda odctzemm vec~ predstavuJe, tem~r! 17 O?O Ke,, poskozen_Im_ ~anzem 
Do OO? K:. Vloupání je dalším z rady pv~dobnych emu, _kter~ se ,udalyv na pohkhm~e a v 

1 move duchodců. Pachatel vždy vyuzd nepozomosti hhdact sluzby, personalu či 
ledostatečného zajištění objektů proti zlodějům. 

Y, zasedací síni Městského úřadu se konala 57. schůze Městské rady v Kolíně od 16 hodin za 
~casti 8 členů (Čábela, Krumich, Řezáček, Jetmar, Najman, Paseka, Rakušan, Kosina). 

rogram byl rozšířen 0 informativní zprávu týkající se žádosti o povolení k umístění 
Prodejního stánku tabáku novin a časopisů v ul. Masarykově a poté přistoupila Městská rada 
v Kolíně k projednávání ~ředložených návrhů s těmito závěry: 

j ~ -Městská rada v Kolíně v , . 

· schvahla podle§ 45 písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. zmenu nazvu komtse bezpečnostní na 
,,komisi bezpečnostní a prevence kriminality" s platností od 1.5.1997. 

II. jmenovala 

Š~ Podle § ~5, písm. 0 ) zák. ČN~ č . 367 /90 Sb: velitele Městské policie _v ~ol~ně Miroslava 
mu koordmatorem součinnostmho komplexmho programu prevence kr1mmahty s platností 

Od 1.5.1997 

~) Pracovní skupinu ve složení: Mgr. Krurnich, p. Navrátilová, p. Pešek, Ing. Horák, Ing. 
lováček, p. Šíma pro vypracování komplexního programu prevence kriminality. 

(V loňském roce schválilo Městské zastupitelstvo částku 500 000 Kč stejně tak, jako na rok 199
7 dalších 500 000 Kč na kamerový monitorovací systém pro m~stskou policii. Mezi těmito 

Schváleními se zjistilo, že odbor prevence kriminality Ministerstva vnitra může poskytnoust 
na Prevenci kriminality finanční dotaci. Pod pojmem součinnostní, komplexní program 
~ev~nce kriminality však ministertvo nevidí pouze kamerový systém, ale i další aktivity. 

e_zt_ ně patří vybavení dětských hřišť (stoly na stolní tenis, koše na košíkovou). Další 
~kt~vttou je osvětové působení na mládež v oblasti ochrany před drogami , alkoholismem a 
JtnYmi toxikomaniemi. Vzhledem k tomu, že městské zastupitelstvo schvaluje každoročně 
Uetnalou finanční podporu sportovní komisi a oddílu ledního hokeje, dále městská policie 
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Ochr v • 

v • ~nuJe majetek města i občanů prostřednictvím pultu centralizované ochrany a i tyto dvě 
vt~CI Jsou považovány za prevenci, byla by škoda nevyužít možnosti získat finanční podporu 
~ ,atu. Schválení změny názvu komise a jmenování koordinátora jsou jedny z podmínek 
Zadosti o dotaci). 

V informativních zprávách se projednávala žádost o povolení prodejního stánku tabáku, novin 
v ~l. Masarykově, které městská rada nevyhověla. Dále informoval Mgr. Krumich o činnosti 
~estského úřadu (útulek pro zvířata, Mezinárodní odborný kongres anesteziologů, Den 
zachranářů ... ), p. Čábela hovořil o dalších akcích ve městě (koncert Kolínské filharmonie, 
~~~V~nka a žádost o pomoc průmyslové škole při oslavách 125 let, prodej bytů, Den dětí a 
p ~Is smlouvy v Gransee ... ) 
b ote ~e projednávalo budování dřevěného lešení u některých budov na náměstí z důvodu 
b ~zpe~nostního opatření při ražení štoly, jednání s gen. ředitelem spořitelny ohledně 
n~a!~ho ho~elu Savoy. Byla ře~ena pr~blematika veřejných záchodků na Zálabí, 
S Plll.Jezdnosti komunikace k atletickemu stadwnu. 
Chůze byla ukončena v 18,30 hodin. 

6.5. 

Za doprovodu kytary a jiných hudebních nástrojů se na Kar}ově náměstí snažilo upoutat 
Pozornost kolemjdoucích osazenstvo křest'anské církve Slovo Zivota. Současně je zvalo na 
americký filmový dokument Smrt a co je dál?" Film se promítal večer v salonku Městského 
spol v " ecenského domu. 

:~n P~t~~~lek rozšířil nabídku Ekovody a zač~l ~-abízet i ,vo~~ s~cenou C02 ; Sycená voda je 
ostam JIZ v Kutné Hoře kde se nápad osvedcil a nym pnsla rada na Kohn. Po zavedení 

~octy došlo i ke zdražení. za 5 Kč se nyní dostanou 2 I nesycené vody (dříve 2,5 I) a 1,5 1 
octy sycené. 

:anctalství v Kolíně nebere konce. Byly například zlikvidovány reklamní vitríny u prodejny 
It na sídlišti. 

~ěstský úřa? K~lín a společenský ctůr_n. v Kolíně uspořádali v Městs~ém di vadl~ ~ Kolíně 
h ncert Kolmske filharmonie se solistou Pavlem Eretem, laureatem mezmarodních 

ouslových soutěží v "Houslovém koncertu D - dur" L. van Beethovena (Laureát mezinárodní 
roz11!asové soutěže Concertina Praga, stipendista firmy Yamaha za studijní výsledky v oboru 
~~Yccových nástrojů). Koncert dirigoval prof. Otakar Tvrdý. Vstupné bylo 60, 50, 40, Kč _ 
Uchodci slevu 50%. 

Orchestr Kolínské filharmonie přišel po loňských úspěšných vystoupeních znovu s 
atraktivním pořadem, který si zasloužil pozornost široké veřejnosti. Mladý virtuoz Pavel Eret 
Provedl náročný houslový koncert L. van Beethovena D - dur. Dále zahrál předehru v ruchu 
slavného dne, Sinfonii II od J. Zacha, Suitu A -Dur od A. Dvořáka. 

7.s. 

Zástupci Místního sdružení ODS a Místního klubu ODA v Kolíně pokračovali v 
rozhovorech o komunální politice.Zaměřili se na konkrétní problémy ve městě, zejména na 
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~Y.t0','0U situaci, která je ve městě pro mladé lidi obzvláště tíživá. Shodli se na tom, že 
p flor:tou zastupitelstva musí být podpora všech forem bytové výstavby. Například veškeré 
v~o~tredky získané prodejem bytů z majetku města do osobního vlastnictví by měly být 

ozeny právě do rozvoje bydlení. 

Po zimním d ,.,.nku 1 " , " , o poc1 byla uvedena do provozu (asna na namest1. 

8.5. 

~en Záchranářů se konal v Kolíně. Mezi největší atrakce patřila přehlídka historické hasičské 
ec~iky za zvuků Městské hudby Františka Kmocha a prohlídka nejen historické , ale i 

soucasné hasičské techniky na parkovišti před Delvitou. K vidění byly stroje - cisternová 
automobilová stříkačka z roku 1950, ruční stříkačka, parní stříkačka z roku 1823, dvoukolová 
~~torová stříkačka a mnoho dalších. Mezitím přednosta okresního úřadu ing. I an Soukup za 
~fltomnosti náměstska ministerstva vnitra ing. Josefa Čápa a prvního místopředsedy 
~rlamentu ing. Vladimíra Zemana a poslance ODA Libora Kudláčka slavnostně zahájil Den 

~~?raná~ ,na městském úřadu. Odtud odeš~~ na oběd "v podob~. ~epřový~h hodů.Hladové 
p aky pnlakalo smažení obrovské palacmky (na testo pouz1h kuchan z hotelu Formn 
rah~ 150 vajec, na ozdobu 15 kg jahodové marmelády,50 kg míchaného ovoce a 2 kg 

~o~ckového cukru).Dále probíhaly ukázky záchrannářských prací, vyhlídkové lety nad 
ohnem, ukázky vyprošt'ování lidí z havarovaného auta atd. Celý program na letišti 

moderoval Pavel Poulíček z TV Nova. Po celý den hustě pršelo a tak musel být plánovaný 
~~~gram ?řizpůsoben, přesunut na jin~ míst~·? :1~vštěvníky "nebyl~ nouze P? celý den, z 

novaneho programu se neuskutečml kvuh desti pouze ohňostroJ. Celodenm program byl 
Zakonče 1 ·v· · 1 k' hň ' b"d p v n na etlsti opékáním uzenm, po 1ans ym o ovym o ra em. 
?radatelem byly záchranné týmy okresu (Hasičský záchram1ý sbor, Policie ČR, Rychlá 

zachranná služba, Záchranná výcviková základna Civilní obrany v Kutné Hoře) spolu s 
Okresním úřadem. Slavnostní den zajišťovala reklamní agentura Matoline z Prahy, 
~Ponzorem byla Zdravotní pojišt'ovna Ministerstva vnitra a Všeobecná zdravotní pojišt'ovna, 
amanovo řeznictví a Zemědělské družstvo Býchory. 

:ěš~ ?líd.ka městské policie přistihla v centru města dvojici nezletilých mladíků, kteří se 
v avih vyhazováním igelitových sáčků naplněných vodou z okna na chodník ulice . Událost 
Zhledem k věku aktérů byla řešena napomenutím. 

9.5. 

~:lé poča~í ;'Y!ákalo" Kolíňáky na příro~.~1Í _koupaliště v okolí města."~ejtep~ejš_í voda byla v 
, U na Hanme. K vetnová vedra rovnez msp1rovala studenty, kten se zacalJ opalovat na travn'ku 1 v Komenského sadech. 

~~~z Umělců, m~lířů a so~hařů quebéckých z K"a~ady, (L~ Cercle d~s Art~st;s ~eintres et 
vlpteur du Quebec - vzmkl v roce 1884 a sdruzuJe vrde Jak 2000 vytvamrku a Je největší 

(:~el:ckou organizací v Kanadě) zaháj~J vfstavu_z děl ~vých členů _ v Regionálním muzeu. v 
v ske republice se představuje poprve a Jde o Jednorazovou akcr. Po skončení výstavy se 

~sech 147 obrazů letecky vrací do Kanady. Výstava, zprostředkovaná Vlastou Noskovou 
ceskou výtvarnicí žijící v Kanadě od roku 1973, se měla uskutečnit původně v centru Prahy: 
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ale Yysoké ' · ' ' h dr d"l · ' o S Zah,. , llaJemne tamních výstavmc prostor o a 1 o 1 renomovane tvurce. lavnostního 
n, ~:m , v Kolíně se zúčastnilo 120 hostů .První setkání s uměleckými díly bylo pro 
st~Vstevn,tky šokující. Na místní poměry nezvykle nahuštěná instalace navozovala pocit, že 

1 ~ny v~stavní síně jsou obrázky doslova vytapetovány. Na výstavě bylo zastoupeno přes 
š'"·O umelců a výstava byla koncipována tak, aby představila vystavujíci svaz v celé názorové 
In, Pestrosti námětů a přístupů . Vystavovaly se tu portréty, zátiší, krajiny ... 

9.5. 

Tři tv d' 
p" r e metalové kapely vystupovaly ve štítarské hospodě Ládi France. Jako první 
~-el?učský Polymetal, dále vystoupila skupina Skylla, hrající hodně rychle a tvrdě, ale s 
v;nuná~í srozumitelností zpívaných textů. Závěr večera patří! skupně Opice, s níž 
k StupuJe i pořadatel tohoto večera Vít Vlasák, student operního zpěvu na Státní 
onzervatoři. Návštěvníků bylo málo vybrané vstupné stačilo pouze uhradit náklady na 

0ZVučen' ' 1. 

Io.5. 

Šermí~ský oddíl Páni z Kolína připravil k 5. výročí svého trvání rekonstrukci historické bitvy 
~ ~nghcké historie. Třicet let bojů Yorků a Lancasterů o královský trůn vstoupilo do historie 
t~u 0 "v~!~a růží'_'. Pouze pro tuto bit~ při~r~vil oddíl :o dres? se symbol~ rů~~o vlajky, 
" zy POsite anglickými levharty a dals1 rekv1z1ty.Do Kolma se SJelo na 470 senmru ze 60 
s:rm~řských skupin a odpolední bitvě předcházel průvod městem. Ten byl pestrou 
rehhdkou výstroje, výzbroje, zbraní, kostýmů a vlajek. Není divu, že chodníky byly 
emo~á~y zástupy diváků, nejvíce jich přišlo na Karlovo náměstí. Zde se prostor před radnicí 

from_entl v anglický královský dvůr. Jindřich VII. pak zahájil rytířský turnaj. Právě tento 
durnaJ ?Yl obrovským lákadlem na odpolední bitvu a tak není divu, že se k jejímu shlédnutí 
~stavilo 1500 diváků.Za cenu obvyklého vstupného do kina tak všichni viděli kus 

s:~e,dověku.Bitvě předcházel dětský den s ukázkami střelby z historických zbraní - hákovnic, 
Pis~ al a jiných. 

Nl aklady na celou akci vyčíslili pořadatelé na 42 tisíc korun , ovšem do této částky nezahrnuli 
v astn' , . 1 pract, kterou odvedli dobrovolně. 

11.5. 

~stalace elektronického zabezpečovacího zařízení probíhá v Základní umělecké škole. 
abezpečovací systém měl být financován radnicí. Po škrtech, které byly nutné se 

Zavede , b , . ký h třv , v k b I ", k lllm ahčku úsporných ekonomie c opa em, vsa Y a cast a snížena na 65 
Procent Pe , vk I , k' , 1 t , . "1 ~· · mze proto s o a z1s ava v as mm1 SI am . 

12.5. 

Před_nášku Prof. Dr. Antonia Sommera z německého Heidelbe~gu na téma : Rytmicko
lhuztkální výchova zdravých i postižených děti , uspořádal OkU Kolín a jeho Rodinná 
Poradna. Dr. Sommer přednáší na katedře pedagogiky postižených na Vysoké škole 
Ped~?ogické v Heidelbergu. Věnuje se možnostem výchovy a vzdělávání dětí zdravých i 
Posttzených pomocí pohybu, rytmu a hudby. Na základě vlastní zkušenosti rozvinul poznatky 
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teor ť k 
př ~ ~: Y i prakticky pro děti různého typu a stupně postižení. Pan profesor v Kolíně 

e asel o rytmice jako o stimulujícím faktoru vývoje. 

~a pozvání místního klubu ODA navštívil Kolín ing. Vladimír Šuman, náměstek ministra 0 
rany, aby se zúčastnil jednání klubu v poslanecké kanceláři Libora Kudláčka. 

13.5. 

!arek Nohavica měl v Kolíně svůj recitál. Po první písni, zazpívané bez doprovodu oznámil, 
ze svvé písničky nijak komentovat nebude a že bude jen hrát. Ve svém vystoupení se dostaly 
na Porad i jeho písně které doprovázel na staré harmonice, zděděné po dědovi - ty se nesly Ve s , , ' 

Verazném pouličně znějícím duchu. 

Na . ~oště v Kolíně I na Náměstí Republiky byl uveden do provozu bankomat. Je umístěn 
uv~ltr poštovní budovy a je k dispozici nejen v úředních hodinách pošty. Jestliže klient 
e~tr~bt.Ue vybrat peníze mimo tyto hodiny, otevře si stejnou kartičkou, jakou používá k 
Yberu pe v d v b , v · d h d v D v . kl , "' " nez, vere udovy. Ty se za mm pn o c o u samy zavrou. vere JSOu pros enne, cunz byl v. v 

ucmen krok k bezpečnosti. 

14.5. 

~:č~r se začal z komína Elektrárny valit černý d~. Důvodem b_Ylo odstav~ní ~otle K4, 
~byl dosud zapojen na zimní provoz. Z tohoto duvodu bylo nutne nechat vyJet zasobníky 

Pahva u , v , . t. .. t.l' v I ' t ] v l V v t v v k m1stene nad kotlem aby v mc11 w1 1 pres e o ne 1ore o. e mes e vsa nebylo 0~PO~ídající zatížení a tak k~tel pracoval za velice nepříznivéh~ režimu a navíc byly ve 
:Uest~ v tuto chvíli i špatné rozptylové podmínky. To vše způsobilo, že z komína vycházel 
c~rny kouř. Lidé se zlobili a zástupci Elektrárny vysvětlovali, že se jedná o vyjímečnou 
:~tuaci, která se nebude opakovat. Elektrárna totiž montuje nové odlučovače popílku, které 

ho budou zárukou. 

Studio Pohoda v Parléřově ulici rozšířilo své služby, když uvedlo do provozu nové solárium 
tYpu Alpha Sun s 45 trubicemi. V den otevření a ještě další dva dny se mohli zájemci slunit 
Zdarma. 

15.5. 

~e ~?línských restauračních a pohostinských zařízeních, s~ v ~epuje mnoho druhů piva. 
(D J ~ce s~ toočí Gambrinus (Koruna, _Amencan, Na S1dhst1, :~lma ) a Staropramen 
~zstevm dum, U červených), promkl sem Egenberg (plavecak, U Lva), Kmšovice 

~.sPilka) , Regent (Jitřenka Ve Dvoře). Tradiční Dačické pivo téměř vymizelo. Převahu 
~ho~~~kých piv vyrovnává Stoletá s pivem Zwetler , Franc a Hostan, Scapino (Radegast), u 
ovc1cků (Bernard). V Kolíně ale chybějí speciální drul1y piva. 

Dn~ ,otevřených dveří v prodejně Canon centrum firmy BossCan CZ byly hojně 
~av~hveny.Nejvíce zaujalo plnodigitální kopírovací zařízení GP 215 , které dokáže scanovat, 

0
Plrovat, faxovat, tisknout. Patří ve své třídě k nejlepším. 
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", 

VM" , 
I( , est~kem společenském domě se uskutečnila celostátní vědecká konference, nazvaná 

dol~nske dny regionální anestezie. Kongres uspořádalo anesteziologicko-resuscitační 0 
delent' k 1' k' ' č k' I v · · · · o ms e nemocnice pod patronaci es e spo ecnosti anestezie, resuscitace a 

~~~zivní me~i?íny v ČR a starostky měs~a Zv~~nky Maje~o;é. Pře?p~kl~d_aná účas: ?yla 
SI - 120 hd1, zájem však byl obrovsky, pnJelo 250 hd1. Mezi mmi 1 odborniCI ze 

ovenska a SRN. z desítek odborníků byl jedním z nejvítanějších zakladatel moderní 
:estezie primář Miloschewský z Bulovky.Hosté byli ubytováni v hotelu Theresia. Z kolíúáků 
J samozřejmě nechyběl zdravotní rada PhDr. Dagmar Soukupová, ředitel nemocnice MUDr. 
~n Rakušan, přednosta kolínského ARO MUDr. Pavel Lebeda.Během setkání proběhla 

Výstava výrobců a distributorů léčiv a zdravotnické techniky. V závěru dvoudeimího 
~~ř~amu se ně~~eří, účastníci Kolínských dnů anest~zie z~čas~nil~ exku~ze ~ záv?du Infuzia 

atev. Defimtivm tečkou za kongresem byla prohhdka htstonckych objektů Kolma. 

16.5. 

Dum dětí a mládeže Na Zámecké" uspořádal třídenní zájezd do Itálie, v jehož rámci účastníci 
~~vš~íví Benátky, S~~ Francisco, Lignano ... Za cenu 1 550 Kč bylo zajištěno ubytování v 
z:evených chatkách v San Franciscu a doprava autobusem. Každý se stravoval z vlastních 
asob. Podobný zájezd je přichystán i na přelom června a července. 

R~ckový Minifest se konal v restauraci u Vodvárků. Venku bylo horko a tak se návštěvníci 
~aca_l~ trousit hodinu a půl po plánovaném začátku, tedy po 20. hodině. Vystupovaly skupiny 
F oztcky, Melšpajz a pět dalších. S Kozičkami zazpíval třináctiletý klarinetista a zpěvák Jan 

edor. Přišel s maminkou ale ta se nad jeho zpívanými textovými obraty netvářila příliš 
nadšeně ' 

~Skutečnilo se druhé jednání Direktoria Okresní hospodářské komory v budově Elektrárny. 
e Vzájemné diskuzi se koordinovaly představy a názory podnikatelské a státní sféry. V 

centru , . v • D h b 1 tu v k , ZaJmu zúčastněných byl vývoj ve vec1 pruta u a o c 1va mesta, re onstrukce 
vyznamných komunikací postavení Kolína ve variantách vývoje k vyšším územně správním 
Celkům atd. ' 

i'Ýstava obrazů akademické malířky Jany Průchové probíhala ve výstavních prostorách ZUŠ . 
Vorba autorky vychází z moderní regenerační terapie a rekondiční psychosomatické ART 

terapi N d'l I · vv ' · dn k 
1, ". e e 1 nou součástí výstavy by o 1 merem energte a pora a, terou vedla lidová 
ecitelka Jiřina Ploháková z Libenic. 

17.5. 

V" českém poháru horských kol v Jablonci nad Nisou zvítězil Jan Slavíček před Václavem 
Je:kem. Oba jsou z Kolína a závodili v dresu Author Expandia. Na třetím místě byl také 
obcan Kolína,Pavel Štícha. 

~ihu . pod názvem"Alfred Maria Jelínek': vyd.a~ Klub .královského města Kolína.Rukopis 
"

0 
ki11hy o kolínském hudebním skladateli a dmgentov1 napsal v 60. letech jeho synovec 

~ted svým, o~.chode~ ?o A~.eriky.C,elou !ednu ,čtv~inu knihy tvoří ~řehled Jelínkov; 

2 
kladatelske ctnnostl a Jeho dmgentskeho pusobem. Naklad byl 200 výtisků. Zájemcům ji 
danna rozdávalo nakladatelství Arton. 
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c~ chrámu sv. Jana Křtitele se konala sváteční bohoslužba. U příležitosti svátku sv. Trojice ji 
de ebroval biskup olomouckobrněnský a vikář metropolitní kapituly ThDr. Kryštof spolu s 
k Uchovním správcem farnosti mgr. Romaneckovem. Nechyběl ani církevní sbor při 
d atedrálním chrámu Cyrila a Mertoděje v Resslově ulici v Praze, který bohoslužbu 
oprovodil andělským zpěvem. 

~~n Z~aví (třetí ročník) se konal v Borkách před restaurací Stap bar. OHS ve spolupráci s 

1 ~sm pobočkou Všeobecné zdravotní pojišt'ovny ho uspořádala tentokrát pod heslem Den f ~y Pohybu. Navázala tak na podobné akce, konané na poliklinice.Stal se vlastně nabídkou 

1° Ik ~rospěšného pohybu. Zahájilo ji vystoupení pohybové skupiny "Copánek " z MŠ v 
ero:wmově ulici. Po něm už čekaly na návštěvníky tři různě dlouhé běžecké tratě, na něž 

\lybehly d .. v d"v d' vt V tv h vk ' 1 k ., VOJice, slazené vždy z jednoho ro 1ce a 1te e. e rec ve ovyc 1 ategomch -
~lOdle stáří dítěte - se tak pohybovalo na trati na 120 dvojic. Pokud doběhli oba její 
c e~ové, obdrželi diplom. Devětadvacet účastníků si k tomu vyzkoušelo i test zdatnosti, 
~Ocívající v překonání dvoukilometrové vzdálenosti během a chůzí. Na základě tepové 
U~:Vence, .'?š~y a váhy jim potom odborníci V~~Č~tali ~vdat~ost. V~v Sp~rtovní hale probíhala 

zka cv1cem pro osoby s nadváhou, rekondtcm cv1cem a mtcove hry. Odpoledne se 
~skutečnila dětská legrační pout' s deseti so~těžními atrakcemi, ~řiprave~1á Lubošem 
?,.,t~oubkem. Dospělí si mohli nechat změřit hladmu cholesterolu v krvr, poradit se v oblasti 

Výz1vy 

Děti se mohly zabavit i na dětské pouti skládáním obrázků, zatloukáním hřebíků, slalomu s 
h~e~matikou atd., rodiče se pak věnovali svém~ ~~av,í. OZ ~apky krve s! m~hli nechat určit 
P"' dmu cholesterolu, změřit krevní tlak, 13 navstevmků SI nechalo udelat I test na HIV. 

fltornna byla výživová poradna k mání recepty na zdravá jídla, ke koupi i potraviny pro 
z~ , ' 

avy způsob života. 

18.5. 

Na Pozv' ' , 'h 'h , V I d Romanecko v· · 1 d K 1 Olo a~1 .mistm O duchovm O s~ra~ce vse~O O .a v • Va ~f!Je O' o ína 
" moucky b1skup Kryštof a spolu s mm 1 prazsky arcidekan M1chal Dandar, oba vyznamní 

Predstavitelé pravoslavné církve. Společnou mši v pravoslavném chrámu sv. Jana Křtitele 
~~~Užilo pět kněží a zúčastnilo se jí ~OV ~ěřících; Vs:~~l~d Romaneckov, který bydlí v 

ze, vede pravidelné bohoslužby v Kolme Jedenkrat mesicne. 

~o,bočka České spořitelny v Kolíně věnovala městské komisi pro občanské záležitosti pět 
trsic korun . Celá částka byla určena na nákup dárků pro životní jubilea občanů - "kulaté" 
narozeniny, výročí svateb atd. 

18.5.- 1.6. 

1\.~u? Železničních modelářů uspořádal ve velkém sále městské polikliniky ve Smetanově 
~hc~ druhou mezinárodní výstavu železničních modelů. Otevřeno bylo denně od 14 do 18 

octm a na kolejišti se pohybovalo 250 - 270 modelů mašinek všeho druhu. 
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19.5. 

~~oledne se v Kolíně objevila dvojice mužů, kteří se zde podle svých slov setkali před 25 

~~i t? Jiří Stivín - "mistr píšt'al" a Kája Saudek - "mistr českého komiksu".Oba se nyní 
zk "ah ~a vernisáži Saudkových kreseb a na následném koncertu J. Stivína v divadelní 
vrusebne." Samotnou vernisáž zahájil ve foyeru divadla Václav Linek svojí ilustrovanou 
d ~nou prednáškou, při níž zdůraznil, že Kája Saudek byl nejen prvním kreslířem, který 
i 

0
• onaie vystihl přednosti Olgy Schoberové ve filmu Kdo chce zabít Jesii, ale stal se později 

s(~n~mným mužem české komiksové kresby. 
sa IVmuv koncert nesl název : Sám se svým stínem - Stivínem.Nejvíce hrál na flétnu, na 
k Xofony,ale i na provrtanou instalatérskou trubku či okarínu zavěšenou na krku. Při svém 

oncertu Plnil i nejroztodivnější piiání divÍků, například hrál na flétnu nosem. 

~zasedací síni Městského úřadu se konala 58. schůze Městské rady v Kolíně. 
~rvní čási jednání se uskutečnila prohlídka čističky odpadních vod. Pak přistoupila rada k 

PtOJednáva' . " dl " . h . h o v • • v m pre ozenyc navr u s temtto zavery: 

-~-Městská rada v Kolíně v souladu s Pravidly pro pronájem majetku města 
~~ Vál~la pronájem půdních nebytových prostor domu čp. 675N ul. U Hřiště panu Davidu 

IXtov1 za účelem vybudování půdního bytu dle vyhl. č. 1195 

-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
:ch~álit splácení kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných 

8Platkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let těmto uchazečům: Manž. Smetanovi, Moravcova 
~6/U, L. Červeňákovi - V Břízách 778/II, A. Vokálovi - V Břízách 779/ll, K. Nutilovi _ 

asarykova 823/II. 

(:rnenovaní podali žádost o souhlas se splácením až 70 %kupní ceny za bytovou jednotku. Po 
Prezkoumání výše splátek k celkové kupní ceně za byt. jednotku všichni splňují podmínky 
"Yhl. lllěsta č. 3/96) 

-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
Schvái"t " o d od . 1 I) 1 podporu temto investorům vestavby bytů opu mc 1 prostor: 
Pr ~ornu čp. 1345N, ul. TovárníM. Minaříkové 

0~~- dokumentaci 7 750 Kč 
PUJcka 150 000 Kč 

2
) čp . 1 06/I, ul. Kutnohorská K. Legrové Pr · 
o ~~- dokumentace 19 400 Kč 

~U!cka 250 000 Kč 
)cp. 406/V, ul. Písečná D. Dvořákovi 

Pr · 
o~~- dokumentace 24 600 Kč 

PUJcka 250 000 Kč 

(Staveb · · · · · · b o dr · h t ' h ukr · t ntct mvestuJt do vystavby ytu v pu 11c pros orac v so omem vlastnictví. v 
dornto roce rozpočet města počítá s částkou 3 mil . Kč na podporu půdr1ích bytů ze které bylo 
osud vyčerpáno 500 000 Kč . ) 
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v· 
be rn:onn~tivních zprávách seznámil p. Čábela přítomné s peticí občanů týkající se výstavby 
urn~Ztnove stanice v Kolíně IV, ul. Havlíčkova. Dále se řešil provoz v době trhů ve Štítarech 
ba 

1,stění reklam na plotu plaveckého stadionu, chov psů na sídlišti, zprovoznění venkovníh~ 
2 ,z:nu, setkání starostů Sdružení historických sídel ČR v Uherském Hradišti 
čtvere~ informoval Mgr. Krumich o činnosti městského úřadu (sponzorování sportovní 

nnosti v Kolíně, Kolínské dny regionální anestezie ... ) 

2o.5. 

Pět · 
a nunut po deváté hodině přijal jeden z členů justiční stráže Okresního soudu v Kolíně 
k~o~Yln~í telefonát. V něm mu mladý mužský hlas sděloval uložení bomby v budově soudu, 
p era mela vybuchnout v deset hodin. Budova byla okamžitě vyklizena a osmnáct policistů 
b~~ve~Io prohlídku. Žádná výbušnina nebyla nalezena. Již o půl jedenácté byl provoz v 

ove obnoven. 

~: dru?ém abonentním koncertu Kruhu přátel hudby , který se konal v Komorním sále 
ú e~tskeho společenského domu v Kolíně , vystoupili umělci s bohatými zahraničními 
spechy - violoncelista prof. Rudolf Lojda a cembalistka Helena Černá. 

21.5. 

D 
,~n otevřených dveří proběhl v kolínské Základní umělecké škole. Mezi 14 a 18 hodinou 

z~~U:ci poznávali zblízka školu, způsob vyučování, práci učitelů . Dozvěděli se, že škola 11

~, 121 zvýhodněné školné pro žáky na tubu a některé další trubkové nástroje, violoncello 
i~IPadně housle. Zajímali se i 0 průběh nadcházejících talentových zkoušek, které budo~ .s. 

22.5. 

Tisková k ..: v d k ' ' P 'h v b 'h ' on1erence firmy Jordan se konala pre onamm rvm o vseo ecne o kohnského 
Veletrhu 3 1' Z 'v '1 ., v dn , 
8 a 5. ročníku festivalu Kmochův Kom. ucastm se Jl pre osta OkU ing. Jan 

OUkup a vedoucí odboru MěÚ ing. Slováček. 

23.5. 

Věřitelé kolínské Mlékárny se rozhodli vymoci si své pohledávky. Strana venkova 
Zorg~nizovala jejich setkání, aby postiženým pomohla ve spolupráci s právníky řešit jejich 
Velmi nepříjemnou situaci. Věřitelé se rozhodli nejprve zjistit majetkové poměry Mlékárny a 
~~k U~l~tňovat nároky na náhradu. Největší věřitelkou j~. J:navMíková,, které Mlékárna dluží 

,
0 ~lSic korun. Ekonomické potíže mlékárny zklamaly JISte vsecbny zakazníky. S n ěkterými 

svy~1 Výrobky si stála na předních místech obliby u spotřebitelů. Také levnější nákupy v 
Podmkové prodejně Kamila na náměstí Republiky lákaly hodně konzumentů . 

p? ?áté hodině ráno dorazili do našeho města běžci Mezinárodního běhu míru. Na trikách s 
naplsem "Je pouze jedna dokonalá cesta, a ta cesta je před tebou, vždy před tebou" a s 
Pochodní v ruce strhli s sebou u nemocnice kolínské atlety a společně přiběhli na Ka; lovo 
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~á~ěstí. Zde je přivítala starostka a připevnila jim na hořící pochodeň stuhu se jménem 
r ~eho města. Tento štafetový běh (Peace run) se od roku 1987 pořádá každým druhým 
s 

0 
v em. Na trase, měřící více než 80 000 km si stovky tisíc jeho účastníků z více než 70 zemí 

C~~ta předáv~í planoucí mírovou pochodeň. Běh je pořádán mezinárodní organizací Sri 
Ch ~moy Marathon Team a jeho zakladatelem se stal mírový filozof a dadšený sportovec Sri 
Fr In~oy. Letošní zahájení proběhlo v New Yorku 19.4., v Evropě se běh odstartoval ve 
se ~ncu, Odkud pokračoval přes hory a města až do Říma. Na území ČR se všechny pochodně 
z·t aly 25.5. v Praze na startu Pražského mezinárodního maratonu. Od kolínské radnice se 
k~stu~ci Mírového běhu vydali spolu s našimi atlety přes město na kolínský atletický stadion, 
z. e Sl zaběhli závěrečné kolečko na nově vybudovaném tartanu. Od kolínské radnice se 
p as~pci Mírového běhu vydali den poté směrem k hlavnímu městu, aby stihli nedělní start 

razského · · mezmarodního maratonu. 

24.5. 

;tYři stovky návštěvníků, převážně dětí, přilákal druhý ročník zábavné akce nazvané "Potkali 
i e ~. Kolína", který se konal na vojenském cvičišti u silnice na Tři Dvory.U lesa stály 
c~~1a?ské stany, děti dováděly při "potrhlé olympiádě", kdy se vrhalo šipkami, závodilo v 
s uz1 na chůdách, házelo na nejrůznější cíle. Díky přítomným vojákům si mohly prohlédnout 

damopaly, vysílačky voienské stany ochranné obleky a armádní vozidla. Soutěžící děti 
ost 1 ' J ' 

a Y za odměnu buřty, sladkosti .. 

26.5. 

:e 22v hodin spatřila autohlídka městské policie v ulici Jateční osobní vozidlo, v němž delší 
~bu cekal řidič "čekatel". Jelikož se jednalo o podezření z trestného činu, přistoupila hlídka 
C P.ke kontrole. Během kontroly oznámil ostražitý občan, že vozidlo zde stojí již čtyři hodiny. 
v~la Věc byla podezřelá, proto si strážníci na osobní automobil počíhali. Když se rozjel, 

ffldalo se k němu vozidlo další. Hlídka MP pronásledovala obě vozidla směrem ku Praze. 
ped~~ - V?zidlo se podařilo zadržet, druhé se zhasnutými světly ujelo . Celá věc byla předána 
oh:u CR. Při vyšetřování vyšlo najevo, že obě vozidla byla kradená. Pražští zloději byli 

Zadrzeni. 

{'zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 59. schůze Městské rady v Kolíně od 
6 

_hodin za přítomnosti 4 členů (Majerová, Čábela, Řezáček, Jetmar). Městská rada 
ProJednala , h , 1 d . , , . , v navr y s nas e UJICimi zavery: 

, ~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
Schválit podle § 6 vyhl. města č. 3/96 splácení kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně 
Pozemku v pravidelných splátkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let těmto uchazečům: 

~j:anž. M~licharovi, ktp. Jaroše 1269N 

3 lady,ka JI!í, Plynárenská 611 /IV 
) Stehlíkova Irena, V Opletkách 364/IV 

cena za byt. jednotku 
100 314 Kč 
146 600 Kč 

94 240 Kč 

pújčka 

70 214 Kč 
101 600 Kč 

49 240 Kč 

(Jmenovaní podali žádost o souhlas se splácením až 70% kupní ceny za bytovou jednotku.) 
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-~ - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
Schválit podle § 36a odst. 1 písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. záměr převodu byt. jednotek: 

~:·Plynárenská- čp. 636, 637, 638- Kolín IV 
Ul.~ ~iště- čp. 1226, 1227, 1228- Kolín V 

· Pisecná - čp. 668 - Kolín V 
Ul. Na Magistrále - čp. 727 -Kolín II 

zrn . 
aJetku města dle zák č. 72/94 sb. 

(Dne 12.11.1996 městské zastupitelstvo svým usnesením č. 127 schválilo záměr převodu 
Prodeje budov, bytů a nebyt. prostor v majetku města podle zák. č. 72/94 Sb. Tento seznam 
neobsahoval pro nevyjasněné majetkoprávní vztahy omylem zmíněné budovy.) 

-~ - Městská rada v Kolíně podle § 8 a 6 Pravidel pro pronájem majetku města 
schválila 

a) Podání výpovědi stávajícím nájemcům části objektu dětského oddělení Městské knihovny v 
Ul. Benešově, Kolín II, tj. firmě Videopůčovna Quatro a firmě Second band Brandejská 

~) Pro~ájem takto uvolněných prostor o celkové výměře 59m2 firmě Beneš, obchod- montáž 
servis Kolín pro zřízení obchodního střediska a Studia informačního kanálu kabelové 

televize Kolín za částku 1 200 Kč/ m2 /rok tj. 70 800 Kč/rok s platností od 1.9.1997. 
(:

9
-11.1996 se obrátil na městský úřad p. Beneš se žádostí o přidělení nebytových prostor v 

det~kém oddělení knihovny. V objektu dosud sídlí firmy za nájemné 65 000 Kč. P. Beneš 
nabidl 70 800 Kč a společenský přínos zřízením studia kabelové televize.) 

iDne 17.3.1997 obdržel městský úřad žádost o dlouhodobý pronájem pozemků a objektů od 1
_YYdra Kolín. Jedná se 0 pozemky, které užívá ke své sportovní čim1osti. Tímto pronájmem 

doJde k legalizaci skutečného užívacího stavu.) 

-~ - Městská rada v Kolíně schválila podle ustanovení pravidel o pronájmu 
Ulé!jetku města, a v souladu s§ 45 písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb.pronájem 
_iP~z. parcely č. 43211 v k.ú. Kolín o výměře 1885 m2 a stavební parcely č. 290211 v k. ú. 

olm o výměře 800m2 Tělovýchovné jednotě Vydra Kolín na dobu 20 let, tj. do roku 2017 s 
Platností od 1.6.1997 za roční nájemné 300 Kč 

b) Část poz. parcely č. 432/3 v k. ú. Kolín o výměře 2100 m2 TJ Vydra Kolín na dobu 
neUrčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou s platností od 1.6.1997 za roční nájemné 200 Kč 

V "informativních zprávách se projednávalo stanovení pravidel pro publikování ve Zpravodaji 
rne~ta Kolína členy městského zastupitelstva zvolenými za jednotlivé volební strany, inf. 
~~rava o nabídce odprodeje ubytovny ZD Ovčáry. Dále seznámil p. Čábela přítomné s 
Cinu~stí městského úřadu. Závěrem se řešilo budování předzahrádky u čp. 9, prodej 
~ekarských výrobků před plaveckým stadionem a došlo ke změně usnesení č. 303 ze dne 
4.2.1997 
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- !J.snesení č. 303 - Městská rada v Kolíně schválila podle ustanovení pravidel o pronájmu 
majetku města pronájem jedné ideální poloviny poz. parcely č. kat. 1876 o celk. výměře 1644 
m2 tj. pronájem plochy o výměře 822m2 za cenu 50 Kč/ m2 

spol. s r.o. Rewe- Penny. Část 
Pronajatého pozemku bude použita pro vybudování příjezdové komunikace k supermarketu, 

zbytek bude využit jako veřejná zeleň . 

27. - 29. 5. 

Automobily ovládly plochu Zimního stadionu, když Milan Raška uspořádal výstavu Auto -
Moto 1997. Zúčastnily se jí automobilolvé značky Honda, Škoda, Volkswagen, Audi, 
Seat,Ford, Opel, Fiat, Peuegot, Daewo a motockyly Dandy. Doplněk 38 automobilům a pěti 
motorkám tvořily pneumatiky firem Barun a Matador, hasební technika firmy Uhas a nabídka 
nápojových automatů firmy Fountain. Pro diváky bylo připraveno losování programů o 
ceny, věnované vystavovateli, vystupovaly mažoretky a country skupina Trampoty. I přes 
bohatý program byla návštěvnost velmi nízká. 

28.5. 

MDDr. Pavel Moučka, přednosta hemodialyzačního oddělení kolínské nemocnice se 
Zúčastnil 14. nefrologického kongresu v Sydney v Austrálii. Byl členem 50členné skupiny 
odborníků z ČR, kteří se tohoto kongresu zúčastnili. 

Schůzku za účasti dopravní policie, městské policie, vedení města a zástupců chovatelů 
svolala radnice. Na ní všichni účastníci hledali řešení neúnosné situace, k níž dochází každé 
?edělni dopoledne před burzou ve Štítarech. Bylo dohodnuto, že Svaz chovatelů urc1 

Jednoho muže, který na zastávce MAD dohlédne, aby sem mohl vjet autobus hromadné 
dopravy. Dále Police ČR upraví dopravní značení a Městská policie bude kontrolovat 
Parkování a nesprávně zaparkovaná auta dostanou "botičku". Parkování před areálem 
chovatelů bude povoleno jedině prodejci kameninového zboží. Za poplatek mohou návštěníci 
trhů využívat parkoviště firmy Schoonbroodt. 

29.5. 

Absolventi Obchodní akademie z roku 1928 se sešli ve Stap baru na Zálabí . Pětašedesáti let 
od chvíle, kdy složili maturitu, se dožilo jen 24 z nich. Setkání se zúčasnila jako host 
starostka Zdenka Majerová a zástupci současného vedení obchodní akademie. 

Oblastní sdružení ODS uspořádalo v Městském společenském domě setkání s poslancem za 
ODS Janem Kouckým, členem parlamentního výboru pro vědu , vzdělání, školství kulturu a 

v ' 

telovýchovu. Přítomní byli starostové 20 obcí a ředitelé některých kolínských škol. Hovořilo 
se zejména o problematice malotřídních škol a podmínek pro získávání výjimek z 

minimálního počtu žádků v nich. 

30.5. 
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~ kolínských cyklistů si na mistrovských závodech středočeské oblasti v cyklistice na 
Silnicích okresu Mladá Boleslav vedl nejlépe junior Zbyněk Kudrna. V závodě na 64 
kilometrů obsadil druhé místo. 

31.5. 

Agentura Amstrig s podporou Dětského výchovného ústavu v Býchorech a České tábornické 
llnie uspořádala na Kmochově ostrově dětský den s divadelní poutí. Přišlo sem 650 
návštěvníků. Polovina avizovaných divadel sice nepřijela, ale i další účinkující dokázali 
Pobavit. Dopoledne vystoupila Kolodějská kočovná společnost, soubor Igdyž, Jecelínova 
?ivadelní škola, Divadlo na niti. Odpoledne pak vystupovali muzikanti, karatisté, taneční 
skola Jolana, kouzelník, virtuóz s lasem, kynologové předvedli ukázku výcviku psů a jejich 
Praktického použití. Všechny děti pak zaujal Luboš Votroubek se zábavnou diskotékou. K 
dostání tu byly opékaná kuřata, zmrzlina cukrová vata. Dětské vstupenky byly slosovatelné. 
~~ti mohly vyhrát Lego, Puzzle, rádio a další drobné ceny. Pořadatelé pro milovníky hudby 
Pnpravily vystoupení Pepy Nose, Ivana Hlase, skupin Nahou, Kapři, V okna, Joe end. Večer se 

Pak konal rockový koncert 

Župní slet se konal v hale Spojů v Kolíně. Pořádala ho Sokolská župa Tyršova v Kolíně, 
která je největší sokolskou jednotou v Kolíně i na okrese a oslavuje 135 let trvání. 
Slavnostní ráz podrthovalo předání repliky historického praporu Sokola Kolín, kterou z rukou 
starosty České obce sokolské J. Janoše převzal starosta Sokola Kolín J. Kohout. Samotná 
cvičení odstartovala věrná garda skladbou J. Žitné. Na 600 přítomných diváků následně 
Zhlédlo i dalších 1 O skladeb.Akce byla částečně financována ze sokolských prostředků, ale 

Významně se na ní podíleli i sponzoři. 

V květnu se v Kolíně narodilo 35 dětí, zemřelo 25 lidí. 
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1.6. 

Poprvé se v Kolíně konal závod rádiem řízených modelů bugin v rámci mistrovství 
ČR.Jednalo se o modely v měřítku 1:10, poháněné elektromotorem, který je napájen přes 
elektronický regulátor šesti NI - CD akumulátory. Na nově vybudované trati o délce 200 
metrů soutěžilo 34 závodníků z ČR. Po dopoledních čtyřech kvalifikačních rozjížd'kách 
Počítač seřadil závodníky podle dosažených výsledků do jednotlivých skupin. Za Kolín 
soutěžilo šet pilotů. Roman a Martin Kořínkovi, Jiří Kupšina, Aleš Pelikán, Tomáš Kohn a 
Tomáš Svoboda. Po dramatickém finále zvítězil Roman Kořínek Pozemek na vybudování 
dráhy poskytl bezplatně podnikatel Roman Svoboda. 

Členové Městského zastupitelstva v Kolíně zvolení za ODS a Místní sdružení ODS uspořádali 
Pro kolínské děti a jejich rodiče výlet po Labi na parníku Král Jiří. Cesta včetně malého 
Občerstvení byla zdarma. Náklady byly hrazeny z odměn členů zastupitelstva za výkon jejich 
funkce a ze sponzorských příspěvků. 

Poradna cestovní medicíny byla otevřena na OHS Kolín.Každému zájemci zde před letním 
cestováním poradí, jak se vyvarovat zbytečných zdravotních komplikací a strávit vysněnou 
dovolenou v pohodě. Poradna poskytuje rovněž rady o nutném očkování a nespecifické 
Ochraně do zahraničí i o epidemiologické situaci . Všechny služby poradny jsou zadarmo. 
Spoupracuje s lékárnou Helios, která objednává a prodává speciální prostředky, nezbytné na 
ochranu v zahraničních a zejména exotických zemích. 

2.6. 

V automatu na ekovodu U Jána začala téci ekovoda obohacená kysličníkem uhličitým. Šlo 0 

Poslední automat ve městě, kde byl nasycený nápoj zaveden. 

Delegace MěÚ Kolín navštívila družební město Gransee v SRN, s nímž má Kolín již 30 let 
Partnerské vztahy. Cílem bylo podepsat smlouvu a tak ztvrdit několikaleté neformální 
Přátelské vztahy. " Sepsáním smlouvy mezi oběma městy se zvýší zejména možnosti v 
kulturní oblasti, zlepší se kontakty mládeže a může se přejít i do obchodních styků," prohlásil 
tajemník Jan Pešek. Delegaci v Gransee doprovázela Městská hudba Františka Kmocha, 
mažoretky ze skupin Srdíčko a L. Bílé. 

3.6. 

Dopoledne se rozhoukala skupina poplachových sirén. K neplánovanému spuštění došlo v 
rámci kontroly a opravy zařízení smluvní organizací Hlavního úřadu CO ČR. Referát obrany 
a ochrany OkÚ požádal o prošetření události a přijetí takových opatření, aby se podobná 
Záležitost již neopakovala. 

5.- 7.6. 

Na kolínském zimním stadionu se konal poprvé 1. Všeobecný kolínský veletrh. Konal se pod 
Záštitou Okresní hospodářské komory, která jako jedna ze 17 Okresních hospodářských komor 
tněla tu čest zařadit se do programu Regionálního výstavnictví Hospodářské komory ČR. 
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?sobní záštitu nad veletrhem převzal také přednosta okresního úřadu Ing. J. Soukup, který ve 
ctvrtek krátce po deváté veletrh zahájil svým projevem. 
Prvního ročníku Všeobecného kolínského veletrhu na Zimním stadionu na ploše 1 500 m2 se 
ZÚČastnilo 67 firem, které vystavovaly v 72 stáncích zaměřených na stavebnictví, strojírenství, 
bankovnictví, zemědělství, zahradnictví, oděvnictví, chemický a elektrotechnický 
Průmysl.Kromě automobilů, hygienických a ochranných pracovních půmůcek, nápojů, 
nápojových automatů a kancelářské techniky měli návštěvníci možnost zhlédnout i model 
historické motorky p. Kloudy z Plaňan. Největším stánkem se mohla pochlubit firma 
Čalounictví p. Kronuse. Proběhla i autogramiáda knih zaměřených na boj s kriminalitou 
kolínského autora JUDr. Němce. Polovina ze zúčastněných firem byla mimokolínských , 
Proti očekávání byla návštěvnost nízká - asi 13 000. 
Při této příležitosti předal výkonný ředitel Sdružení pro cenu České republiky za jakost ing. 
Vladimír Straka zástupcům kolínských Lučebních závodů oprávnění k používání značky 
Czech made. Dostalo se jim ho za výrobek Lukopren S sanitary, což je silikonový tmel, 
Používaný k tmelení spár v sanitární technice. 
Pořadatelem veletrhu byl Ing. Jordan Stojanov - majitel firmy Jordanexpo. Tomu se podařilo 
Zařadit První všeobecný kolínský veletrh do projektu Phare. Díky tomu vystavovatelské firmy, 
které mají počet zaměstnanců nižší než 100, získaly slevu až 50 %. Vstupné bylo na celý 
den 20 Kč, zlevněná pro mládež, vojsko a invalidy na 1 O Kč. 

Autogramiáda se konala u příležitosti vydání knihy "Občan a policie" kolínského autora 
IUDr. Miroslava Němce. Ve čtyřech kapitolách popisuje postavení, působnost, formy a 
rnetody činnosti zpravodajských služeb v ČR, Policie ČR, obecní policie a městské policie, 
Vojenské policie a soukromých bezpečnostních agentur. Zabývá se i problematikou našeho 
Státního občanství, vysvětluje postavení cizinců, bezdomovců a uprchlíků, rozebírá práva a 
svobody, deklarované občanům Listinou základních práv a svobod. Téměř polovinu knihy 
tvoří praktické rady občanům, podnikatelům i firmám kdy, kam a v jaké věci se obrátit. Kniha 
se prodává za 320 korun v obchodech, při autogramiádě byla její cena 170 korun. 

6.6. 

Princ a princezna Mateřské školy v Masarykově ulici byli voleni po 15. hodině Na 
Zámecké. V komisi měli své slovo vedoucí odboru školství a kultury ing. Z. Slováček 
ředitelka MŠ v Chelčického ul. V .Pošíková, učitelka MŠ v Masarykově ul. R. Zichová' 
v ' 

reditel Městského tepelného hospodářství a zároveň sponzor J. Hladík a ředitelka MŠ v 
Masarykově ul L. Kuchařová, která za pomoci svých spolupracovnic velkou show připravila. 
Pětičlenná porota měla nelehký úkol. V první části se adepti představili při módní 
Přehlídce. ve druhé části ve vlastním vystoupení - ve zpěvu, tanci, sportu, hře na hudební 
nástroje. Celou soutěž moderoval L. Votroubek. Všem dětem s představováním svých modelů 
Pomáhaly rodiče. Všechny soutěžící porota odměnila drobnostmi, Lucinka Jarešová a Honzík 
Ježek však získali voňavou korunku, plyšovou hračku a šerpu s kytičkou. Zpestřením se stala 
kouzla a čáry šikovného kouzelníka, taneční vystoupení manželů Kuprových a nechyběly ani 
Známé mažoretky Srdíčko. Akce skončila tanečním sólem vítězů, k němuž se přidaly 
Všechny přítomné děti. 
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7.6. 

V den 4. historické jízdy parní lokomotivy na trati Kolín - Ledečko si trafika Mašinka na 
nádraží v Kolíně (otevřená 1.5. 1993) připojila "Vagónek"- novou prodejnu stánkového typu 
Po bývalém prostoru informací ČD přímo v hale hlavního nádraží. Nabízí "sortiment 
Poslední záchrany" - zboží papírenské, drogistické, hračky, upomínkové předměty, mražené 
Výrobky, nápoje atd. Tuto prodejnu o rozloze 15 čtverečních metrů vybudovalo Sdružení 
eodnikatelů JKH Kraps za pomoci Středního strojírenského učiliště pod vedením Romana 
Slégra. 

7.-8.6. 

Čtvrtou historickou jízdu vlaku taženého parní lokomotivou na trati Kolín - Rataje nad 
~~zavou - Kolín uspořádal Městský společenský dům v Kolíně za spoluúčasti městského 
Uradu, okresního úřadu, České spořitelny.Počasí bylo pěkné a rodiče s dětmi prožili nejen 
kouzelnou jízdu, ale i příjemný den na louce v Ratajích.V bohatém programu si vybral každý 
- soutěžilo se v sestřelování plechovek, zatloukání hřebíků, koulení pneumatiky, tanci, zpěvu. 
Za soutěže si děti vysloužili speciální platidlo "šprdlíky", za které si mohly koupit 
Omalovánky, sladkosti, limonády, obrázky atd. a mít na pěkný den památku. 

9.6. 

Tři členové hnutí Haré Krišna s vymalovanýma očima, v typických oranžových úborech, 
rozdávali a prodávali po Kolíně Bhagavadgítu a jiné své publikace. Mezi občany se tak 
dostalo přes 200 knih s tradiční indickou duchovní naukou. 

10.6. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 60. schůze Městské rady v Kolíně. 

- !I..snesení č. 334 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit ve smyslu§ 36 odstl písm. g) a§ 52 odst. 5 zák. ČNR č. 367/90 Sb.způsob jednání a 
Podepisování statutárních zástupců Města Kolína (starosty a zástupců starosty) , a to tak, že k 
?apsanému nebo vytištěnému názvu Město Kolín nebo Městský úřad v Kolíně připojí 
Jednající a podepisující osoba vlastnoruční podpis. 

-JI.snesení č . 335 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit ve smyslu § 36a odstl písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. prodej nemovitostí čp. 123 
Ul. Školská , Kolín IV, st. p. č. kat. 425/2 o výměře 228 m2 včetně zahrady parcel. č. 169 0 
VÝměře 59 m2 v k. ú. Kolín za cenu 220 000 Kč z majetku města Kolína finně Jirma s.r.o. 
Ovčárecká 397, Kolín V a dále doporučila pořadí zájemců- 2) pan Zrůst, 3) firma Ella. 

CNa prodej nemovitosti čp . 123 nacházející se nyní v havarijním stavu bylo vypsáno výběrové 
řízení, které bylo vyvěšeno v zákonné lhůtě na vývěsní desce a zveřejněno ve Zpravodaji. v 
Zákonné lhůtě obdržel odbor místního a bytového hospodářství 7 obálek: 

1) manž. Lakatošovi 160 000 Kč hotově 
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2)L. Startlová 
3)EUa 

160 000 Kč hotově 90 000 Kč + splátky do konce 1997 

4) V. Linhart 
S) V. Struhár 

175 000 Kč hotově 
150 000 Kč hotově 

6) Jinna 
150 000 Kč hotově 

7) J. Zrůst 
220 000 Kč hotově 
190 000 Kč hotově 

Na tento objekt byl vypracován znalecký posudek oceněný na 249 340 Kč) 

V saloncích Městského společenského domu se konalo XVI. zasedání Městského 
:zastupitelstva v Kolíně . 
Po rozšíření navrhovaného programu o návrh na schválení usnesení o způsobu jednání 
statutárních zástupců města Kolín za město a o způsobu podepisování listin za město Kolín 
nebo městský úřad seznámil p. Čábela přítomné se zprávami městské rady (pronájem 
lehkoatletického hřiště Sokolu Kolín, finanční příspěvek Kynologickému klubu Kolín, 
budování kanalizační štoly, zahraniční styky, postup v prodeji bytů, Den záchranářů ... ) 
Poté vyzvala starostka města občany k diskusi, kde p. Buřič přečetl a následně předal starostce 
tněsta dopis od manželů Svobodových ohledně jejich bytové situace. Po diskusi, ve které bylo 
UVedeno, že se skutečnosti nezakládají zcela na pravdě přistoupilo městské zastupitelstvo k 
Projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

·Jl§_nesení č. 149- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 36odst. 1 písm. b) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. tyto změny v rozpočtu na r. 1997: 
l)úpravy v synagoze - 3 000 000 Kč 
2)plynofikace + 900 000 Kč 
3)M:arián. sloup - nám. + 570 000 Kč 
4)kino Jas- provoz + 240 000 Kč 
5)M:SD- rest. Spilka + 600 000 Kč 
6)M:zs - ubytovna - 600 000 Kč 
?)zvýšení rezervy 1 290 000 Kč 

(1 - vzhledem k tomu, že dotace ze státního rozpočtu nestačí také na opravu synagogy, 
navrhlo se vypustit tuto akci z rozpočtu na r. 1997 
2- plynofikace -jedná se o prostředky, které nebyly vyfakturovány v r. 1996 a nebylo s nimi 
uvažováno v rozpočtu na r. 1997 
3- při kontrole bylo zjištěno, že smlouvy byly uzavřeny na větší rozsah prací než uvažoval 
rozpočet 

4- doplatek nájmu kina 
5- na úhradu nákladů souvisejících s 5. výročím podepsáním smlouvy 
6- Okresní hygienická stanice zjistila závady, které je nutno odstranit, aby restaurace mohla 
Zahájit provoz ce nejdříve, ve středu města chybí restaurace.) 

.:.Jisnesení č. 150 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle ustanovení § 6 vyhl. 
tněsta č. 3/96 o převodu obytných domů, bytů a nebytových prostor základní cenu 2 300 Kč za 
1 rn

2 
podlahové plochy bytu pro období od 1. 7.1997 do 30.6.1998 pro byt I. kategorie 0 

střední době technického stáří 20 let. 
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(Vyhláška města počítá každoročně se stanovením základní ceny za 1 m2 , pro prodej bytú 
Usnesením městského zastupitelstva. Pro dosud učiněné, ale z ruzných důvodů nevyřízené 
nabídky, bude zachována cena platná do 30.6.1997, tj. 2 200 Kč za 1m2 . 

:...!J.§__nesení č. 151 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 3 6a odst. 1 písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. záměr převodu prodeje bytových jednotek: 

Ul. Plynárenská- čp. 636, 637, 638 Kolín IV 
Ul. U Hřiště - čp. 1226, 1227, 1228 Kolín V 
Ul. Písečná - čp. 668 Kolín V 
Ul. Na Magistrále- čp. 727 Kolín II 

z majetku města podle zák. č. 72/94 Sb. 

~esení č. 152 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo zaplacení až 70 % kupní ceny za 
Prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách s maximální lhůtou 
Splatnosti 5 let uchazečům schváleným městskou radou dne 21.4., 19.5., 26.5. 1997. 

~esení č. 153 -Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podporu investorum vestavby 
bYtů do púdních prostor schválených městskou radou dne 21.4., 19.5.1997 

~nesení č. 154- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo prodej nemovitosti čp. 123 ul. 
Školská, Kolín N, st. p. č. kat. 425/2 o výměře 228 m2 včetně zahrady parcel. č. 169 0 
Výměře 59 m2 v k. ú. Kolín za cenu 220 000 Kč z majetku města firmě Jirma s.r.o. 

(Firma do 12 měsícú od vkladu vlast. práva do katastru nemovitostí provede opravy a zřídí 
Zde v přízemí kanceláře, v 1. patře byt.) 

::..l!.§..nesení č. 155- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo s platností od 1. 7.1997 obecně 
Závaznou vyhlášku č. 1/97 o Městské policii v Kolíně . 

.::Jl.§_nesení č. 156- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo ve smyslu § 36 odst. 1 písm. g) 
a § 52 odst. 5 zák. ČNR č. 367/90 Sb. způsob jednání a podepisování statutárních zástupců 
města Kolína (starosty a zástupcú starosty) a to tak, že k napsanému nebo vytištěnému názvu 
Město Kolín nebo Městský úřad Kolín připojí jednající a podepisující osoby vlastnoruční 
Podpis a funkci. 

::..llinesení č. 157- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo povolení zpracování třetích změn 
a doplňků územního plánu sídelního útvaru Kolín v rozsahu přílohy č. 1 usnesení. 

::..llinesení č. 158- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo souborné stanovisko ke konceptu 
řešení územního plánu zóny Kolín- U Jána. 

(R. návrhu na schválení odměn členům městské rady , předsedům komisí při městské radě a 
Ostatním členúm městského zastupiteltva byl přijat protinávrh p. Buřiče zmrazit odměny 
Volených zástupců městského zastupiteltva.) 
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.:.Jl§_nesení č. 159 - Městské zastupitelstvo v Kolíně souhlasilo se záměrem dlouhodobě se 
Věnovat komplexnímu programu prevence kriminality na místní úrovní ve městě Kolíně ve 
srnyslu doporučení Republikového výboru pro prevenci kriminality ministerstva vnitra. 

Dále byl projednáván návrh na stanovení pravidel pro publikování ve Zpravodaji města 
Kolína členy zastupitelstva zvolených do městského zastupitelstva za jednotlivé volební 
strany, který nebyl schválen. 
V následné diskusí se projednávala otázka zpracování návrhů změn vyhlášky o veřejném 
Pořádku, posekání trávy na malých sídlištích, odstraňování vraků u supermarketu Delvita, 35. 
ročník Kmochova Kolína, 240. výročí bitvy u Kolína. 

11.6. 

V ulicí Politických vězňů lezly čtyři osoby ve vojenských uniformách po lešení a 
POkřikovaly na kolemjdoucí. Při následném ověřování totožnosti strážníky MP se ukázalo, že 
Pánové mají ve svých občanských průkazech místo fotografie ručně malované podobizny a 
Zapsané různé poznámky propisovací tužkou. Tím se dopustili přestupku na úseku vnitřní 
správy. Proto byla na místo přivolána hlídka Policie ČR, která se případem zabývala v 
rárncí svých pravomocí a pak vojáky předala dozorčímu posádky. 

Z klobouku Internet managera Milana Plačka vytáhl Jiří Červín výherce hlavní ceny soutěže 
kolínské firmy ASYS pro prvních 25 připojených uživatelů ke kolínskému uzlu této fmny. 
Št'astným výhercem se stala firma DYKO Kolín. První cenou byl špičkový faxmodem 
Mircrocom Office Porte Voíce 33.6. Každý z první padesátky připojených uživatelů obdržel 
tričko s nápisem Asysinternet společně s malým dárkem. 

13. - 14. 6. 

Do Kolína zavítal profesionální německý tetovací salon Tattoo Steíní, který byl součástí 
dvoudenního Death festivalu v klubu Slejrnr. Zájemci o tetování nemuseli platit vstupné a 
tnohli využít kolínské tetovací premiéry k výzdobě své kůže motivy z obsáhlého katalogu i 
Podle vlastních přinesených předloh. 

Dvoudenní death festival se uskutečnil v sále restaurace U Vodvárků.Zájem obecenstva byl 
Ohromný - publikum bylo i na chodnících před restaurací. Zněla intenzívní, rychlá, chroptící a 
bzučící muzika. 

13.6. 

Otevřena byla restaurace U Radnice v Městském společenském domě. Původní restaurace 
Prošla šestitýdenní rekonstrukcí, pří níž se neuvěřitelně proměnila. Sál nyní pojme 85 a 
Vinárna 30 hostů současně. Nový je primátorský salónek s 15 místy, kde by se také chtěli 
scházet kolínští radní. Zařízení sálů je dílem truhlářské firmy ing. Koželuha, vzduchotechniku 
rekonstruovala firma První česká vzduchotechnická společnost Milevsko. Obnovu restaurace 
financoval královský pivovar Krušovice, Kolínská radnice a Antonín Kadlec .. 
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Základním sloganem hospůdky je, aby se stala "královskou restaurací."Dokladem toho je i 
zlatá korunka na výčepním pultu. Otevírací doba je od 1 O do 23 hodin. Jídla jsou totožná jako 
v Jitřence, v ceně do 45 korun, minutky kolem 80 korun. Krušovická dvanáctka zde bude stát 
12 korun a desítka 9,60. 

13.- 16. 6. 

35. KMOCHŮV KOLÍN 

Rámcový program 

13.6. 

19.00 Koncert velkých dechových orchestrů z Kolína (Karlovo nám.) 
20.00 Koncert orchestrů z Německa a Čech (Družstevní dům) 
21.00 Koncert zákl. um. školy Hradec Králové (Karlovo nám.) 
21.0 Hudba Hradní stráže a Policie ČR (Chrám sv. Bartoloměje) 

14.6. 

9.0 Koncert zahraničních orchestrů (Kmochův ostrov, sídliště Vít, parkoviště na Zálabí) 
10.00 Vacenovjáci (prodejna Seko) 
13.0 Koncert orchestru ze Švédska (Karlovo nám.) 
14.00Koncert posádkové hudby z K. Varů (Karlovo nám.) 
15.00 Průvod městem 
16.30 Slavnostní zahájení a vztyčení vlajek (Karlovo nám.) 
17.00 Koncert orchestru MÁRSTA ze Švédska (Karlovo nám.) 
18.30 Show program pohybových skupin (AFK) 
19.00 Koncert orchestru ze Štramberka (Karlovo nám.) 
20.00 Koncert německého orchestru Grimmen (Karlovo nám.) 
21.00 Koncert orchestru z Hrádku u Rokycan (Karlovo nám.) 
22.00 Veselice (Karlovo nám.) 

15.6. 

9.00 Koncert mládežnických orchestrů (Kmochův ostrov, sídliště, nádraží) 
13.00 Koncert krojovaných orchestrů (Karlovo nám.) 
14.00 Monstrkoncert 

Jubilejního, 35. Kmochova Kolína, se zúčastnilo 26 orchestrů a ll skupin mažoretek, což 
byla početně mimořádně silná účast. Přijelo i de~ět zahraničních orchestrů. Nejvíce bylo 
Zastoupeno Německo (5 souborů), tři přijely ze Svédska , jeden z partnerské Rimavské 
Soboty. 

Ani déšt' nenarušil tradiční program a hudebníci v sobotu pochodovali téměř v průtrži 
tnračen, za velkého potlesku diváků, lemujících trasu pochodu ze sídliště až na náměstí. 
Množství diváků přilákala i sobotní show mažoretek a noční veselice na Karlově náměstí a 
nedělní monstrkoncert na náměstí. 
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Při této příležitosti otevřelo Regionální muzeum výstavu "František Kmoch", která je 
Umístěna v budově "staré školy" vedle chrámu sv. Bartoloměje. Zároveň s ní byla 
Zpřístupněna trvalá expozice pracovny J.S. Machara. 

V rámci festivalu se rovněž konal turistický pochod Kmochova padesátka , letos již po 
26.Nejdelší trat' měla trasu : Kolín - Libice - Žehuň - Konárovice - Tři Dvory - Kolín. 
Připraveny ale byly i trasy po 30, 25 a 15 km a pro cykoloturisty na 45 a 80 km. Startovné 
bylo 15 Kč u nejdelších tratí, 5 Kč u nejkratší a 10 Kč u všech ostatních. Pochodu se 
ZÚčastnilo 169 pěších a 87 cykloturistů. 

14.- 15.6. 

Tři nejlepší kolínští plavci - Jiří Salač,Filip Lhota a Ondřej Pilař - reprezentovali na 27. 
mistrovství ČR v Chomutově. Vzhledem k tomu, že na mistrovství ČR postupuje vždy jen 16 
nejlepších z celé republiky, je již samotná účast úspěchem. Nejvíce zabodoval Jiří Salač, 
který dvakrát vybojoval pátou příčku, a to na 100 m znak a 200 m znak. 

15.6. 

Odbor místního hospodářství registruje 82 žádostí na půdní vestavby. Z toho bylo již 43 
kladně vyřízeno, 10 bylo dostavěno a 33 se nyní upravuje. 

Regionální muzeum vydalo v dvacetitisícovém nákladu sadu osmi pohlednic s kolínskými 
motivy kreslíře Vincence Morstadta, který se zde narodil.Náměty pocházejí z let 1815-1861 a 
Přinášejí celkové pohledy umělce na Kolín z různých světových stran a na současnou budovu 
Obchodní akademie s jezuitským klášterem v pozadí. Nechybí ani líbivá kresba chrámu sv. 
Bartoloměje Morstadtova syna Rafaela, kterou zhotovil v ll letech. K dostání budou 
Především ve Velkoobchodě Formánek, v městské knihovně, Regionálním muzeu, v 
Knihkupectví Král a U kašků. 

16.6. 

V Regionálním muzeu v Kolíně začala ve výstavní síni ve "staré škole" výstava "František 
I<.moch".Byla připravena na toto období, nebot' se právě v červnu vždy koná v Kolíně 
Kmochův Kolín. Výstava má seznámit zájemce se životem, hudbou, vztahem ke Kolínu. To 
~še dokládají dostupné materiály, fotografie, knihy. Nezapmnělo se ani na ty, kteří udržují 
Jeho tradice dodnes. Mnoho snímků bylo z festivalu Kmochův Kolín. 

17.6. 

K dosavadním benzinovým čerpadům by mělo přibýt další, a to přímo v městské zástavbě v 
Bavlíčkově ulici poblíž restarurace Černý kůň. Obyvatelé této části města se stavbou 
nesouhlasí a 27 lidí podepsalo protestní petici. Připravuje se jednání s těmito občany. 
Dopravní policie a další instituce situaci posoudily a došly k závěru, že není důvod stavbě se 
bránit. Podobně se vyjádřil i kolínský Okresní úřad. 
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KOPIE . PAMETNI MEDAILE 
. , 

NA BITVU U KOLINA 
Z ROKU 1757 

Originál uložen ve sbírkách Regionálního muzea v Kolíně 



19.6. 

Základní umělecká škola uvedla dramatické pásmo "Shakespeare a renesance". Slavné 
tnonology a dialogy přednesly Michaela Švestková, Kateřina Sekyrová a Libuše Jandová. 
Pásmo režírovala Jiřina Chlumská. Tentýž den se na závěrečném večeru představili žáci 
literárně dramatické třídy Heleny Malehové. Mj. přednesli básně F. Halase aJ. Nerudy. 

19.-20.6 

Večer se zvířátky uspořádala pro děti MŠ v Chelčického ulici. Děti si za doprovodu rodičů a 
Prarodičů přinesly nejrůznější zvířátka. Nejvíce se sešlo králíků, objevila se ale i žába. 
Veterinář MVDr. Ditrich si s dětmi o zvířátkách povídal a poradil, jak s nimi správně 
zacházet. Venku si pak děti opékaly uzeninu a v budově školy shlédly maňáskové divadlo. 
Večer spokojeně usnuly a ráno je čekalo pod polštářem malé překvapení v podobě 
Perníkových zvířátek. Tak se děti této mateřské školy netradičně rozloučily před 
Prádzninami. 

20.-21.6. 

240 let od vítězství rakouských vojsk v bitvě u Kolína se stalo středem zájmu příznivců 
Vojenské historie z celé středdní Evropy. 
Oslavy začaly v pátek odpoledne v Městském společenském domě besedou s autorem nové 
PUblikace "Bitva u Kolína", dr. Pavlem Bělinou. První svazek nové edice věnované bitvám 
české historie je věnován právě bitvě u Kolína. Po besedě se uskutečnila vernisáž výstavy v 
kolínském Regionálním muzeu. 
Divácky efektní byla sobota. U křečhořského památníku byly stovky vojáků v uniformách 
rakouských a pruských , patřících k různým zbraním a do různých epoch. Značné množství 
bylo i civilistů, přítomen byl i velvyslanecký rada Rakouska pan Rauscher, velvyslanecký 
rada suverenního řádu maltézských rytířů Hugo hrabě Mensdorf-Pouilly, Johan von 
B:absburk-Lotrigen, president Deutschmeisterbundu brig. generál Walter Schmidt, přednosta 
Okú ing. Jan Soukup a další. 

Po položení věnců a projevech pokračovaly vzpomínkové oslavy na kolínském náměstí. 
~ahájeny byly slavnostním defilé 211 vojáků historických jednotek a předáním stuh 
Jednotkám a vojenských křížů jednotlivcům. Kolínští diváci sice fandili místním dragounům 
ze 14. regimentu v čele s rytmistrem Chodounským, ale nejvíce pozornosti věnovali osobní 
gardě pruského krále, která přijela z Postupimi a jejíž vojáci byli minimálně dva metry 
Yysocí. 
Během oslav byl otevřen divákům chrám sv. Bartoloměje, výstavní síň Regionálního muzea v 
Kolíně, reprezentační prostory radnice, synagoga, židovský hřbitov . K tomuto výročí byla 
Yydána pamětní medaile. 

21.6. 

Tradiční derby mezi kolínskými rivaly AFK a Mogulem se hrálo na Šíbovce a skončilo 
remízou 2:2. Po tomto výsledku AFK sestupuje do středočeského oblastního přeboru. 
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Agilní fotbalový oddíl TJ Sokol Sendražice uspořádal 12. ročník žákovského turnaje 
"Sendražice 97". Turnaje se zúčastnil TJ Sokol Volárna, TJ Sokol Sendražice, FK Viktoria 
Velký Osek, Čechie Veltruby. Všechna družstva obdržela věcné ceny a občerstvení během 
turnaje včetně oběda. Celkovým vítězem se stal TJ Sokol Volárna. 

"Ředitel moravské firmy Zupo - Leoš Pokluda - předal slavnostně kolínským atletům do 
Užívání atletické sektory s novým povrchem SAN - O - TAN. Nyní je tedy novým povrchem 
vybaven celý stadion (běžecká dráha slouží od října 1996). Kolínským sportovcům se tak 
nybízejí kvalitní tréninkové a soutěžní podmínky. Areál by měly využívat pro své akce 
kolínské školy, zájem o soustředění mají atletické kluby i z jiných měst. 

24.6. 

_\' zaměstnanecké jídelně kolínské nemocnice se pro veřejnost konala beseda s 
Jednadvacetiletou dívkou Zuzanou z Prahy, která je už čtyři roky HIV pozitivní, o jejím 
životě s touto chorobou. O dva dny později besedovala na stejné téma se studentkami 
Zdravotnické školy. Rozhovor s ní připravily i místní noviny Kupředu Pres. 

25.6 

V rámci ukončení letošního školního roku uspořádali jako každoročně žáci 9. třídy 5. ZŠ v 
Kolíně pro své mladší kamarády dětskou pouť spojenou s přehlídkou masek. Akce začala v 9 
hodin promenádou v maskách a pokračovala soutěžemi v různých disciplínách,jako třeba 
skákání v pytlích, házení míčkem na cíl, chození po lavičkách a na chůdách, házení mincí do 
nádoby ve vodě. A samozřejmě by nebyla pout' poutí bez stánku plného dobrot a dárků od 
lhnoha drobných sponzorů, které si bylo možno zakoupit podle svého výběru a získaných 
Papírových peněz. Nechybělo ani občerstvení v podobě párků, rohlíků a limonád, které pro 
tuto akci poskytl pan Kasarda (má svůj obchod s masem hned vedle školy) a Sodovkárna pana 
Vavrušky. I přes nepříznivé počasí měla pout' velký úspěch mezi malými žáky. 

26.6. 

Akci, nazvanou Prázdniny bez drog, uspořádala agentura Amstrig dopoledne na kolínském 
náměstí. Přišlo kolem tisícovky studentů. Přijel i šéf nadace Drop in MUDr. Jiří Presl, který 
~ěl přednášku o drogách a životě s nimi i bez nich. Po ní odpovídal na dotazy, vystoupily zde 
1 některé hudební skupiny. Radnici a sponzory stál program na 35 000 korun. 

28.- 29.6. 

~mazonka 97 byl název 1. ročníku jezdeckých závodů, které pouze pro ženy uspořádal 
Jezdecký odddíl Stáj Václav v Kolíně.V sobotu dostala příležitost každá dívka a žena, která 
lhěla zájem. Juniorek do 18 let bylo 80 a skákaly v závodech nazvaných Amazonečka. Těch 
starších bylo 160 a ještě v devět hodin večer se v parkuru závodilo. V neděli odpoledne se 
Představil 40 nejlepších žen. Vítězkou se stala Romana Jelínková z jezdeckého oddílu 
Spolany na koni Nevada, loňská mistryně republiky v parkurovém skákání. Závodění mělo i 
bohatý doprovodný program.Při melodiích písniček o koních tancovaly mažoretky ze 
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skupiny Srdčíko, úspěch měla módní přehlídka, hudební skupina Kapři z Kolína, beatová 
l~genda Viktor Sodoma a další účinkující. 
Učast byla obrovská, ohlas veliký a pořadatelé se rozhodli , že se soutěž bude každoročně 
opakovat. 

Ve sportovním areálu v Sendražicích se uskutečnil již 37. ročník fotbalového turnaje 
~ospělých "Memoriál sendražických sportovců". Organizaci zkomplikovala nepřítornnost 
JUniorů z Rimavské Soboty, kteří svoji účast odřekli teprve ve středu . Za slovenské mužstvo 
zaskočil TJ Sokol Volárna. Hrálo se sytémem každý s každým. Do finále postoupila Jestřabí 
Lhota a Sendražice. Vítězem se stala J. Lhota . 

30.6. 

V soutěži mladých komorních orchestrů Concerto Bohemia 1997 se stal vítězem své 
kategorie Chamber Swing Oechestra ze Základní umělecké školy Kolín. Pořadatelé - Český 
rozhlas a Česká televize - tento soubor vybraly k účasti na koncertu, který obě média 
Uspořádají ve druhé polovině roku 1997. 

Jen jedna prudká letní přeháňka se přehnala nad Kolínem. V jeho okolí však z mraků padaly 
kroupy, jaké ani sedmdesátiletí lidé nepamatují. Rozbíjely okna, ničily zahrádky, auta musela 
zastavit na vrstvě krup.Škody přesáhly jeden milión korun. 

Grant americké vládní agentury na částku 200 tisíc dolarů byl podepsán v rezidenci 
americké velvyslankyně v Praze. Bude sloužit na vypracování studie o reálnosti modernizace 
rozpustidlové parafinky a energetického bloku v kolínském Koramu. Modernizace by měla 
spočívat v hledání úspor energií, pomocných látek, modernizaci c~1ladicího systému na systém 
energeticky nenáročný.Studie by měla prokázat, že prostředky, nutné pro modernizaci by 
byly efektivně vynaloženy a měly by krátkou návratnost. 

K. tomuto dni evidoval kolínský Úřad práce 2134 uchazečů o zaměstnání, coz Je míra 
nezaměstnanosti 4,6 %.K nejvíce ohroženým skupinám při ztrátě zaměstnání se počítají 
občané snízkou kvalifikací, dále ti, kteří požadují zkrácenou pracovní dobu, mají změněnou 
Pracovní schopnost a absolventi škol bez praxe.Ke stejnému datu evidoval Úřad práce od 
zaměstnavatelů nabídku 805 volných míst. V rozhodující míře se jednalo o kvalifikované 

dělnické profese. 

Nejúspěšnějším filmem , promítaným v průběhu poloviny roku v kině Jas, byl k tomuto 
datu český snímek Petra Nikolaeva Báječná léta pod psa. Vidělo ho 2640 diváků, kteří na 
Vstupném zaplatili 88 496 korun. Na druhém místě byl film Miloše Formana Lid vs. Larry 
Flynt - přišlo na něj 2131 diváků a zaplatili na vstupném 7 6716 korun.. Třetí místo podle 
návštěvnosti patří česko-německé pohádce bratří Grimmů Pták ohnivák. Zhlédlo ho 2160 lidí. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 61. schůze Městské rady v Kolíně od 16 
hodin. 
Po rozšíření navrhovaného programu na poskytnutí finančního příspěvku agentuře Jakub při 
Pořádání koncertu Pardubické komomí filharmonie, o žádost o poskytnutí finančního 
Příspěvku na Mezinárodní výstavu železničních modelů a o záměr pronájmu stavební parcely 
1/1 v ul. Zámecké za účelem provozování parkoviště přistoupila městská rada k projednávání 
Předložených návrhů s těmito závěry: 
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-Jiwesení č. 336- Městská rada v Kolíně v souladu s pravidly pro pronájem majetku města 
Šc~válila pronájem nebytových prostor domu čp. 3/ill, ul. Václavská - přízemí Jaroslavu 
tepařovi - sdružení klempířů a pokrývačů za 42 600 Kč/rok. 

(Komise pro nebytové prostory projednávala výběrové řízení na nebytové prostory domu čp. 
3/IT ul. Václavská. Odbor místního a bytového hospodářství obdržel v zákonné lhůtě tyto 
nabídky: 

I. Štěpař rozšíření klempířské dílny, WC pro zaměstnace 300 Kč/m2 /rok 

Baranka obchod potravin 300 Kč/m2 /rok 

Vada- V. Doubrava instalatérská dílna 250 Kč/m2 /rok 

Komise zhodnotila nabídky a doporučila radě schválit prostory p. Štěpařovi, nebot' nabídka 
obsahuje nejvyšší cenu,opravy a úpravy těchto prostor na vlastní náklady. 

- .!lwesení č. 337- Městská rada v Kolíně v souladu s pravidly pro pronájem majetku města 
Schválila pronájem nebytových prostor domu čp. 3/ill, Václavská ul. - 1. patro firmě V+H p. 
Vlachcivský a spol. (instalatérské a topenářské práce) za 12 600 Kč/rok. 

(Komise pro nebyt. prostory obdržela v zákonné lhůtě jednu nabídku. Jelikož o tyto prostory 
neprojevil nikdo zájem, komise doporučila nabídku schválit.) 

- llinesení č. 338 - Městská rada v Kolíně schválila pronájem části stav. parcely č. kat. 
3964/1 o výměře cca 48 m2 společnosti Barbora, spol. s r.o. , zastoupené A. Blechou, s 
Platností od 1. 7.1997 v návaznosti na platnost nájemní smlouvy týkající se pronájmu ne byt. 
Prostor v domě čp. 644 v Kolíně II, ul. Benešova (restaurace na sídlišti). Roční nájemné se 
stanovuje částkou 960 Kč. 

(A. Blecha jako nájemce Restaurace na sídlišti požádal o pronájem části pozemku, který je 
součástí stavební parcely č. 3964/1 , za účelem provedení stavebních úprav. Má v úmyslu 
Zkulturnit vchod do restaurace a letní posezení vydlážděním této plochy zámkovou dlažbou _ 
dosud zde byla udupaná hlína.) 

- llinesení č. 339 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit výkup částí stp. č. 5254, díl "b" o výměře 54 m2 

, č. 5255, díl "d" o výměře 27 nl a 
č. 5256, díl "ť' o výměře 3 m2

, tj . o celkové výměře 84m2 za kupní cenu podle znaleckého 
Posudku 250 Kč/ m2

, tj. za celkovou kupní cenu 21 000 Kč z vlastnictví Státního statku Kolín 
v likvidaci do vlastnictví města Kolína. 

-.!J§nesení č. 340 - Městská rada v Kolíně odvolala stávající a jmenovala nové členy komise 
Pro ochranu životního prostředí Městské rady v Kolíně: Mgr. Jiří Krumich - předseda, J. 
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Pešek, ing. Karel Kulík, ing. Milan Kantor, ing. Ivo Rus, mgr. Eva Zajíčková, MVDr. Jiří 
Kruml, Zdena Votavová. Dále vzala na vědomí ustavení pracovních skupin komise životního 
Prostředí Městské rady v Kolíně a jejich statut a uložila vedoucímu životního prostředí a 
zemědělství vytvořit pro práci této komise a pracovních skupin nezbytné zázemí a zajistit 
součinnost se svým odborem. 

(Po komunálních volbách v r. 1994 byla městskou radou nově ustanovena Komise pro 
Ochranu životního prostředí Městské rady v Kolíně. Tato komise byla iniciačním a kontrolním 
orgánem městské rady. Komise sice naplňovala požadovanou činnost, ale postupně došlo ke 
snížení její akceschopnosti a funkčnosti a po odstoupení MVDr. Neustatové z funkce 
~~edsedkyně komise z důvodu plnění mateřských povinností, došlo zcela k zastavení její 
cmnosti. 

Jedním z výstupů projektu "Občan a životní prostředí obce" zpracovávaného pro potřeby 
Města Ústavem pro ekopolitiku Praha, bylo posílit význam odborných komisí pro 
samosprávné orgány města. Komise měla nově mnohem intenzivněji propojovat záměry 
Představitelů města s představami občanů a nevládních organizací zabývající se ochranou 
složek životního prostředí. Komise by svým složením měla zajišťovat i užší spolupráci 
samosprávných orgánů města s odbornými i orgány státní správy. Intenzivnější součinnost s 
orgány státní správy fungujícímí na teritoriu města by měla zajistit důslednější prosazování 
Právních předpisů při ochraně životního prostředí. Projekt počítal s širším zapojením 
Veřejnosti do řešení problémů životního prostředí ve městě a proto byly postupně ustanoveny 
tzv. pracovní skupiny pro jednotlivé priority v ochraně životního prostředí. Jedná se 0 
Pracovní skupinu pro ochranu zeleně a zvířat a o pracovní skupinu pro odpady a čistotu ve 
tněstě . Pracovní skupiny mají vyvíjet činnost ve vazbě na Komisi pro ochranu životní 
Prostředí městské rady v Kolíně. Z každé pracovní skupiny jsou v komisi zastoupeni dva její 
zástupci.) 

~ lli..nesení č. 341 - Městská rada v Kolíně schválila podle § 45 písm. n) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. a podle nařízení vlády ČR č. 2011997 ze dne 29.1.1997, kterým se mění a doph'iuje 
nařízení vlády ČR č. 262/94 Sb. pravidelnou odměnu za II. čtvrtletí 1997 uvolněným členům 
tněstského zastupitelstva. 

starostce Zdence Majerové 
Zástupci starostky - J. Čábelovi 
~ Mgr. J. Krumichovi 

16 000 Kč 
14 000 Kč 
14 000 Kč 

(Odměna představitelům města je navržena za přípravu programu prevence kriminality v 
Kolíně. Program byl zpracován velice zodpovědně a je podkladem pro udělení dotací z 
ministerstva vnitra. Dalším důvodem pro udělení odměn je příprava a zajištění úspěšného 
Průběhu festivalu Kmochův Kolín a vzpomínkové slavnosti 240. výročí bitvy u Kolína včetně 
Přijímání deleg~cí a zvláště pak jednání se členy delegací z partnerských měst). 

~ !I_snesení č. 342 - Městská rada v Kolíně schválila podle § 45 písm. p) s přihlédnutím k § 
36a odst. 1 písm. b) zák. ČNR č. 367190 Sb. finanční příspěvek 5 000 Kč na koncert 
Pardubické komorní filharmonie. 
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V informativních zprávách se projednával přehled o poskytnutých bytech uchazečům 
~~řazených do pořadníku k datu 30.6.1997, záměr pronájmu st. parcely 1/1 v ul. Zámecká za 
~celem provozování parkoviště a žádost o poskytnutí příspěvku na Mezinárodní výstavu 
Zelezničních modelů. 
Poté byli přítomní seznámeni s činností městského úřadu (pomoc při vydání almanachu ke 
125. výročí Střední průmyslové školy v Kolíně, oslavy 100. výročí rybářského spolku, 
odstoupení ing. Stojanova na vlastní žádost od organizování dalšího festivalu Kmochův 
Kolín. 

V následující diskusi se hovořilo mimo jiné o výstavbě toboganu na plaveckém stadionu, 
Problematice kina Jas, uzavírání škol a soudním jednání s elektrárnou. 

30.6.-1. 7. 

Sličné modelky představily nové modely světoznámé francouzské značky Peugeot, kterou v 
~olíně zastupuje firma Auto - Švec. Jednalo se o novinky, předvedené před měsícem na 
Zenevském autosalonu a v ČR na brněnském Autotecu, a sice o Peugeot 406 Coupé a 
Peugeot 306 Break. Prezentace byla doplněna vystoupením kolínských mažoretek Kot'ata a 
dvěma přehlídkami modelů ze San boutique manekýnkami od Jany Festové. Atrakcí 
Přehlídky byla možnost projet se v novém modelu. Využilo jí 100 zájemců . Přestože cena 
Předváděných modelů přesahuje jeden milión korun, v průběhu přehlídky autosalón již 
Zaznamenal první zájemce. 

V červnu se v Kolíně narodilo 17 dětí, zemřelo 14 lidí. 
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1.7. 

Nájemné obecních bytů bylo zdraženo o 29,25 procenta. Jeden metr podlahové plochy v bytě 
I. kategorie nyní nájemníka přijde na 11,30 Kč. V bytě ll. kategorie činí nájem 8,74 Kč, ve 
III. kategorii 6,59 Kč. Od tohoto data se také zvyšuje cena za jeden metr čtvereční podlahové 
Plochy při prodeji bytů z majetku města na 2 300 Kč. Zároveň dochází ke zdražení stočného 
Pro domácnosti na 6,09 Kč zajeden metr čtvereční plus 5 procent DPH. 

?íl<y malému počtu dětí, ekonomickým restrikcím se ani Kolín nevyhne rušení některých 
skol. Zatím jistou existenci má státní Gymnázium Kolín a Obchodní akademie Kolín. 
Dnešním dnem došlo ke splynutí Středního odborného učiliště poštovního a 
telekomunikačního se Střední integrovanou školou technickou v Kolíně (dojde ke splynutí 
obou škol a vznikne škola jediná pod novým názvem - Střední odborná škola a střední 
Odborné učiliště spojů a elektrotechniky a bude sídlit v poštovním učilišti) a od 1.1.1998 ke 
sloučení Středního odborného učiliště strojírenského se Střední průmyslovou školou v Kolíně 
(Výuka z větší části bude probíhat na průmyslovce, odborný výcvik žáků učiliště zůstane na 
Zálabí. Vznikne i nový název školy - Střední průmyslová škola, střední odborné učiliště a 
Odborné učiliště a učiliště strojírenské Kolín). V příštím školním roce by se měla uzavřít jedna 
Základní škola, v roce 2003 další. V souvislosti s redukcí počtu škol dojde i k redukci počtu 
Učitelů. 

Analýza potřebné kapacity základního školství v závislosti na předpokládaném vývoji 
Porodnosti v okrese Kolín. 

r---
R.ok Počet dětí Počet dětí Počet dětí Přebytek Průměrný Počet 

narozených narozených školního školních počet žáků učeben při 
v okrese v Kolíně věku v míst proti v učebně průměrném 
Kolín Kolíně (1- r.1992 při počtu počtu žáků 

1--- 9tř.) učeben 172 25 v učebně 
J.276 1605 561 
J2.?7 1536 537 
rl2.78 1539 538 
J279 1490 521 
J28o 1461 511 
r!J_81 1319 461 
r-!2_82 1229 419 
~83 1138 379 
~84 1153 452 
r-!._985 1069 374 
J2_86 1057 414 
J287 1009 352 
~88 1101 350 
~89 1056 360 
r-!._990 1033 362 3927 
r-!_991 937 327 4190 
.1.2_92 976 341 4069 o 

92 



r--
r-!293 1002 350 3883 186 
~4 831 290 3712 357 
tl-295 786 275 3561 508 20,7 142 
~6 742 250 3462 607 20,1 138 
~7* 730 245 3370 699 19,6 135 
~98* 720 240 3332 737 19,4 133 
rl229* 720 240 3230 739 18,8 129 
1..2_00* 720 240 3145 924 18,3 126 
~Ol* 720 240 3007 1062 17,5 120 
~02* 2905 1167 16,9 116 
~3* 2800 1269 16,3 112 
r-?.9_04* 2683 1386 15,6 107 
~05* 2556 1513 14,9 102 
r1Q_06* 2471 1598 14,4 98 
~07* 2370 1699 13,8 95 

* p ' rognoza 

Dva ozvučené plány města má Kolín jako druhé město v ČR. Jeho návštěvníci na nich mohou 
Yyhledat kolínské památky a cestu k nim, vyslechnout legendu ke třinácti nejvýnamnějším 
Památkám v češtině, němčině a angličtině. Tyto ozvučené plány doplnily zasklené plány města, 
Instalované v roce 1994.Dvou nebo jednominutové texty k určeným památkám zpracovalo 
Regionální muzeum Kolín, jejich překlad do cizích jazyků obstaralo Gymnázium Kolín. 

Účinnosti nabyla obecně závazná vyhláška o městské policii v Kolíně.Nabytím účinnosti této 
Yyhlášky byla zrušena vyhláška o zřízení městské policie z roku 1992. 

2.7. 

Žádost radnice o finanční dotaci na prevenci proti kriminalitě Ministerstvo vnitra kladně 
VYřídilo. Na základě předloženého projektu získala radnice 3 243 000 Kč. Peníze musí být 
Vyčeprány do konce letošního roku. Budou využity především na herní prvky pro mládež a 
na rozšíření monitorovacího systému. Ten se nyní skládá ze střediska na služebně Městské 
Policie,z šesti kamer. K těm by do konce roku měly přibýt další tři barevné otočné, které mají 
Schopnost pětinásobně přibližovat a dvě mobilní kamery řízené rádiem. Na kamerový systém 
budou z dotace uvolněny 2 miliony korun .. Mládež se může těšit na stoly pro tenis, 
streetboolové koše, menší skate park s U-rampou. 

3.7. 

Úsporná opatření uložila starostka města Zdenka Majerová. Z důvodu nepříznivé finanční 
situace v republice uložila všem vedoucím odborů MěÚ Kolín, aby snížili o 1 O procent 
Veškeré náklady. Převážně by se mělo jednat o šetření na investičních akcích a k narušení 
Provozu některé organizace či instituce zřizované MěÚ by nemělo dojít. Současně se 
Připravuje úprava dosavadního rozpočtu na letošní rok, která má být v září předložena 
městskému zastpi telstvu. 
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Bolandské město De Rande Venen navštívili zástupci města tajemník Jan Pešek a vedoucí 
správního odboru Vladimír Jelínek. Jejich úkolem bylo projednat další přípravy na oslavy 5. 
Výročí podepsání partnerské smlouvy a hlavně pořídit videozáznam o tomto městě a životě v 
něm. Film by se měl promítat v některé výloze ve městě, aby se široká veřejnost mohla s 
Prostředím našich holandských přátel blíže seznámit. Návštěva Holandska by měla obsahovat: 
P~ivítání , jarmark, proslovy v kongresové hale, koncert Městské hudby Františka Kmocha, 
navštěvu místních průmyslových podniků, výstavu a aukci květin, společenský večer v 
M:ijdrechtu. Podobný program by měl být připraven i pro hosty z Holandska na září. 

5.7. 

Na sportovní střelnici v areálu za nemocnicí se uskutečnila soutěž s názvem Kolín Cup 97 v 
disciplíně libovolná a sportovní malorážka 60 ran vleže. Soutěže se zúčastnilo 4 7 střelců z 
celé ČR včetně střelců kteří absolvovali 1 Odenní soustředění mládeže v Kolíně. Favoritem 

' soutěže byl bývalý reprezentant a olympijský vítěz ze Soulu 1988 Miroslav Varga, který 
nakonec vyhrál ve své kategorii (kategorie A - muži a junioři) a získal zvláštní cenu 
Pořadatele. V kategorii dorost vyhrál Klauda Lukáš. 

8.7.- POVODEŇ 

Po vytrvalých deštích vyhlásila večer povodňová komise třetí stupeň povodňové aktivity na 
Labi, znamenající stav ohrožení. Průtok vody Labem překonal obvyklé množství desetkrát. v 
noci se zastavily turbíny i hydroelektrárna pod Masarykovým mostem. 
Do Kolína vtékal v tento den a ve dny následující obrovský proud vody od východu. Řeka 
Přinášela od Pardubic i roztodivné předměty - pračky, živá zvířata, dveře, ok-.na, tuny dřeva, 
lavičky, člun, kufry, popelnice, u břehu vyskakovaly z vody ryby. Není proto divu, že most byl 
neustále plný diváků. 

Příval vody nejprve zaplavil nejbližší bod labského břehu (pod železničním mostem u 
Legerovy aleje) a přístav. Bagr pod železničním mostem muselo Povodí Labe odtáhnout. 
~ostupně voda zalila i objekty jí blízké nebo ležící ve slepých ramenech. Pod vodou se octla 
1 špička Horního ostrova, proudy odnesly uskladněné dřevo . Průtok převýšil 500 
krychlových metrů za sekundu, ačkoliv normálně protéká pod mostem jen 40 kubíků vody za 
Sekundu. Na lávce nad jezovým polem vypadala valící se voda přímo strašidelně. 

Tou dobou se roznesla Kolínem fáma, že město zasáhne povoňová vlna. Ve skutečnosti 
VŠak voda vystoupila jen asi o dalších 1 O centimetrů. 

Voda dále zaplavila část městských břehů proti Kmochovu ostrovu, zahrádku bývalé 
Rybárny i pana Rulíka, prostory pod bývalými lázněmi, chatky u Drožd'árny. Rameno 
l<.rnochova ostrova mělo neobvykle velký průtok, nicméně práce na polandovském přivaděči 
k čístírně odpadních vod přerušeny nebyly. 

Ve čtvrtek 1 O. 7. začalo rozbouřené Labe vymílat břeh blízko železniční tratě. Zaměstnanci 
~ovodí Labe společně s vojáky začali zasypávat poškozená místa. Na více než stometrový 
Usek bylo vysypáno kamení ze 200 nákladní aut. Práce pokračovaly celou noc až do 
Pátečního rána.Podařilo se břeh uchránit, jinak by byl ohrožen i provoz na železniční trati. 
Záchranné práce sledovaly z mostu stovky diváků. 

Rozvodněný živel se zastavil u starokolínské silnice, kolejiště naštěstí nezasáhl. Na zalité 
louce se po prsa ve vodě brodili lidé a chytali ryby, zahrádky kolem Drožd'ámy se ocitly zcela 
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Pod vodou na jednom výběžku se bělalo husí hejno. Voda dosahovala téměř k plotu 
Drožd'ámy.' 

Po celý týden objížděla starostka Zdenka Majerová se svým zástupcem Mgr. Jiřím 
l<rumichem ohrožená místa. Potoky v Sendražicích a Št'ítarech a pár rybníčků okolo města 
byly mírně rozvodněné, ale nebezpečí nehrozilo. 

Kolín ničivé vodě nepodlehnul. Jeho obyvatelé proto přispěchali s pomocnou rukou 
lllnohem hůře postižené Moravě. Občané i firmy nabízeli peníze, služby, materiální pomoc. 

Materiální pomoc shromažd'ovala kolínská pobočka Českého červeného kříže , Český svaz 
Žen a MěÚ a průběžně byly na Moravu vypravovány kamiony. 

M:irnořádné zasedání městského zastupitelstva schválilo půlmilionovou částku jako pomoc 
~blastem, postiženým záplavami.Byla převedena na konto Státního fondu životního prostředí 
c. 1023001/0710. 

9.7. 
Na základě živelných vodních pohrom na Moravě se konalo mimořádné zasedání městského 
zastupitelstva v obřadní síni městského úřadu od 16 hodin za přítomnosti 25 členů. 
Na programu byl návrh na poskytnutí finanční pomoci oblastem postiženým katestrofálními 
Záplavami v červenci 1997. 
Výsledkem bylo 
~ lli.nesení č. 160 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 36 odstl písm. b) a § 
36a odst. 1 písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. poskytnutí finanční podpory oblastem 
Postiženým záplavami ve výši 500 000 Kč. 
(Tato částka bude převedena na konto Státního fondu životního prostředí č. 102300110710) 

11.7. 

79 vojáků v základní službě a vojáků z povolání odjelo pomáhat zničeným obcím na Moravě 
~ do oblasti Troubek a Kroměříže . Měli za úkol zachránit co se dalo a rychle odstranit 
následky povodně a tím zamezit vzniku epidemie. Během 14 dnů pracovali více jak 12 hodin 
denně. Celou akci zorganizoval krizový štáb v čele s velitelem posádky pplk ing. Pittelem a se 
členy pplk ing. Kurucem a mjr. ing. Vavrincem. Jejich úkolem bylo zabezpečit úzkou 
koordinaci s místní státní správou v Kolíně a s nejvíce postiženou oblastí Troubky - Kroměříž. 

13.7. 

Nový typ autobusu značky Karosa začala jako první dopravce v okrese používat Městská 
autobusová doprava Kolín. Jedná se o nejnovější typ s kapacitou 93 lidí, který je vyráběn od 
Počátku letošního roku. 

14.7. 

Miloš Forman, filmový režisér, který po okupaci v roce 1968 emigroval do USA, navštívil 
Po 30 letech Kalin, aby zde osobně uvedl v kině Jas promítání svého celovečerního filmu 
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Černý Petr. Tento film jako svůj celovečerní debut natáčel před 34 roky právě v Kolíně. 
Miloše Formana doprovázel jeho dlouholetý přítel a spolupracovník Theodor Pištěk, 
Scénárista a dramaturg Václav Šašek, spisovatel Jan Novák, malíř Joska Skalník a jeho česká 
Přítelkyně Martina. Po filmu následovala pětačtyřicetiminutová beseda. Zbytek večera strávil 
Miloš Forman se sklenkou ve společnosti přátel. 

15.7. 

Dložení bomby na kolínském hlavním železničním nádraží ohlásil dopoledne telefonicky 
anonym.Nádraží bylo ihned uzavřeno , přijely jednotky hasičů, policie, pyrotechnici. Po 
dukladné prohlídce však nebyla žádná bomba objevena a nádraží bylo opět zprovozněno. 

18.7.- 19.7. 

"Dny bezpečné jízdy" v prostoru Auto -Bohemia s.r.o. v Kolíně uspořádala a.s. Mladá 
Boleslav s dvěma agenturami.Na speciálně vyvinuté folii, jejíž povrch připomínal uježděný 
sníh, po ukázkách spojených s teoretickým výkladem, si návštěvníci mohli ve svém voze 
"Yzkoušet mimo jiné brzdění v přímém směru, objíždění překážek, brzdění na ruznorodém 
Povrchu, používání ruční brzdy . Zájem mezi řidiči ale nebyl velký. První den akci navštívilo 
40 a v sobotu 20 lidí. (18.7.-19.7.) 

19.7. 

Po loňské návštěvě Švýcaru u nás byl letos na řadě Kolín, aby vyslal 15 studentU na letní 
Výměnný pobyt do švýcarského partnerského města Dietikonu. 
V 8 hodin nastoupilo 15 dívek z kolínských středních škol s dvoučlenným doprovodem do 
tnalého autobusu. Na místo dorazily ve 21 hodin. Na dietikonské radnici je očekávali hostitelé 
- Paní Arnetová a pan Maurer, dívky se seznámily se svými Švýcarskými rodinami a po 
krátkém občerstvení se rozešly do svých prozatímních domovů. První týden prožili v 
Dietikonu a okolí. Absolvovaly · exkurzi v moderní spalovně odpadků, strávily jeden den v 
areálu pro volný čas mládeže, mohly zdarma navštívit plavecký bazén. Navštívily Curich. 
Druhý týden byl ve znamení Alp. V alpském městečku Klosters byly ubytované v rekreační 
chatě dietikonské školy. Zde se staraly o stravu a úklid. Nejkrásnějším zážitkem byl rafting. 
Poslední den pobytu (1.8) po sobě uklidily chatu, rozloučily a vydaly na zpáteční cestu. 

21.7. 

Konala se 62. schůze Městské rady v Kolíně za přítomnosti 8 členů (Čábela, Krumich, 
Vízner, Řezáček, Jetmar, Pánek, Najman, Paseka) od 16 hodin v zasedací síni Městského 
úřadu v Kolíně. Po rozšíření navrhovaného programu o návrh na výkup pozemku - ostatní 
Plocha - č. kat. 262311 o výměře 3544 m2 z vlastnictví Tesly Kolín a.s. v likvidaci do 
Vlastnictví města Kolína přistoupila Městská rada v Kolíně k projednávání předložených 
návrhů s těmito závěry: 

- Usnesení č. 343 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle ustanovení zák. ČNR č. 367/90 Sb. - § 36a odst. 1 písm. a) prodej stavební 
Parcely- podle katastru nemovitostí č. kat. 1276 o výměře 518m2 v k. ú. Kolín, Havlíčkova 
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ul. z vlastnictví města Kolína do vlastnictví společnosti Váhy, spol. s r.o. se sídlem v Kolíně 
IV, Havlíčkova ul. čp. 260 za cenu 500 Kč/ m2

, tj. za celkovou kupní cenu 259 000 Kč. 

(Společnost Váhy požádala město o odprodej stavební parcely. Na tomto pozemku je 
Postavena nemovitost, kterou společnost koupila v r. 1995 za účelem podnikání. Prodejem 
Pozemku by bylo docíleno stavu, že stavební pozemek i budova by měly stejného vlastníka). 

-lli_enesení č. 344- Městská rada v Kolíně podle§ 45 písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. 
I. odvolala Mgr. Rudolfa Horáka z funkce kronikáře města Kolína na vlastní žádost k 
31.7.1997 a 

U. jmenovala Bc. Dianu Herelovou nar. 23.10.1973 bytem Sendražice, V Jezírkách 423, do 
funkce kronikáře města Kolína s platností od 1.8.1997. 

(Mgr. Rudolf Horák pracoval minulý rok ve funkci kronikáře města Kolína. Letos nebylo 
tnožno akceptovat jeho radikálně zvýšené finanční požadavky. Na inzerované obsazení funkce 
reflektovala v tomto měsíci Bc. Diana Herelová). 

- llinesení č. 345 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
Schválit podle zák. ČNR č. 367/90 Sb. § 36a odst. 1 písm. a) výkup pozemku - ostatní plocha _ 
č. kat. 262311 o výměře 3544 m2 za kupní cenu 100 Kč/ m2

, tj. za celkovou kupní cenu 354 
400 Kč z vlastnictví Tesly kolín a.s. v likvidaci do vlastnictví města Kolína . 

Poté byli přítomní seznámeni s činností městského úřadu (jednání se zástupci SC Kolín, 
Průběh úpravy rozpočtu města, navštěva partnerského města De Ronde V enen, zakoupení 
autobusu pro městskou dopravu ... ) 
Schůze byla ukončena v 18.40 hodin. 

29.7. 

Peněžní příspěvek ve výši 80 tisíc korun předala ředitelka Komerční banky v Kolíně ing. 
Naděžda Vítková řediteli kolínské nem~cnice MUDr. Jany Rakušanovi. Příto1m1a byla 
starostka Zdenka Majerová a přednosta OkU ing. Jan Soukup. Cástka je určena na zakoupení 
narkotizačního přístroje a je darem nadace Jistota, kterou Komerční banka zřídila především 
na podporu zdravotnických a sociálních zařízení. 

31.7. 

Novou lékárnu s názvem WILLI otevřel naproti supermarketu Delvita mg. Aleš 
R.rupka.Nabízí tradiční sortiment pro nejširší klientelu ve městě. 

V červenci se narodilo v Kolíně 21 dětí, zemřelo 29 lidí. 
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1.8. 

Zvláštní a pomocná škola Kolín uspěla v konkurzu vyhlášeném nadací Open Society Fund 
Praha. Miniprojekt, který přihlásila, je zaměřen na výzkum a hodnocení znalostí běžné 
Populace o dávné i nedávné minulosti Kolína a jeho okolí. Garantem projektu byla učitelka 
školy Dagmar Vejvodová. Na akce, předpokládané projektem, které mají rozšířit vědomosti o 
historii i současnosti města, přispěla nadace částkou 5 000 korun. 

V Kolíně byl zahájen prodej povodňových dluhopisů. Česká spořitelna jich za první den 
(pátek)prodala za jeden milión korun. Následující pracovní den (pondělí) za 1,7 milionu 
korun. O dva dny později byla celá zásilka doprodána. Stejně rychle vyprodala dluhopisy i 
Pobočka Komerční banky a další peněžní ústavy, které je prodávaly. 

2.8. 

Nové prostory transfuzního a hematologického oddělení v kolínské nemocnici začínají sloužit. 
Po rekonstrukci je pavilon rozdělen na dvě nezávislé části. V jedné z nich se uskuteči1ují 
Odběry krve dárců. Tyto prostory i příslušné zázemí působí velice příjemně a současně splňují 
Přísné parametry na něj kladené. Odběry je zde možné provádět denně, zatímco dříve byl pro 
tyto účely vyhrazen jen jeden den. Druhou částí je hematologická ambulance. Také tady je 
Ordinace otevřena denně, před rekonstrukcí to bylo jen jeden den v týdnu. 

3.8. 

Na pátém místě se letos umístil Kolínský fotoklub ve fotografické korespondeční soutěži 
nazvané Turnovský mapový okruh.Letošní výsledky byly vyhlášeny v Rakovníku. 
Mezi jednotlivci byl Jaromír Novotný druhý a stejné místo obsadil i jeho snímek "Hamerský 
Potok ll". Podle Miroslava Kostkana, vedoucího fotoklubu ,jde o výrazný úspěch, protože 
naposledy se některý z kolínských fotografů umístil na předním místě před 15 lety. 

4.8. 

Sedmidílná soutěž k 60. výročí vzniku značky Canon, která probíhala na stránkách 
Kolínských novin, vyvrcholila vyhlášením vítězů v prodejně firmy Bosscan CZ. Fax firmy 
Canon vyhrál Jiří Schneider z Kolína, ostatní soutěžící dostali drobné dárky. 

6.8. 

Na 200 posluchačů zaplnily večer chrám sv. Bartoloměje při benefičním varhanním 
koncertu Jaroslava Tůmy, který kolínským koncertem přerušil své zahraniční turné.Koncert 
Uspořádala agentura Jakub. " Hrálo se mi dobře a těžce, protože jsem věděl, při jaké 
Příležitosti hraju", popsal své pocity mistr. Ve svém vystoupení improvizoval na Bachův 
Chorál z varhanní mše Z hloubi duše volám k Tobě z nouze nejvyšší a Preludium na fugu c 
rnoll. Pak byla na programu Sonáta č. 3 dur Bartholdyho. Vstupné bylo dobrovolné a protože 
honorář nežádal ani protagonista ani pořádající agentura, byla celá vybraná částka- 9 247,10 
Kč - předána společně s kyticí a poděkováním všem, kteří pomohli a pomáhají při 
odstraňování následků povodní na Moravě, zástupkyni kolínského ČČK Janě Vančurové. 
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11.8. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 63. schůze Městské rady v Kolíně od 16 
hodin za přítomnosti 8 členů (Majerová, Krumich, Čábela, Řezáček, Jetmar, Kosina, 
Rakušan, Najman). 

Po rozšíření navrhovaného programu o informativní zprávu o dalších úpravách Městského 
společenského domu v Kolíně, o stížnost občanů Št'áralky, o žádost o příspěvek na Den 
seniorů a o stanovení poplatku za zřízení věcného břemene pro Zvláštní školu Kolín 
Přistoupila městská rada k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

Návrh na výkup poz. parcely č. kat. 1634/2 z vlastnictví E. Novotné (vlastníce l/2)a ing. r. 
Zhoře (vlastník 1/2), do vlastnictví města byl odložen z jednání do vyřešení majetkového 
\)'pořádání mezi městem a ČD. 

~ llinesení č. 346- Městská rada v Kolíně stanovila podle § 45 písm. p) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. poplatek 10 000 Kč za zřízení věcného břemene- práva průjezdu a průchodu na pozemek 
č. kat. 1430 přes pozemek č. kat. 1883/74 v Kolíně IV, ul. Smetanova a Komenského. Věcné 
břemeno je město povinno sjednat s Mgr. E. Šílovou podle kupní smlouvy ze dne 1.6.1994 a 
Poplatek bude splatný při podpisu dohody . 

Městská rada souhlasila s rozložením celkové ceny za prodej pozemku společnosti Váhy s.r.o. 
Kolín do tří splátek. 
V informativních zprávách byli přítomní seznámeni s činností městského úřadu ( oslavy 5. 
Výročí podepsání smlouvy o partnerství s De Ronde Venen, úprava břehu Labe, příprava 
Yydání brožury o Kolínu ... ) 

Schůze byla ukončena v 18.15 hodin. 

PIEROT, je název nové restaurace otevřené v domě č. 9 na kolínském Karlově náměstí. Jde 
0 výběrovoou restauraci, otevřenou po celý týden. Nabízí českou, americkou, 
italskou,kanadskou kuchyni - celkem průměrně 30 druhů jídel a velké množství salátů. 
Zajímavostí je přesný postup přípravy jídla, napsaný na jídelním lístku. 
V nabídce jsou jídla exotická i obyčejná a zvláštní. Mezi přílohami například nejsou vůbec 
knedlíky, rýže či hranolky, ale najdou se tam například brambory pečené ve slupce se slaninou 
a jogurtový dresing , celý kukuřičný klas v pikantním nálevu, flambované ovoce v čokoládě 
atd. 

Ceny se zdají mírné - např. 1 kg pečeného kolena v pikantním nálevu stojí 74 Kč, 400 
gramů smažených kuřecích kousků 35 Kč, kilová porce vepřového pečeného kotletu stojí 69 
Kč. 

Ve vstupní hale s barem točí světlou dvanáctku či řezanou jedenáctku humpoleckého 
Bernanda, k dispozici je i zmrzlinový box s 20 druhy zmrzlin. V den otevření hosty přijímala 
restaurace od rána, pravá show však nastala kolem čtvrté odpoledne. Rozdávala se pizza a 
Víno zdarma, vyhrávala cimbálová muzika, vystupoval kulturista a kolemjdoucí zval dovnitř 
kuchař. 
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12.- 16. 8. 

Mladí hokejisté SC Kolín (od 1.9. 1997 žácí 8. tříd ZŠ)se zúčastnili jednoho z největších 
hokejových turnajů na světě Challenger hockey cup. Mezinárodní turnaj probíhal na čtyřech 
Pražských stadionech (Kobry, Slávie, Sparty, HC) a ve Slaném. Kromě ČR se turnaje 
ZÚčastnily i týmy z Německa, Kanady, USA a Ruska. 
Výsledky: 
Kolín- HC Kladno 1:5 
Kolín -Břeclav 8:1 
Kolín -Kobra Praha 2:3 
Kolín - SRN 12:3 
Kolín- Sparta Praha 0:10 

16.8. 

S harpunou na manželku zaútočil muž italské národnosti. Strážníci MP ho zvládli až za 
Použití donucovacích prostředků a ve spolupráci s Policí ČR byl převezen do cely 
Předběžného zadržení. 

18.- 22.8. 

Letní příměstský tábor uspořádal Dům dětí a mládeže. Na každý den byl připraven bohatý 
Program.Pondělí patřilo hrám a rekreaci v lesoparku Borky. V úterý se konala návštěva 
Zámku Žleby, ve středu výprava na kolech do obce Tři dvory . Ve čtvrtek odjeli zájemci 
Vlakem na hrad Český Šternberk a v pátek se uskutečnila pěší túra podle řeky Labe do 
Klavar.Výlety byly připravovány tak, aby byly co nejméně finančně náročné. Občerstvení si 
každý na cestu zajistil sám a pak mu stačilo už jen 1 O - 20 korun na jízdné, vstupy atd. 

17.8. 

Začalo bruslení pro veřejnost na Zimním stadionu. 

18.8. 

Kolínská Delvita se také zapojila do celostátní akce Delvita plus. Při ní budou kupující 
Odměňováni za věrnost supermarketu. Zájemce obdržel dvě věrnostní karty, na něž mu 
budou připisovány body za výši nákupu( za každých 1 O korun jeden bod) a též za koupi 
Výrobků Delvitou speciálně vybraných. Při dosáhnutí 250 korun získá zákazník jako bonus 
Šek na slevu ve výši 25 korun. 

Kolínské hasiče, kteří se zúčastnili záchranných prací na povodněmi postižené Moravě, 
Přijal přednosta Okresního úřadu kolín ing. Jan Soukup. Byli to : prap. Milan Vokřál 

' Pprap.Stanislav Voháňka, ppor. Jiří Březina, ppor.Jiří Ryšánek, prap. Lubomír Šálek,prap. 
Petr Trávníček, pprap. František Sosvor, pprap.Dalibor Zeman a nrtm. Čestmír Rychlík. 
Přítomen byl i ředitel HZS plk. Jan Bradna.Přednosta jim poděkoval a všem předal Pamětní 
list a ozdobné plnicí pero. 
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19.8. 

Kupředu - Pres změnilo název . Od č. 30 se noviny jmenují Kolínský Pres. Změnil se rovněž 
Yydavatel. Od tohoto čísla je jím Pres s. r. o., Husova ulice 40. Cílem změny byla orientace 
na silného kapitálovho partnera, aby byla zabezpečena stabilní a trvalá existence těchto 
novin. 

20.8. 

Důležitá schůzka se konala na kolínské radinici. 
Několik majitelů domů v Zámecké ulici nesouhlasí s odstřely skály pod jejich nemovitostmi. 
Obávají se, že odstřely přímo pod základy domů by mohly způsobit škody, obávají se i 
Výskytu geopatogenních zón. Tak se ražení štolového přivaděče k budované čistímě 
Odpadních vod v Borkách dostalo do problémů. Dle odbomíků jsou odstřely přímo pod 
dornern pro stavbu šetrné. Jakékoliv nové řešení či zpoždění by stavbu přivaděče a tím i celé 
čistírny, nesmímě prodražilo (jednodenní zdržení přijde na 200 až 300 tisíc 
korun).Metrostav, který už má stavební povolení, prozatím ražení na tomto úseku zastavil. 
Jednání mezi majiteli domů a radnicí pokračují, na schůzce bylo dohodnuto, že po dořešení 
?udou majitelé souhlasit s prováděním trhacích prací za podmínek doplnění pasportizace a 
lllstalace seismografických přístrojů. 

Neplatiče přistihli večer v restaruraci Na 15 kopách.Byla přivolána policie. Muž neměl žádné 
doklady, ale v krvi měl 2,87 promile alkoholu. Proto byl umístěn na záchytné protialkoholní 
stanici. Jeho útratu ve výši tisíc korun a škodu na rozbitém okně si budou provozovatelé 
resturace nárokovat občanskoprávní cestou. 

GYmnastky Sokola Kolín (Pavlína Mixová, Simona Mojžíšová, Lucie Kačerová, Hana 
Bolečková, Vlasta Štěrbová) odcestovaly s trenérem Jaroslavem Chybou do anglického města 
Southport, aby se tam zúčastnily místního týdenního tréningového programu a neoficiálního 
mistrovství severozápadní Anglie ve sportovní gymnastice. Do Anglie se dostaly díky oddílu 
Slovan Praha, který má s tamním klubem družbu. Kolínské gymnastky si přizvaly na 
yÝpomoc. Každá byla -přidělena k pražskému družstvu . V soutěži jednotlivkyň byla Vlasta 
Štěrbová vyhlášena nejlepší gymnastkou v mladší kategorii, Hana Holečková se umístila na 
bronzové pozici. V kategorii starších žákyň se stala vítězkou Pavlína Mixová, Lucie Kačerová 
obsadila dvanáctou příčku. Simona Mojžíšová byla na 21 . místě. 

22.8. 

Jeden rok a jeden den své existence oslavilo poděbradské radio Styl, vysílající na frekvenci 
90,2 FM, v kolínském klubu Manhattan. Tři stovky příznivců přišly a na diskohrátkách 
tancovaly až do rána.Jiří Chum a Martin Drahovzal, stálí moderátoři rádia, na sebe vzali roli 
diskdžockejů. 

Na radinici došel návrh kupní smlouvy s podnikem Tesla v likvidaci na veřejnou zelei1 a 
ostaní plochy a na výkup pozemku mezi ulicemi Benešova a Míru. Tak se dočkají obyvatelé 
domů č. 619 až 624 v těchto ulicích, kteří mají zájem o koupi bytu. Zde město prodej bytů 
Zdržovalo, protože prodej pozemků pod domy byl vázán na prodej ostatní plochy veřejné 
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Zeleně a nebylo možné dohodnout se na rozumné ceně. Nyní se situace vyjasnila a pozemky 
Pod domy se budou prodávat za 250 Kč za čtvereční metr a veřejná zeleň za 100 korun za 
Ihetr čtvereční. Tento návrh předloží městská rada ke schválení zastupitelstvu 9. září. 

23.8. 

Jana Jeřábková (CK Fišera- Mančal) zvítězila o víkendu na dvou závodech horských kol. 
Dnes jela závod v Moravské Třebové, následující den se zúčastnila soutěže Joko Cup ve 
Fryštáku. 

Klub vodních sportů Sandberk uspořádal sportovní klání typu triatlon (plavání, kolo, běh) . 
Vítězové se mohou pyšnit titulem "Sandberák". V jednotlivých kategoriích to jsou Jan 
Krčmář (muži), K. Karbanová (ženy), P. Novotný( žáci), O. Jozífková (žákyně) . 

Soutěž v pití piva se uskutečnila v kavárně a cukrárně Aleše Maršíka v Kostnické ulici. 
Avizovaný začátek na 10. hodinu však musel být během dne několikrát odložen, protože se 
nesešel dostatečný počet návštěvníků. Až 30 minut po 20. hodině zasedlo ke stolu osm 
soutěžících, mezi nimi i sám majitel. Pravidla byla jednoduchá - ve stanoveném čase 15 
Ihinut mohli závodníci pít podle libosti, nesměli však odcházet a ulehčovat si. Borci si nejprve 
objednali po čtyřech pivech, jeden z favoritů je stihl vypít už za sedm minu.,ale poté byl 
nucen opustí lokál a byl diskvalifikován. Před časovým limitem vypili svoje čtyři půllitry 
dvanáctky i další dva soutěžící. Zatímco někteří soupeři již obsah žaludku neudrželi, 
objednali si tito borci ještě po dvou pivech. Jaroslav Šimon je vypít dokázal a zvítězil. 
Organizmus jeho soupeře, nezávisle na vůli svého "pána" , kapituloval. 

24.8 . . 

Tropické počasí provázelo posvícení.Proto asi byly všeclmy atrakce nejvíce obleženy až v 
Podvečerních hodinách.O zábavu se staralo více jak 30 lákadel pod Novým mostem _ 
střelnicemi počínaje a horskou dráhou konče.Nejmenší děti v doprovodu rodičů na nich 
dováděly ještě v 21 hodin, dospělí se rozcházeli až po posledních jízdách ve 23 hodin. 
Nejdražší atrakcí byla centrifuga, která stála stejně jako svezení na poníkovi 25 korw1. Ostatní 
lákadla byla o 5 až 15 korun levnější. Perníková srdce stála až 100 korw1, jedna porce 
CUkrové vaty 15 korun. 
Při posvícenském veselí se ale vyskytly i problémy. V sobotu v 21 hodin zhasly dva 
nejrychlejší kolotoče - centrifuga a skateboard. Poruchu způsobil elektrický přívodní kabel a 
auta přes něj přejíždějící. 

Okolo 300 katolíků si při mši v chrámu sv. Bartoloměje připoměnulo výročí vysvěcení 
tohoto stánku. Přítomen byl i rektor kněžského semináře v Praze P. Jan Bažant, který právě v 
Kolíně začínal před 25 lety svoji kněžskou dráhu. 

Atlet Jan Poděbradský překonal při Velké ceně Kolína rekordní zápis v klasickém pětiboji. 
Dálka: 674 cm. Oštěp: 50,1 m. Dvoustovka: 22,00 m.Disk" 42,98m. Patnáctistovka : 
4:16,23. 

Ve večerních hodinách oznámil muž z Kolína krádež malého motocyklu v Heverově ulici. Po 
Prohlédnutí kolínské čtvrti byli zjištěni v ul. Rorejcově dva 16letí Romové, jak rozebírají 
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motocykl uvedeného popisu. Po dostavení oznamovatele na místo svůj motocykl poznal. 
Ddálost byla předána Policii ČR. 

Kolínská delegace se zúčastnila oslav 5. výročí navázání vztahů mezi Kolínem a holandským 
městem De Ronde Venen. 113 členů z celkového počtu 123 bydlelo v rodinách, kde jim byla 
~ěnována maximální péče. Dnes probíhala na radničním náměstí v Mijdrechtu "braderie", což 
Je náš jarmark. Čeští podnikatelé zde měli vyhrazeno 7 stánků na nejvýhodnějším místě . 
Vystavovali tu Petr Král se synem (knihy, propagační materiály), Dušan Pešek ( pivo Rebel), 
Iva Čábelová (sklo, keramika), Šárka Konigsmarková (lázeňské oplatky), Ludmila Martínková 
(lidové pečivo), manželé Chocholovi (dárkové předměty), manželé Stojanovi - organizátoři. 
Zatímco podnikatelé připravovali své zboží, zúčastnila se oficiální delegace složená z 
Představitelů města, městské rady a zastupitelstva, církve, organizátorů akce a sdělovacích 
Prostředků - v čele se starostkou Zdenkou Majerovou a přednostou okresního úřadu ing. 
Janem Soukupen- slavnostního zasedání na radnici za účasti chargé d ' affaires České republiky 
v Bolandsku p. J. Horáka. Na této akci bylo řečeno nejen mnoho pěkných slov o česko _ 
holandském přátelství, ale byla tu i oficiálně odhalena deska, jejíž kopie se ještě týž večer 
objevily u všech vjezdů do měst a obcí společenství De Rande Venen. Je na ní znak Kolína a 
rná sdělit všem kolemjdoucím, že právě my jsme jejich partnerské město. 
Ve 13 hodin proběhlo slavnostní zahájení braderie, kde nemohla chybět Městská hudba 
Františka Kmocha a mažoretky Srdíčko ze 7. ZŠ. Na závěr bylo vypuštěno několik tisíc bílých 
balónků s modrým nápisem o přátelství holandského De Ronde Venen a českého Kolína. 

25.8. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 64. schůze Městské rady v Kolíně za 
Přítonln.osti 9 členů (Majerová, Krumich, Čábela, Vízner, Řezáček, Jetmar, Kosina, Pánek, 
Paseka) od 16 hodin. 
Po rozšíření navrhovaného programu o návrh na odprodej pozemků v Jaselské ulici a 
0 drpodej pozemků u 7. ZŠ přistoupila městská rada k projednávání předložených návrhů s 
těmito závěry: 

- Usnesení č. 347 - Městská rada v Kolíně doporučila Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
Vyjmout podle § 36a ódst. 1 písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. domy čp . 269/IV Opletky, čp. 
302/ll Pražská ul. a čp. 600/ll Zborovská ul. ze seznamu domů určených k prodeji z majetku 
města. 

(Dům čp. 269/IV byl schválen k prodeji usnesením městského zastupitelstva 157/30.6.93 za 
tnin. cenu odhadu 810 647 Kč a min. ještě usnesením zastupitelstva 127/12.11.96 v 
aktualizovaném seznamu prodeje bytů podle zák. 72/94 Sb. V dražbě se dům podle původního 
návrhu nepodařilo prodat. Počátkem letošního roku došlo v bytě MUDr. Uhrové k poškození 
Vodoinstalace v důsledku silných mrazů a k následnému promočení bytu rod. Svobodových v 
Přízemí. Městská rada na základě předchozích diskusí doporučila tento dům vyjmout ze 
Seznamu domů a bytů navržených k prodeji, neboť se domnívá, že prodej v současném stavu 
je značně nevýhodný. Navrhuje dům opravit, vybudovat v něm vzhledem k jeho velikosti min. 
4 bytové jednotky a využít ho k řešení bytového pořadníku.) . 

-Usnesení č. 348 -Městská rada v Kolíně vydala podle § 45 písm. 1) zák. ČNR č. 367/90 Sb. 
Vyhlášku města č. 2/97 o provádění výkopových prací na pozemních komunikacích na území 
tněsta Kolína platnou od 15.9.1997. 
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(Pro výkopové práce platí dosud vyhláška MěstNV v Kolíně čj. MHaS 45/82 z 1.3.1982. Tato 
Yyhláška i související předpisy vychází ze zák. č . 135/1961 Sb. o pozemních komunikacích 
(silniční zákon), v úplném znění vyhlášeném pod. č. 55/1984 Sb. a dalších předpisů, které 
Pozbyly platnosti vydáním nového zákona č. 13/1997 Sb. o pozemních komunikacích a 
doplňující vyhlášky č. 104/1997 Sb., kterou se provádí zákon o pozemních komunikacích. V 
Zájmu dodržování platných předpisů a sjednocení postupu při povolování výkopových prací 
navrhlo oddělení dopravy odboru místního a bytového hospodářství vydat v přenesené 
Působnosti tuto vyhlášku.) 

- !d:§pesení č. 349 - Městská rada v Kolíně schválila podle § 36 odst. 1 písm. b) zák. ČNR č. 
367/90 Sb. II. úpravu rozpočtu města na rok 1997. 

CNávrh změny rozpočtu nevychází tentokrát ve větší míře z potřeby vlastních změn nebo 
Odlišně stanovených požadavků, ale především z dopadů celostátních opatření - usnesení 
Vlády č. 229. Dalším podstatným vlivem jsou nižší ekonomický růst, úsporná opatření ve 
mzdách - nevyplacení 14. platu, která přinesou úsporu asi 4 mil. Kč - což se promítne do 
?aňových příjmů. Náhlému nepříznivému zásahu do financování činnosti městského úřadu a 
Jeho organizací se předešlo v dubnu příkazem starostky k úsporným opatřením ve všech 
kapitolách.) 

skutečnost 1996 
rozpočet 1997 
I. pololetí 1997 
návrh úpravy 

Příjmy 

393 654 645,82 
548 713 610,51 
156 592 072,04 
403 321 551,48 

Náklady 
393 654 645,82 
548 713 610,51 
156 592 072,04 
403 321 551 ,48 

Městská rada dále jednala o odprodeji pozemků v J~selské ulici (čerpací stanice u Pe1my _ 
marketu) firmě Cl Linie, o odprodeji pozemků u 7. ZS. 

V informativních zprávách se projednával způsob prodeje bytové jednotky včetně pozemků v 
objektu čp. 823 ul. Masarykova a využití nebytových prostor čp . 158 Pražská ul. 
Závěrem byli přítomní seznámení s činnost~ městského úřadu (kontrola Hlubokého potoka v 
Sendražicích, jednání s ing. Blechou na Uřadu práce v Kolíně o spolupráci při prevenci 
kriminality, návštěva z Holandska) 

Posvícení pokračovalo jarmarkem. Na 30 stánkařů nabízelo své zboží nejrůznějšího druhu. 
~echyběla ani rožněná koňská uzenina a pivo. Brzy odpoledne však stánkaří balili a tak lidé. 
Jdoucí na jarmark až po skončení zaměstnání, moc nepochodili . O to více se však plnily 
místní restarurace. 

Za riflovou bundu ukryl maso v hodnotě 420 Kč muž z Břeclavi v prodejně Delvita. Při 
krádeži jej viděla ostraha obchodu. Při předvedení vyšlo najevo, že zloděj je v policejním 
Pátrání. 
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O Zlatém posvícenském pondělí projel muž z Prahy nehledě na předpisy ve vysokém stadiu 
Opilosti Kouřimskou ulicí v protisměru. Zastavil se až u obrubníku na Karlově náměstí a zde 
Usnul za volantem. Řidič byl předán dopravnímu inspektorátu. 
26.8.- 31.8. 

D příležitosti pětiletého trvání pamerství mezi Kolínem a holandským De Ronde Venen 
Přijela kolínská delegace - zástupci městského úřadu, podnikatelé, studenti, mažoretky 
skupiny Srdíčko, Městská hudba Františka Kmocha a 1 O důchodců - vedená starostkou 
Kolína Zdenkou Majerovou- v počtu více než 120 členů pozdě večer do holandského města. 
Před místním kulturním domem ji přivítal starosta De Ronde Venen pan D.M.Boogaard. 
Spolu s ním tu v oranžových slamácích vítali hosty i členové obecního zastupitelstva a 
organizačního výboru spolku Viribus Unitis. Unaveným příchozím přišlo vhod malé 
Občerstvení a pak už byli rozděleni do jednotlivých rodin, kde měli po celou dobu zajištěno 
Ubytování a částečně i stravování. 
Druhý den byl ve znamení oficialit a trhu. Zatímco část delegace se zúčastnila okružní 
Poznávací jídy, druzí připravovali své stánky a informační panely o Kolíně.Pozvaní hosté 
Přihlíželi oficiálnímu odhalení desky partnerského města, což starostka Kolína doprovodila 
Projevem, stejně tak jako starosta De Ronde Venen.Hrála Městská hudba Františka Kmocha 
a nad zaplněným náměstím se vzneslo obrovské množství bílých balónků, symbolizujících 
Přátelství. Kmocháci hráli i na dalšíích místech, k poslechu i tanci a všude se líbili. Stejně tak 
jako mažoretky Jarmily Pavlíčkové .Další den přivítali delegaci v podniku Van Walraven, 
který se specializuje na výrobu objímek a zaměstnává 120 lidí. Další zastávkou byla tiskárna, 
továrna na výrobu čisticích prostředků, odpoledne bylo poměrně odpočinkové -při projížd'ce 
lodí po jezeře Vinkeveen Plassen, ležícím v rekreační oblassti. Následující den byl zaměřen 
na nedílnou součást holandského podnikání - zemědělství. Delegace navštívila dražbu 
květin, pěstírnu gerber, sýrárnu. Část delegace byla na návštěvě v čistírně odpadních vod a 
Všichni pak byli na výletě u moře. Během cesty bylo možné - i přes velkou mlhu - shlédnout 
Větrné mlýny. Mládež pak zavítala do zábavního parku. V den odjezdu se konal český bufet, 
na němž jídla připravovaly i české kuchařky. Nechyběl na něm ani zpěv, proud melodií v 
Podání Kmochovky, tanec. Závěrečný pochod Kolíne, Kolíne, rozezpíval všechny přítomné. 

62. ročník Velké ceny města Kolína se uskutečnil na atletickém stadionu Mirka Tučka v 
Borkách. Závody byly rovněž prvním ročníkem , který proběhl na novém umělém povrchu 
Na atletickém stadionu bylo vytvořeno pět rekordů. 
Výsledky: 
Muži 

62. ročník Ceny Kolína v klasickém pětiboji - 1. místo Jan Poděbradský (3 789 bodů, Dukla 
Praha 

60. ročník Buzkovy míle: I. Zdeněk Forster (4:18,04 min. Jiskra Domažlice) 
46. ročník sprinterského trojboje - 1. Ivo Krsek (2 659 - 60m za 6,7 s., 100 m za 10 8 s 
20o m za 22,34 s, Dukla Praha) ' ' 

8. ročník Memoriálu Antonína Votruby ve skoku dalekém - 1. Milan Orlík (762 cm, 
Dukla Praha) 

7. ročník Ceny Kolína ve skoku vysokém- 1. Milan Čermák(212 cm, Kablo Kladno) 
4. ročník Memoriálu Jana Hovorky ve skoku o tyči- 1. Martin Kysela(525 cm, Dukla Praha) 
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Ženy 

Oštěp - 1. Jaroslava Klimešová (50,88 m, Šumperk, dorostenka) 
Skok o tyči- 1. Lucie Palasová(350 cm, Kablo Kladno) 
Skok daleký- 1. Dagmar Urbánková( 589 cm, Olymp Praha) 
Běh na 1 000 m- 1. Vladimíra Konopásková(2:55,3 min., ŠAK Chodov) 

Mezi 16,30 - 16,45 došlo k loupežnému přepadení zlatnictví Karát (nedaleko kruhového 
objezdu).Do prodejny vešel muž s tím, že chce koupit prsten, vstavený ve výloze. V 
okamžiku, kdy se majitelka otočila k muži zády a začala otevírat výlohu, vstoupil do prodejny 
druhý muž. Oba pak začali majitelku škrtit a varovali ji, aby nekřičela. Pak ji povalili na 
Podlahu, vzali jí klíče od prodejny. Obchod uzamkli, na dveře připevnili cedulku s nápisem 
,,přijdu hned". Posléze majitelku odtáhli do vedlejší místnosti, přelepili jí oči, ústa a svázali 
ruce. Z prodejny odcizili zlaté naušnice, řetízky, prsteny, přívěsky, finanční hotovost. 
Celková škoda byla předběžně vyčíslena na 515 tisíc korun. 

Redaktor novin Mladá Fronta Dnes, P. Hanousek, způsobil svým článkem rozruch kolem 
čističky. Píše v něm, že majitelé tří domů v Zámecké ulici, pod kterými má být ražena štola 
Pro kanalizaci, nechtějí z důvodu obav z možného poškození budov podepsat protokol 0 
souhlasu s odstřelem skály, bez čehož nemůžou stavaři pokračovat. Majitelé podle něj 
Požadují odklonění trasy přivaděče, nebo poskytnutí jednorázového odškodnění. Jeden z 
lllajitelů označil článek za lež. Majitelé mají strach, ale požadují odklon jen o několik metrů a 
Žádné finanční odškodnění nepožadují. Nelíbí se jim však jednání firmy Metrex s.r.o., která 
stavbu dozoruje, při podepisování protokolu. Kvůli tomu je ochotna vzbudit lidi i ve 23 hodin, 
nebo přijet až na chalupu. Autor článku byl pozván na radnici, aby si tu všichni vyjasnili celou 
Skutečnost. 

27.8. 

Na pozvání starosty města Kamenze se zúčastnili zástupci radnice, tajemník J. Pešek, Vl. 
Jelínek, zástupce kolínského Presu a Hana Scheibalová Lesních slavností (Forsfest). Během 4 
dnů si obyvatelé připomínají historii města. V prostoru zábavního parku se občané města 
Oddávají celodenní střelbě kuší na dřevěného orla. V prostoru velkého stanu se konal oběd, 
Všichni účastníci si na počest slavností zpívají hymnu složenou speciálně pro tento účel. v 
závěru odpoledne vyhodnotila porota krále a královnu střelby. Oni dva pak musí příští rok 
Zaplatit pro všechny zúčastněné snídani. Před odjezdem předala naše delegace dárky a novou 
PUblikaci , kterou koncem prázdnin vydal městský úřad. 

29.8. 

V hospodě Ládi France ve Štítarech vystoupila slovenská skupina, říkající si Krtinec. Její 
koncert měl dynamiku, ale díky absenci zvukaře nebylo moc rozumět zpívaným textům. 

4. ročník Prasečího memoriálu v běhu na 1000 m uspořádalo Sdružení přátel atletiky. Sešli 
se na něm i tři mistři republiky z letošního třineckého šampionátu. Vítězem se stal Lukáš 
Vydra (Dukla Praha) v novém rekordu mítinku 2:24,5 před Suchým (Sokol České Budějovice) 
a Jarešem(Dukla Praha). 
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J?en byl v Kolíně poznamenán dopravními nehodami.Na křižovatce ulic Masarykova a 
Zižkova narazilo zezadu jedno osobní auto do druhého tak, že škoda dosáhla 20 000 korun. 
Na kruhovém objezdu řidič autobusu zachytil o přední část osobního auta a o hodinu později 
na stejném místě řidič Felicie nedal přednost Formanu a došlo ke střetu. Před Delvitou se 
řidič pick-upu nevěnoval řízení při couvání a narazil do Peuegota. V podvečer v Pražské ulici 
Při couvání narazil řidič osobního auta do odbočujícího auta a zapůsobil škodu za 1 O 000 
korun. O kousek dál , na světelné křižovatce, došlo k podobné nehodě. Na křižovatce ulic 
Veitrubská a Příčná nedal řidič přednost osobnímu autu a navíc u něj bylo zjištěno 3,13 
Promile alkoholu v krvi. 

30.8. 

Kolínskou oblohu ozářila světla, která byla zvláštní pozvánkou Martina Braniše a Jaroslava 
Králíka na diskotéku. Oba se rozhodli navázat na své již fungující diskotéky v Kouřimi a 
Olešnici a pořádat je i v Domě dětí a mládeže Zámecká. Světla na obloze byla velkorysou 
reklamou, v samotném sále čekala na příchozí také světelná show, ochutnávka energetických 
nápojů z produkce firmy GO-GO drinks, tanečnice na jevišti a bohatá tombola, jejíž první 
~enou byla láhev Tequily.Za vstupné 35 korun (z toho za 15 korun bylo možné odebrat u baru 
Jeden nealko nápoj) našlo do Zámecké cestu 130 tanečníků. Hrálo se do 3. hodiny ranní. 

Metalisté měli sraz v hospodě U Vodvárků. Death metalový koncert X-Treme party I byl 
Věnovaný na konto povodní. Šest kapel tu hrálo od 18 do 23 hodin zdarma a čistý výtěžek 
akce byl 1090 korun. Hvězdou večera byla skupina Tortharry, která zde křtila své druhé 
CD. Proto v hospodě nechyběli ani zástupci největších českých hudebních časopisů Petr 
Král (Rock a Pop) a Bohouš Němec ( Big Bang!) 
Koncert byl poznamenán exhaltovanou divokostí podiové reprezentace i mezi diváky v sále. 

31.8. 

V nádražní hale ČD došlo k přestřelce poté, co se nepohodl jeden z cestujících se skupinou 
hnutí "punk".Její členové po onom cestujícím požadovali peníze, což on odmítl, vytáhl na 
útočící skupinku repliku staré zbraně, tzv. poplašňák a vystřelil. Záležitost vyřešila policie na 
místě blokovou pokutou. 

~ěkolik minut před půlnocí se v kolínské porodnici narodila zdravá trojčata - dvě holčičky a 
Jeden chlapec. Šťastnými rodiči Lucinky (1900 gramů , 42 cm), Pavlínky(2000 gramů,42 
cm) a Jiříka(2040 gramů , 43 cm) jsou Dagmar a Pavel Svobodovi z Poříčan. Trojčata přišla 
na svět císařským řezem a byla překvapením nejen pro rodiče, ale i pro porodníky, nebot' i 
oni do poslední chvíle očekávali na základě ultrazvukového vyšetření obvodního gynekologa 
dvojčata. 

Základní organizace Českého svazu chovatelů drobného zvířectva uspořádala ve svém 
Štítarském areálu okresní výstavu exotického ptactva a místní přehlídku drůbeže, králíků a 
holubů. Tři tisícovky návštěvníků si prohlédly 100 králíků, 80 kusů drůbeže a 40 holubů 
240 dalších opeřenců. Kolínští chovatelé Svoboda, Dřevo a V ách a získali čestné uznání. ' 
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Společně s koncem prázdnin přišel k studentům 1. soukromého gymnázia i konec jejich 
Prázdninových táborů. Byly celkem tři. Putovní "Za pánem prstenů", inspirovaný známou 
Tolkienovou trilogií, dále dva stanové - "Na Bobří řece a Léto v Babylonii". První z nich byl 
v duchu knich Jaroslava Foglara, druhý byl zaměřený na netradiční výuku německého a 
anglického jazyka. Po celé prázdniny všechny tábory sváděly "nelítostné boje" o vítězství v 
Celotáborové soutěži . 

Skončilo koupání v otevřeném bazénu na sídlišti a to k velkému zármutku mnoha, neboť 
teplé dny pokračovaly i v září. 

V srpnu se v Kolíně narodilo 23 dětí, zemřelo 26 lidí. 
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1.9. 

Novým vydavatelem Kolínských novm se stala akciová společnost PNPRESS Hradec 
Králové. Tato společnost patří do vydavatelské skupiny Vltava Labe Press, která v Čechách 
Yydává regionální noviny pod souhrnným názvem Deníky Bohemia. Podle slov Karla 
Tejkala, ředitele vydavatelství, je cílem, aby tyto noviny v průběhu času vycházely jako 
deník. 

Oznámené zásilky si mohou občané z Kolína II a III vyzvednout i na poště Kolín 1 na 
Náměstí Republiky. K dosud jedinému místu , kde toto bylo možné , na poště u nádraží, tak 
Přibylo další. 

Střední průmyslové škole začalo sloužit nové víceúčelové hřiště pro basketbal, tenis a malou 
~opanou. 
Skala také otevřela pomaturitní kurzy angličtiny a němčiny 

Základní umělecká škola Františka Kmocha zvýšila školné průměrně o 30 korun. 
Například v hudebním oboru bude nevýdělečně činné žáky stát nyní školné 220 Kč 
měsíčně. 

Dvaatřicetistránkovou publikaci o Kolínu vydalo vydavatelství ČTK - Pressfoto. Obsahuje 
Známé pohledy na radnici, chrám sv. Bartoloměje, starý židovský hřbitov, městské divadlo a 
další. V několika jazycích představuje Kolín od historie až po současnost, obsahuje i mapu 
l1J.ěsta. Svými fotografiemi do ní přispěli Martin Čáslava, Jan Pešek, Zdeněk Slováček, text 
Připravil Vladimír Jelínek. 

Nové prostory Státního okresního archivu se otevřely veřejnosti, která v nich bude moci 
bádat v archivních materiálech.Stalo se tak po rozsáhlé rekonstrukci a přístavbě. Archiv tak 
l1J.á všechny dokumenty pod jednou střechou, kam je přestěhoval i z detašovaných pracovišt'. 
Součástí úprav bylo i vybudování elektronické a požární signalizace a zabezpečovacího 
systému. 

Plánované přestrojování začalo u Městské policie. V tento den začali strážníci nosit modré 
košile na místo dřívějších bílých 

Prezenční schůze účastníků pivní ligy před nadcházející soutěží 97/98 se konala v restauraci 
Zimního stadionu. Oproti minulému ročníku došlo ve fotbalové soutěži kolínských restaurací 
k několíka významným změnám. Do soutěže se již nepřihlásila restaurace Tatra. Zájem 0 
ÚČinkování naopak projevila restaurace Na Sídlišti (Barbora) a vinárna U Uhlíře _ právě 
Posledně jmenovaná svou přihláškou překvapila -jde o první vinárnu v celé lize. 

V ul. Husově na místě uzavřené Hrabovy drogerie byl otevřen nový obchod s oděvy_ Jadran. 
Drogerie byla uzavřena z ekonomických důvodů. Mezi čtyřmi drogeriemi , které jsou okolo 
náměstí (U Blažků, U Bartoloměje, Hrabova, Husova) patřila k nejdražší a tudíž měla 
nejméně zákazníků. 
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Nyuí je tu nabízeno zboží výrazně levnější než v ostatních obchodech. Po celý měsíc od jeho 
otevření tu stály především ženy ve frontách. Prodává se zde oblečení, potřeby do kuchyně, 
kosmetické potřeby. 

Dnešním dnem je pro badatele otevřen nový prostor ke studiu v kolínském archívu. V 
rninulém roce byla dokončena přístavba Státního okresního archívu Kolín. Do nově vzniklých 
Prostor se postupně přestěhovaly všechny archiválie kolínského okresu, které doposud byly 
~loženy na různých místech. Během letošních prázdnin byla vybudována nová badatelna pro 6 
hdí. V archivu byla vybudována i elektronická požární signalizace a zabezpečovací systém, 
který zajistí větší bezpečnost uložených materiálů. 

2.9. 

Kolín navaštívil pražský aracibiskup Miloslav kardinál Vlk. Byl hostem na pravidelné 
schůzce kněží kolínského vikariátu. 

3.9. 

Krátce po poledni se spojily dvě štoly ražené p~o čistírnu odpadních vod. v 
dvaadvacetimetrové hloubce v místech poblíž kolínské ZUS se po druhém odstřelu objevil 
otvor, jímž bylo možné vstoupit ze směru od Domova důchodců do štoly od pivovaru. Při 
této příležitosti byla v tunelu umístěna soška sv. Barbory,patronky tunelářů. Ražba nyní 
Pokračuje na bývalé Palandě a u hotelu Savoy. V pivovaru práce ustaly. 

Po delší přestávce zahájila svoji činnost kolínská kapela Combo 2 vystoupením na 
Pravidelném tanečním večeru U Radnice. Tuto sezónu bude tato kapela hrát evergreeny 
každou středu od půl sedmé. 

4.9. 

Co bylo před pračkami - to prozradila výstava Regionálního muzea v Kolíně v Brandlově 
Ulici. Byl tu vystaven dřevěný mandl, dřevěná pračka, necky a valchy, prací zvony, ždímací 
Pádla. 

5.9. 

Byla zahájena nová sezóna taenečních kurzů v Kolíně a sice v Městském společenském 
domě, v Klubu Zámecká a v Družstevním domě. Tanci vyučují mistři Jaroš, Matiáš a Kupr. 

Při rekonstrukci Komerční banky na rohu Smetanovy a Kutnohorské ulice byla v 1 O hodin 
sejmuta pamětní deska, připomínající osvobození Rudou armádou. Přítomní byli 
Představitelé města. Deska byla uložena do depozitáře Regionálního muzea. 

Definitivně ukončil svoji činnost rockový klub Slejmr, který působil v zadním traktu Zimního 
stadionu, kde má vzniknout tělocvičné, posilovací a rehabilitační centrum. Originální klub 

' 
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který zde byl od roku 1955, zatím nalezl azyl v nedaleké restauraci U Vodvárků, kde hodlá 
Zhruba jedenkrát měsíčně pořádat větší koncertní produkce. 

~umun Stefan Sigmund projel Kolínem na své cestě okolo světa, při níž propaguje vstup 
Jeho země do NATO. Jeho speciální třínápravový bicykl vzbudil na Karlově náměstí velký 
Zéijem. 

6.9. 

Dětský divadelní sen se konal na Ostrově pod názvem "Pojdvte, pane, budeme si hrát."Celou 
~kci vymyslelo a pořáddalo divadelní sdružení Igdyž ve spolupráci s kolínskou Divadelní 
~kolou. V programu se objevila i dvě divadla přespolní - soubor Buchty a loutky z Prahy a 
ceskobudějovické Studio .Program byl pestrý. Rozpustilý průvod městem zvoucí na Ostrov 
Začal u Městského divadla a pokud se k němu někdo připojil v divadelním kostýmu, nemusel 
Platit vstupné. V průběhu celého odpoledne byly v provozu tzv. ateliery - kouzelnický, 
Ihódní, herecký, maskérský std. Pod vedením ateliérových mistrů si mohly děti dovolit snad 
Všechno. Celý program naladil veřejnost i na příjezd Hurvínka v neděli 7. září který pro 
Velký zájem odehrál v Městském divadle dvě představení. 

Strážník městské policie spatřil podezřelého muže prchajícího od skupiny svatebčanů. Vzápětí 
ho jeden ze svatebčanů povalil na zem a vzal mu kabelku. Zloděj byl ihned zadržen a předán 
Policii ČR. 

lli_lavy 100. výročí založení Sboru dobrovolných hasičů v Sendražicích 
Před 100 lety se konala ustavující schůze, na které byly zpracovány stanovy a provedena volba 
Předsednictva sboru dobrovolných hasičů v Sendražicích. Tyto stanovy byly poté schváleny 
c.k. místodržitelstvím v Praze a hasičský záchranný sbor byl přihlášen k Hasičské župě 
kolínské. Občané, kteří se stali zakládajícími členy, ale i ti, kteří se stali později, si vytkli za 
cíl obětyvě a nezištně pomáhat občanům chránit jejich životy, osobní i společný majetek. 
Celospolečenský charakter vlastního specifického poslání této organizace byl umocňován za 
2. světové války. Hned od začátku byl sbor začleněn do protiletecké požární služby, kde 
Vykonával protipožární hlídky v obcích i na polích a účastnil se záchranných prací při 
Požárech a po leteckých náletech na obec Sendražice a továrnu zvanou Petrolka. Členové 
sboru se významně podílejí na akcích ve prospěch rozvoje obce. Aktivně provádějí pravidelné 
Preventivní protipožární kontroly rodinných domků a provozoven. Účastní se požárních 
soutěží, provádějí údržbu a opravy techniky a zbrojnice. 

Program: 
10.00- slavnostní zahájení 
12.00- oběd 
13.45- přeprava osob ke hřbitovu 
14.00 -pietní akt na hřbitově 
14.30- průvod obcí a položení věnce u památníků padlých 
15.00- ukázka současné i historické požární techniky ve spolupráci s Hasičským záchranným 
sborem okresu Kolín 
20.00- posvícenská taneční zábava 

100 let od založení Sboru dobrovolných hasičů v Sendražicích, nyní městské části Kolína 
' si připomněli zdejší hasiči.Dopoledne bylo slavnostní zasedání členů Sboru, po obědě pietní 
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akt na hřbitově u hrobů bývalých členů Sboru. Po průvodu obcí, během něhož byl položen 
Věnec u památníku padlých (před místní základní školou), proběhla ve spolupráci s Hasičkým 
Záchranným sborem okresu Kolín ukázka současné i historické požární teclmiky. Celý den byl 
Zakončen posvícenskou taneční zábavou. 

Na Karlově náměstí se objevil velice zajímavý stroj. Okolo majitele se okamžitě shlukla řada 
ZVědavců a pokládala mu různé teclmické otázky . Autor stroje, Stefan Sigmond, na ně 
Zpočátku jen koukal, protože jim moc nerozuměl, pak lámanou angličtinou začal vyprávět 
SVůj příběh. Tento třicetiletý Rumun mad'arského původu, reprezentující Dinamo Bukurešt' 
Sport Club (klub policejní jednotky) je opravdový dobrodruh. Jeho snem je zápis do 
Guinessovy knihy rekordů. Pokouší se o cokoliv, jen aby se tam jeho jméno objevilo co 
nejdříve. Nejdříve skákal z výšky 41 m do jezera, během 4 minut snědl 29 uvařených vajec. 
V současné době projíždí Evropu na vlastnoručně vyrobeném stroji - kapotovaném terénním 
kole, měřící 4 m a vážící 130 kg. Během své cesty sbírá do svého diáře razítka policejních 
stanic všech měst kde se zastaví. Jeho kolo bude pokračovat k sídlu NATO, cílem by měly 
být USA. 

7.9. 

První poprázdninové představení kolínského divadla patřilo dětem. Do své 67. sezóny tu tak 
Vstoupilo Divadlo Spejbla a Hurvínka, které zde uvedlo hru "Hurvínek a zrcadlo" pro děti a 
rodiče a v následujících dnech totéž představení pro školy a školky z celého okresu. 
(Burvínek v této hře pěstuje své svaly před zrcadlem a dostane se prostřednictvím vlastního 
druhého já ze zrcadla až do pohádky, kde osvobozuje princeznu Máničku. Musí však kvůli 
tornu začít číst knihy. 

Klub přátel Kmochovy hudby zahájil na Zámecké podzinmí sezonu. Další koncerty se budou 
konat pravidelně každých 14 dní vždy na odpolední hodiny. 

9.9. 

Technické služby se staly společností s ručením omezeným, kde jediným majetkovým 
Podílníkem je MěÚ. Původně se tak mělo stát již k 1.1.1997, ale vzhledem k 
nepředpokládaným problémům se tak stalo až dnes. 

Okolo páté hodiny raní došlo k výtržnosti v zábavním podniku Palma v Kolíně. Muž z Teplic 
si tu zkoušel na dřevěném obložení různé prvky karate. Po příjezdu hlídky městské policie byl 
již v klidu a s obsluhou Palmy se dohodl na uhrazení škody. 

Dum dětí a mládeže v Kolíně rozšířil svou nabídku zájmové činnosti díky novým učebnám u 
"Modrého bodu", kde začala v záři výuka angličtiny a němčiny, dále kroužek přirodovědný _ 
zaměřený na botaniku a obnovený turistický kroužek. Nebudou tu chybět ani kluby Tereza s 
ekologickou náplní a Šikula, který bude vzhledem ke svému obsahu vyhledáván asi dívkami _ 
bude se tu vyučovat háčkování. 

V saloncích č. 1, 2, 3 Městského společenského domu v Kolíně se konalo XVII. zasedání 
Městského zastupitelstva v Kolíně od 15 hodin. 

114 



-llinesení č. 160 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36 odst. 1 písm. b) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. II. úpravu rozpočtu města Kolína v r. 1997. 

-llinesení č. 161 -Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36a odst. 1 písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. výkup pozemku - ostatní plocha - č. kat. 2623/1 v k. ú. Kolín v Kolíně ll 
Ul. Benešova a ul. Míru, o výměře 3 544m2 za kupní cenu 100 Kč/ m2 , tj. za celkovou kupní 
cenu 354 400 Kč z vlastnictví Tesly Kolín a.s. v likvidaci do vlastnictví města Kolína 

- lli_nesení č. 162- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36a odst. 1 písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. výkup části stavebních pozemků v k. ú. Kolín v Kolíně ll, Klenovecná 
Ul., č. kat. 5254 díl "b" o výměře 54 m2 

, č. kat. 5255 díl "d" o výměře 27 m2 a č. kat. 5256 
díl "ť' o výměře 3 m2 

, tj. o celkové výměře 84 m2 za kupní cenu podle znaleckého posudku 
250 Kč/ m2 

, tj . za celkovou kupní cenu 21 000 Kč z vlastnictví Státního statku Kolín v 
likvidaci do vlastnictví města Kolína. 

- !I_snesení č. 163- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36a odst. 1 písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. prodej části pozemkové parcely č. kat. 2814/25 v k. ú . Kolín, v Kolíně V, 
Ul. Krátká, nově označená geom. plánem č. 2175- 138/97 ze dne 17.6.1997 jako poz. parcela 
č. kat. 2814/42 o výměře 20m2

, za cenu 250 Kč/ m2
, tj. za celkovou kupní cenu 5 000 Kč z 

Vlastnictví města Kolína do vlastnictví Radmily Popkové a Roberta Kamenického - bytem 
Kolín V, Tovární 37. 

- !I_snesení č. 164- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle § 36a odst. 1 písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. prodej stavební parcely - podle katastru nemovitostí č. kat. 1276 0 
Výměře 518 m2 v k. ú. kolín, v Kolíně IV, Havlíčkově ul. z vlastnictví města Kolína do 
Vlastnictví společnosti Váhy spol. s r.o. se sídlem v Kolíně IV, Havlíčkova 260 za kupní cenu 
500 Kč/ m2

, tj. za celkovou kupní cenu 259 000 Kč. 

-Usnesení č. 165- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36a odst. 1 písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. prodej pozemkové parcely č. kat. 2566/4 o výměře 4 700 m2 a stavební 
Parcely č. akt. 3925/1 o výměře 204 m2 

, které byly odděleny geometr. plánem č. zak. 2206-
123/97 ze dne 29.8.1997, tedy prodej pozemků o celkové výměře 4 904m2 v Kolíně ll, 
Masarykově a Seifertově ul. z vlastnictví města Kolína do vlastnictví společnosti Billa reality 
spol. s r.o. se sídlem v Brně, Stránského 30, na výstavbu supermarketu a parkoviště za kupní 
cenu 1 600 Kč/ m2 

, tj. za celkovou kupní cenu 7 846 400 Kč. 
Podmínkou pro uzavření kupní smlouvy bude závazek společnosti Billa reality, že kromě 
dojednané kupní ceny ještě bude v rozsahu 1 000 000 Kč realizovat výstavbu sportoviště pro 
1. a 7. základní školu na pozemcích ve vlastnictví města Kolína a současně s výstavbou 
supermarketu a parkoviště. 

-)Jsnesení č. 166- Městské zastupitelstvo v Kolíně schválilo podle§ 36a odst. 1 písm. a) zák. 
CNR č. 367/90 Sb. vyjmutí domů čp. 269/IV Opletky, čp. 302/ll Pražská ul, čp . 600/ll 
Zborovská ul. ze seznamu domů určených k prodeji z majetku města Kolína podle zák. č. 
72194 Sb. 

Zasedání skončilo v 18.20 hodin. 

115 



10.9. 

Dzavřeny byly schody z Masarykova mostu do ulice Rybářské, protože budou opravovány. 
Oprava potrvá asi půl roku a vyžádá si jen v letošním roce náklady 700 tisíc korun. 
Obyvatelům, zejména zálabské části města, kteří si právě Rybářskou ulicí zkracovali cestu 
na železniční zastávku, nezbyde nic jiného ,než chodit přes centrum města. Schody z mostu 
?Yly zahrazeny a na druhou stranu u vstupu do Rybářské ulice bylo umístěno oznámení 0 
Jejich uzavření. Jedná se sice o nepříjemné omezení občanů, ale po skončení oprav bude 
chůze po schodech bezpečnější. Po této opravě by měla následovat i úprava schodů směrem 
ke zdymadlu na druhé straně mostu. 

Vedení kina Jas dosud neobdrželo zpět návrh smlouvy na rok 1998 o výši nájmu mezi 
tněstem a majitelem domu, v němž se kino nalézá. Radnice tvrdí, že provoz kina ohrožen 
není, ale netají se s tím, že i nadále usiluje o přemístění kina na novou polikliniku, pokud to 
finanční prostředky dovolí. Ředitel kina Vladimír Poklop je ale znepokojen. Už nyní totiž 
distribuční společnosti nabízejí filmy na příští rok a on nemá zatím jasno o osudu kina. 

Promítáním australského snímku Záře byla zahájena 31. sezóna Filmového klubu v 
kolíně.Do čtyřicetidílného progamu jsou zařazeny filmy staré, ale i takové, které by se mezi 
diváky při běžném promítání jen těžko chytily, tj . divácky velmi náročné . Mnohé z filmů, 
Zařazených do programu, se v Kolíně dosud nepromítaly. Jde například o čínský film 
Sbohem, má konkubíno nebo Nedělňátka. Právě osud tohoto filmu v Kolíně je velice smutný. 
Byl již jednou zařazen do běžného programu, ale nepřišel žádný divák, takže se nepromítal. 
Celoroční klubová legitimace stojí v této sezóně 40 korun. 

Areál Střední zdravotnické školy , která prošla celkovou rekonstrukcí, hyzdí již dva měsíce 
kamenná sut' ze zborcené zdi. Tato zed' se stala obětí vydatných červencových dešt'ů, 
nevydržela a zhroutila se.Pravděpodobě bude nutná oprava. Radnice si objednala znalecký 
Posudek statika, který by měl mimo jiné odhadnout i náklady potřebné na rekonstrukci zdi, 
která byla součástí hradebního systému Kolína a jejíž historie sahá pravděpodobně až do 13. 
století. Následné oravy proto budou muset být konzultovány s památkáři. 

Dotyky podzimní tachovské krajiny je název výstavy z děl tamních výtvarnic -keramičky 
Aleny Burešové a malířky Iriny Slámové v ZUŠ. Výstava bude otevřena do 15. října. 
11.9. 

Starým papírem byla doslova ucpaná ulice Prokopa Velikého v Kolíně 3, když rodiče dovezli 
starý papír, který shromáždily jejich děti . Druhotná surovina ale brzy zmizela do sběrny a za 
Utržené peníze bude pořízeno vybavení do školní družiny. 

k řetězové srážce tří škodovek došlo okolo šestnácté hodiny v ulici Politických vězňů. Kolizi 
odnesly karosérie všech zúčastněných vozidel. 

Velký zájem je o výstavu výtvarných prací japonských dětí v nové budově ZUŠ. Jak se do 
Kolína tato výstava dostala? Přiv nedávné návštěvě japonských pedagogů v Kolíně bylo 
navázáno přátelství. Kolínská ZUS pak poslala do Japonska kresby jejích žáků . Na oplátku 
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Přišla z Japonska odpověd' v podobě kolekce výtvarných děl dětí z různých měst a typů 
tamních škol. Výstava v Kolíně potrvá do konce září. 

Kolínští sportovní střelci se zúčastnili mistrovství České republiky ve střelbě z kulových 
Zbraní, které se konalo v areálu brněnského autodromu Kývalka. Postup si zajistili dorostenci 
Lukáš Klauda, Ondřej Nehasil a juniorka Kamila Štěpánová, která v disciplíně sportovní 
malorážka 60 ran obsadila nástřelem 586 bodů druhé místo. Zároveň s mistrovstvím České 
:epubliky bylo vyhlášeno pořadí letošního Českého poháru. V této soutěži obsadili Klauda i 
Stěpánová v disciplíně 60 ran vleže bronzové místo. 

12.9. 

~ersonál Delvity přistihl při krádeži cigaret za 600 Kč dva mladistvé zloděje. Městská policie 
Jtm udělila blokovou pokutu. 

Stap bar se stal místem jako vystřiženým z krimi filmu.Nejprve neznámý pachatel rozbil 
kamenem skleněnou výplň vstupních dveří a vzniklým otvorem o rozměrech 30 krát 60 cm 
Vnikl dovnitř. Zde odcizil cigarety, zapalovače, kalkulačku, radio, radiomagnetofon a drobné 
bankovky. Celkem si majitel mohl ze svého majetku odepsat 20 000 korun. 

Podruhé toto místo přilákalo záletníka. Před třiadvacátou hodinou se seznámil se dvěma 
dívkami a společně zamířili do Stap baru. Cestou si ale sedli na lavičku a začali se bavit. 
Muž, lačný hrátek si ale moc neužil. Najednou se objevil mladík, jemuž dívky svého 
nápadníka ochotně přenechaly. Zatímco ležel na zemi, přitisknut nově příchozím, dívky ho 
hbitě prohledaly a odcizily mu z kapsy čtyři tisícovky. 

Již dlouho trvají problémy se světelnou křižovatkou u bývalé vojenské správy v Žižkově 
Ulici. Signalizační zařízení už dosluhuje a byla by potřebná výměna, na níž ale nejsou finance 
-podle přepokladů by si tato záležitost vyžádala 1,5 miliónu korun. Starostka města Zdenka 
Majerová proto jedná s OkÚ Kolín a Správou a údržbou silnic, aby se k této akci finančně 
Připojily. 

Labe a zdymadlo v Kolíně prožívají mohutné změny. Labské dno pod železničním mostem 
nyní hloubí říční bagr. Důvodem je záměr, aby při tomto břehu mohly proplouvat oceánské 
lodě z Loděnice ve Chvaleticích. Dosud mohly podplouvat železniční most jen u pravého 
břehu. Zdymadlo se v rámci rekonstrukce bourá . Kamenné hrazení nahradí panelové 
obklady. Lodní doprava na Labi je po dobu oprav přerušena. 

Střecha zvonice kostela sv. Víta na Zálabí ožila. Horolezeckým způsobem ji dvojice Miloš 
Berzok z Křečhoře a Antonín Franc z Kolína natírají. Barvu střecha nezmění, nový nátěr Je 
opět hnědočervený. Město přispělo na opravu částkou 25 tisíc korun. 

13.9. 

Společnost Thermo King nakoupila povodňové dluhopisy za jeden mil. korun 

Z farmy Sun Marco v Markovicích u Čáslavi vyrazil dostavník Wells Fargo, který s 
cestujícími unitř i na střeše, mířil přes Kutnou Horu do Kolína, kde přenocoval. V každém 
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tněstě byly připraveny přepřahací stanice a doprovodné kulturní akce (koncert skupin 
Taxmeni, Nenicmoc), countrybály. Díky špatnému počasí i malé propagaci akce, o této atrakci 
nikdo nevěděl. z Kolína pak dostavník pokračoval přes Velký Osek a Poděbrady do 
N"Ymburka. Zájemci, kteří zaplatili 280 Kč se mohli svézt z jedné přepřahací stanice do druhé. 

Brány českých památek se otevřely o tomto víkendu návštěvníkům v rámci Dnů evropského 
dědictví. Vstup byl zdarma. Byly otevřeny i ty památky, které nejsou běžně přístupné 
Veřejnosti. U nás se o koordinaci těchto dnů stará sekretariát v Táboře ve spolupráci se 
Sdružením historických sídel Čech, Moravy a Slezska. Kolín se připojil spíše symbolicky . 
Bylo otevřeno muzeum a volný vstup na požádání do synagogy a na židovský hřbitov. 

V areálu plaveckého bazénu se konal závod městských policií Marin Cup - velká cena Kolína 
(český pohár horských kol - finále). Program začal v 9,30 závodem městských policií. Od 11 
hodin soutěžili žáci a žákyně. Pohár pokračoval i následující den, kdy soutěžili junioři a ženy. 
V poledne začal Dětský Čoko - závod pro děti do 1 O let na jakémkoliv kole. 
V rámci doprovodného programu bylo možné vyzkoušet bungee jumping a running, 
Vyhlídkové lety vrtulníkem, navštívit jízdárnu, zhlédnout seskoky parašutistů, ukázku 
bojových umění. Samozřejmě nechybělo bohaté občerstvení, stánkový prodej. Zakončením 
celé akce byla večerní párty na dně bazénu letní plovárny v doprovodu hudební skupiny 
Chinaski. 

14.9. 

Asi nečestně si chtěl k bytu pomoci jistý občan z Prahy. Alespoň tak usuzuje radnice, jíž 
došla poštou žádost od muže , aby mu město přidělilo byt a on že ten svůj v Praze přenechá 
oběti červencových povodní na Moravě. Městské radě se celá záležitost nezamlouvala a 
neshledala jako vhodné, aby zprostředkovávala někomu z Prahy bydlení v Kolíně. 
Konstatovala však, že pokud by někdo z postižených lidí chtěl bydlet v Kolíně, bude se jeho 
Žádostí zabývat. Takto ale může jít o nepoctivce, který chtěl využít situace a podvodem 
Získat obecní byt. 

V Kolíně působila svého času řada malířů - Václav Radimský, Rudolf Kremlička, Ludvík 
Kuba, Ludvík Vacátko. Soudní znalec Josef Čepelák z Velimi v oboru starožitností již několik 
let sleduje pohyb zboží na aukcích, pořádaných asociací starožitníků v Pražském Atriu. Na 
~ádost místních novin Kolínský Pres prostudoval aukční katalogy z let 1993-1996 a zjistil, 
ze začínající sběratel by si mohl z nákupů na těchto aukcích založit slušnou sbírku, ovšem 
Pokud by měl odpovídající finanční kapitál. Na trhu se totiž objevily v tomto období přes tři 
desítky obrazů, kreseb a fotografií od dvou desítek umělců, které Kolín považuje za své. 
Nejčastěji to byli malíři Radimský, Kuba, Vacátko a fotograf Sudek. Jaké byly ceny? 
Například Sedící akt Rudolfa Kremličky byl vydražen za 150 000 Kč, Říční rameno 
Václava Radimského za 100 000 Kč, Plavení koní Ludvíka Vacátka za 41 000 Kč 
Balkánské tržiště Ludvíka Kuby za 39 000 Kč, snímky Josefa Sudka za 11, 15 i 55 0000 
Kč. 

15.9. 

V Domě dětí a mládeže zahájily činnost nové zájmové kroužky. Mohlo se tak stát díky nově 
otevřeným učebnám na Modrém Brodě. Jedná se o kroužky angličtiny pro děti a mládež od 
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Předškolního věku až po středoškoláky, němčiny, dále kroužek přírodovědný a turistický. 
~innost zahájily i kluby - Tereza s náplní ekologickou a Šikula, určený pro dívky. Zajímavostí 
Je kroužek 15.pěšího pluku, tematicky mapující americkou válku Severu proti Jihu. 

Po letní přestávce zahájila provoz sauna na Plaveckém stadiónu. Cena za jedno hodinové 
saunování bude v této sezóně 40 korun. 

V rámci svého poslaneckého dne navštívil Kolín poslanec parlamentu ČR za ČSSD, člen 
Výboru pro vědu, vzdělávání, kulturu, mládež a tělovýchovu, Jaroslav Maňásek. Po krátké 
Poradě na kolínském sekretariátě strany nejdříve navštívil Domov důchodců. Poté si 
Pohovořil s ředitelem Školského úřadu ing. Kejklíčkem o problematice školství, optimalizaci 
škol a zvyšování úvazků učitelů. Dále se setkal se starosty některých obcí a řediteli 
některých podniků. Odpoledne pak byla beseda s občany v sekretariátu ČSSD ve Sluneční 
Ulici v Kolíně. 

Představenstvo Okresní hospodářské komory Kolín se poprvé sešlo na Kutnhorsku - v 
salonku vinárny Na Kovárně, aby tu na svém řádném zasedání rozšířilo seznam rozhodců 0 
advokáty K. Víznera a J. Matějíčka, doplnilo legislativní radu právníkem M. Saiverem a 
bankovní radu ředitelem Finančního úřadu v Kolíně J. Jahodou. 

17.9. 

V pořadí již třetí butik otevřela Iveta Křížová v Kolíně. První byl otevřen na Zálabí asi před 
rokem (San boutique), druhý otevřela letos na jaře vedle zálabské Elektry místo 
neprosperujícího butiku Mango pod názvem San Crazy, a dnes to byl třetí se jménem San 
Paradiso v Zámecké ulici. Ke koupi tu jsou luxusní oděvy pro náročné, ale i dámská a pánská 
konfekce včetně módních doplňků. Pro zákazníky majitelka připravila drobné pohoštění, 
Poradenskou činnost v oblasti oblékání, účesu a vizáže. Kromě módního oblečení tu je pro 
tnuže připraven výběr značkových alkoholických nápojů. 

Od 18 hodin nabízel restaurant Pierot bezplatnou ochutnávku vín a sektů. Milovníkům byly 
nabízeny produkty německých a jiných klasických vinařských oblastní Evropy. Kolíňáci se 
nestyděli a s chutí víno zdarma ochutnávali. 

V pravé poledne se rozezněly poplašné sirény na 140 sekund. Proběhla tak zkouška tohoto 
Zařízení ve městě, která měla občany upozornit, že signál tohoto druhu znamená varování před 
nebezpečím. 

18.9. 

Richard Homola (1.10. 1947) přichází na trenérské místo v AFK za odvolaného Aleše 
Kličku, který bude působit v roli jeho asistenta. Podle jeho vlastních slov je jeho cílem 
pozvednutí výkonnosti oddílu a zlepšení jeho umístění. 

Na soupiskách extraligových celků v nové hokejové sezóně se objevili i dva odchovanci 
kolínského hokeje - Tomáš Pácal a Stanislav Procházka. 
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Od dnešního dne má Kolín dvě čínské restaurace - na Zálabí na Jiráskově náměstí a nově 
otevřený v Kovářské ulici. Místo luxusní F 106 je tu nyní "Yang ke ming 'Hua Long' ." 
Otevřeno bude mít od ll - 15,30 a 17 - 23 hodin. Ten vznikl rychlou rekonstrukcí původního 
Podniku. Změnila se samozřejmě výzdoba s čínskou tematikou. Názvy pokrmů jsou 
Evropanům téměř neznámé (čínské pivo, smažené ovoce, smažená zmrzlina ... ) Ve srovnání s 
čínskou restaurací Kanton na Jiráskově náměstí se ceny neliší. V centru je však nabídka jídel 
Větší- i s čínským personálem. 

Na Hanou zavítali kolínští kreslíři vtipů - dvojice Jiří Novák a Jaroslav Skoupý, říkající si už 
spoustu let NOS. Olomoucká firma Campanola jim vydala stolní kalendář na příští rok. Při 
této příležitosti měli vernisáž v Galérii Bohéma p. Reifové. Oba kreslíři podepisovali své 
kalendáře. 

V kině Jas se konala výchovná akce zaměřená na drogovou problematiku. Hodinu a půl 
Provázeli přítomné MUDr. Ivan Douda a PhDr. Jiří Presl. 

19.9. 

US let Střední průmyslové školy v Kolíně 

Program oslav: 

19.9 
10-13 hodin setkání zaměstnanců školy 
13-17 hodin den otevřených dveří - prohlídka školy a panelové expozice k historii školy 

20.9. 
9-13 hodin Den otevřených dveří, prohlídka školy a expozice 
11-13 hodin - setkání oficiálních hostů a sponzorů 
14-16 - slavnostní shromáždění v divadle s koncertem Kolínské filhannonie a Městské 

17-01 
do 19 
19.00 
19.30 
20.30 

hudby Františka Kmocha 
-Společenský večer v Městském společenském domě v Kolíně 
- reprodukovaná hudba 
- oficiální zahájení 
-recitál Jakuba Smolíka 
-předtančení, volná zábava - hraje Echo 91 

Po oba dny, které byly současně dny otevřených dveří - se konalo setkání bývalých žáků a 
zaměstnanců . Ti se hledali na vystavených tablech, prolistovávali školní časopisy, se 
smutkem zhlédli smuteční parte těch, kteří s nima kdysi chodili pod jednu střechu. Někteří se 
zapsali do pamětní kroniky. Byli udiveni velkými změnami učeben, učebních pomůcek. 
Kromě představitelů města a okresu si školu prohlédli i hosté z ministerstva - vedoucí odboru 
středního školství Mgr. Kohoutová, za odbor legislativy ing. Bezchleba, ředitel výzkumného 
ústavu odborného školství ing. Janiš a zástupkyně odborného školství strojírenství ing. 
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Hušková. Odpoledne v sobotu se všichni sešli na slavnostním shromáždění v Městském 
divadle v Kolíně. V dvouhodinovém kulturním programu vystoupil senátor doc. RNDr. 
Vladislav Malát, který se ve svém projevu zamyslel nad úlohou školy v životě člověka. 
Poprvé také zazněla nová znělka Střední průmyslové školy Kolín, jejímž autorem je bývalý 
ředitel školy ing. Lubomír Ruka, člen Městské hudby Františka Kmocha a Kolínské 
filharmonie. Program pokračoval koncertem Kolínské filharmonie, vystoupením studentů. 
Mladší absolv 
enti se sešli v 17 hodin v městském společenském domě, kde si vyslechli recitál Jakuba 
Smolíka Poté si všichni mohli zatancovat při hudbě orchestru Echo '91. 
V současné době tato škola vyučuje dva čtyřleté studijní obory - strojírenství a strojírenská 
technická administrativa a studuje zde 250 žáků. Pro příští rok připravuje otevření dvou 
Umělecko-průmyslovýh oborů, příbuzných strojírenství. 

20.9. 

Výstavy psů patří v Kolíně k běžnému společenskému životu a do roka se jich uskuteční 
několik. Letos se konaly tři. Ta poslední se od předchozích lišila. Šlo o první výstavu voříšků 
v našem okrese. Akci pořádal Kolínský spolek ochrany zvířat na Kmochově ostrově. Spolek 
Pomáhá zprostředkovat péči o opuštěné psy, angažuje se v problematice týrání zvířat, v Kolíně 
iniciuje výstavbu psího útulku.V jejich plánu je podpořilo několik kolínských i celostátních 
jednotlivců a organizací. Vše začalo v 9 hodin prezencí psů. Všiclmi museli mít povinně 
očkovací průkaz. Každý pes byl označen číslem. Celkem jich bylo 55 a měli soutěžit ve 3 
disciplínách: nejkrásnější pes, nejkrásnější dvojice dítě a pes, nejdovednější pes. Převažovali 
Psi menšího vzrůstu. Nejstarším psem byla 14letá fena z Prahy. Řada psů podle čistoty a 
vztahu majitelky vůbec ani za vořechy ani nemusela být považována. Na ostrově nechybělo 
občerstvení, prodej odborné literatury. Byly tu vystaveny práce dětských výtvarných umělců a 
vystoupil pěvecký sbor Boni Bambini. Na informačním panelu byly zprávy o nadaci mDr. 
Matinové a jejím nejmodernějším útulku v Čechách. Na videu běžel záznam o značkování psů 
mikročipem. Implantace mikročipu byla jednou z výher a jeden pes jím byl ilmed označen. V 
10 hodin se organizace chopil předseda spolku Tomáš Forst. Psi byli rozděleni do 4 kategorií 
Podle vzrůstu a délky srsti. Ve vodícím kruhu chodili psi na vodítku kolem stolku porotců. 
Vytipované favority pak zkoumali porotci zblízka. Nechyběli ani fotografové a štáb české 
televize. V publiku převažovaly děti, byl tu i nejznámější cvičitel psů pan Škapa, zvěrolékaři. 
Vrcholem dopoledne se stala soutěž obratnosti. Její účastníci za velkého smíchu a potlesku 
Panáčkovali, dávali pac, tančili, skákali do náruče, štěkali na povel. Městská policie přinesla 
tři poslední nalezence. Spolek pro úspěch chce výstavu organizovat každý rok. Chce však 
zajistit lepší propagaci, veřejně vyhlásit nejlepší skutek roku v ochraně zvířat. Předseda 
kolínského spolku ochrany zvířat MVDr. Forst si odnesl pokladničku s částkou 6 967 Kč. 
Peníze budou použity ve prospěch ochrany zvířat - spolu s dalšími penězi spolku na 
vybudování druhého kotce v areálu městské policie. 

V Kremličkově síni v Regionálním muzeu v Kolíně začala výstava s názvem "Naši předkové 
očima antropologie". Výstavu připravila antropoložka Mgr. Hana Brzobohatá z kosterních 
regionálních nálezů našich předků. Cílem výstavy je přiblížit návštěvníkům nálezy poslední 
doby a upozornit na existenci vědní disciplíny. Je možné tu shlédnout ukázky kostních nálezů 
- trepanovaná lebka, špatně zhojená zlomenina, rozdíl mezi ženskou a mužskou lebkou. 
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Vedle exponátů obsahuje výstava nákresy a fotografií z výzkumu na hradišti Skalka u Velimi. 
Výstava trvá do 31.1 O. 

V 9.22 hodin byl ohlášen požár svářecí autogenní soupravy v Sendražicích .. Protože došlo k 
Porušení odborné způsobilosti, došlo k přestupku na úseku požární ochrany, který byl řešen 
Pokutou. 

20.9. 

Klub Českých turistů - Sokol Kolín uspořádal cyklistickou akci, nazvanou "Sokolské 
PUtování".Připraveny byly dvě trasy - 45 a 80 km. 

Týden zdarma si v hotelu Theresia užívala rodina s dvěmi dětmi. Poté, co je presonál 
Upozornil na vysokou útratu s tím, že by měli uhradit zálohu 1 O 000 Kč, zaplacení slíbili. 
N akonec však utekli a zanechali tu dluh 20 000 Kč 

Brány otevřel pro širokou veřejnost autosalon Mazda KvK na Zlatém Slunci u Kolína. Tyto 
dny otevřených dveří se pořádají v celé Evropě u příležitosti představení nového modelu 
Mazda 626, aby si zákazníci mohli obhlédnout nový vůz. N ávštěvníci během dvou dnů měli 
lhožnost svézt se a vyzkoušet si ho. Závaznou objednávku na jakýkoliv vůz značky Mazda 
Podepsalo 12 zákazníků a získalo tak slevu 25 000 Kč z ceny vozu. Oba dny zpestřovala 
svým pobytem herečka Mahulena Bočanová, která je výhradním mediálním agentem firmy 
l<vK Mazda. Běhěm víkendu rozdávala autogramy, fotila se a dotvářela atmosféru. 

22.9. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 65. schůze Městské rady v Kolíně od 
16 hodin za účasti 10 členů (Majerová, Čábela, Krumich, Řezáček, Jetmar, Pánek, Najman, 
Paseka, Rakušan, Vízner.) 

- !lsnesení č. 350 - Městská rada v Kolíně v souladu s pravidly pro porájem majetku města 
schválila pronájem půdních nebytových prostor domu: čp. 697 /II ul. Bachmačská Milanu 
Kratochvílovi za účelem vybudování půdního bytu dle vyhlášky 1/95. 

(Komise pro bytové a nebytové prostory na svém zasedání projednala předloženou žádost M. 
Kratochvíla bytem Kutnohorská 31 na pronájem půdních nebytových prostor domu čp. 697 /II 
za účelem vybudování půdního bytu. Tyto prostory byly původně přiděleny p. Kvapilovi, 
který se písemným vyjádřením prostor vzdal. Dům čp . 697/llje určen k odprodeji podle zák. 
72194 Sb., ale do současné doby nejsou vyjasněny majetkové poměry domu. V Případě 
vyjasnění majetkových poměrů v průběhu výstavby byt. jednotky lze odprodej bytu řešit 
smlouvou o výstavbě . Komise po projednání doporučila městské radě schválit tyto půdní 
Prostory p. Kratochvílovi za účelem vybudování bytové jednotky. 

-ll snesení č. 351 - Městská rada v Kolíně schválila podle Pravidel o pronájmu majektu města 
Pronájem nebyt. prostor v přízemí pavilonu mimoškolní výchovy Bezručova 980 0 výměře 
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57,4 m
2 

za cenu 1000 Kč/ m2 I rok, tj. 57 400 Kč firmě Quatro -J. Břichnáč, Havelcova 240, 
Kolín III s platností od 1.10.11997. 

(V rámci poklesu populace a následné optimalizace sítě školních zařízení v Kolíně se uvolnil 
Pavilon mimoškolní činnosti u 1. ZŠ v Bezručově ul. 980. V rámci zpracované koncepce 
Optimalizace sítě základních škol byl objekt v předstihu nabídnut v březnu t.r. k pronájmu od 
letošního léta. Nabídka se však nesetkala s velkým zájmem s ohledem na specifiku stavebního 
řešení prostor školních objektů a zvýšenými náklady při případné přestavbě na prostory 
kancelářské. Po vyklizení objektu školou ke dni 30.6.1997 zůstávají v bývalé školní družině 2 
ordinace pediatrů v přízemí a nadále neobsazeny 2 velké místnosti a soc. zařízení v přízemí a 
4 velké a 1 menší místnost včetně sociálního zařízení v patře. Firma Quatro požádala 0 
Pronájem prostor bývalých šaten s tím, že stavební úpravy nutné k zvelebení takto účelově 
řešeného prostoru by byly zohledněny v nájmu.) 

23.9. 
Do Kouřimské ulice se po úpravě domu vrátilo opět květinářství. Má mnohem menší plochu 
než dříve a majitelem je ing. Pavel Holub. Stejným vchodem se dá vstoupit i do sousední 
Prodejny módních doplňků (korále, bižuterie). 

llilavy Slet vzájemné spolupráce Kolín- De Ronde Venen 

De Ronde Venen leží asi 18 km od Amsterodamu. Ve skutečnosti toto město neexistuje, 
neboť . je to sdružení 6 obcí - Mijdrecht, Vinkeveen, Wilnis, Amstelhoek, De Hoef, 
Waverveen. Důvodem jejich spojení bylo podstatné zvýšení příjmů do městské pokladny. 
Celkem má společenství asi 30 000 obyvatel. 

V obci De Ronde Venen 
-se koná ročně 12 schůzek obecního zastupitelstva 
- má zastupitelstvo 23 členů 
-je 9 politických stran 
- se narodí ročně 500 lidí 
- Zemře ročně 300 občanů 
- se přestěhuje ročně 1 150 lidí 
-se vydává ročně 3 500 cestovních pasů 
- se vydá ročně 3 800 občanských průkazů 
- je 723 500m2 dlažby a 920 000 m2 silnic 
-je 5 základních škol a 2 střední školy 
-navštěvuje základní školu 3 636 dětí 
-navštěvuje střední školu 1 238 studentů 
-jsou k dispozici 2 tělocvičny 
-je 17 fotbalových hřišť 
-jsou 3 hokejová hřiště 
-je 5 divadelních souborů 
- museli za poslední rok hasiči zakročit celkem 220 krát 
- pracuje u hasičů 84 dobrovolníků 
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V podvečerních hodinách dorazila do Kolína 125členná výprava holandských návštěníků při 
Příležistosti oslav 5. výročí podepsání partnerské smlouvy mezi oběma městy. Část jich 
~řijela autobusem, zbytek přilétl letadlem. Pro ně na letiště v Ruzyni přijel řidič městského 
Uřadu. Část z nich bydlela v rodinách, ostatní v hotelu Theresia a penzionu Pod Věží. Mezi 
hosty nechyběly nejvyšší představitelé města v čele se starostou D. M. Boogardem, jeho 
zástupci W.P.Koevermansem a B. J. van Strienem, šéf podnikatelského "Lvího klubu "A.F. 
R.osendaal, který každoročně poskytuje kolínským důchodcům vánoční dárky. 

Zpěvačka Petra Janů a zhruba 200 návštěvníků přivítali v autosalonu Seat auto design Kolín 
nový vůz značky Seat - Seat Arosa. Petra Janů po slavnostním zahájení zazpívala, připila 
novému vozu šampaňským a slavnostně ho odhalila. Následující chvíle patřily prohlídce 
nového vozu a autogramiádě zpěvačky. 

23.9. 

Druhá část letošního koncertního cyklu Klubu přátel hudby byla zahájena v MSD koncertem 
Pražského dechového kvinteta. Na tuto druhou část připravil Kruh přátel hudby kromě 
Předem stanoveného programu i dva mimořádné koncerty - společné vystoupení Kolínského 
Pěveckého sboru a Pěveckého sboru 3. ZŠ a dále Českou mši vánoční J.J. Ryby v chrámu 
sv. Bartoloměje v podání Kolínské filharmonie. 

24.9. 

B:olandští hosté byli dnes oficiálně přijati v ll hodin v prostorách obřadní síně kolínské 
radnice. Starostka Zdenka Majerová ve svém projevu vyslovila svou lítost nad tím, že 
spolupráce měst je nejvíce ztěžována velkou vzdáleností obou partnerů a jazykovou 
bariérou. Poděkovala Holand'anům za zájem o naše město a jeho problémy . Ve stejném 
duchu vyzněly i projevy dalších členů oficiálního uvítacího výboru Mgr. Jiřího Kubíčka, 
vrchního ředitele sekce územních orgánů ministerstva vnitra, ing. Františka Dohnala, předsedy 
Svazu měst a obcí ČR a ing. Jana Soukupa, přednosty okresního úřadu. Všichni se shodli v 
Přání , aby program, trvající do soboty , splnil očekávání holandských návštěvníků.Odpoledne 
od 14 hodin se konal na Karlově náměstí Holandský trh. 

Vše se odehrávalo v západní části náměstí. Zde byla postavena krytá tribuna pro hudebníky. 
Slavnostní zahájení provedla starostka Zdenka Majerová, to bylo ihned přeloženo studentkou 
do holandštiny. Po ní vystoupil starosta z partnerského města D. M. Boogaard. Po jejich 
krátkém proslovu začal již samotný program: 

- od 14 hodin tu vyhrával holandský orcestr Viribus Unitis. Předvedl nejen typickou 
holandskou hudbu, ale i nám blízkou hudbu Františka Kmocha. Po nich vystoupil 
mládežnický dechový orchestr Základní umělecké školy Františka Kmocha. V 16 hodin je 
vystřídal znovu orchestr Viribus Unitis, od 17 hodin hrál Velký dechový orchestr českých 
pošt a telekomunikací, od 18 hodin Městská hudba Františka Kmocha. Jednotlivá vystoupení 
Uváděl moderátor rohlasu po drátě Petr Veselský. 
I<. příjemné hudbě se hodilo i havlíčskobrodské pivo Rebel (12 % za 10 Kč) a vystoupení 
Pohybových skupin - mažoretek. 
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Kolem účinkujících se vytvořilo postupně mohutné kolo diváků. Ti se přišli podívat na 
Průběh oslav a zároveň nakoupit na holandském trhu. Celkem tu bylo 5 stánků. V jednom z 
nich se rozdávaly reklamní letáky, přibližující život nejen v samotném Holandsku, ale i v De 
Rande Venen. Byly jak v holandštině, tak i v češtině. Někdo tu mohl dostat i reklamní 
Předměty firem, které jsou v De Rande Venen (např. souprava na opravu kola)vyráběny, pro 
děti byly připraveny balónky, hlavolamy. V dalším stánku se prodávaly drobné upomínkové 
Předměty, byly tu vystaveny fotografie z partnerského města a pouštělo se tu video. Největší 
zájem kolíňáků byl jednoznačně o holandské sýry. 1/2 kg stálo 85 kč, 1 kg 170 Kč. Abychom 
Věděli, co kupujeme byly jednotlivé sýry rozřezány na malé jednohubky a se zapíchnutou 
holandskou vlajkou je mohl každý ochutnat zdarma. Zdarma tu proběhla i ochutnávka malých 
koblížků (něco jako naše lívance) a vaflí. V posledním stánku se prodávala keramika. Na 
oslavách si přišly na své i děti. Kvůli nim přijely houpačky a další prodejci (již čeští) s 
Perníky, hračkami. 
Večer byly pak oslavy ukončeny ukázkou šermu. Vystoupením skupiny historického šermu 
,,Páni z Kolína" po osmé hodině večer zhlédlo u chrámu sv. Bartoloměje asi 200 diváků. 

25.9. 

Město aktivně řeší bytovou politiku. Důkazem toho je ukončení rekonstrukce bývalého Domu 
dětí a mládeže v ulici U Nemocnice. Dnes proběhla oficiální kolaudace. Budoucí obyvatelé 
(tří a méněčlenné rodiny) byli vybráni z běžného pořadníku, jenž byl schválen v únoru 1997. 
15 bytů je typu 2 + kk o rozloze 50m2

, 3 byty 2 +k- rozloha 58m2
, tři byty 1 + kk- 36m2 , 

tři byty 1 + k - 33 m2 
. Všechny jednotky mají standartní vybavení, které odpovídá kritériím 1. 

kategorie. Firma Geosan, vítěz výběrového řízení, zvládla vybudovat za necelý rok 
07.10.1996 začala s rekonstrukcí) moderní dům se žlutou fasádou a tmavě lmědou střechou. 
Rekonstrukce stála 17,5 mil. Kč, z toho státní dotace činila 7,68 mil. Kč. Dům zůstane 
nejméně po dobu 10 let v majetku města a bude zachováno i regulované nájemné. Na začátku 
slavnostní kolaudace vystoupila starostka Zdenka Majerová s krátkým projevem, ve kterém 
Pochválila všechny, kteří se zasloužili o řešení bytové situace. Poděkovala městské radě a 
Zastupitelstvu, vedoucímu odboru bytového a místního hospodářství Kamilu Špinkovi, 
Vedoucímu referátu regionálního rozvoje okresního úřadu JUDr. V. Kafkovi a firmě Geosan, 
která rekonstrukci Domu dětí a mládeže provedla. Pak následovala prohlídka budovy. 
Pohoštění připravil restaurant Pierot. Při této slavnos!i byla i televize, která zprávu 

0 
kolaudaci tohoto domu uvedla v televizních novinách na CT 1 29.9. 

1. Soukromé gymnázium v Kolíně oznámilo, že v roce 1999 ukončí svoji činnost. Ke studiu 
sem přijímalo na základě zkoušek jen ty nejlepší nadané děti. Protože se talentovaných dětí ze 
Základních škol přihlásilo málo ke studiu, rozhodl se ředitel a majitel školy mgr. Václav 
Lustig ukončit její činnost poté, co odmaturuje poslední ročník. V Kolíně plánuje vybudovat 
~esní akademii s pohádkovými chatrčemi, elfy a pravěkými ještěry. Sem by pak děti měly 
Jezdit o víkendech a prázdninách a budou se doučovat to, co ve škole nezvládly . 

Dopoledne navšívili Holand'ané místní podníky - Kopos, Koramo, Thermoking, Obchodní 
tiskárny, kde se také naobědvali. Odpoledne navštívili gymnázium, Základní uměleckou školu 
v Kolíně. Večer proběhl v městském divadle koncert orchestru Viribus Unitis pod vedením 
kapelníka Hanse van Hesse. 

26.9. 
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Ráno předal P. Homan z Holandska městu dar v podobě vánočního osvětlení a pak se 
Uskutečnil výlet do Kutné Hory, Kačiny, Kladrub. Starosta projevil přání navštívit Terezín. 
Odpoledne si pak hosté prohlédli chrám sv. Bartoloměje, židovské synagogy a radnice. Večer 
strávili na klasické české zabíjačce, či spíše už jen vepřových hodech v sendražické hospodě 
D Černohlávků. Ty měly u všech velký úspěch, nebot' pivo a pečené sele chutnalo všem. 
Orechstr Viribu Unitis zahrál na sídlišti u supermarketu Vít. 

Do zkolaudovaného DDM se nastěhovali první nájemníci. 

27.9. 
Kmochův ostrov v Kolíně se v poslední době stává střediskem společenských akcí pro děti a 
rnládež častěji než dříve. Vedle tradičních dětských dnů a slavení 1. máje se tu v poslední 
době konala i 1. výstava voříšků. Tentokrát si tu své první dostaveníčko dala Církev Ježíše 
Krista (nová sekta - většinou mladí lidé) a uspořádala tu westernové odpoledne. Jednotliví 
členové této církve do naší republiky dorazili jako misionáři z USA,sami sebe se považující 
za pravé potomky pionýrů osídlujících divoký západ USA. Již několik dní předem 
procházeli aktéři v kožených vestách a kožených kloboucích a rozdávali pozvánky na sobotní 
odpoledne. Na tento den totiž připravili Pro rodiny program v duchu svých národních tradic. 
Tradiční i netradiční disciplíny, jako je přetlačování nohou, skoky v pytlích, hledání 
ztracených nuggetů v pilinách, lovení jablek z vody pomocí úst nebo lasování a lov býků tu 
čekaly na děti, z nichž některé byly vybráni do řad ochránců pořádku místního "šerifa". Ty 
rnusely odříkávat povinnou přísahu ctění zákonů tohoto ostrova. Celý program navštívilo asi 
l 000 lidí. Američtí misionáři vše připravili jen svými silami, bez pomoci dalších organizací a 
sponzorů. Zajímavostí je, že věkový průměr nepřesáhl 25 let. Z jejich úst byla slyšet nejen 
angličtina, ale i čeština. Mladí muži v Kolíně tráví čas již delší dobu a vyjíždí za našimi 
obyvateli v elegantním oblečení a s biblí v ruce. 

V rámci návštěvy dnes Holand'ané navšítili Prahu. 

Dnes byla ukončena i výstava v malé zasedací síni kolínské radnice věnovaná 5. výročí 
uzavření smlouvy s De Ronde Venen. Byly tu vystaveny fotografie, které ukazovaly náš 
kolínský okres - výstavy v Regionálním muzeu v Kolíně, památky okresu, letecké snímky, 
kostely, židovský hřbitov, Kmochův Kolín. Vystaveny byly i fotografie a turistické infom1ace 
o De Ronde Venen: jarmark uspořádaný v Holandsku při příležitosti 5. let spolupráce, život, 
bytová výstavba, zprávy o návštěvě kolínské delegace v srpnu 1997 na oslavách kulatého 
výročí: Návštěvě delegace kolíňáků předcházel mimořádný zájem místních novinářů a 
sdělovacích prostředků. List De Groene V eem věnoval dokonce 8 stran mimořádného vydání 
této události. Město Kolín se v něm představilo: 
- slovy starostky Zdenky Majerové 
- programem oslav 5. výročí partnerství 
- tradicí a popisrm našich památek 
- informacemi o Městské hudbě Františka Kmocha 
- kulturním programem vzájemných vystoupení uměleckých souborů. 

Na závěr návštěvy našich přátel z Holandska proběhl v Městském společenském domě v 
Kolíně "Holandsko - český společenský večer". V přízemí měli hosté svá místa. Od 18 hodin 
zde probíhalo neoficiální rozloučení a zároveň se po celém dnu mohli pořádně najíst. Kromě 
Holanďanů zde byli přítomní také ubytovatelé, a pracovníci městského úřadu, kteří celou 
návštěvu zorganizovali. V přízemí na parketu byly připraveny židle pro návštěvníky. Večer 
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Zahájila starostka Zdenka Majerová proslovem v češtině, v němž poděkovala hostům z 
Partnerského města za návštěvu. Projev byl simultáně přeložen do holandštiny. Po naší 
starostce se místa u mikrofónu ujal starosta D. M. Boogaard. Město předalo zástupcům 
Partnerského města dar - kresby od Zdeňka Kazdy. Na nich samozřejmě bylo vyobrazeno 
město Kolín se svými typickými znaky- radnicí, chrámem sv. Bartoloměje. Studentka se po 
neustálem napětí při překladu z obou jazyků nakonec emocionálně zhroutila a musela odejít se 
slzami v očích. Třem Holand'anům, kteří prodávali holandské sýry, hned první den návštěvy v 
Kolíně byly ukradeny pasy. Především zásluhou tajemníka Peška se podařilo během krátké 
doby zařídit jejich náhradu. Jako dík dostal láhev tamního likéru. Po slavnostním projevu a 
slovech díků začal program na rozloučenou. Jednotlivé hosty uváděl šéf rozhlasu po drátě Petr 
Veselský. 

Nejdříve zazpíval dětský soubor pod vedením Jana Mančalové (získal stříbrnou medaili v 
mezinárodní pěvecké soutěži v r. 1997). Pak vystoupil taneční pár Miloš Bouma a Markéta 
Starová z Klubu společenského tance Bohuslava Matiáše na Zámecké. Ten sdružuje lidi ve 
Věku 15-25 let se společným zájmem- tancem. Každoročně vysílá nejlepší členy na národní 
Festival tance a přátelství do Ústí nad Labem. Po nich vystoupil pěvecký sbor, který je 
Pokračovatelem souboru učitelů. V současné době má 35 členů, zde vystoupil v neúplné 
sestavě pod vedením dirigenta Vlastimila Maška. Zpěv byl vystřídán opět tancem, tentokrát 
Pod vedením Vladimíra Vidnera. Ten zde představil své nejlepší páry - Iva Mlejnková a 
Tomáš Moravec (2. nejvyšší třída ČR), Kateřina Schwarzová a Adam Chochola. Předvedli 
zde ukázku latinskoamerických tanců. Pak už večer patřil jen hudbě - Městské hudbě 
Františka Kmocha a holandskému souboru Viribus Unitis. Večer byl ukončen před 24 hodinu, 
neboť návštěva zítra odjíždí v 7 hodin ráno zpět domů. 

Květinářství v Kouřimské ulici, které bylo otevřeno o několik dní dříve, sousedí s novou 
Prodejnou Detail módních doplňků majitelky Bohumily Chocholové. Do obou prodejen se 
Vstupuje stejným hlavním vchodem. 

V Havlíčkově ulici proběhlo 15. tradiční mistrovství České republiky ve sprintu motocyklů 
na 118 míle. Závod se jel jako poslední podnik letošního mistrovství ČR, ve třídách do 50 
ccm, do 500 ccm a přes 500 ccm. Start závodu byl pevný s motorem v chodu. Čas se měřil 
fotoelektricky s přesností na 0,01 s. Závod se skládal ze dvou jízd, z nichž do konečného 
pořadí se započítal čas jízdy lepší. Při rovnosti časů rozhodl čas jízdy druhé. Závodu se mohli 
ZÚčastnit i držitelé motoristických licencí se sportovními stroji a to silničními, terénními a 
soutěžními bez rozdílu kubatur. Součástí závodu byl i závod v jízdě pravidelnosti, určený pro 
jezdce bez motoristické licence s motocyklem se SPZ a to do 80 ccm, 500 ccm a nad 500 ccm. 
Tento závod měl rovněž dvě jízdy a o umístění rozhodl nejmenší časový rozdíl. Sprint měl 
SVůj start několik metrů za kruhovým objezdem a trať byla dlouhá 200 m. Silnici po obou 
stranách lemovali především muži. Nechybělo tu tradiční občerstvení závodů - pivo a párky. 
V Kolíně se závod jezdí od r. 1983, kdy se vítězem stal kolíňák M. Kopecký, kolíňák zvítězil i 
v následujícím roce- J. Švec. 
Program: 
7.00-9.30 Technická přejímka závodních strojů 
9.30-11.30 Měřený trénink všech kategorií 
12.00-13.15 Koncert skupiny Trampoty 
12.15-13.30 Přijetí sponzorů ředitelstvím závodu 
13.30-14.00 Vystoupení pohybové skupiny, slavnostní nástup a představení jezdců, zahájení 

závodu 
14.00-17.00 Start první jízdy v pořadí do 50, 500, 1300 ccm- jízda pravidelnosti 
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Závod pořádal Automoto Klub v Kolíně. 
Kromě motorek tu byly vystaveny i automobily: Volkswagen, Škoda, Audi (nabídka firmy 
Auto Bohemiv Kolín) 
Nejvíce pozornosti vzbudila v soutěži pravidelnosti tříkolka Velorex. 
V soutěži do 50 ccm zvítězil p. Stráník (Praha), v závodu Dragsterů do 600 ccm p. Diviš 
(Přelouč) , do 1300 ccm p. Sulek (Hradec Králové), v jízdě pravidelnosti p. Cenker (Praha) 

28.9. 

Před 60 lety byl položen základní kámen našeho kolínského divadla. K tomuto výročí divadlo 
Žádnou oslavu neuspořádalo. 

Toulaví zpěváci byl název pořadu, na kterém zároveň proběhl křest nové magnetofonové 
kazety z dílny Jiřího Hrušky. V programu vystoupily Boni Bambiny ZUŠ. Zmíněná kazeta 
se jmenuje Veselé písničky 3 a je na ní 19 písniček pro děti i dospělé. 

V 7.30 hodin ráno se s Kolínem rozloučily tři autobusy, odvážející holandskou delegaci, která 
Pobyla u nás 4 dny. Během této doby se o ně staralo kromě představitelů radnice i 6 studentek 
obchodní akademie. Během Holandsko - českých dnů jednali představitelé obou měst o další 
vzájemné spolupráci. Naši partneři nabídli pomoc při zvelebování a rekonstrukci určitých 
lokalit města. Kromě každoročních finančních příspěvků do oblasti péče o seniory, se jedná 0 
Projekt celkové rekonstrukce zeleně na Kmochově ostrově. Dalším záměrem je vybudování 
Česko - holandského centra. Další myšlenkou je vybudování malých osad s domky 
holandského typu . 

Občané Zálabí upozornili strážníky, že před kinem Jas pobíhá koza. Hlídka zvíře odchytla. Po 
dvou dnech se našel majitel, který si kozu odvedL 

Při přípravě základů k nové budově v areálu Korama byla v 9 hodin nalezena nevybuchlá 
letecká bomba z 2. světové války o váze 2 268 kg. Díky ní museli zaměstnanci opustit podnik 
a policisté uzavřeli okolí závodu do vzdálenosti 800 m dokud nebyla odvezena odborníky za 
asistence Hasičského záchranného sboru Koramo Kolín do bezpečí. V jejím nitru se nacházelo 
125 kg trinitrotoluenu. Provoz v Koramu byl obnoven ve 13 hodin. 

30.9. 

Turisté Agro Kolín uspořádali VIII. ročník dálkového pochodu "Memoriálu J. Růžičky a v. 
Kvítka". Oba byli obětavými turistickými funkcionáři, v mládí známými sportovci a vykonali 
lllnoho pro rozvoj sportu a turistiky v Kolíně. Start byl na nádraží ČD už od 5,45 hodin. 
Zájemci se mohli vydat na trasy: 

krátká (12 km)- Kolín- Polepy- Ratboř nebo opačně 
střední (25 km) - Kolín - Štítary - Kořeníce - Ratboř - Kolín 
delší (35 km)- Kolín- Klavary- Křečhoř- Ratboř- Kolín 

L 
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Po Pavlu Poulíčkovi a Saskii Burešové se ujal moderování kolínské módní přehlídky herec 
Petr Nárožný. Poslední zářijový den naplánovala Iveta Křížová (sít' obchodů San -San 
boutique, San crazy, San paradiso) spolu s Janou Festovou již třetí módní přehlídku v 
Městském společenském domě . Blížící se vánoce připomněl vánoční stromeček. Více než 
Předváděné modely přiváděl diváky k masovému šílenství Petr Nárožný, který věděl jak 
Vtipně vše okomentovat. 

Se dvěma cisternovými vozy a jednou vysokozdvižnou plošinou vyjeli hasiči do Zengrovy 
Ulice k požáru střechy na jedné z administrativních budov. Požár, který vznikl při opravě 
asfaltové krytiny použitím plynového hořáku, byl naštěstí zpozorován a ještě před příjezdem 
hasičů zlikvidován. 

L 
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1.10. 

'(roce 1990 vyhlásilo OSN první říjnový den za "Den seniorů". Důchodci za životní jistoty, 
Ceský svaz žen a Městský úřad Kolín pořádá v Kolíně již několik let tento svátek starší 
generace. Letos byla oslava zahájena ve 14 hodin na Karlově náměstí. Nejdříve zde na úvod 
Vystoupily mažoretky SSPoŠ za doprovodu Hudby Václava Keltnera. Důchodci se pak po 
tomto pěkném úvodu přesunuly do Městského společenského domu v Kolíně, v němž 
Pokračoval kultruní program. Zde nejdříve vystoupil zástupce starostky Jaromír Čábela a 
Předeseda oblastní rady Důchodců za životní jistoty Josef Řezáč. Tato strana chtěla 
Připomenout , že si společnost důchodců váží a zároveň vyjádřila touhu dostat se v příštích 
Volbách dostat se do parlamentu a získat větší počet hlasů v komunálních volbách. 

Od dnešního dne budou prostory Regionálního muzea v Kolíně zpřístupněny návštěníkům i 0 
Víkendech. Otevírací doba bude: Pondělí - zavřeno, úterý - pátek 8 - 16, sobota, neděle _ 9 _ 
12, 14- 16 hodin. 

Dnes vstoupila v účinnost vyhláška, která dovoluje nejvyšší rychlost v obci 50 km. Tím by se 
měla snižít nehodovost, ale zároveň je tu nebezpečí vzniku kolon a tím zhoršení ovzduší 
Výfukovými plyny. Očekává se , že řidiči rychlost nebudou dodržovat stejně jako v minulosti. 
Dopravní policie bude těžko zvládat kontrolu, protože má jen radarový měřič R 7F pro okres. 
Radar byl umístěn v civilním fialovém favoritu, který projížděl obcemi okresu a odchytával 
neposlušné řidiče, jimž uděloval pokutu. 

Na městském úřadě proběhlo poslední kolo výběrového řízení na místo vedoucího střediska 
Veřejné zeleně technických služeb. Do prvního kola se přihlásilo 35 zájemců, do dalšího 
Postoupilo 17 úspěšných. Do užšího kola se dostali 4 kandidáti, z nichž byla vybrána ing. 
Bynková ze Ždánic. 

Z Kolína se narychlo odstěhoval oblíbený katolický farář P. Bedřich Vymětalík. Uvolnil tak 
místo bývalému rektorovi kněžského semináře v Praze Janu Baxantovi. Ten zde začínal před 
24 lety svoji kněžskou dráhu. U zrodu této změny stál generální vikář pražský, biskup Jaroslav 
Škarvada. V době správy B. Vymětalíka došlo k obnově střechy chrámu sv. Bartoloměje, byla 
zahájena generální oprava fary, oprava věže sv. Víta. Podílel se i na dokončení kbelského 
kostela , založil občasník Cesty a zahájil sbírku na zakoupení nových kolínských zvonů. 
Bodně času věnoval církevní škole. Nyní bude působit na Podbrdsku, kde bude učit 
náboženství na gymnáziu a spravovat okolní farnosti. 

2.10. 

Vynikající český houslista Čeněk Pavlík (1955) vystoupil v Městském divadle s Pardubickou 
komorní filharmonií, kterou řídil Tomáš Koutník. Kromě jiného přednesl Koncert e moll 
pro housle a orchestr Felixe Mendelssohna - Bartholdyho. Tento houslista není v Kolíně 
neznámý, vystupuje zde každoročně a v závěru roku doprovází zpravidla Cantus Laetus při 
vánočním programu. 
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Dne 4. října 1997 oslaví kolínská 
Obchodní akademie 100 let svého založení. 
K tomuto výročí pořádá 
jednodenní kulturní program. 

9
=00- 12:00 Prohlídka budovy OA, 
~ prohlídka Gymnázia - původního sídla OA 
~---1-5-:3-0-+--~S-la_v_n-os_t_n_í -zah.:..___á-je_n_í_o_sl_a_v_v_K_o_l_ín_s_k_é_m-dt-.v-a_dl_e ______ _j 

~- 17:00 Studentský rej na Karlově náměstí 
19=0Q:-_-0-2-:0_0_-+-_S_p_o_le-č-en_s-=.ký_'_v...:..._e_če_r_v_e_v-:-š-ec-:-h-p_r_o_s-to-r-ác-:-h:--M-KD--K-ol-ín----~ 
~ vstupné 50,- Kč 
tedPtod . k I v ký v ··v' • 

O CJ vstupene na spo ecens vecer zajlstuje: 
~oL' sekt IBAL (Mostní 60, tel.: 0321-269 27) 

etariát OA (Kutnohorská 41, tel.: 0321-215 33, 712 713), 
který též poskytne bližší informace 

OBCHODNÍ TISKÁRNY KOLÍN, CONEN, s.r.o., ČSOB, a.s., 
SEKO KOLÍN, KORAMO, a.s., FOTO LÍBAL, KB, a.s., 
ŠAMAN- maso-uzeniny, F~ STROJÍRNY KOLÍN, s.p., 
TRACTANT FABRI, AUTO-SVEC, s.r.o., AGENTURA DORS 

BUFET JITŘENKA a RESTAURACE "U RADNICE" 



Do Kolína dorazila putovní výstava "Malé Antily". V roce 1995 čeští zoologové sdružení ve 
společnosti pro výzkum fauny a flory ZOOGEOS navštívili Malé Antily , aby zde nasbírali 
exotický studijní materiál a obohatili sbírky českých muzeí. Výsledky jejich expedici našli své 
diváky i v Regionálním muzeu v Kolíně. V mnoha vitrinách byli vystaveni drobní zástupci 
fauny (motýli, krabi, koráli). Atmosféru tamní přírody přiblížily fotografie a sestřih na videu. 

V nočních hodinách zdržovali neznámí mladíci odjezd vlaku. Na místě hlídka městské 
Policie zjistila, že se jedná o 2 Ukrajince, kteří se schovali do lokomotivy před svými krajany, 
k~eří po nich požadovali část peněz z těch, které si vezli zpět domů. Před hlídkou nejprve 
Ujeli autem, poté však byli zadrženi u benzínové stanice Agip, kde bylo zjištěno, že po nich 
Pátrá cizinecká policie. 

3.10. 

Na soukromé návštěvě byly v Kolíně malá dechovka Přátelé hasičů z Grandsee. Po dobu své 
návštěvy spolupracovali s Kmochovou dechovkou a zahráli si i v Sendražicích, kde navázali 
Přátelství s dobrovolnými hasiči. Dále si zahráli v Zámecké v rámci pravidelných 14denních 
odpolední pro Klub přátel hudby Františka Kmocha. 

4.10. 

!90 let Obchodní akademie v Kolíně 

Proč právě ted' se loučit, 
ach, čase studentský, 
býval jsi krásný, 
zanecháš nám jen hrst 
vzpomínek 
na bílou křídu 
a první lásky ... 
···a už nikdo nepřijde 
a nevezme třídnici, 
aby napsal, žes nepřišel. 

Před sto lety začalo na Kolínsku vznikat ekonomické školství. 
Prvním činem bylo založení Obchodní školy. Na počátku to 
byly dvě třídy dvouleté Obchodní školy, která sídlila v budově 
muzea na Karlově náměstí. Učili se tu jen chlapci.Kolínská 
akademie jako první zavedla v českých zemích výuku psaní na 
stroji. V roce 1925 se přestěhovala do nové budovy v Žižkově 
ulici (dnešního gymnázia). Obě školy si vyměnily své budovy 
v roce 1953 (gymnázium potřebovalo tehdy větší kapacitu). 
Dnes je studium čtyřleté zakončené maturitou. Studenti jsou 

připravováni pro výkon obchodně - podnikatelských funkcí. Studenti 3. ročníků vykonávají 
praxi v ekonomických útvarech podniků. I když by praxe měla být pro studenty velkým 
přínosem, je obvyklé, že v podnicích dělají jen tu zbytečnou práci, kterou nikdo nechce dělat. 
Toto výročí bylo náležitě oslaveno. Současným ředitelem je ing. Dušan Zahrádka. Obchodní 
akademie již řadu let sídlí v Kutnohorské ulici. Od roku 1993 se budova velkolepě a moderně 
Upravuje. Přistavěly se sociální zařízení, učebny, 

šatny. Rekonstruovalo se vytápění a osvětlení. 
Studenti dnes mají možnost využívat k protažení těla 
posilovnu, jejíž okna směřují přímo do Kutnohorské 
ulice. Také se dočkali nových WC, moderní 
počítačové učebny, kde každý student sedí u jednoho 
počítače. Samozřejmě se zbudovala i učebna pro 

Život je jako hodina matematiky, 
počítáš příklad a najednou zjistíš 
že je špatně, chceš se vrátit 
ale v tom okamžiku zazvoní 

výuku cizích jazyků. Škola se za několik posledních let změnila do takové míry, že mnozí 
bývalí studentí jim záviděli takové podmínky k získávání vědomostí. 
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Oslavy byly zahájeny v 9 hodin otevřením budovy dnešní obchodní akademie a gymnázia. 
Na chodbách obchodní akademie se procházeli současní studenti, dávní absolventi, rodiče 
Studentů. Hned u schodiště seděly dívky a prodávaly zde almanach vydaný ke 100. výročí 
školy. Almanach byl vydán nákladem obchodní akademie v počtu 1 500 ks . (Almanach 
Vytiskl Label spol. s r.o. v Kutné Hoře. Prodával se za cenu 80 Kč.) Úvodní slovo patřilo 
současnému řediteli ing. Dušanu Zahrádkovi a zástupci starostky Jaromíru Čábelovi. V něm 
byla připomenuta stručná historie školy, učební osnovy, přehled umístění studentek školy na 
mistrovství republiky v psaní na stroji , pedagogičtí pracovníci za celou dobu existence školy. 
V závěru byli uvedeni sponzoři. 

Bosté si mohli sami prohlédnout celou školu. Ve třídách byly vystaveny veškeré zachované 
materiály od počátku existence školy až do současnosti: nejstarší maturitní tabla z roku 1925, 
1928, fotografie profesorského sboru. Nechyběly fotografie připomínající původní budovu 
akademie (dnešní gymnázium) i současnou budovu. Zajímavostí je, že mnohé učebny a 
interiér škol zůstaly zachovány beze změny dodnes. Dále tu byly vystaveny například 
fotografie z oslav kulatých výročí existence školy, protokoly z konferencí profesorského 
sboru , učebnice, roční zprávy školy (složení sboru, osnovy, učebnice, žáci, statut), typy 
Vysvědčení, které se tu rozdávaly, pozvánky na maturitní plesy, fotografie z maturitních 
plesů . V elko u pozornost z vystavených materiálů získalo vysvědčení současného předsedy 
Parlamentu ČR Miloše Zemana, který tu studoval na výbornou. 

K pozvaným hostům patřil bývalý student ekonomky, dnes předseda Parlamentu ČR, Miloš 
Zeman, ministr školství Jiří Gruša, senátor Vladislav Malát. Miloš Zeman ani ministr školství 
Jiří Gruša však nepřijeli. 
Od 9.30 hodin vyhrával před školou Mládežnický dechový orchestr Základní umělecké školy 
Františka Kmocha. Pozornost si získaly i mažoretky Srdíčka. 

Počet studujících k 30.5.1997 

denní dálkové 
I. ročník 24 21 
n. 116 18 
m. 97 15 
IV. 90 

V Městském divadle v Kolíně pak odpoledne proběhlo ve 14 hodin slavnostní zahájení. To 
provedl současný ředitel školy ing. Dušan Zahrádka, po něm vystoupil ředitel školského úřadu 
ing. Kejklíček, starostka města Zdenka Majerová a senátor za kolínský obvod RNDr. Malát. 
Po nich přicházeli na jeviště studenti současní nebo bývalí, kteří se podíleli na přípravě 
slavnostního odpoledne ve spolupráci s Lidovou školou umění Kolín (Vystoupila tu Lucie 
Faridová - klavír- s Karolínou Doležal?vou - housle - zahrály skladbu A ve Maria, povídku 
"Jak jsem se stal učitelem" od dvojice Simek+ Grossman a "Dopis ze 16 let od Evy Šmitové 
přednesla Zuzana Šafaříková, barokní dueta zahrála na zobcové flétně Alena Dědková a 
Marie Němcová). 
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Krásným zážitkem bylo vystoupení Blanky Beranové, sólistky opery Městského divadla Ústí 
nad Labem. (Zapívala skladbu B. Smetany "Kdo zlaté struny" a A. Dvořáka "Když mě stará 
matka") Na klavír ji doprovázela Eva Štrupsová. Na této akci nemohl chybět ani známý a 
oblíbený soubor Cantus Laetus Jany Mančalové. 
Na slavnostní zahájení navázal Studentský rej na Karlově náměstí od 15.30 hodin. Akci 
doprovodila kapela Kapři a moderátor Luboš Votroubek. Jednotlivé třídy si připravily nějaký 
Program, takže tu nuda rozhodně nebyla - vystupovala zde studentská kapela, hrálo se tu 
divadlo, zpívalo. Velký úspěch měly vtipné parodie na 
televizní reklamy. Oslavy Jsou roky, vyvrcholily v městském 
společenském domě v 19 které si pamatuješ, hodin. Zde začala zábava za 
doprovodu skupin Classic jsou cesty, Jazz Memorial, Combo II, 
Kapři. Hrálo se i v kterými denně kráčíš, restauraci U Radnice - všude až 

jsou dny, 
do 2 hodin ráno. Vstupné které propláčeš, bylo 50 Kč. 

jsou vlády, 
kterým uvěříš, 

jsou přátelé, 
kteří se ztratí, 

nejsou však dny, 
které se vrátí. 

V městském divadle se konal 4. ročník celostátní 
Výtvarné soutěže mentálně postižených s názvem Radost. 
Soutěž organizalo Sdružení pro mentálně postižené s předsedkyní Irenou Pánkovou za 
pomoci městského úřadu a divadla. Letos přišlo 1 21 O prací ze 65 zařízení. Dopoledne 
vystoupil dětský pěvecký sbor Boni Bambini Jany Blažkové. 

Po Mazdě a Seatu otevřely své dveře veřejnosti další dva kolínské obchody s automobily _ 
Fiat a Auto Bohemia při svých Dnech otevřených dveří. Zatímco první dva autosalony si 
pozvaly ke své prezentaci známé osobnosti (Bočanová, P. Janů), ty následující se spolehli na 
dobrou značku nebo neměli dostatek peněz. Prodejnou Fiat prošlo asi 300 návštěvníků, tři si 
závazně objednali některý z vozů, mnozí využili možnosti svést se v autě. Děti se mohly bavit 
omalovánkami a za doboru práci dostaly drobné dárky a sladkosti. Kromě toho se tu nabízí po 
celý měsíc říjen výhodný leasing, první měsíční splátka zdarma stejně jako pojištění a 
garanční prohlídka, v případě platby v hotovosti sleva 10 000 Kč. Také prodejci z Autosalonu 
Bohernia počítají s širší prezentací vozů Volkswagewn během celého října. Na Karlově 
náměstí proběhnou dva dny užitkových vozů . Vystavené modely bude možno vyzkoušet za 
jízdy. 

6.10. 

Od 15 hodin vyhrávala během slunečného odpoledne Na Zámecké Malá dechovka Václava 
Keltnera, aby přilákala členy a sympatizanty KSČM na besedu s poslanci parlamentu za tuto 
stranu. Vystoupil tu předseda OV KSČ František Ledvina, mDr. Vojtěch Filip, ing. Miroslav 
Vacek. Spolu s diváky v důchodovém věku zavzpomínali na staré časy. Někteří z nich 
navštívili starostku Zdenku Majerovou. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 66. schůze Městské rady v Kolíně za 
přítomnosti 10 členů (Čábela, Krumich, Vízner, Řezáček, Jetmar, Pánek, Najman, Paseka, 
Rakušan, Kosina). 
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Po zahájení, kontrole plnění usnesení a ověření zápisů z minulé schůze se pouze četly 
informativní zprávy:studie rekonstrukce činžovního domu V Opletkách čp. 269/IV, zprávy 
z jednání komise výstavby a dopravy, stížnost na chování strážníků městské policie při 
oslavách 125. Výročí střední průmyslové školy, otázky psího útulku. 
O činnosti městského úřadu informoval Mgr. Krumich (úpravy na poliklinice, oslavy výročí 
vzniku obchodní akademie, gymnázia), p. Čábela (vedoucím střediska veřejné zeleně se stala 
ing. Hynková, poděkování členům městské rady za účast na českoholandských dnech). 

7.10. 

V Delvitě se ztratil své matce dvouletý chlapec. Jeho matku pomohli najít jak zaměstnanci , 
tak strážníci městské policie. 

8.10. 

Agentura Top Models Prague spolu se společností Vincent Vega Proud Group, která zajistila 
techniku, zvuk a celou režii večera, to za celkové podpory firem - EuroTel Praha, Asys I. J. 
D., Wiistenrot, Globtour a Červený drak- připravily módní přehlídku nazvanou "Módní esa 
97" v městském společenském domě. Generálním partnerem celé akce byla společnost 
Eurotel Praha. Ta využila tohoto způsobu k propagaci svých výrobků a svých prodejen. 
Protože v Kolíně není žádná vlastní prodejna Eurotelu, lákala tato firma další zájemce již od 
12 hodin na Karlově náměstí.Své kolekce představily světové módní firmy Daniel Hechter 

v , 

Steilmann, Triumph, Hi - Tec, Brugi . Zidle v hlavním sále Městského společenského domu v 
Kolíně obklopovaly ze tří stran klasické předváděcí molo. Pódium posloužilo k umístění 
reklamních panelů, ale především jako šatník, kde se za plentou modelky a manekýni 
převlékali . Na židlích byly položeny reklamní letáky na mobilní telefony, Internet nebo 
digitální fotoaparáty. 
Mezi modelkami se objevila i Andrea Horká, nejúspěšnější česká modelka v Asii a 
samozřejmě i Jana Festová. Večer plný módy a bižuterie uváděla hlasatelka televizních novin 
na Nově - Eva Jurinová. Měla přijet i evropská miss Monika Žídková, ale kvůli natáčení 
pořadu Miss desetiletí se nedostavila. Hodinu před začátkem začala v předsálí ochutnávka 
červeného piva Starobmo, ukázka nových služeb společnosti EuroTel a počítačů a sítí 
internetu společnosti Asys. Vstupenka stála 69 Kč a prodávala se v klenotnictví Rafaelo na 
Karlově náměstí. Cestovní kancelář Globtour věnovala do slosování vstupenek zájezd na 
Seychelské ostrovy. Do finále postoupilo několik šťastných, zájezd bude vylosován až při 
závěrečném slosování v Brně 24.1 O.Přehlídka trvala necelou hodinu. Byla prokládána 
slovními vstupy Evy Jurinové a drobnými divadelními skeči. Vše začalo kolekcí italské 
sportovní módy Brugi a sportovním oblečení Hi-Tec. Pokračovalo se jeansy a oblečením pro 
volný čas Marlboro Classic, plavkami a dámským luxusním prádlem Triumph, dámskou 
módou Steilman, pánským a dámským oblečením Daniel Hechter, módními doplňky Laura 
Verdi a českou obuví BOPO. Nejnápaditějším vystoupením byla živá reklama na Červené 
pivo Červený drak. Zatím to je první do červena zbarvené pivo na světě. Barvu mají na 
svědomí veřejnosti neznámé bylinky. Jde o 15stupňové pivo. Tato přehlídka se koná v ČR již 
potřetí, program cestuje po ll městech republiky. 

V Kolíně začal sociologický průzkum na téma "Kriminalita a bezpečnost občanů ve městě". 
Na žádost města bude tento průzkum zajišt'ován odbornou agenturou JCA Most s.r.o. 
Pracovníci budou navštěvovat vybrané domácnosti a položí obyvatelům několik otázek. 
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Statistiky ministerstva vnitra, vycházející z konkrétních průzkumů, uvádějí, že Kolín je 
městem bezpečným . Všeobecně se však ví, že některé druhy trestných činnosti se vůbec 
nehlásí. Proto se uskutečnil tento průzkum. 

Celkem se oslovilo 313 respondentů. Podle městských čtvrtí to bylo v 
Kolíně I 14 občanů 
Kolíně ll 109 
Kolíně Ill 56 
Kolíně IV 9 
Ve Štítarech 4 
Sendražicích 9 
Zibohlavech 2 

Bylo mezi nimi 56% mužů, 44% žen. Z hlediska věkové struktury mezi dotazovanými bylo 
53 % občanů ve věku 15- 30 let, nechyběli ani občané ve věku 30-40 let, do padesáti, do 
Šedesáti a nad šedesát. 
Největší obavy mají občané z ublížení na zdraví( v 69% případů) 
z loupežného přepadení (55%) 
Znásilnění (53%) 
bytových krádeží (3 7 %) 
krádeže na ulicích ( 26%) 
krádeží aut nebo vykrádání (24%). 
Další 2 - 3 % se bojí vandalismu, napadení, chování závadových skupin, vyhrožování a 
obtěžování. 
ll % neodpovědělo. 

Na otázku, zda se sami dotazovaní nebo členové jejich domácnosti v posledních dvou letech 
stali obětí nebo svědky nějakého trestného činu na území města odpovědělo: 
43,5 % občanů kladně. Z nich 
32% odpovědělo, že šlo o ublížení na zdraví 
32 % přišlo do styku s krádeží auta 
25 % s krádeží na ulici 
21 % s bytovou krádeží 
16 % s loupežným přepadením 
4 % se znásilněním a vandalismem 
2 % s krádeží jízdního kola a s napadením, vyhrožováním nebo obtěžováním 
1 %má zkušenost s krádeží zvířat, exhibicionismem, pokusem o znásilnění 
1 % s vykradením prodejny. 

Další anketní otázka se týkala spokojenosti s Policií ČR a městskou policií. Občané vnímají 
práci městské policie o něco pozitivněji a také při zdůvodnění své nespokojenosti byli k práci 
Policie ČR krytičtější. 
52 % občanů se domnívá , že městská policie je málo aktivní 
46 % scházejí hlídky na ulicích v noci, resp. pěší hlídky vůbec 
ll % chápe, že policistů je málo a díky špatné legislativě mají svázané ruce. 

Poslední anketní otázka se týkala nebezpečných míst města. 
Z pohledu všech dotazovaných se jeví jako nejnebezpečnější část vlakové nádraží. Tento 
pocit má 46 % občanů. Na druhém místě je centrum, následuje Zálabí, park Komenského, 
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zábavné středisko Palma, okolí obou mostů, nové sídliště, lesopark Borky, staré sídliště, 
kruhový objezd, okraje města, parkoviště u prodejny Vít, Kmochův ostrov, zahrádky a 
Vodárenská věž. Ve všech částech města bez rozdílu jsou za nejnebezpečnější označovány 
Všechny parky. Zde se většina vyjádřila spíše z pocitů než z prožité skutečnosti. 

Závěr sociologického průzkumu vyzněl v tom smyslu, že Kolín je z pohledu jeho obyvatel 
Poměrně bezpečný, protože 60 % se domnívá, že město je spíše bezpečné nebo dokonce 
naprosto bezpečné. 
50 % odpovědělo, že se stali oni sami nebo členové jejich domácností obětí či svědky 
trestného činu. 
Občané však požadují větší počet strážníků, tvrdší a důslednější dodržování zákonů, zvýšení 
Pravomoci policie a uplatnění tvrdších postihů. Vysoké procento se domnívá , že by měly být 
vytvořeny stálé rajony s trvalými policejními hlídkami. 

V 1.15 hodin všímaví občané oznámili městské policii, že v ulici Podskalské na parkovišti 
obcházejí dva mladíci s baterkou zaparkovaná vozidla. Hlídka při příjezdu zjistila dvě 
podezřelé osoby, které se vloupaly do motorového vozidla. 

V Kovářské uličce došlo ke sporu mezi Vietnamci. Ti se tu porvali. Městská policie včas 
zasáhla a po zjištění totožnost se účastníci rozešli. 

Tradiční setkání s bezpříspěvkovými dárci krve se konalo v obřadní síni městské radnice. 
Poprvé se tu sešli i stříbrní a zlatí dárci okresu. Letos setkání proběhlo až na podzim díky 
starostem se záplavami. Druhé setkání se koná 20.10. 

9.10. 

Členové oblíbené kapely Universa! oznámili, že letos přeruší svou čim1ost. Někteří jeho 
členové stáli u jeho zrodu již v roce 1976. Od té doby objeli společně mnoho tancovaček v 
kolínském okrese, Praze i Pardubicích. Nejslavnější období prožil orchestr v roce 1989, kdy 
se tehdejší orchestr Jiřího Hrušky rozdělil na dvě skupiny- Exodus a Universa!. Obě skupiny 
hrály hudbu zahraniční mnohdy s českými texty a samozřejmě nechyběl ani jejich vlastní 
repertoár. Hráči se shodli na tom, že po létech pravidelného hraní se otupilo nadšení. 

Úřad práce Kolín oslavil 7. výročí svého vzniku slavnostním banketem v restauraci Ivanhoe v 
ulici Václavská. K 30.9. zaznamenal vysokou míru nezaměstnanosti 5,8 %. 

10.10. 

Hlídka městské policie spatřila na Jiráskově náměstí muže, jak ze zaparkovaného vozidla 
utrhl zrcátko. Po jeho zadržení vyšlo najevo, že už má jedno zrcátko schované pod bundou. 
Věc byla předána Policii ČR . 
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11.10. 

Kolínský jezdecký oddíl "stáj Václav" uspořádal na jízdárně již tradičně na ukončení 
jezdecké sezony Kolínské skokanské derby. Hlavní soutěž "Cena posledního vítěze" je 
náročný terénní parkur. Jezdci, kteří ho absolvují v sedle koně a postoupí do rozeskakování, 
bojují následně o prvenství v sedle horského kola, to je i první cenou tohoto závodu. 
Sponzorem závodu je Cyklosport Šimůnek 

Koncert mezinárodní skupiny The Fatal Sbore ve štítarské hospodě začal s hodinovým 
Zpožděním, ale o to více se mohli návštěvníci těšit na strhující vystoupení. Sál byl již dávno 
Před svým začátkem zcela zaplněn, kdo přišel pozdě, měl smůlu. V hospodě vystoupil 
britský kytarista a písničkář Phil Shoenfelt spolu s kytaristou Bruno P. Adamsem a bubeníkem 
Chrisem Hughesem. Svou hudbu doplňovali neobvyklými zvuky - přejížděním sklenice po 
hmatníku kytary, nasamplované zvuky... Posluchači všech věkových skupin vytvořili 
perfektní atmosféru pro údernou rockovou hudbu. Koncert podpořila firma K +K autocetrum 
(prodej náhradních dílů na auto Lada a Škoda). 

Na služebnu městské policie oznámila paní, že se u nich potuluje velký pes a ona se bojí jít 
domů. Hlídka zjistila, že se jedná o známého rotwailera, který je znám jako notorický útěkář. 
Ten, jakmile spatřil služební vozidlo, okamžitě k němu běžel a sám si vlezl dovnitř. 

Ve večerních hodinách bylo oznámeno na služebnu městské policie, že někdo volá o pomoc z 
uzamčeného Kmochova ostrova. Hlídka po marném shánění klíčů použila k vyproštění 6 lidí a 
1 psa pilku, kterou zámek přeřízla. 

12.10. 

V areálu Plaveckého stadionu proběhl pod názvem Rainbow cup 4. závod Českého poháru v 
cyklokrosu. První dva závody se konaly v Teplicích a Mladé Boleslavi. Třetí závod se jel v 
Hlinsku. Pořadatelem závodu v Kolíně byl Klub přátel kola, hlavním pořadatelem byl 
několikanásobný mistr republiky a mistr světa v cyklokrosu Miloš Fišera. Okruh vedl z areálu 
plaveckého stadionu do jízdárny, závod se jel 1 hodinu. Start byl na louce za plaveckým 
stadiónem. Od ll hodin soutěžili žáci, hlavní závod 40 závodníků začal ve 14 hodin. 

13.10. 

Ve městě se začaly instalovat další kabely (1 m 45 Kč) ke kamerám . Pevné kamery hlídají 
ulice Kutnohorká a Rubešova a oba mosty již rok a v rámci prevence kriminality je s nimi 
spokojenost. Letos v rámci programu prevence kriminality získalo město od ministerstva 
vnitra 2 mil. Kč dotaci na kamery. Dojde tak k realizaci druhé etapy monitorovacího 
systému. V ní bude jednak dokončeno budování vyhodnocovacího pracoviště na městské 
policii. Další se zřídí na obvodním oddělení republikové policie. Dale se pořídí 5 kamer. Tři z 
nich budou během tří týdnů umístěny na Karlově náměstí, další u Delvity a u vlakového 
nádraží. Jde o otočné kamery s třicetinásobným zvětšením. Zbývající dvě kamery budou 
mobilní s dosahem 15 km. 
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Svou návštěvu ohlásil známý kaskadér a ochránce zvířat Zdeněk Srstka, aby zde natočil 
televizní pořad "Chcete mě?" (o potulných psech v útulku městské policie). Kolín si vybral 
jako jedno ze zanedbaných míst. Když pak po pár dnech přijel, našel už jen prázdné kotce, v 
nichž se předtím tísnilo 5 psů. Den před příjezdem se totiž podařilo vyřešit situaci a opuštěná 
zvířata se přesunula do Tábora. 

14.10. 

Na linku 156 bylo oznámeno, že v Ovčárecké ulici je slyšet hluk kolem zaparkovaných 
Vozidel a že oznamovatel dokonce zahlédl mladíky odnášející poklice na disky kol. Všímavý 
občan si dokonce zaznamenal SPZ vozidla, kterým zloději odjeli. Po prohlídce města se 
strážníkům podařilo vozidlo zadržet. Jeho posádka se k činu doznala a záležitost byla předána 
Policii ČR. 

15.10. 

První náměstek ministra vnitra ing. Jaroslav Kopřiva (KDU - ČSL) se setkal s veřejností v 18 
hodin v Městském společenském domě v Kolíně. Asi dvacítce občanů mezi nimiž byl 
přednosta okresního úřadu ing. Jan Soukup, zástupce starostky I. Čábela a tajemník Pešek, 
nejdříve nastínil problematiku resortu a své působení v něm. V následné diskusi se posluchači 
dotkli problému vyšších územně správních celků, migrace obyvatel. 

16.10. 

Na Karlově náměstí se konal již po páté Havelský trh, který pořádal městský úřad. Prodejci 
zde nabízeli rozmanité zboží- cukrovinky, textil, obuv a dárkové předměty. 

Na telefonní linku městské policie oznámil anonym, že u kašny na Karlově náměstí leží žena. 
Hlídka na místě zjistila opilou ženu u morového sloupu. Po zjištění totožnosti byly odvezena 
na záchytku. 

17.10. 

Těsně před dokončením je přístavba Komerční banky a její celková rekonstrukce. Dále na 
objektu kláštera pokračuje výměna došků za eternitovou střechu . Do konce roku by měla být 
opravena freska nad hlavním vchodem, o vánocích by se mělo s ročním zpožděním otevřít 
knihkupectví vedle kostela se širším sortimentem duchovní literatury. 

Již podruhé za dobu své existence přijelo propagovat samo sebe hradecko-pardubické radio 
OK vysílající na frekvenci 103,9 FM. Své auto zastavilo na Karlově náměstí blízko radnice a 
z hlasitých reproduktorů pouštěli hudbu, kterou jejich příznivci slýchávají na jejich frekvenci. 
Kolem nich se shluklo několik lidí. Mnozí z nich se stali obětí rozhovoru moderátorů rádia. 

Do podzimního automobilového předvádění se v Kolíně zapojil další autosalon. Zástupci 
francouzské firmy Citroěn, sídlící v objektu Kolínské nástrojárny v Třídvorské ulici 

' připravili nejdřívě tzv. Super týden, ve kterém prodávali vozy této značky se značnou slevou 
a jehož vyvrcholením se stalo představení nového modelu finny nesoucí označní Xsara. Na 
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jeho prezentaci byl přizván i přednosta okresního úřadu (před půl rokem si zakoupil vůz 
značky Citroěn), dále novináři. 

18.10. 

Po dobrých zkušenostech v loňském roce se letos uskuteční Den otevřených dveří Stanice 
technické kontroly v Kolíně. Pokud měl někdo zájem nechat si zapsat výsledek kontroly do 
technického průkazu, musel předložit doklad o měření emisí a zaplatit poplatek. 

Sportovní střelecký klub Kolín hostil finále České střelecké ligy - pušky 97. Soutěže se 
Zúčastnila družstva v disciplínách libovolná a sportovní malorážka 60 ran vleže a polohový 
závod 3x20. Nejhodnotnějšího výkonu dosáhl ing. Miloslav John, který nástřelem 596 bodů 
zaznamenal v disciplíně LM 60 ran vleže rekord střelnice. Stejný výsledek by na 
olympijských hrách v Atlantě stačil na 25. místo. Nejpspěšnějším družstvem se stal SSK 
Policie Ostrava s dvěma prvenstvími. 

Během následujících dvou dnů proběhlo na okrese Kolín orální očkování lišek proti 
vzteklině. Hromadná akce je řízena Okresní veterinární správou v Kolíně za spolupráce s 
mysliveckými sdruženími okresu a obecními úřady. Vakcinace je prováděna uložením návnad 
s vakcínou do terénu. Návnadaje vyrobena z rybí moučky a tuku a má rozměry 5 x 3,5 x 1,7 
cm. Vlastní očkovací látka je v plastikové kapsli uvnitř návnadové hmoty. Je určena hlavně 
pro lišky a pro další masožravé šelmy. 

Z oken školní budovy 4. ZŠ v Kolíně se ozýval zpěv vánočních koled. V jedné z učeben 
upravené jako nahrávací studio, se sešlo o víkendu asi 15 druháků a třeťáků. Studenti spolu 
s trojicí dospělých - Jiří Hruška (doprovod na syntetizátoru), Lenka Dvorníková (vedoucí 
pěveckého sboru) a Vladimír Volf (zpěv) připravovali kolekci 20 známých koled. 

19.10. 

V 7.30 hodin telefonicky oznámili zaměstnanci Českých drach městské policii, že je obtěžuje 
parta bezdomovců. Strážníci na místě zjistili partu bezdomovců, kteří se sjeli z různých koutů 
republiky. Vše bylo řešeno domluvou a výtržníci byli vykázáni z prostor nádraží. 

20.10. 

4. Základní škola v Lipanské ulici uspořádala burzu dětského oblečení. Dnes se oblečení 
přijímalo, evidovalo a pořádatelé navrhovali přiměřené ceny pro prodávající. Následující dva 
dni se prodávalo a 22.10. pak probíhalo vracení oblečení a výplata peněz. 

Do Kolína zavítal sociálnědemokratický poslanec Jan Maňásek. Nejdříve navštívil starostku 
' s níž mluvil o životním prostředí, budování nové kanalizace a čistírně odpadních vod. Pak 

diskutoval s velitelem městské policie Miroslavem Šímou, od 15 hodin besedoval v klubu 
důchodců na sídlišti. 
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V Kolíně bude možná příští rok zrušen rozhlas po drátě. Dosud se tak stalo ve V elimi a 
Zásmukách. Městský úřad samozřejmě bude bojovat za jeho zachování, ale zatím nezná 
finanční podmínky , za kterých by bylo možné toto médium zachovat. 

Za devět měsíců tohoto roku se na Městské policii v Kolíně vystřídalo na 80 zatoulaných psů, 
které objevili strážníci při svých pochůzkách. Protože poblíž Kolína nebyl zatím vybudován 
žádný útulek, musí se o ně starat samotná městská policie. O zaběhnuté psi není příliš velký 
zájem. Stravu hradí policie ze svého rozpočtu, který musí být radnicí posílen. Zákon totiž 
Ukládá městskému úřadu, aby se o tato zvířata postaral. Po návštěvě velitele policie 
Miroslava Šímy v Táboře, konečně svítá řešení této situace. V Táboře je vybudován domov 
Pro opuštěná zvířata. Zaměstnanci si pro zvíře sami přijedou, zajistí jeho karanténu a umístí 
do svých kotců, za každé zvíře si účtují 1 200 Kč. Táborský útulek má zatím podepsanou 
smlouvu s 25 městy. 

Před chrámem sv. Bartoloměje se natáčely během odpoledne poslední záběry amatérského 
filmu "Tajemství amuletu". Videokazeta má sloužit jako reklama na skupinu historického 
šermu Páni z Kolína. Autorem hry je Miroslav Horáček, s kamerou na rameni byl přítomen 
Luboš Čepek. 

V prostorách obřadní síně kolínské radnice proběhlo slavnostní předání zlatých plaket prof. 
MUDr. Jana Janského dobrovolným dárcům krve. Oblastní spolek Českého červeného kříže 
se sídlem v Kolíně tak ocenil odhodlání občanů , kteří již 40 x bezplatně věnovali svou krev 
na pomoc anonymním pacientům. 

Na policii bylo oznámeno, že v ulici Antonína Kaliny někdo rozbil výlohu a utekl směrem k 
Veltrubské ulici. Pachatel byl nalezen díky tomu, že oznamovatel uvedl popis zloděje. 
Hlídka u něho nalezla rádio a magnetofon. Celá událost byla předána Policii ČR. 

Vyvrcholením svatovojtěšského roku byl dnešní den. Pražský biskup Jaroslav Škarvada 
přivezl do Kolína k uctění lebku sv. Vojtěcha, která během letošního roku putovala po celé 
republice. Lebka na plochém tácu byla přikryta skleněnou kopulí. Ta byla naposledy v Kolíně 
v roce 1947 při oslavách 950 let jeho mučednické smrti. 

V Kolíně proběhlo okresní kolo 3. ročníku celostátní výtvarné soutěže "Drogy a AIDS", které 
v polovině září vyhlásila okresní hygienická stanice . Celkem se ho zúčastnilo 256 dětí, 
nejvíce bylo zastoupeno téma "Kouření, alkohol a drogy ". Uzávěrka okresního kola byla 
právě dnes. Ještě dva dny před tím došla pouze třetina děl. 80 děl přišlo dokonce až po 
uzávěrce, ta již nemohly být zařazena do kola celostátního. Soutěžilo se ve dvou kategoriích 
a třech tematických okruzích. Ze všech došlých děl vybrala 4člem1á porota- ing. Jan Soukup, 
vedoucí zdravotního referátu okresního úřadu PhDr. Soukupová, zástupce žáků Klára 
Novosadová a zástupce Kolínských novin Olga Slavíková- vítěze. První příčku obsadili v 
kategorii do 15 let Lenka Hladíková z Tismic a Veronika Vomáčková z Českého Brodu. v 
kategorii nad 15 let první ceny uděleny nebyly. Díla všech účastníků okresního kola byla 
poté odeslána do Jihlavy, kde se v průběhu listopadu uskuteční celostátní finále. Nejlepší díla 
z finále budou začátkem prosince vystavena u příležitosti Světového dne boje proti AIDS v 
Jihlavě. V příštím roce výstavka úspěšných umělců zavítá do Prahy, pak bude putovat po 
ČR. 
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V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 67. Schůze Městské rady v Kolíně, od 
16 hodin za účasti ll členů (Majerová, Čábela, Krumich, Vízner, Řezáček, Jetmar, Pánek, 
Najman, Paseka, Rakušan, Kosina) . 

Po zahájení , kontole plnění usnesení a overem zápisu z minulé schůze rady došlo 
k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

- Usnesení č. 352 - Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle zkák. ČNR č. 367/90 Sb. § 36a odst. 1 písm. a) výkup stavebních pozemků č . 
kat. 4036/2 a 4037/2 v k.ú. Kolín o celkové výměře 49 m2 za kupní cenu podle znaleckého 
posudku 275 Kč/ m2

, tj. za celkovou kupní cenu 13 475 Kč z vlastnictví Státního statku Kolín 
v likvidaci do vlastnictví města Kolína. 

-Usnesení č . 353 -Městská rada v Kolíně v souladu s pravidly pro pronájem majetku města 
schvaluje pronájem nebytových prostor domu čp. 93/I, ul. Na Hradbách (27m2 ) p. Melanii 
Hůzlové, bytem Kolín II, Dělnická 802 na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou za 2 
200 Kč/ m2 /rok. 

- Usnesení č. 354- Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 6 vyhlášky města č. 3/96 splácení části kupní parcely (99 522 Kč) za prodej 
bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let 
Anně Pohankové, Tylova 626, Kolín IV 

(Jmenovaná podala žádost o souhlas se splácením až 70% kupní ceny za bytovou jednotku. 
Jmenovaná splňuje podmínku vyhlášky města č. 3/96. V případě schválení půjčky dojde 
k urychlení prodeje celého domu). 

-Usnesení č. 355- Městská rada v Kolíně schvaluje podle § 45 písm. n) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. a podle nařízení vlády ČR č. 2011997 ze dne 29.1.1997, kterým se mění a dopb1uje 
nařízení vlády ČR č. 262/94 Sb. odměnu za III. Čtvrtletí 1997 ve výši: 

starostce města Zdence Majerové 
zástupci starostky J. Čábelovi 
zástupci starostky Mgr. J. Krumichovi 

20 000 Kč 
18 000 Kč 
18 000 Kč 

V informativních zprávách se projednávalo dokončení průtahu. O činnosti městského úřadu 
informovala starostka Z. Majerová (návštěva na ministerstvu zahraničí, návštěva zástupce 
firmy Billa, návštěva poslance Parlamentu ČR gen. Vacka), tajemník Pešek (výsledky 
sociologického průzkumu v Kolíně), Mgr. Krumich (výběr dodavatele rekonstrukce sálu na 
městské poliklinice, výběr dodavatele skateboardového areálu u plaveckého stadionu) 
Schůze byla ukončena ve 20.50 hodin. 

21.10. 

V 19 hodin se konal v chrámu sv. Bartoloměje koncert barokní hudby s názvem "Trubači 
královských a biskupských dvorů" . V hodinovém programu se představil Podblanický žest'ový 
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kvintet, který celou akci organizoval. Ve svém hodinovém programu představili například 
nepříliš známého autora trubadúrské hudby- J. D. Zelenku. Dále bylo možné slyšet tóny 
Vejvanovského serenády , Havlíkovy Pištby pro krále Holce. Hudební výstupy byly 
Prokládány informativními mluvenými vstupy. Vstupné bylo dobrovolné a výtěžek byl 
věnován na charitativní účely. Část by mělo jít místní nemocnici, něco na pomoc zaplavené 
Moravě a opravu chrámu sv. Bartoloměje. 

Klub přátel hudby připravil koncert dvou vynikajících pražských houslistů - koncertního 
mistra České filharmonie Bohumila Kotmela a primáriuse Pavla Hůly, kteří vytvořili houslové 
duo. Koncert se uskutečnil v Městském společenském domě v Kolíně v 19 hodin. 

23.10. 

V Městském společnském domě v Kolíně se sešli někteří zástupci místních firem, aby zde 
společně projednali přípravu "Regionální prodejní výstavy", která by měla navázat na letošní 
Všeobecný kolínský veletrh, který se uskutečnil v červnu a jehož se zúčastnilo 73 firem. 
Organizátorem bude opět firma Jordan expo, která již oslovila 30 firem a 16 z nich přislíbilo 
účast. Na toto jednání se dostavili zástupci firem České spořitelny, Evropské databanky, 
A valon, Elektronářadí Holeček, Sodavkáma Vavruška, zástupci městského a okresního úřadu. 
Termín byl stanoven na 4.-6.6. 1998. Mezi třemi navrhovanými místy - zimní stadion, 
parkoviště na sídlišti s velkými stany, městský společenský dům - bylo nejvíce hlasů pro ten 
poslední. 

24.10. 

!_25 let Gymnázia Kolín 

V průběhu letošního podzimu slavili rozhodující kolínské střední školy významná jubilea 
svého založení. Jejich vznik byl podmíněn reformou rakouského školství roku 1848, která 
ustanovila nižší reálky, a zejména novým rozdělením středního školství v Kolíně roku 1872, 
kdy vznikla síť obecných a měšťanských škol, reálné gymnázium, hospodářská škola a škola 
obchodní, tedy zhruba struktura odpovídající dnešní. Po střední průmyslové škole a obchodní 
akademii oslavilo výročí 125 let své existence tentokrát místní gynmázium. 
Plakáty zvoucí k oslavě se objevily ve městě již na počátku října. Na nich byl podrobně 
rozepsán program oslav: 

24.10. 
10-12 hodin komponované pásmo v Městském divadle Kolín (pro stávající studenty) 
12-17 den otevřených dveří v obou budovách školy (gymnázia a obchodní akademie), 

ve vestibulu gymnázia jedinečná expozice (První školy první republiky) 

Studenti gymnázia se první den oslav ještě učili první dvě hodiny. Není těžké si představit, že 
jejich myšlenky se točily stejně kolem něčeho jiného než učebnic a tabule. Pak se hromadně 
přesunuli do divadla. Všichni byli slavnostně oblečeni. Připravený program představoval 
činnost studentů různých ročníků. Celý jednoapůlhodinový program uváděli dva studenti _ 
Ladislav Moták a Kateřina Sekyrová. V úvodu vystoupil velký pěvecký sbor gymnázia pod 
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Vedením Mgr. Magdy Lesákové (dívky v bílých halenkách a černých sukních, chlapci v 
černých oblecích) a zapíval - jak jinak - studentskou hymnu Gaudeamus igitur. Po 
slavnostním úvodu promluvil za bouřlivého potlesku jejich ředitel PaedDr. Ivo Zachař. Ve 
svém projevu připomněl historii instituce a nezapomněl vyzvednout význam a úspěch 
gymnázia v současnosti (70 % studentů odchází na VŠ). Poté patřilo jeviště opět pěveckému 
sboru, který zapíval písně Jaroslava Ježka, černošské spirituály. Mgr. Lesáková vede na 
gymnáziu i přípravný sbor (mnozí z členů pak vstupují do velkého pěveckého sboru) - ten zde 
předvedl své podání lidových písní (A já sám, Muzikanti co děláte, Nepudu domu ... ). 
Ladislav Moták zahrál na klavír skladbu Sergeje Rachmaninova. Mgr. Škarková a Hlaváček 
připravili se studenty ukázku průpravných cvičení na trampolíně. Oni sami na závěr ukázek 
dokázali, že také ještě nejsou prkenní a do trampolíny si skočili také. Mgr. Škarková získala 
se souborem studentek v celorepublikové soutěži pohybových skladeb první místo s variací 
na kankán. Tato skladba byla oceněna v roce 1996 především za náročnost a originalitu. Proto 
ji zde také ukázali kolínským studentům. Cenu získaly i symbolický tance - boj bílých 
krvinek s viry. Na závěr zazněla znovu studentská hymna. V ll. 30 hodin zde program 
skončil a studenti a pedagogové se vrátili zpět do školy, kde byl zahájen den otevřených dveří. 
Někteří ze studentů nesli označení pořadatelé. Všechny možné prostory byly náležitě 
označeny, aby návštěvníci věděli, jaké zaměření má daná třída. Zároveň se tu prodával 
almanach a pamětní list podepsaný ředitelem školy a keramický medailon s kresbou 
gymnázia a připomenutím 125. výročí - za 100 Kč. Ve vestibulu 2. patra vyhrávala hostům 
kapela. K nim patřil např. i předchůdce dnešního ředitele Josef Haltuf. Proti obchodní 
akademii a průmyslovce však při této oslavě nebylo ve třídách velké množství materiálů 
připomínající historii školy. Ve vestibulu 1. patra byla kýžená výstava "První školy první 
republiky". Ta se dala shrnout do několika fotografií, zajímavostí snad bylo, že první školou 
první repuliky byla sendražická základní škola. 

V odpoledních hodinách oznámili zaměstnanci restaurace Domino městské policii, že v 
provozovně mají opilého muže, který obtěžuje ostatní hosty a na žádost personálu k opuštění 
nereaguje. Muž, který se povaloval po stole a plival na zem byl nucen po příjezdu hlídky 
restauraci opustit. 

Výtvarník Josef Švarc uspořádal v prostorách kolínského Studia Pohoda, kam si chodí 
občané zacvičit, svou výstavu. Majitelem studia byl požádán, aby mu pomohl vyzdobit 
interiér jeho zařízení. Zahajovací slova vernisáže měl kolínský lékárník Milan Nobilis. Ten 
především vyzvedl umělcovo nadání a jeho rodinné zázemí. Po úvodních slovech 
zarecitovali žáci ZUŠ v Kolíně několik básní ze sbírky Heleny Tarkó. Tato minivýstava 
potrvá až do ledna, obrazy je možno si zakoupit. Poté by měl výzdobu zajistit další kolínský 
malíř- Jiří Novák. 

25.10. 

V rámci dvoudenní výstavy v rámci oslav 125 let založení gymnázia v Kolíně probíhala 
beseda s architekty Karlem Firbasem, Františkem Tomanem, PhDr. Milošem Pistoriem na 
téma "Kolínské školy 20. let v porovnání s ostatními školami tohoto období". 

V kolínském gymnáziu pokračovaly oslavy 125 let jeho založení určené dnes výhradně pro 
veřejnost. 

10-12 hodin komponované pásmo v Městském divadle Kolín pro všechny, kteří si rezervovali 
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místa 
9-15 den otevřených dveří v obou budovách školy 
19 reprezentační ples školy v prostorách Městského společenského domu v Kolíně 

V městském divadle probíhal 2hodinový program školní akademie. Ta se nesla v duchu té 
Včerejší, s výjimkou vystoupení významných osobností města: Program zahájil projevem 
současný ředitel PaedDr. Ivo Zachař. Po něm promluvili k přítomným starostka Zdenka 
Majerová, přednosta okresního úřadu ing. Jan Soukup, ředitel školského úřadu ing. Jan 
Kejklíček a senátor Vladislav Malát. Ve svých projevech vyzdvihli úspěch kolísnkého 
gymnázia při vzdělávání studentů . Pak následovalo pásmo studentů stejné jako včera. 

27.10. 

Kolínští skauti organizují pravidelně pietní akty u sochy T. G. Masaryka před kolínským 
gymnáziem. Nebylo tomu jinak ani dnes, kdy sem kromě nich v předvečer výročí vzniku 
republiky přišli i zástupci města, Konfederace politických vězňů a Sokola, přednosta 

okresního úřadu ing. Jan Soukup. Přestože se akce konala uprostřed podzimních prázdnin, 
zúčastnilo se i mnoho mladých zástupců skauta. K přítomným promluvil generálmajor ing. 
Ladislav Svátek. 

Do Kolína zavítala na dvoudenní návštěvu expedice Bohemia , která od jara tohoto roku 
projížděla republikou s programem Sportem proti drogám. Akce byla zaměřena především 
na mládež, neboť právě ona je drogami nejvíce ohrožena. Zájem škol o tuto akci byl obrovský. 
Vládní mezirezortní protidrogová komise doporučila, aby tento projekt byl nejříve 
vyzkoušen na vybraných školách. Příští rok proběhne v chorvatském přímořském městu 
Tisno cyklus protidrogové terapie. Základem bude týdenní pobyt školáků v ekologicky čistém 
prostředí, kde pro ně budou přichystány sportovní, kulturní a poznávací akce protkané 
proti drogovou tematikou. Pro účastníky 1. ročníků je důležité přihlásit se včas. 

28.10. 

Městský úřad v Kolíně k oslavám vzniku republiky připravil v městském divadle koncert 
populárních melodií Kolínské filharmonie. Zúčastnilo se ho asi 120 lidí. 

V 18.30 hodin bylo na služebnu městské policie oznámeno, že v Kolíně V došlo k rodinné 
hádce, která vyústila ve fyzické napadení. Autohlídka zjistila, že oznámení je pravdivé. Při 
kontrole účastníků došlo ze strany jednoho z mužů k ohrožení strážníka nabitou střelnou 
zbraní. V jeho jednání mu hlídka zabránila a muže odzbrojila. Celá událost byla předána 
Policii ČR. 

29.10. 

V Kolíně začel 14denní socilologický průzkum faktorů ovlivňujících délku života obyvatel 
ČR. Projekt vznikl z iniciativy Státního zdravotního ústavu v Praze a Okresní hygienické 
stanice v Kolíně, je finančně zajištěn experty University College London Medical School. 
Vyšetření 400 lidí vybraných z trvale žijích obyvatel města bude probíhat ve 2. patře Okresní 
hygienikcé stanice v Kolíně. U nich budou zjišťovány údaje o způsobu života, duševní 
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Pohodě, pracovních podmínkách, výživě a provedeno bude lékařské vyšetření. Vyšetření 
občané obdrží informace o svém zdravotním stavu. V případě nálezu, který by signalizoval 
riziko srdečního infarktu, mozkové mrtvice či jiných chorob, bude uvědoměn ošetřující lékař, 
který provede další vyšetření a zahájí léčbu. Všechna vyšetření budou provedena zdarma a 
budou důvěmá.K realizaci tohoto projektu vedla příslušné instituce především vysoká 
úmrtnost obyvatel ČR. 

30.10. 

Sbor českobratrské církve evangelické uspořádal varhanní koncert od 19 hodin v 
evangelickém kostele. Vystoupily tu posluchačky pardubické konzervatoře- Jana Moravcová, 
Kristýna Podhajská, Renata Skalická. Početní posluchači mohli slyšet skladby Bacha, P. 
Ebena, M. Kabeláče, F. X. Brixe. Vstupné bylo dobrovolné. 

Václav Linek zahájil výstavu malířky Ivy Htittnerové ve foyer městského divadla. Ta do 
Kolína přijala i jako herečka Divadelní společnosti Josefa Dvořáka. V jejích naivních 
obrázcích se objevují atributy našich předků - buřinky, námořnické oblečky, navoskované 
kníry. 

31.10. 

U vojenského útvaru v Kolíně proběhl den otevřených dveří. V rámci této akce navštívilo 
útvar asi 400 návštěvníků, především se jednalo o děti z mateřských a základních škol. 
Všichni se mohli seznámit se zbraněni a technikou zdejších vojáků. K chuti přispěl i teplý čaj, 
podávaný vojenskými kuchaři. 
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1.11. 

V Ovčárecké ulici po bývalém obchodě s holandskými specialitami vedle rohové zeleniny (ve 
skutečnosti se tu prodávali králící, kuřata a konzervy - což nemělo velký ohlas u zákaznic), 
byl otevřen nový obchod - tentokrát s textilem. Majitelem je Jiří Čemý a prodejnu nazval 
Apollo styl. Nabízí tu zboží hlavně pro ženy- oděvy, kabelky, ručníky, utěrky. 

Aktivní církev Ježíše Krista Svatých posledních dnů, známá pod názvem Mormoni, 
evangelizuje Kolín již několik měsíců. Po úspěšném westemovém odpoledni na Kmochově 
ostrově to byl tentokrát Americký basketbalový tumaj 4členných družstev, který se uskutečnil 
v Borkách. Jejich hlásání je zatím nevtíravé, jejich členové jsou označeni jmenovkami. 

Regionální muzeum v Brandlově ulici od listopadu uzavřelo budovu Archeologie. Expozice 
bude zpřístupněna až na jaře 1988 po rekonstrukci budovy. 

O půlnoci přistihla hlídka městské policie v ulici Politických vězňů skupinu dívek, která rušila 
noční klid pokřikováním po městě. Byla jim udělena bloková pokuta. 

3.11. 

Do slovenské Rimavské Soboty odjela starostka Zdenka Majerová spolu s místostarostou 
Jaromírem Čábelou. Obsahem setkání bylo připomenutí 20 let trvání partnerské smlouvy 
mezi oběma městy. V obřadní síni v Rimavské Sobotě se sešlo asi 30 lidí, byla vzpomenuta 
spolupráce v minulých letech a bylo projeveno přání, aby vzájemné styky trvaly dále. Při této 
návštěvě navštívila naše delegace také partnerské město R. Soboty v Maďarsku - Ozd. Obě 
města mají zájem pozvat žáky škol na větší setkání . 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 68. schůze Městské rady v Kolíně od 16 
hodin za přítomnosti 9 členů (Majerová, Čábela, Krumich, Jetmar, Pánek, Paseka, Najman, 
Rakušan, Kosina). 

Po zahájení, kontrole plnění usnesení a ověření zápisu z minulé schůze rady došlo 
k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

- Usnesení č. 356 - Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit dle § 20, odst. 4 zák. č. 50/1976 Sb.o územním plánování a stavebním řádu a § 36 
odstl písm. n) zák. ČNR č. 36711990 Sb. 
1) 3. Změny a doplňky územního plánu sídelního útvaru města Kolína v rozsahu 
a) úprava přeložky silnice I/38 mimo Kolín (obchvat) u Polep 
b) obchodní středisko s parkovištěm - Masarykova ul. - občanská vybavenost 
c) využití ploch po redukci pásma hygienické ochrany Lučebních závodů mezi ul. Pražská a 

Zborovská 

2) veřejně prospěšné stavby - změny a doplnění - příloha k vyhlášce dle přílohy č. 1 usnesení. 

-Usnesení č. 357 - Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 36a odst. 1 písm.a) zák. č. 367/1990 Sb. prodej stavební parcely - podle 
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katastru nemovitostí č.kat. 6 331/2 o výměře 85 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně IV, Havlíčkově ul. 
zvlastnictví města Kolína do vlastnictví firmy Strnad a Červinka - Kůže - kožešiny, 
zastoupené ing. J. Strnadem a ing. Alenou Strnadovou, oba bytem Kolín ll, Moravcova 876 za 
kupní cenu 500 Kč za 1m2 tj. za celkovou kupní cenu 42 500 Kč. 

(Manželé Strnadovi požádali město Kolín o prodej st. parcely. Tato parcela je menší součástí 
původní st. parcely čkat. 6331, na které je postaven objekt, který firma vlastní. Zárovei1 je 
také vlastníkem st. parcely č .kat. 633111 . Prodejem pozemku bude vypořádán celý stavební 
pozemek pod objektem firmy a vlastnictví pozemku čkat. 633112 bude uvedeno do souladu se 
skutečným užívacím stavem 

~Usnesení č . 358- Městská rada v Kolíně schvaluje podle Pravidel o pronájmu majetku města 
pronájem poz. parcely č . kat. 2566/8 o výměře 994m2 a st. parcely č.kat. 3925/2 o výměře 94 
m

2 
v Kolíně ll, Masarykově a Seifertově ul. - tedy pozemků o celkové výměře 1 088 m2 za 

částku 1 600 Kč za 1 m2
, tj . za celkové nájemné ve výši 1 740 800 Kč na dobu 30 let, tj . do 

31.12.2027, společnosti Billa Reality, spol. s r.o. se sídlem v Brně, Stránského 30. 
Nájemné bude splatno jednorázově při podpisu nájemní smlouvy. Pozemky byly odděleny 
geom. plánem č.zak. 2206-123/97 ze dne 29.8.1997. 

(Pozemky čkat. 2566/1, čkat. 2566/4 a stp. Čkat. 3925 v Kolíně ll, Masarykově a Seifertově 
ul. byly původně podle Směrného územního plánu určeny k vybudování sportoviště pro 1. a 
7. základní školu. Usnesení městského zastupitelstva č. 157 došlo ke změněn a tento prostor 
a pozemky byly určeny pro vybudování vyšší občanské vybavenosti.) 

Po následné diskusi o atkuálních otázkách ve městě byla schůze ukončena ve 20,15 hodin. 

4.11. 
Osnmáctiletá studentka Soukromé podnikatelské školy , Martina Koubová, se vrátila z 
třítýdenní návštěvy Indie, kde byla reprezentovat krásu českých dívek na mezinárodní soutěži 
Miss Tourism International1997. Z několika soutěží se stala vítězkou Dream Beauty. 

5.11. 

V saloncích Městského společenského domu v Kolíně se uskutečnila veřejná schůze Místní 
organizace ČSSD, které se zúčastnil i člen Městské rady v Kolíně JUDr. Karel Vízner a 
kolínský zastupitel Petr Král. Na programu byla i diskuse o plnění volebního programu 
strany. 

Do novinového stánku v ulici Prokopa Velikého se vloupal muž z Českého Krumlova. 
Autohlídka našla rozmontovanou mříž a rozbité okno. Muž, který to vše udělal se dal na útěk. 
Po krátké honičce byl zadržen. Překvapený pachatel se k činu doznal a uvedl, že mu došly 
cigarety, a proto si je chtěl opatřit tímto způsobem. 

Policie ČR spolu s městskou policií uskutečnila kontrolní akci, zaměřenou na dopravní 
situaci ve městě. Policisté a strážníci sledovali technický stav vozidel , dodržování povolené 
rychlosti, požívání alkoholu, parkování na místech k tomu určených. Zkontrolovali trhovce 

' 
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aby se svými auty neparkovali na náměstí, další řidiče, kteří parkují před Komerční bankou a 
obsazují pravý jízdní pruh, parkují před kinem na Zálabí. Za jediný den zaplatili řidiči 28 350 
Kč. Dalších I 03 řidičů našlo za sklem oznámení a za svůj přestupek zaplatí na dopravním 
inspektorátu. Během akce bylo přiloženo 30 botiček a nalezeno 1 ukradené auto 

6.11. 

Dětskému oddělení kolínské nemocnice byly předány 3 přístroje určené pro kontrolu dýchání 
novorozenců. Přístroj v hodnotě 4 900 Kč zaznamená případné dechové poruchy, které 
mohou být projevem náhlého a neočekávaného selhání životních funkcí. Přístroje zakoupila 
kolínská Frigera, Jednota a Union Cukr. 
V Regionálním muzeu v Kolíně byla zahájena výstava fotografií švédského fotografa 
českého původu Karyho Lasche, který fotografoval slavné osobnosti (Picasso, Dalí, 
Lorenová ... ). Výstava se k nám přestěhovala z Kutné Hory, jíž byly snímky věnovány. 
Slavnostní vernisáže se zúčastnil i zástupce švédského velvyslanectví Jan Šádek. Vedle 
ředitelky muzea PhDr. Jarmily Valentové se nad uměním fotografie zamyslel kutnohorský 
malíř Jaroslav Alt. K dobré pohodě výstavy přispěla i hudební produkce Classic jazz 
memoriálu z Prahy a občerstvení v podobě koláčů a lidového pečiva od paní Martínkové z K. 
Hory. Vedle zástupců okresního úřadu (přednosta ing. Soukup, L. Štícha) se na vernišáži 
objevili i mecenáši kultury v Kolíně- zlatník ing. Hora, knihkupec Král, senátor Malát. 

V salónku městského společenského domu se sešel sněm Místního sdružení Občanské 
demokratické strany v Kolíně. Ten měl především zvolit nové obsazení rady. V čele zůstal 
ing. Josef Blecha (ředitel Úřadu práce), místopředsedou byl zvolen Jiří Buřič a členy se stali 
Antonín Konfršt, Vladimír Havlíček a MUDr. Milan Cabrnoch. Sněm, kterého se zúčastnil i 
senátor Vladislav Malát, také jednal o přípravách mísntího sdružení na komunální volby pro 
příští rok. Hovořilo se o volebním programu, jehož základní teze jsou už nyní jasné: 
respektovat základní politiku ODS, přání a potřeby města a jeho občanů. 

U Okresního soudu v Kolíně proběhlo líčení s dvěma skinheady, kteří byli obžalováni 
z trestného činu napadení veřejného činitele , ke kterému došlo 16.3. před klubem Zámecká. 
Dívka postříkala policistu ze zásahové jednotky slzným plynem, čímž mu způsobila chvilkové 
bezvědomí s následnou několikadenní neschopností. Její přítel pak policisty urážel. Na 
základě protichůdných výpovědí o zásahu městské policie a Policie ČR byli oba zproštěni 
obžaloby. 

7.11. 

Dnešním dnem končil výprodej zboží (vlna, šperky) v krámku v ulici Na Hradbách čp. 93. 
Nájemce pan Svěrák nebyl dostatečně úšpěšný s prodejem tohoto sortimentu, proto se 
městská rada rozhodla pronajmout obchod (dříve "U Lipše") Melanii Hůzlové na opravy a 
prodej šicích strojů. 

V loňském roce byla otevřena v ulici U Křižovatky po bývalé prodejně s náhradními díly 
tržnice. Ve dvoře bylo pár kamenných obchodů s textilem, venkovní stánky nebyly příliš 
užívány. Během roku si nedokázala získat zákazníky a dnes tu jsou otevřeny jen tyto kamnné 
obchody. 
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8.11. 

Český svaz chovatelů Kolín 1 spolu s ústřední komisí chovatelů Praha uspořádaly dvoudenní 
3. celostátní výstavu drůbeže, která se uskutečnila v chovatelském areálu ve Štítarech. 
Letošní ročník předčil obě minulé národní výstavy, celkem bylo přihlášeno 1 767 kusů 
drůbeže. K vidění byla zdrobnělá a zakrslá drůbež, kachny, perličky, krůty, husy. Během 
výstavy se prodávaly chovatelské potřeby, literatura, doplňky do krmiva. Zajímavou 
podívanou byla expozice pštrosů , ve 13 hodin to byly přednášky. Na prosinec je přichystána 
výstava staváků a králíků. Přišlo se podívat asi 2 500 lidí (přijeli až Německa, Dánska, Polska, 
Ruska) . Pořadatelé rozdali diplomy a ll pohárů. Největší a nejprestižnější si odvezl Josef 
Jelínek z Hostěradic za nejlepší kolekci slepic vyandotek. Pohár za nejlepší zvíře výstavy 
získal ing. Pěnkava z Hřivnova za indické bojovnice. 

Na travnatém trojúhelníku V Opletkách, proti internátu Spojů, se začaly kopat základy 
kolínského Penny Marketu. V místech byvalého dětského hřiště pracovníci odhalili 
archeologické nálezy. Nejde zatím o příliš velký nález, ale ve větší hloubce se dají očekávat 
další nálezy - ty tu již byly za pvmí republiky. 

9.11. 

V Malém sále Základní umělecké školy Kolín proběhla od 14 hodin premiéra dětského 
muzikálu s názvem "Jak je moře velké", který pod vedením Jiřiny Chlumské nastudovali 
žáci literárně- dramatického oddělení ZUŠ. 

Pro příznivce staré hudby připravilo Collegium Proprium z Kutné Hory pořad Musica ad 
Tabulam (muzika při stole). Tento soubor , studující interpretaci historických skladeb z 
dobových materiálů se kolínskému publiku představil ve složení Kateřina Horáková (zpěv), 
Jana Lukačinová (viola ďamore), Bohumil Malotín (barokní violenceloo), Jiří Tomášek ( 
(loutna). Na programu byly skladby autorů - Ortiz, Purcell, Rippe. Koncert se uskutečnil za 
podpory Světa hudby a Knihkupectví Král v Malé galerii Na Hradbách. Vstupenky byly v 
předprodeji v prodejnách Arton, Knihkupectví Král, Svět hudby. Čas vzdálený realitě byl 
příjemný ve svitu svíček. 

Na Štáralce byl otevřen erotický klub U Hájku. Od dob pro nedovolené podnikání uzavřeného 
podniku v ulici Politckých vězňů, je to po 4 letech druhé zařízení stejného druhu. Při vstupu 
je třeba zaplatit 200 Kč vstupného - v ceně je striptýz (další si lze objednat za příplatek 500 
Kč). Dále host může zhlédnout erotické filmy. V baru se seznámit s dívkou a s ní si dohodnoe 
další program. S ní může strávit hodinu za 2000 Kč. Zákazník tu může strávit i celou noc. 
Otevřeno je od 21 do 5 hodin. Zatím mají majitelé nedostatek erosenek. Ty stávající chodí 
na pravidelné kontroly a používají ochranné pomůcky. 

11.11. 

Městské divadlo v Kolíně spolu s Banjo Bandem Ivana Mládka uspořádalo humanitární 
koncert, jehož výtěžek byl věnován na účet, kde se shromažďují prostředky určené k pokrytí 
nákladů na provedení transplantace kostní dřeně. Sbírka má být určena pro akademickou 
malířku, restaurátorku Milenu Hofmeistrovou, která trpí chronickou leukémií a má být 
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operována v transplantačním centru v Idaru - Obersteinu. Celková suma 42 535 Kč byla 
odeslána na konto Červeného kříže a přidána k požadované záloze na operaci. 

Městský úřad v Kolíně uspořádal další trh na náměstí, tentokrát Martinský prodejní trh. Na 
náměstí se sjeli trhovci pomalu z celé republiky a nabízeli kolíňákům nejrozmanitější zboží -
obuv, textil, potraviny, čaje, lůžkové povlečení.Ze strany obchodníků byl velký zájem, 
někteří sem přijeli již včera a nocovali tu , aby měli dobré místo. Často nabízeli výprodej a 
předvánoční slevy. 

Den otevřených dveří se konal na 4. ZŠ v Lipanské ulici. Otevřeno bylo od 8 do 18 hodin. 
Návštěvníci mohli nahlédnout do otevřených tříd, případně si promluvit s místními učiteli. 

12.11. 

V rámci prevence AIDS se podařilo pracovníkům hygienické stanice zajistit výstavu 
Čechoameričana Bartoň Lidice Čech "Smrtonosné zbraně", který zde vystavoval již před 2 
roky, vytvořil nekonformní grafiky a koláže, kde používá popel své zemřelé HIV pozitivní 
přítelkyně. Výstava byla instalována v budově staré židovské školy před synagogou. Výstavu 
zhlédl i poslanec za ODA Libor Kudláček. Na slavnostním zahájení se sešli zástupci 
pořádající Okresní hygienické stanice, okresního a městského úřadu . Na místě zdravotnice 
provaděly anonymní test na AIDS Vítězové okresní soutěže na téma "Drogy, partnerství, 
alkohol. .. " převzali z rukou MUDr. Vlkové věcné ceny 

13.11. 
Ručně malovaná mapa kulturních památek okresu Kolín je významným dílem malíře a 
kreslíře Miroslava Fechtnera z Polní Chrčice, který jí věnoval několik měsíců. Začal na ní 
pracovat v březnu tohoto roku. Na konci července měl její první podobu. Pak následovaly 
opravy a barevné ztvárnění. Nedávno dokončené dílo bylo slavnostně představeno veřejnosti 
v Regionálním muzeu v Kolíně od 15 hodin. Rozměrná mapa, malovaná na zakázku 
Okresního úřadu v Kolíně, je stěžejním počinem tohoto úřadu v oblasti propagace památek a 
turistického ruchu. Na kolínsku je 637 památek, z nichž 62 nejhezčích mapa obsahuje. Na 
vernisáži vystoupil samozřejmě sám autor a přednosta okresního úřadu ing. Jan Soukup. 
Mapa bude použita k propagaci na veletrhu regionů GO 98. Autor používal barevné 
perokresby, kolorované odstíněnou temperou. 
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Originální mapa je ve velikosti AO a 
Fechtner na ni vlastní veškerá práva. 
Okresní úřad může s jeho svolením 
nechat namnožit až 4000 kusů map ve 
formátu A 1. Díky tornu, že odhalení 
byla přítomna televize Prima, zahltily 
referát regionálního rozvoje telefonáty 
zájemců o tuto mapu. 

Vinárna U Synagogy v ulici Na 
Hradbách oznámila, že ukončí svoji 
činnost v prosinci. V Malé galerii bude 
od příštího roku otevřena první 
kolínská čajovna "Setkání" Provoz 
zajistí mistři z Poděbrad. 

14.11. 

PRESVTIP- MIROSLAV FECHTNER 

c.l SME TADY I 

HOŠI lv v 
KONE8NE. 
J8Mt::. SE 
DOSTALI MEZI 

I V I 

e,HRANENE 
/ 

KULTURNI 
PAMÁTKY 

Od 12 hodin probíhalo v budově 
Střední podnikatelské školy oficiální 
testování IQ. Všichni zájemci si zde 
mohli za mírný poplatek nechat změřit 
IQ. Výsledky byly sdělovány pouze 
testovanému. Akce byla určena všem 
starším 14 let a pořádala ji Mensa (= 
celosvětová organizace založená roku 
1946 v Oxfordu, u nás působí od roku 1991. Jejím členem se může každý kdo má IQ větší než 
130.).Celkern 36 občanů navštívilo školu. Nejvyšší naměřené IQ bylo větší než 160. 
Průměrná inteligence všech zúčastněných byla 120. 

15.11. 

Sokol uspořádal v Městském divadle v Kolíně Sokolskou akademii. Slavnostní odpoledne 
bylo věnováno již tradičnímu studentskému 17. Listopadu a letos i 135. výročí založení 
kolínského Sokola. Na pódiu se skvěl prapor, který kolínským Sokolům navrhl malíř 
Mikoláš Aleš. Zaplněné divadlo mělo v dvouhodinovém programu příležitostí k potlesku 
celou řadu. V bloku kulturním, který podpořila kolínská základní umělecká škola, vystoupily 
mažoretky souboru Srdíčko, pěvecký sbor Boni Bambini, pěvkyně Blanka Beranová. V části 
sokolské všestrannosti vidělo publikum skupinová cvíčení rodičů s dětmi, mladší žáky, dívky, 
dorostenky, ženy i muže. Závěr patřil exhibicím oddílů aikida, karatistů a gymnastek. 

V 17.15 hodin oznámila paní na linku městské policie, že v Masarykově ulici leží na silnici 
poražený vlčák. Hlídka psa odvezla na ošetření k MVDr. Forstovi, který mu hlavu zašil. 
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17.11. 

Nečekaný nával zažilo kolínské kino. Na programu byl film s populárním britským Rowanem 
Atkinsonem. Tři beznadějně vyprodaná představení nestačila, bylo přidáno ještě jedno 
neplánované. Pro návštěníky musely být přistaveny i židle. Pro velký úspěch bude film Bean 

brzo reprízován. 

Poprvé od dob existence městské hromadné dopravy byl přistižen padělatel známek na 
průkazce MHD. Řidič, který ho odhalil ho sledoval již rok než se mu podařilo ho usvědčit. 
Jednalo se o muže ze Štítar a pracoval v Kutné Hoře na Nejvyšším kontrolním úřadě. 
Padělatel spoléhal na ranní šero a ranní zmatky. Řidič při nástupu pachatele mu průkazku 
odebral a zjistil, že známky jsou vybarvené obyčejnými pastelkami a nerovný text napsán 
obyčejnou tužkou. Jeho zaměstnavatel se s ním k 31.12. rozloučí. O týden později byla 
přistižena jeho dcera, která padělala také známky, tentokráte v ceně studentské, ačkoliv už 
studentkou dávno není. Obě záležitosti bude projednávat přestupková komise. Městská 
doprava učinila opatření , že od této chvíle bude vydávat známky pouze k předloženým 

průkazkám. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 69.schůze Městské rady v Kolíně od 16 
hodin za přítomnosti ll členů (Majerová, Čábela, Krumich, Vízner, Řezáček, Jetmar, 
Pánek, Najman, Paseka, Rakušan, Kosina). 

Po schválení programu došlo k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

Usnesení č. 359 - Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle zákona ČNR č. 367/1990 Sb. , § 36, odst. 1, písm.f) vyhlášku o místních 

poplatcích platnou od 1.1.1998. 

(Z důvodu inflace byly zvýšeny poplatky ze psů, nově byly zavedeny poplatky z ubytovací 

kapacity) 

Usnesení č. 360 - Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit k zabezpečení místních záležitostí vyhlášku o veřejném pořádku a čistotě města podle 
§ 16 a§ 36, odst. 1 písm. f) zákona ČNR č. 367/1990 Sb. 

Usnesení č. 361 - Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 36a, odst. 1 písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. výkup pozemkových parcel -
podle KN č . kat. 864/5 - ostatní plochy o výměře 151 m

2 
a č .kat. 871/9 - ostatní plochy 0 

výměře 238m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně V, tedy pozemků o celkové výměře 389m2 za kupní 
cenu 175 Kč za 1 m2 , tj . za celkovou kupní cenu 68 075 Kč z vlastnictví Jana Sixty , bytem 
gen. Sochora, Ostrava 1265 do vlastnictví města Kolína. 

Usnesení č. 362 - Městská rada v Kolíně doporučuje Městskému zastupitelstvu v Kolíně 
schválit podle § 6 vyhl. města č . 3/96 splácení části kupní ceny (78 838 Kč) za prodej bytové 
jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let. 
Manž. Kovářových, Na Magistrále 727, Kolín II. 

Pro závažnost projednávaných materiálů bylo jednání rady přerušeno ve 20.35 hodin a bude 
pokračovat 24.11.1997 od 15 hodin. 
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18.11. 

V lokalitě mezi ulicí Polepskou, Vrchlického, Jeronýmovou byla zkolaudována rekonstrukce 
veřejné zeleně spolu s herními prvky. 

19.11. 

V době od ll do 16 hodin pořádalo Poradenské středisko pro volbu povolání Úřadu práce 
Kolín v městském společenském domě "Burzu škol '97". Prezentace středních škol a učilišt' 
byla určena žákům, kteří v letošním roce skončí povinnou školní docházku, jejich rodičům, 
pedagogickým pracovníkům a dalším zájemcům k orientaci na budoucí povolání. První den 
burzy byl určen zájemcům o studium na integrovaných středních školách a středních 
odborných učilištích, druhý zase zájemcům o studium na gymnáziích a středních odborných 
školách. Prostřednictvím osobních kontaktů se zástupci škol, ale také pomocí různých letáků, 
videozáznamů z učeben a odborných výcviků, se mohli budoucí studenti blíže seznámit s 
oborem, který chtějí studovat. O letošní burzu projevilo zájem asi 80 škol. Kromě kolínských 
škol se představily i školy z Pardubic, Chrudimi, Mělníka, Hradce Králové. 

V návaznosti na projekt začleňování romských dětí do školních a předškolních zařízení pro 
českou populaci se kolínská církevní mateřská školka rozhodla za podpory školského úřadu 
umístit až 1 O dětí romského původu do kolektivu jedné třídy, jejíž kapacita je 30 dětí. 
Prozatím získala školka jen 2 nové romské děti. Původně se přihlásilo 20 zájemců, ale po 
zjištění skutečnosti, že budou muset zaplatit měsíčně 350 Kč za jídlo, jejich zájem opadl. 

20.11. 

Místostarosta městského úřadu Jaromír Čábela a tajemník Jan Pešek navštívili Lubaň. 
Návštěva směřovala k přípravě uzavření partnerské smlouvy s tímto městem a dohodnutí 
poslední verze smlouvy. K podpisu má dojít 5.12. v obřadní síni . Kolínští zástupci se 
zúčastnili oslav Dne nezávislosti Polska, prohlédli se bazaltový lom, navštívili sportovní halu 
a prohlédli si výstavbu sociálních bytů. 

22.11. 

Sportovní střelci z klubu SSK Kolín se zúčastnili soutěže v disciplíně vzduchová puška 30 
ran vleže, která se uskutečnila v Brandýse nad Labem. Družstvo střelců z Kolína (Němčík 
Šeda, Hodan) obsadilo v mezi 14- letými 2. místo. ' 

24.11. 

Dnes pokračovala 69. schůze městské rady od 15 hodin. 

Usnesení č . 363 - Městská rada v Kolíně v souladu s Pravidly pro pronájem majetku města 
schvaluje pronájem nebytových prostor domu: 
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644/II, ul. Benešova Aleši Blechovi na dobu určitou od 1.1.1998 do 31.12.2002 a od 1.1.2003 
na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou 

(Pan Blecha podal žádost na změnu doby pronájmu nebyt. prostor. v čp. 644/ll, kde provozuje 
restauraci. Ode dne 18.9.1995, kdy byla sepsána smlouva o pronájmu na dobu neurčitou s 
3měsíční výpovědní lhůtou investoval p. Blecha do stavebních částí objektu 2 766 855 Kč . 
Změna doby pronájmu by zaručovala ochranu investic p. Blechovi.) 

Usnesení č. 364- Městská rada v Kolíně schvaluje podle čl. 2, odst. 3, vyhl. Městského 
zastupitelstva č. 2/92 ze dne 25.5.1992 zařazení Bohumily Petrunčíkové, bytem Sendražice 
170, do pořadníku uchazečů o nájem bytu. 

(Příčinou mimořádného zařazení p. Petrunčíkové do seznamu je tíživá situace po rozvodu 
s manželem, neboť dosud žije v jeho domě s jeho rodiči a pečuje o své dcery, z nichž jedna je 
těžce zdravotně postižená). 

Usnesení č. 365 - Městská rada v Kolíně v souladu s Pravidly pro pronájem majetku města 
schvaluje ukončení bezúplatného pronájmu pavilonu mimoškolní výchovy v ul. Bezručově 
1. základní škole Kolín II, Bezručova 980 v souvislosti s reorganizací školy od 1.12.1997. 

(V rámci poklesu populace proběhla redislokace rozmístění tříd školní družiny na 1. ZŠ a tyto 
byly staženy ze samostatného pavilonu mimoškolní výchovy do kmenových prostor školy . 1. 
ZŠ vrátila uvolněný objekt , svěřený jí do bezúplatného nájmu v souvislosti s zřízením 
právní subjektivity zpět odboru školství, který školské a kulturní objekty města bez právní 
subjektivity spravuje.) 

Usnesení č. 366 - Městská rada v Kolíně v souladu s Pravidly pro pronájem majetku města 
schvaluje pronájem nebytových prostor o výměře 479,03 m2 v pavilonu C mateřské školy 
v ul. R. Soboty 923 pro zřízení Fitness Klubu za cenu 180 000 Kč ročně od 1.1.1998. 

(V rámci poklesu populace se uvolnil pavilon C mateřské školy . V objektu se nachází 
v kočárkárně jednatelství České pojišťovny, zbývající prostory jsou volné). 

Usnesení č. 367- Městská rada v Kolíně 
1) schvaluje podle Pravidel o pronájmu majetku města pronájem nebytových prostor: 

a) v přízemí pavilonu mimoškolní výchovy Bezručova 980 o výměře 69,2 m2 za cenu 700 
Kč/ m2 I rok, tj. 48 440 Kč paní L. Veselé, Jiráskova 219, Velký Osek pro výrobu nápojů 
v postmixovém automatu 

b) v patře 79,10 m
2 

za symbolickou cenu 1 000 Kč/rok Velo Klubu Kolín pro klubovnu 

to vše od 1.12.1997 

2) ukládá odboru školství předložit do I/98 koncepci využití uvolněných nebytových prostor 
ve škol. zařízeních v Kolíně i s ohledem na potřeby využití volného času dětí a mládeže. 

Schůze byla ukončena ve 20 hodin. 
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Přijemci kabelové televize dostali do schránek oznámení kabelové televize Kabel Plus 
dopisy, v nichž vedení zdůvodňuje, proč od 1.1.1998 dojde ke zvýšení cen za služby. Od 
uvedeného dne se cena za základní nabídku zvýší z 39 na 69 Kč, u rozšířené ze 159 na 190 
Kč. Invalidní občané mají u rozšířené nabídky slevu 50 %. Dvě zvýšené splátky ušetří ten, 
kde po 1.10. uzavřel novou smlouvu na všechny služby nebo na program HBO. Vedení 
zvýšení cen odůvodňuje inflací a devalvací, které mají dopady na náklady s provozováním, 
dále investičními akcemi a předpokládaným nárůstem cen za energii a nájemné. Vedení 
města zaznamenalo už řadu stížností občanů na stále se zvyšující ceny . 

První živá beseda zaměřená na téma prevence proti kriminalitě se uskutečnila v rozhlase po 
drátě. Moderoval ji Luboš Votroubek. Měla za účasti tajemníka městského úřadu , velitele 
městské policie, vedoucího odboru sociálních věcí městského úřadu a protidrogového 
koordinátora zasvětit posluchače do problému prevence proti kriminalitě. N a druhé besedě 
(27.11.) budou přítomní i studenti gymnázia, psychiatr, psycholog a hovořit budou o smyslu 
života, o svých problémech. Třetí beseda (1.12.) bude shrnovat předchozí témata. 

Byla zahájena rekonstrukce silničního nadjezdu na Zálabí. Oprava je rozdělena do tří etap. 
Nyní byla jednosměrně uzavřena část Tři Dvory - Sendražice. Hlavní trasa (ve směru na 
Ovčáry) zůstává průjezdná. Objížďka vede přes Okružní ulici. Největší potíže způsobuje 
železniční přejezd s hustou dopravou. Uzavírky nadjezdu budou způsobovat problémy 
v dopravě města, protože během poslední etapy dojde k uzavření hlavního tahu Kolín _ 
Sendražice. 
Rekonstrukce představuje vybudování celoplošné izolace mostovek, nový způsob odvodnění 
vozovek a odvedení vody do nově vybudovné kanalizace, znovupořízení a opravu 
poškozeného mostního vybavení, tj. vozovek, říms, dilatací, zábradlí, svodidel, osvětlení... 
Investorem stavby je Ředitelství silnic a dálnic Praha, hlavním dodavatelem jsou Stavby silnic 
a železnic a.s., odštěpný závod Hradec Králové. Tato rozsáhlá oprava mostu byla rozdělena do 
3 etap: 

I. etapa: uzavře se východní vozovka, tj. spojení mezi ulicí Ovčáreckou a Třídvorskou, 
Provoz bude převeden na trasu Třídvorská - Tovární, Okružní - Ovčárecká. Tato etapa byla 
již zahájena a potrvá do 30.4.1998. 

II. etapa : uzavře se odbočující větev ve směru z Kolína na Tři Dvory. Objížd'ková trasa bude 
shodná s dopravními opatřeními I. etapy. V této fázi bude v provozu pouze hlavní směr 
z města na Sendražice v obou směrech, ostatní větve budou uzavřeny. Zahájení se 
předpokládá na leden 1998 a práce by měly skončit v listopadu 1998. Zprůjezdněná bude 
komunikace pod nadjezdem k Soje. 

III. etapa : současně s odbočnou větví na Tři Dvory bude uzavřena i hlavní trasa z města do 
Sendražic v obou směrech. Objížďková trasa povede obousměrně ulicí Tovární - Okružní. 
Termín- 411998- 1211998. 

V Galerii v Zahradě "Nahoře" byla zahájena výstava Pavla Rajdla. Tematicky se dají 
vystavené objekty shrnout do oblastí Fantazie (múza, Faun, Lesní panna), Život. Vernisáž byla 
zahájena slovy J. Cháry, skladbami pro klarinet a klavír v podání J. Valáška a J. Stašové, 
Hrubínovými verši v přednesu J. Brože. 
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27.11. 

V novém erotickém klubu "U Hájku ,již mají problémy s hosty. Personál byl obtěžován 
mužem z Humpolce, který vyhrožoval personálu i strážníkům zastřelením. Muž byl převezen 
na Policii ČR. 

29.11. 

Vedení divadla si dalo za cíl přilákát televizi do místní budovy častěji . Po červnovém 
natáčení Horoskopičin dnes zavítala TV Nova znovu, aby zde natočila další díl Ruské rulety 
(J. Lábus a J. Kaiser). Ruská ruleta bude využívat technické zařízení a zázemí divadla, jeho 
kulisy a kostýmy. Ruleta by se u nás měla natáčet tak často, dokud budou chodit diváci. 

Dvoudenní prodejní výstava obrazů pražské umělecké agentury Agra se konala v hotelu 
Theresia.Vystavováno bylo na 60 malířských děl nejrůznějších motivů a technik od 20 
současných, již nežijících mistrů.Středem pozornosti se staly především krajiny mladého 
talentovaného malíře Vlastimila Mužíčka, motivy koní Jana Rybáka a díla bývalé 
profesorky vídeňské výtvarné akademie Milady Vrbové. Vernisáž zahájila ředitelka hotelu 
Eliška Babičková. Příjemný večer provázelo hudební vystoupení mariánsko-lázeňského 
hudebního kvinteta Memory jazz klubu. 

V listopadu se v Kolíně narodilo 19 dětí, zemřelo22 lidí. 
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1.12. 

Velký dechový orchestr Českých pošt a telekomunikací uspořádal pro své pnznivce 
Podzimní koncert v Městském společenském domě od 19 hodin. Dirigoval J. Zeman, v. 
Zeman, zpívali K. Koláříková, J. Staněk. 

Na Karlově náměstí se objevila vánoční výzdoba. Kromě tradičního ohromného smrku se 
svíčkami to jsou i nové žluté sněhové vločky a na sloupech osvětlení - řada žárovek 
uspořádaných do oblouků. Vánoční osvětlení je dar holandských partnerů, který byl předán při 
zářijové výstavě. Svůj vánoční stromeček umístil na balkon i okresní úřad. 

Kolínská nemocnice zveřejnila výsledky ankety mezi pacienty, kteří jsou propouštěni z 
nemocnice. Měli odpovědět na otázku, jak byli spokojeni s péčí zdravotnického personálu. 
Anketa probíhala od 1. října do 10. listopadu a pacienti odpovídali na to, zda byli 
seznámeni s léčebným a ošetřovatelským plánem, s právy pacienta, měli hodnotit zájem a 
péči sester, ošetřovatelek a sanitářek, pořádku na odělení a úroveň stravy. 
Nejlépe byla hodnocena ošetřovatelská a sesterská péče, na třetím místě pak lékařská péče. 
Nejhůře byla hodnocena úroveň stravy. 
Kolínská nemocnice počítá s další anketou, v níž chce oslovit i pacienty, kteří přicházejí na 
vyšetření do odborných ambulancí. 

2.12. 

Do Kolína přijeli zástupci holandské stavební firmy Boufons. Při společných jednáních 
s představiteli města by se měli dohodnout na konečném znění smlouvy o rekonstrukci domu 
čp . 70 na Karlově náměstí, kde by mělo vzniknout holandsko - české informační centrum. 

Představitelé města jednali se zástupci Stavebního bytového družstva a provozovatelů 
kabelové televize Kabel Plus. Jednání bylo vyvoláno nesouhlasem občanů města s citelným 
zdražením služeb kabelové televize od nového roku a stále častějším voláním občanů po 
obnově společných antén. Mnoho konkrétních výsledků jednání nepřineslo . Jediným kladem 
je dohoda, že lidé, využívající služeb společnosti Kabel Plus, budou mít možnost vidět čtyři 
české programy (ČT 1 a 2, Novu a Primu). 

Pod názvem Vánoce pana Ambrože předvedl dramatický soubor Základní umělecké školy 
pod vedením Heleny Malehové pásmo poezie kladenského básníka Jakuba Třeštíka. 
Recitace, zarámovaná vánočními kulisami, vytvořila příjemnou atmosféru, k níž přispěla i 
osobní účast básníka. 

Adventní koncert pro romantiky pře,dvedl kutnohorský soubor starých hudebních nástrojů 
Collegium Proprium v kolínské ZUS. Přišlo 30 posluchačů. Hudebníky doplnily svým 
zpěvem K. Horáková aJ. Mančalová, které přednesly na závěr staročeské vánoční koledy. 

V saloncích Městského společenského domu v Kolíně se konalo XVIII. zasedání Městského 
zastupitelstva v Kolíně od 15 hodin za účasti 34 členú. 

Po schválení programu došlo k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 
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Usnesení č. 168- Městské zastupitelstvo v Kolíně 
I. schvaluje 
dle § 26 odst. 2 zák. č. 50/1976 Sb. a§ 36 odst. 1 písm. n) zák. ČNR č . 367/90 Sb. 
1) 3. změny a doplňky územního plánu sídelního útvaru města Kolína v rozsahu 

a) úprava přeložky silnice 1138 mimo Kolín (obchvat) u Polep 
b) obchodní středisko s parkovištěm - Masarykova ul. - občanská vybavenost 
c) využití ploch po redukci pásma hygien. ochrany Lučebních závodů mezi ul. Pražská a 

Zborovská, včetně části pozemku p.č. 2662/4, k.ú. Kolín pro bytovou výstavbu 

2) veřejně prospěšné stavby - změny a doplnění,- příl?ha k vyhlášce dle přílohy č . 1 usnesení 
3) vymezení závazné části 3. změn a doplňků UPnSU uvedené v příloze č . 2 tohoto usnesení 

II. bere na vědomí stanovisko nadřízeného orgánu k návrhu 3. změn a doplňků územního 
plánu sídelního útvaru Kolín, které je uvedeno v příloze důvodové zprávy s tím , že 
stanovisko je tímto usnesením respektováno 

ID. konstatuje , že nebyly vzneseny žádné námitky k návrhu změny a doplnění veřejně 
prospěšných staveb. 

(V rámci přenesené působnosti byl odbor výstavby a územního plánu městského úřadu 
pověřen ref. regionálního rozvoje okresního úřadu k pořízení 3. změn a doplňků územního 
plánu města Kolína) 

Usnesení č. 169 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schvaluje podle ustanoveni § 36a odst. 1 
písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. výkup poz. parcel podle KN č . kat. 864/5- ostatní plochy 0 
výměře 151m2 a č.kat. 871 /9- ostatní plochy o výměře 238m2 vk.ú. Kolín, v Kolíně v, 
tedy pozemků o celkové výměře 389m

2 
za kupní cenu 175 Kč za 1 m2

, tj. za celkovou kupní 
cenu 68 075 Kč z vlastnictví Jana Sixty , bytem gen. Sochora, Ostrava 1265 do vlastnictví 
města Kolína. 

(Oba vykupované pozemky město používá jako místní komunikace v Kolíně V. Pozemek č . 
864/5 je vyasfaltován, č. 871/9 slouží jak otočka pro automobily. Vlastník pozemky nemůže 
užívat, proto je nabídl k odprodeji). 

Usnesení č. 170 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schvaluje podle ustanovení § 36a odst. 1 
písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. výkup výkup stavebních pozemků č. kat. 4036/2 a 4037/2 
v k.ú. Kolín o celkové výměře 49m

2 
za kupní cenu podle znaleckého posudku 275 Kč/ m2 , 

tj. za celkovou kupní cenu 13 475 Kč z vlastnictví Státního statku Kolín v likvidaci do 
vlastnictví města Kolína. 

(Obytné domy čp . 703,704 jsou určeny k prodeji. Stavební pozemky nejsou celé ve vlastnictví 
města. Z důvodu vypořádání vlastnických vztahů byl navržen výkup). 

Usnesení č. 171 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schvaluje podle ustanovení § 36a odst. 1 
písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. prodej stavební parcely - podle katastru nemovitostí č.kat. 
6331/2 o výměře 85 m

2 
v k.ú. Kolín, v Kolíně N , Havlíčkově ul. z vlastnictví města Kolína 
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do vlastnictví ing. J. Strnada a ing. A. Strnadové, oba bytem Kolín II, Moravcova 876 za 
kupní cenu 500 Kč za 1m2 tj . za celkovou kupní cenu 42 500 Kč. 

(Prodejem pozemku bude vypořádán celý stavební pozemek pod budovou manželů a 
vlastnictví bude uvedeno do souladu se skutečným užívacím stavem. 

Usnesení č. 172 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schvaluje podle ustanovení § 36 odst. 1 
písm. f) zák. ČNR č. 367/90 Sb. vyhlášku o místních poplatcích s účinností od 1.1.1998. 

Usnesení č. 173 - Městské zastupitelstvo v Kolíně schvaluje podle § 6 vyhl. města č . 3/96 
splácení části kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách 
s maximální lhůtou splatnosti 5 let. Manž. Kovářových, Na Magistrále 727, Kolín II. , Anně 
Pohankové, Tylova 626. 

Usnesení č. 174 -Městské zastupitelstvo v Kolíně schvaluje podle § 16 a § 36 odst. 1 písm. f) 
zák. ČNR č. 367/90 Sb. vyhlášku č. 4/97 o veřejném pořádku a čistostě města ve znění 
uvedeném v příloze zápisu ze zasedání městského zastupitelstva s účinností od 1.1.1998. 

(Dne 3.5 .1993 byla schválena vyhl. o veřejném pořádku. Jelikož v současné době potřeby 
města na veřejný pořádek narůstají a také došlo k úpravě zákonů, bylo nutné stávající 
vyhlášku aktualizovat. Vyčlenil se oddíl o odpadech, který bude řešen samostatnou 
vyhláškou). 

Usnesení č. 175 -Městské zastupitelstvo v Kolíně schvaluje podle § 36 odst. 1 písm. b) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. příspěvek na zajištění okresní autobusové dopravy ve výši 130 Kč na 1 
obyvatele pro rok 1998. 

Usnesení č. 176 - Městské zastupitelstvo v Kolíně podle § 36 odst. 1 písm. d) zák. ČNR č. 
367/90 Sb. 

I. ruší 
část a) svého usnesení č. 137 ze dne 12.11.1996 ve znění :zrušení bez likvidace Technických 
služeb města Kolína jako příspěvkové organizace k 31 .12.1996 

II. bere na vědomí 
že pro různé administrativní překážky došlo k naplnění části b) usnesení č. 13 7 - tj. založení 
technických služeb jako s.r.o se 100 % účastí města a základním jměním 100 000 Kč _ 
zápisem do obchodního rejstříku až 28.8.1997 

m. schvaluje 
1) a) zánik Teclmických služeb města Kolína jako příspěvkové organizace města k 1.1.1998 

b) převzetí majetku této organizace do majetku města k 31.12.1997 podle inventurních 
seznamů 

2) vložení majetku města v ro~sahu bodu ill/1/b tohoto usnesení k 1.1.1998 do Teclmických 
služeb města Kolína, s.r.o. ICO 251 48 117. 
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(Podle metodiky min. financí musí být formulace vzniku teclmických služeb jako s.r.o. a 
zániku tech. služeb jako příspěvkové organizace taková, jaká je v novém textu návrhu na 
usnesení měst. zastupitelstva.) 

Dva noví strážníci městské policie složili slib - M. Svoboda(* 1973), L. Chmelař(* 1969) 

Starostka Zdenka Majerová požádala zastupitele, aby při jednání nepoužívali mobilní telefony 
a neodcházeli z jednání. Dále popřála přítonmým hezké prožití vánočních svátkůs Zasedání 
ukončila v 19,30 hodin. 

3.12. 

V návaznosti na nedávnou výstavu psů oříšků na Kmochově ostrově v září se v Malé galerii 
Na Hradbách uskutečnila výstava dětských prací na téma zvířata. Její zahájení bylo velice 
originální - před galerií měli psi připravený raut. Na závěr výstavy (22.12.) se uskutečnila 
dražba vystavených obrázků ve prospěch Kolínského spolku na ochranu zvířat. Akci pořádal 
Kolínský spolek na ochranu zvířat a Polabská kulturní nadace. V úvodu zahrál divadelní 
soubor Igdyž. 

Od 16 hodin čekali na šťastné dětské oči hvězdy Jakub Třasák, kouzelník Susa mažoretky 
' ' čertíci a jiné bytosti. Konala se tu Dětská mikulášká pořádaná za hlavní podpory městského 

úřadu agenturou Amstrig. Dále byly připraveny hry, soutěže, dárkové balíčky - to vše za 25 
Kč. 

Den dětské knihy uspořádalo Knihkupectví U Kašků na Karlově náměstí. Každý, kdo si ten 
den koupil knihu z nakladatelství Egmont, získal 5 % slevu a dárek k tomu. 

4.12. 

Regionální muzeum v Kolíně připravilo k výročí narození známého býchorského malíře F.K. 
Foltýna výstavu "Obrazy". Výstava byla zahájena vernisáží v 17 hodin. Jiskru slavnostnímu 
zahájení dodal houslista René Kubelík. Na poslední chvíli přijeli předvést své umění i Alfréd 
Strejček a Štěpán Rak. Sám autor obrazů dostal od svých příznivců nmoho květin, stejně tak 
jeho manželka jako dík za dlouholetou podporu malíři. K výstavě byl připraven i katalog 
obsahující slova o malíři, ukázky jeho tvorby. Jeho cenu mohl ohodnotit každý sám a to co 
dal, šlo na podporu ochráncům zvířat. Mnohé z obrazů bude možno po skončení výstavy 
zakoupit. 

5.12. 

Střední podnikatelská škola otevřela rekvalifikační kurz pro mládež ve věku ukončení 
povinné školní docházky romského původu, která se v žádném zařízení nepřipravuje na své 
povolání ani nikde nepracuje. V kurzu se budou připravovat na pomocná povolání : 
zahradník, zedník, šička, zdravotnický pracovník. Kurz bude trvat do června příštího roku a 
po jeho absolvování je zaměstnají podnikatelé, k nimž budou žáci v průběhu kurzu chodit 
na prax1. 
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Dětská mikulášská veselice se konala od 16 hodin v Městském společenském domě. 
Uspořádala ji agentura Amstrig. 

Mapa kulturních památek okresu Kolín , jejímž autorem je Miroslav Fechtner, byla vytištěna 
v Obchodních tiskárnách v Kolíně v nákladu 4000 výtisků. Autorská práva koupil OkÚ 
Kolín a vzhledem k velkému zájmu uvažuje o dotisku. Mapa poslouží také jako propagační 
materiál okresu na brněnský Regiontour 98 v lednu 1998. 

Exhibiční utkání mezi týmy TV Nova a Wrigley přichystala firma Wrigley s.r.o. Střetnutí 
mezi představiteli obou společností se uskutečnilo na zimním stadionu. Diváky přilákal 
především moderátor TV Nova Pavel Poulíček a Martin Severa, dále pak Jiří Holeček, Jiří 
Hrdina. Výtěžek ze vstupného (20 Kč) půjde na dobročinné účely v Kolíně. Výtěžek 
exhibičního hokejového střetnutí týmů Wrigley a TV Nova ve výši 43 000 korun byl 
věnován kolínskému kojeneckému ústavu. 

Do Kolína přijela delegace z Lublaně, která zde měla podepsat smlouvu o partnerství. 
Smlouvu o vzájemných vztazích, spolupráci mezi městem Lubaň, vojvodstvím Jelení Hora, 
podepsali na radnici starostka Zdena Majerová a starosta polské Lubaně Jerzy Zielinsky. Při 
této příležitosti obdržel Kolín lubaňskou vlajku a polští hosté si prohlédli kulturní a 
historické památky města. Družební styky našeho města se tak rozrostly o nového partnera. 
K Holand'anům, Slovákům a Švýcarům přibyli nyní i Poláci. Uzavření rámcové dohody 
předcházel téměř rok přípravy, kterou iniciovala polská strana. Během roku došlo k několika 
návštěvám představitelů měst. Dohoda, kterou obě stravy uzavřely, by měla být také jedním 
z kroků na cestě k vytvoření nové, společné Evropy a měla by obohatit společenský , 
hospodářský a kulturní život obou měst. Smlouva by se měla týkat kultury, místního 
hospodářství, ochrany zdraví, turistiky, sportu, rekreace, péče o historické památky, 
podnikání...Zástupci Lubaně předali Kolínu kyvadlové hodiny s datem 5.12.1997, které by 
měly symbolicky odměřovat čas vzájemné spolupráce. 

Do Kolína opět zavítala zpěvačka Dáda Patrasová. Pro děti zpívala současné písně, lidové 
melodie a vánoční koledy. Mezi tím rozmlouvala s loutkovými postavičkami kosa Oskara 

' kosíce Kláry a žížaly Jůlie. V divadle se rovněž prodávaly plakáty , fotografie a nosiče všeho 
druhu. 

7.12. 

Šéf české pobočky mezinárodního křesťanského sdružení ACET Tomáš Řehák pro péči , 
vzdělávání a vyučování o AIDS besedoval v kolínském stavebním učilišti s jeho žáky. Jako 
kazatel Apoštolské církve již sedm let obchází nevyléčitelně nemocné, poslední tři roky 
přednáší o AIDS na školách. V Kolíně již byl třikrát. 

8.12. 

Hana Hegerová vystoupila v Městském divadle, doprovázena čtyřčle1mou skupinou 
muzikantů. Před naprosto vyprodaným divadlem zněly její nejkrásnější šansony. 
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Nejpozději k tomuto datu se mohli přihlásit zájemce z řad podnikatelů nebo různých 
organizací, kteří chtěli mít svou provozovnu na nové mapě, která vzniká po úspěšné 
Fechtnerově mapě tentokrát v rukou kolínského výtvarníka Jiřího Vančury.Agentura Kora 
(vybral ji okresní úřad)ji chce totiž vystavit na veletrhu cestovního ruchu G0'98 v Brně . 
Firma CBM- Foto U Tří kokrunek v Kutnohorské ulici uzavřela soutěž, jejímž účastníkem se 
stal každý, kdo si zde nechal zpracovat exponovaný film. Vylosovala výherce. První cenu _ 
fotoaparát s dálkovým ovládáním- získala Ivana Vopeláková ze Starého Kolína. 

Maratón koncertů završila ve Francově hospodě ve Štítarech holandsko-americká kapela 
Palinckx. V zjávěru ne příliš dlouhého kocert se kapela nechala přeplněným sálem hospody 
vyprovokovat k přídavku . Při odchodu ze sálu se přes řady stojících diváků muzikanti ani 
nemohli dostat k východu. 

Úspěšná kolínská modelka Jana Festová uspořádala módní přehlídku v Tylově divadle v 
Kutné Hoře.Měla obrovský úspěch. Vrcholem přehlídky byla kolekce modelů návrhářky Niny 
Smetanové a francouzské prádlo firmy Lise Charmel. 

9.12. 

Přes 25 zástupců, převážně pedago~ a sociálních pracovníků, kteří se zabývají 
protidrogovou osvětou, se sešlo na OkU na jed~ání okresní protidrogové komise. Hlavním 
programem semináře byla přednáška ing. Renaty Stáblové z protidrogové centrály. Praha. 

Shromáždění delegátů okresní hospodářské komory Kolín doplnilo na svém zasedání 
bankovní radu o Libuši Kantůrkovou, předsedkyni okresního soudu, a o ředitelku 
katastrálního úřadu Jarmilu Novotnou. Dále byli jmenováni noví členové dozorčí rady_ Jan 
Dufek a Dominik Formánek. 

10. 12. 

Druhé jednání o kabelové televizi se konalo na MěÚ. Starostka Zdenka Majerová uvedla, že 
pokud se město s provozovatelem kabelové televize nedomluví na solidní ceně za 
programovou nabídku, vypoví smlouvu a vypíše soutěž na nového provozovatele. Znovu 
uvedla, že radnice není přesvědčena o nutnosti osmdátiprocentního zdražení, za ještě 
přijatelné by považovala zdražení ve výši 20 procent. Město požaduje, aby všichni uživatelé 
měli možnost nabídky za 49 korun. Zástupci Kabel Plus vysvětlili výši cenového skoku 
vzniklé přestavbou na hvězdicový systém a omlouvali se za to, že původní ceny 22 a 39 
korun byly špatně vykalkulované.Uvedl také, že Kabel Plus je připraven na vstup do 
telekomunikační sítě. Jednání nebylo uzavřeno a bude pokračovat. 

Historicky první dražba volného bytu z majetku města se konala v Kolíně. Dražil se byt 3+ 1 v 
Masarykově ulici. Vyvolávací cena byla půl miliónu korun. Dražba byla oznámena v mnoha 
sdělovacích prostředcích, ale zájemce, ochotný složit dražební jistinu ve výši 150 000 
korun se našel pouze jediný, který získal právo na byt po zaplacení vyvolávací ceny. 
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Městský úřad Kolín a 
Městská hudba Františka Kmocha 

Vám přejí příjemné prožití 
vánočních svátkťJ, mnoho štěstí 

a zdraví v roce 1998. 

Vánoční koncert 
Městské hudby Františka Kmocha 

diriguje: Josef Maršík 
uvádí: Hana Zrllstová 

Městské divadlo Kolín 
11. prosinec 1997; 19,00 hod. 



11.12. 

Setkání důchodců se konalo v Městském společenském domě. Přítomní byli i holandští 
sponzoři, kteří pro důchodce připravili malý dárek.Jedná se o Nizozemský Lions-club, což 
je sdružení podnikatelů. Letos věnovali na toto setkání 5500 guldenů. Vánoční výzdoba sálu, 
kterou sami instalovali stála 500 guldenů. za zbytek dostal každý přítomný dárkový balíček, 
v němž byl granulovaný čaj, šampon, káva, džus, sušenky. Stejné balíčky byly rovněž určeny 
i obyvatelům Domova důchodců v Kolíně. Součástí setkání bylo i taneční odpoledne, na němž 
k tanci i poslechu hrála skupina Combo. Setkání se zúčastnila i starostka Zdenka Majerová-. 

Nová agentura s názvem Studio Nostalgie vznikla v Kolíně. Jejím cílem je přispívat k 
obohacení klutumího životra v Kolíně vystoupením umělců a uměleckých sborů, pořádáním 
výstav, koncertů, besed. Součástí jejího programu jsou i výtvarné soutěže. 

Uskutečnila se blesková oprava železničního přejezdu u Rozkoše na kolínském Zálabí. bylo 
to velmi narychlo, v pondělí se Správa dopravní cesty - správa trati pardubice ČD rozhodla 
opravit přejezd na koleji č. 2 - Kolín - Velký Osek. Přejezd původně nebyl konstruovaný na 
takovou zátěž, jaká na něm je. Bylo proto využito doby, kdy ve Velkém Oseku probíhá 
souběžně výluka z důvodů opravy troleje. Ve splupráci s policí byla proto doprava odkloněna 
na nadjezd. 

Radnice uzavřela novou smlouvu na rok 1998 .. o pronájmu prostorů pro kino Jas na Zálabí. 
Nové znění smlouvy se neliší od předcházející. 

12.12. 

V Městském společenském domě v Kolíně se uskutečnil soutěžně - zábavný program pro 
veřejnost a mládež, který byl součástí projektu prevence kriminality. V pořadu na téma "Kdo 
si hraje, nezlobí" vystoupil Jiří Helekal s dcerou, David Stárek, moderátor a bavič Viktor 
Linhart, žáci místní základní umělecké školy, strážníci městské policie s ukázkami výcviku 
služebního psa a sebeobrany, mladí sportovci a tanečníci. Vše se neslo v duchu myšlenky, 
jak je důležité mít zájmy a být sebevědomý a vyhnout se negativním vlivům. 

Městském divadle v Kolíně se představil divadelní soubor Vojan z Libice nad Cidlinou s 
veselohrou Blázinec v prvním poschodí. 

Po několikatýdenním bezvládí v "A" týmu hokejistů po :ezignaci Vladimíra Mojžíše, přišel 
nový kouč. Je jím Jan Adámek, bývalý dlouholetý hráč Sumavanu Vimperk, Slávie Praha a 
Neratovic, v poslední době trenér mládežnických celků ve Slavii a Spartě. 

Celostátní výstava holubů českých vstaváků se konala ve štítarském chovatelském areálu 
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Poblíž nového mostu byla znásilněna 26letá žena při svém návratu z odpolední směny. 
Neznámý muž k ní přistoupil zezadu, přiložil jí na krk tupý předmět a vyhrožoval jí zabitím 
v případě, že mu nebude po vůli. Policii ČR se ho dle popisu zatím nepodařilo vypátrat. 

13.12. 

Předvánoční posezení uspořádalo sdružení zdravotně postižených v Kolíně v Domě dětí a 
mládeže. K poslechu hrál taneční orchestr Combo. 

Dny otevřených dveří byly v Autocentru Dojáček - Fiat Kolín v Obecním dvoře. Otevřeno 
bylo od 9 do 17 hodin a zájem občanů o prohlídku prodávaných automobilů byl velký. 
Přibližně stovka lidí si nenechala ujít tuto příležitost. K vidění byla většina nabízených typů 
z modelové řady od nejmenšího Fiatu Cinquecento až po největší Fiat Ducato. V rámci této 
akce probíhaly po celý víkend jízdy v předváděcích demo vozech. Největší zájem budil vítěz 
ankety Automobil roku 1995 Fiat Punto. Na nákup tohoto vozu byla poskytnuta sleva asi 15 
000 Kč. Rovněž všechny doplňky k vozům Fiat se budou do konce roku prodávat s 1 o % 
slevou. Od otevření prodejny se prodalo 80 vozů, nejoblíbenější barvou je červená. 

14.12. 

Přestupková komise MěÚ měla projednat případ ing. Karla K. ze Štítar, zaměstnance 
nejvyššího kontrolního úřadu, který zfalšoval měsíční známky platné v místní autobusové 
dopravě. (Na základě této události bude od 1.1. 1998 ze zaměstnání propuštěn).Ing. Karel K. 
se sice k projednání dostavil, ale odmítl vypovídat. Komise proto případ uzavře až v příštích 
dnech. Pokuta může činit nejvýše tři tisíce korun. 

Na služebnu městské policie oznámili pracovníci nádraží , že zde mají problém 
s bezdomovci. Jednalo se o dvě ženy, které svým zápachem obtěžovaly ostatní cestující. 
Když se dozvěděly, že přijede policie, urychleně teplo čekárny vyměnily za prosincový 
chladný vzduch. 

15.12. 

První letošní sníh napadl právě dnes v ranních hodinách. Díky teplému počasí moc dlouho 
nevydržel, pouze pomohl k nárůstu nehod. 

Vánoční trh se konal na Karlově náměstí. Celé bylo zaplněno prodejními stánky, v nichž se 
nabízel především textil. Součástí tohoto trhu byl ID. předvánoční muzejní trh lidových 
výrobců. Protože byl zájem trhovců obrovský, už v neděli odpoledne si kolíkovali prodejní 
plochy pro své stánky. 

Městská autobusová doprava zahájila předprodej průkazek a jízdenek na rok 1998. 

Ceny: 
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studenti- měsíční 80 korun 

čtvrtletní 220 korun 

pracuiící- měsíční 170 korun 

čtvrtletní 480 korun 

důchodci do 70 let měsíční 100 korun 

čtvrtletní 280 korun 

důchodci nad 70 let měsíční 30 korun 

čtvrtletní 90 korun 

Občané nad 90 let jezdí zdarma. 

Kino Jas zahájilo předprodej vstupenek na celovečerní snímek s anglickým komikem 
Rowanem Atkinsonem, nazvaným "Bean". Kino ho uveden 22. a 23 . porosince, vždy dvakrát 
denně. Film byl totiž promítán v kině už v listopadu a i přes tři vyprodaná představení zůstalo 
mnoho těch, na které se vstupenka nedostala. Pokud se tak stane i nyní, nikdo nemusí 
zoufat, na leden 1998 se a chystají dvě další představení. 

V zasedací síni Městského úřadu v Kolíně se konala 70. schůze Městské rady v Kolíně za 
přítomnosti 8 členů ( Majerová, Čábela, Krumich, Řezáček, Pánek, Najman, Paseka, 

Rakušan) 

Po schválení programu došlo k projednávání předložených návrhů s těmito závěry: 

Usnesení č. 368 - Městská rada v Kolíně podle § 45 písm. 1 zák. ČNR č. 367/90 Sb. 
schvaluje obecně závaznou vyhlášku č. 5/97 o stanovení ceny pro fyzické osoby za svoz, 
třídění a zneškodňování komunálního odpadu na správním území města Kolína na rok 1998. 

Usnesení č. 369- Městská rada v Kolíně podle§ 45 písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. 

I. odvolává 

a) ing. Tomáše Kreutzera z funkce člena komise kulturní 
b) Petra Jungra z funkce člena komise finanční 

ke dni 15.12.1997 

ll. bere na vědomí 

uvolnění funkce předsedy a člena školské komise po zemřelé mgr. Mileně Wiesnerové 

lll. jmenuje 

a) Mgr. J. Zákoru do funkce předsedy komise školské 
b) PhDr. Františka Pokorného do funkce člena komise školské 
c) Ing. Lubomíra Šance do funkce člena komise fmanční 
d) Miloše Houdka do funkce člena komise kulturní 
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e) Ing. Jaromíra Skálu fo funkce člena komise výstavby a dopravy 

s platností od 16.12.1997. 

Usnesení č . 370- Městská rada v Kolíně podle§ 45 písm. n) zák. ČNR č. 367/90 Sb. a podle 
nařízení vlády č. 20/1997 ze dne 29.1.1997 , kterým se mění a doplňuje nařízení vlády ČR č. 
262/94 Sb. odměnu za IV. čtvrtletí 1997 uvolněným členům městského zastupitelstva. 

Zdenka Majerová 22 000 Kč 
Mgr. J. Krumich 20 000 Kč 
J. Čábela 14 000 Kč 
Usnesení č. 371 -Městská rada v Kolíně podle§ 45 písm. p) a s přihlédnutím k§ 36a, odst. 1 
písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb.finanční příspěvek 5 000 Kč na konto adventních večerů ve 
prospěch humanitárních akcí. 

Schůze byla ukončena v 19 hodin. 

16.-17.12. 

Oba dny měly v Kolíně předvánoční atmosféru, protože v Kolíně zněla Rybova Česká mše 
vánoční v podání Kolínské filharmonie. První den byla ve vyprodaném Městském divadle, 
druhý den v chrámu sv. Bartoloměje, který byl rovněž zaplněn ve všech svých prostorách. 

19.12. 

Během tří týdnů vyrostl v rámci prevence proti kriminalitě v areálu kolínského plaveckého 
stadionu malý skate park, skládající se z U -rampy o rozměrech 4 x 1 O m a čtyřstranného Fun 
boxu. Vybudování tohoto parku stálo 270 000 Kč - 240 000 bylo čerpáno z dotace na tento 
program, 30 000 Kč doplatilo město. Poprvé mohli mladíci posedlí prkny vyzkoušet toto 
zařízení dnes. 

22. 12. 

Otevřena byla kolínská Synagoga . Stalo se tak u příležitosti koncertu Vladimíra Merty a 
Jany Levitové, který se zde konal za velkého zájmu občanů od 19 hodin. 

23.12. 

V příštím roce 11.2.1998, budou opět vyhlášeni nejlepší sportovci a oddíly roku. Kolínské 
noviny uveřejnily kupón, v němž si mohou čtenáři zkusit typnout ty nejlepší z kategorií : 
jednotlivci, jednotlivci - mládež, kolektivy, kolektivy - mládež .. Kdo se nejvíce přiblíží 
hodnocení odborníků, bude zařazen do soutěže o ceny v hodnotě 20 000 Kč, první cenou 
bude zájezd cestovní kanceláře Cesta do hotelu v hodnotě 6000 Kč . 
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24.12. 

Pro všechny, kteří se cítí v těchto chvílích osamělí, byla otevřena Malá galerie Na Hradbách 
k tradičnímu vánočnímu hudebnímu posezení. Od 16 hodin se zde ochutnávalo cukroví 

' popíjel čaj a poslouchala muzika v podání kytarového dua Vláďa Volf a Jiří Červín. Duo 
bylo posíleno houslistou Pavlem Ptáčkem. 

Bohoslužby dnes byly: 
8.00 klášterní kostel Nejsvětější Trojice 
16.00 sv. Bartoloměj (Štědrovečení mše pro rodiny s dětmi) 
24.00 sv. Bartoloměj (Půlnoční mše) 

25.12. 

Bohoslužby 
8.0 sv. Bartoloměj 
9.30 sv. Vít na Zálabí 
18.0 klášterní kostel Nejsvětější Trojice 

Téměř v jarním počasí uspořádala parta nadšenců okolo akademického sochaře Jaroslava 
Hylase tradiční živý betlém. S úderem 14 hodiny vešel na Karlovo náměstí průvod vedený 
andělem, nesoucím betlémské světlo a následovaný družinou Tří králů. Jejich rolí se v 
letošním roce zhostili místní veterináří - doktoři Forst a Kruml, třetího vytvořil Peršan žijící v 
Kolíně Wahid Samandari. Po krátkém proslovu u kašny na náměstí se celá družina v 

' 
doprovodu shromážděných občanů vydala přes most k historické věži Práchovně. Zde je 
očekávali u ohně pastevci a další obyvatelé Betléma a uvnitř věže Josef, Marie a malý Ježíšek, 
kterého letos (podruhé v šestileté historii živých betlémů) ztělesnil opravdu kluk a to 
třináctiměsíční Vojtěch Zvelebil.Všem třem předala dary nejen tříkrálovská družina, ale i tři 
stovky obyvatel města. Darovali ovoce, vánoční pečivo a právě na něm si pochutnali 
obyvatelé Ústavu sociální péče v nedalekých Svojšicích, dary finanční byly odeslány na konto 
Fondu ohrožených dětí. 

27.12. 

Velká show se konala v restauraci u Vodvárků při vystoupení existenčně mladé skupiny 
Mallstrom. Vyjímečnost akce prozrazoval už první pohled do sálu - celou jeho jednu třetinu 
zabíralo podium z lešenových trubek.Jeho autor Jiří "Mário" Kampe ho zateplil , k ozdobě 
použil maskovací síť, hradbu reflektorů a reproduktorů. Celý večer byl pojat nejen jako 
taneční zábava, ale též jako soukromý silvestrovský večírek přátel, čemuž odpovídala i 
dramaturgie - blok písní Jířího Kampeho, zpěváka skupiny, kdy největší úspěch slavily 
skladby nazvané Hymna, Gambáč chlazený. Na řadu pak přišlo několik skladeb výborné 
zpěvačky Romany Kohoutové a následoval společný zpěv . Slibovaný pánský půlnoční 
striptýz přítomné dámy zklamal, protože sličný Jiří Kampe se svlékl pouze do trenýrek s 
nápisem "Vodvárkovi" . Stříkat šampaňského a několik přídavků nadšenému publiku celý 
večer pár minut po půlnoci ukončil. 
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28.12. 

Bohoslužby 
8.00 sv. Bartoloměj (mše s obnovou manželských slibů) 
9.30 SV. Vít 
18.0. klášterní kostel Nejsvětější Trojice 

29.12. 

Vedení místního klubu ODA navštívilo Domov důchodců . Přišla s nimi i studentka ZUŠ 
Věra Buřilová, která dvaceti babičkám a dědečkům zahrála na varhany a zazpívala. Několik 
závěrečných koled zpívali všichni . Mítní politici přivezli pro stovku obyvatel také květiny. 
"Máme ohromnou radost, moc jste nás překvapili", řekla dojatá pětaosmdesátiletá Jana 
Stehlíková. 

31.12. 

K dnešnímu dni pečuje kolínský kojenecký ústav o 40 miminek 

Bohoslužby 
8.0 klášterní kostel Nejsvětější Trojice 
16.0 sv. Bartoloměj (děkovná mše) 

1 poslední den v roce se na místních úřadech pracovalo. S ohledem na dnešní den byla. 
zkrácená pracovní doba do 14 hodin (místo do 17). 

Úřad práce eviduje 2930 uchazečů o zaměstnání. To je míra nezaměstnanosti 5,8 %. 
Očekává se však ještě další nárůst nezaměstnanosti vlivem chystaného velkého propouštění z 
největších kolínských závodů. Od 1. 1. 1998 vstoupí v platnost zákon č. 28911997 Sb., který 
upravuje dosavadní sazbu pro výpočet výše hmotného zabezpečení uchazeče po dobu 
prvních tří měsíců z původních 60 na 50 procent z průměrného čistého měsíčního výdělku a 
z 50 na 40 procent po zbývající dobu. 

Žebříček nejúspěšnějších filmů v kině JAS Kolín v roce 1997 

V počtu diváků: 
1) Lotrando a Zubejda ČR - 4 544 
2) 101 dalmatinů USA - 4 019 
3) Bean VB - 3 498 
4) Báječná léta pod psa ČR - 2 761 
5) MIB - Muži v černém USA - 2 705 
6) Lid versus Larry Flynt USA - 2 208 
7) Pták Olmivák ČR - 2 147 
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8) Ztracený svět USA 
9) Kolja ČR 
1 O) Trainspotting VB 
ll) Ev i ta USA 

- 1 941 
- 1 848 
- 1 815 
- 1 511 

12) Zapomenuté světlo ČR - 1 500 

dle objemu tržeb: 
1 )Lotrando a Zubejda 
2) Bean 
3) MIB 
4) 101 dalmatinů 
5) Báječná léta pod psa 
6) Ztracený svět 
7) Lid versus L.F. 
8) Evita 
9) Trainspotting 
10) Kolja 
ll) Pták Ohnivák 
12) Výchova dívek v 

Čechách 

122 438 Kč 
118 932 
102 790 
102 628 
92 328 
82 252 
79 334 
75 550 
58 080 
50 376 
46 972 
41 206 

V prosinci se v Kolíně narodilo 20 dětí, zemřelo 33 lidí. 
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